Spis treści

Czwartek, 1 grudnia 2016

Dzień powszedni

Teksty Mszy św.

Wezwanie

Godzina Czytań

Jutrznia

Modlitwa przedpołudniowa

Modlitwa południowa

Modlitwa popołudniowa

Nieszpory

Kompleta

U jezuitów: Wspomnienie obowiązkowe świętych męczenników Edmunda Campiona, Roberta Southwella, prezbiterów, i Towarzyszy, oraz błogosławionych męczenników Rogera Filcocka, Roberta Middletona, prezbiterów, i Towarzyszy

Teksty Mszy św.

Wezwanie

Godzina Czytań

Jutrznia

Modlitwa przedpołudniowa

Modlitwa południowa

Modlitwa popołudniowa

Nieszpory

Kompleta

Piątek, 2 grudnia 2016

Dzień powszedni

Teksty Mszy św.

Wezwanie

Godzina Czytań

Jutrznia

Modlitwa przedpołudniowa

Modlitwa południowa

Modlitwa popołudniowa

Nieszpory

Kompleta

Wsp. dowolne bł. Rafała Chylińskiego, prezbitera

W archidiecezji łódzkiej: Wsp. obowiązkowe bł. Rafała Chylińskiego, prezbitera

Teksty Mszy św.

Wezwanie

Godzina Czytań

Jutrznia

Modlitwa przedpołudniowa

Modlitwa południowa

Modlitwa popołudniowa

Nieszpory

Kompleta

U franciszkanów konwentualnych: Wsp. obowiązkowe bł. Rafała Chylińskiego, prezbitera

Teksty Mszy św.

Wezwanie

Godzina Czytań

Jutrznia

Modlitwa przedpołudniowa

Modlitwa południowa

Modlitwa popołudniowa

Nieszpory

Kompleta

U kapucynów i klarysek-kapucynek: Wsp. dowolne bł. Marii Anieli Astorch, dziewicy

Teksty Mszy św.

Wezwanie

Godzina Czytań

Jutrznia

Modlitwa przedpołudniowa

Modlitwa południowa

Modlitwa popołudniowa

Nieszpory

Kompleta

W Zakonie Kanoników Regularnych Laterańskich: Wsp. obowiązkowe bł. Jana Rusbrocha, prezbitera

Teksty Mszy św.

Wezwanie

Godzina Czytań

Jutrznia

Modlitwa przedpołudniowa

Modlitwa południowa

Modlitwa popołudniowa

Nieszpory

Kompleta

Sobota, 3 grudnia 2016

Wsp. obowiązkowe św. Franciszka Ksawerego, prezbitera

Teksty Mszy św.

Wezwanie

Godzina Czytań

Jutrznia

Modlitwa przedpołudniowa

Modlitwa południowa

Modlitwa popołudniowa

Nieszpory

Kompleta

W Zgromadzeniu Sióstr Adoratorek Krwi Chrystusa: Wsp. obowiązkowe św. Franciszka Ksawerego, prezbitera, patrona Zgromadzenia

Teksty Mszy św.

Wezwanie

Godzina Czytań

Jutrznia

Modlitwa przedpołudniowa

Modlitwa południowa

Modlitwa popołudniowa

Nieszpory

Kompleta

W Zgromadzeniu Misjonarzy Krwi Chrystusa: ŚWIĘTO ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA, patrona Zgromadzenia

Teksty Mszy św.

Wezwanie

Godzina Czytań

Jutrznia

Modlitwa przedpołudniowa

Modlitwa południowa

Modlitwa popołudniowa

Nieszpory

Kompleta

U jezuitów: ŚWIĘTO ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Teksty Mszy św.

Wezwanie

Godzina Czytań

Jutrznia

Modlitwa przedpołudniowa

Modlitwa południowa

Modlitwa popołudniowa

Nieszpory

Kompleta

Niedziela, 4 grudnia 2016

II Niedziela Adwentu (rok A)

Teksty Mszy św.

Wezwanie

Godzina Czytań

Jutrznia

Modlitwa przedpołudniowa

Modlitwa południowa

Modlitwa popołudniowa

Nieszpory

Kompleta

Psalmodia dodatkowa

INTERNETOWA LITURGIA GODZIN

Grudzień 2016

ISBN 978-83-65704-33-7 (całość)

ISBN 978-83-65704-28-3 (część pierwsza)

PAPIESKIE INTENCJE MODLITEWNE NA GRUDZIEŃ 2016:

Ogólna: Aby we wszystkich częściach świata zniknęła plaga, jaką jest werbowanie dzieci żołnierzy.

Ewangelizacyjna: Aby ludy europejskie odkryły na nowo piękno, dobroć i prawdę Ewangelii, która napełnia życie radością i nadzieją.

I tydzień psałterza, I tydzień Adwentu

Czwartek, 1 grudnia 2016

Dzień powszedni

U jezuitów: Wspomnienie obowiązkowe świętych męczenników Edmunda Campiona, Roberta Southwella, prezbiterów, i Towarzyszy, oraz błogosławionych męczenników Rogera Filcocka, Roberta Middletona, prezbiterów, i Towarzyszy

Piątek, 2 grudnia 2016

Dzień powszedni

Wsp. dowolne bł. Rafała Chylińskiego, prezbitera

W archidiecezji łódzkiej: Wsp. obowiązkowe bł. Rafała Chylińskiego, prezbitera

U franciszkanów konwentualnych: Wsp. obowiązkowe bł. Rafała Chylińskiego, prezbitera

U kapucynów i klarysek-kapucynek: Wsp. dowolne bł. Marii Anieli Astorch, dziewicy

W Zakonie Kanoników Regularnych Laterańskich: Wsp. obowiązkowe bł. Jana Rusbrocha, prezbitera

Sobota, 3 grudnia 2016

Wsp. obowiązkowe św. Franciszka Ksawerego, prezbitera

W Zgromadzeniu Sióstr Adoratorek Krwi Chrystusa: Wsp. obowiązkowe św. Franciszka Ksawerego, prezbitera, patrona Zgromadzenia

W Zgromadzeniu Misjonarzy Krwi Chrystusa: ŚWIĘTO ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA, patrona Zgromadzenia

U jezuitów: ŚWIĘTO ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

II tydzień psałterza, II tydzień Adwentu

Niedziela, 4 grudnia 2016

II Niedziela Adwentu (rok A)

Czwartek, 1 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Teksty Mszy św.

ANTYFONA NA WEJŚCIE (por. Ps 119, 151-152)

Jesteś blisko, o Panie, * i wszystkie Twoje przykazania są prawdą. * Od dawna wiem ze słów Twoich, * że Ty trwasz na wieki.

KOLEKTA

Boże, nasz Ojcze, okaż swoją potęgę i wspieraj nas wielką mocą, † niech Twoje miłosierdzie przyśpieszy zbawienie, * które powstrzymują nasze grzechy. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków.

PIERWSZE CZYTANIE (Iz 26, 1-6)

Naród sprawiedliwy, dochowujący wierności, wejdzie do królestwa Bożego

Czytanie z Księgi proroka Izajasza

W ów dzień śpiewać będą tę pieśń w ziemi judzkiej:

«Miasto mamy potężne; On jako środek ocalenia umieścił mur i przedmurze. Otwórzcie bramy! Niech wejdzie naród sprawiedliwy, dochowujący wierności; jego charakter stateczny Ty kształtujesz w pokoju, w pokoju, bo Tobie zaufał.

Złóżcie nadzieję w Panu na zawsze, bo Pan jest wiekuistą skałą! Bo On poniżył przebywających na szczytach, upokorzył miasto niedostępne, upokorzył je aż do ziemi, sprawił, że w proch runęło; podepczą je nogi, nogi biednych i stopy ubogich».

Oto słowo Boże.

PSALM RESPONSORYJNY (Ps 118 (117), 1bc i 8-9. 19-20. 21 i 25. 26-27a (R.: por. 26a))

Refren: Błogosławiony, idący od Pana.

Albo: Alleluja.

Dziękujcie Panu, bo jest dobry, *

bo Jego łaska trwa na wieki.

Lepiej się uciekać do Pana, †

niż pokładać ufność w człowieku. *

Lepiej się uciekać do Pana, niż pokładać ufność w książętach.

Refren: Błogosławiony, idący od Pana.

Albo: Alleluja.

Otwórzcie mi bramy sprawiedliwości, *

wejdę przez nie i podziękuję Panu.

Oto jest brama Pana, *

przez nią wejdą sprawiedliwi.

Refren: Błogosławiony, idący od Pana.

Albo: Alleluja.

Dziękuję Tobie, że mnie wysłuchałeś *

i stałeś się moim Zbawcą.

O Panie, Ty nas wybaw, *

pomyślność daj nam, o Panie!

Refren: Błogosławiony, idący od Pana.

Albo: Alleluja.

Błogosławiony, który przybywa w imię Pańskie, *

błogosławimy wam z Pańskiego domu.

Pan jest Bogiem *

i daje nam światło.

Refren: Błogosławiony, idący od Pana.

Albo: Alleluja.

AKLAMACJA PRZED EWANGELIĄ (Por. Iz 55, 6)

Alleluja, alleluja, alleluja.

Szukajcie Pana, gdy można Go znaleźć,

wzywajcie Go, gdy jest blisko.

Alleluja, alleluja, alleluja.

EWANGELIA (Mt 7, 21. 24-27)

Kto spełnia wolę Bożą,

wejdzie do królestwa niebieskiego

Słowa Ewangelii według Świętego Mateusza

Jezus powiedział do swoich uczniów:

«Nie każdy, kto mówi Mi: „Panie, Panie!”, wejdzie do królestwa niebieskiego, lecz ten, kto spełnia wolę mojego Ojca, który jest w niebie.

Każdego więc, kto tych słów moich słucha i wypełnia je, można porównać z człowiekiem roztropnym, który dom swój zbudował na skale. Spadł deszcz, wezbrały rzeki, zerwały się wichry i uderzyły w ten dom. On jednak nie runął, bo na skale był utwierdzony.

Każdego zaś, kto tych słów moich słucha, a nie wypełnia ich, można porównać z człowiekiem nierozsądnym, który dom swój zbudował na piasku. Spadł deszcz, wezbrały rzeki, zerwały się wichry i rzuciły się na ten dom. I runął, a upadek jego był wielki».

Oto słowo Pańskie.

MODLITWA NAD DARAMI

Panie, nasz Boże, przyjmij te dary, które otrzymaliśmy dzięki Twej dobroci, † Ty nam je dałeś, abyśmy mogli odprawiać eucharystyczną Ofiarę, * spraw, aby ona stała się dla nas zadatkiem wiecznego zbawienia. Przez Chrystusa, Pana naszego.

PREFACJA

1. Dwa przyjścia Chrystusa

Zaprawdę, godne to i sprawiedliwe, słuszne i zbawienne, * abyśmy zawsze i wszędzie Tobie składali dziękczynienie, * Panie, Ojcze, święty, wszechmogący, wieczny Boże, * przez naszego Pana Jezusa Chrystusa.

On przez pierwsze przyjście w ludzkiej naturze * spełnił Twoje odwieczne postanowienie, * a nam otworzył drogę wiecznego zbawienia. * On ponownie przyjdzie w blasku swej chwały, * aby nam udzielić obiecanych darów, * których, czuwając, z ufnością oczekujemy.

Dlatego z Aniołami i Archaniołami, * i z wszystkimi chórami niebios * głosimy Twoją chwałę, * razem z nimi wołając...

ANTYFONA NA KOMUNIĘ (Tt 2, 12-13)

Żyjmy na tym świecie sprawiedliwie i pobożnie, * oczekując spełnienia się naszej nadziei * i objawienia się chwały wielkiego Boga.

MODLITWA PO KOMUNII

Boże, nasz Ojcze, niech owocny będzie dla nas udział w tym Sakramencie, † przez który nas, pielgrzymujących na ziemi, podtrzymujesz w drodze do nieba * i uczysz całym sercem miłować to, co wieczne. Przez Chrystusa, Pana naszego.

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Czwartek, 1 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Wezwanie

Przewodniczący: † Panie, otwórz wargi moje.

Wszyscy: A usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Psalm 95

Wezwanie do chwalenia Boga

Zachęcajcie się wzajemnie każdego dnia, póki trwa to, co "dziś" się nazywa (Hbr 3, 13)

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, radośnie śpiewajmy Panu, *

wznośmy okrzyki ku chwale Opoki naszego zbawienia.

Stańmy przed obliczem Jego z uwielbieniem, *

z weselem śpiewajmy Mu pieśni.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Bo Pan jest Bogiem wielkim, *

wielkim Królem nad wszystkimi bogami.

W Jego ręku głębiny ziemi, *

szczyty gór do Niego należą.

Jego własnością jest morze, które sam stworzył, *

i ziemia, którą ulepiły Jego ręce.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, uwielbiajmy Go padając na twarze, *

klęknijmy przed Panem, który nas stworzył,

Albowiem On jest naszym Bogiem, †

a my ludem Jego pastwiska *

i owcami w Jego ręku.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Obyście dzisiaj usłyszeli głos Jego: †

"Niech nie twardnieją wasze serca jak w Meriba, *

jak na pustyni w dniu Massa,

Gdzie Mnie kusili wasi ojcowie, *

doświadczali Mnie, choć widzieli moje dzieła.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przez lat czterdzieści to pokolenie wstręt we Mnie budziło †

i powiedziałem: «Są ludem o sercu zbłąkanym *

i moich dróg nie znają».

Przeto przysiągłem w gniewie, *

że nie wejdą do mojej krainy spoczynku".

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Jeśli psalm Wezwania ze swoją antyfoną ma poprzedzać Jutrznię, można go opuścić ze słusznej przyczyny.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Czwartek, 1 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Godzina Czytań

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Słowo zrodzone przez Ojca

I blasku Jego światłości,

Twoje wcielenie, o Chryste,

Wstrzymało świat przed zagładą.

2  Teraz więc serca rozjaśnij

I zapal swoją miłością,

Abyśmy wolni od grzechu

Sławili Ciebie z weselem.

3  Kiedy zaś przyjdziesz powtórnie,

By sądzić ludzkie sumienia,

Wtedy potępisz przewrotnych,

A dobrym dasz królowanie.

4  Nie karz nas wieczną Otchłanią

Za ogrom win popełnionych,

Ale nam otwórz niebiosa

I obdarz pełnią radości.

5  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Słowo Pana jest tarczą * dla wszystkich, którzy się u Niego chronią.

Psalm 18, 31-51

Dziękczynienie

Jeśli Bóg jest z nami, któż przeciwko nam? (Rz 8, 31)

IV

Droga Boża jest nieskalana, †

słowo Pana wypróbowane w ogniu. *

On tarczą dla wszystkich, którzy się u Niego chronią.

Bo któż jest Bogiem prócz Pana *

lub kto jest opoką prócz naszego Boga?

Bóg, który przepasał mnie mocą *

i nienaganną uczynił mą drogę.

On dał moim nogom rączość łani *

i umieścił mnie na wzgórzach.

On me ręce wyćwiczył do bitwy, *

a ramiona do napinania spiżowego łuku.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Słowo Pana jest tarczą / dla wszystkich, którzy się u Niego chronią.

2 ant. Wspomogła mnie, Panie, * Twoja prawica.

V

Dałeś mi swą tarczę, aby mnie ocalić, †

wspomogła mnie Twoja prawica *

i wielkim mnie uczyniła troskliwość Twoja.

Poszerzyłeś drogę dla moich kroków *

i stopy moje się nie zachwiały.

Ścigałem mych wrogów i dopadłem, *

i nie wróciłem, póki nie zginęli.

Starłem ich i nigdy już się nie podźwigną, *

upadli pod moje stopy.

Przepasałeś mnie mocą do bitwy, *

a oporni zgięli się przede mną.

Wrogów moich zmusiłeś do ucieczki, *

tych, którzy mnie nienawidzą, spotkała zatrata.

Wołali, lecz nie było komu ich ratować, *

wołali do Pana, lecz ich nie wysłuchał.

Jak proch na wietrze ich rozrzuciłem, *

zdeptałem ich jak uliczne błoto.

Wybawiłeś mnie od zbuntowanego ludu, *

ustanowiłeś mnie głową narodów.

Służył mi lud, którego nie znałem, †

był mi posłuszny na pierwsze wezwanie, *

schlebiali mi cudzoziemcy.

Cudzoziemcy upadli na duchu *

i wyszli, drżąc, ze swoich warowni.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wspomogła mnie, Panie, / Twoja prawica.

3 ant. Niech żyje Pan, * niech będzie wywyższony mój Bóg i Zbawca.

VI

Niech żyje Pan, niech będzie błogosławiona moja Opoka, *

niech będzie wywyższony mój Bóg i Zbawca,

Bóg, który mnie pomścił i poddał mi narody, *

który mnie wybawił od nieprzyjaciół,

Wyniósł ponad wrogów *

i ocalił od gwałtownika.

Przeto będę Cię, Panie, chwalił wśród narodów *

i pieśnią wysławiał Twoje imię.

Ty dałeś wielkie zwycięstwo królowi †

i łaską obdarzyłeś Dawida, Twego pomazańca, *

i jego potomstwo na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Niech żyje Pan, / niech będzie wywyższony mój Bóg i Zbawca.

K. Słuchajcie, narody, słowa Pańskiego.

W. I rozgłaszajcie je aż po krańce ziemi.

I CZYTANIE

Z Księgi proroka Izajasza (16, 1-5; 17, 4-8)

Syjon schronieniem dla Moabitów

Nawrócenie się Efraima

Poślijcie baranka dla władcy krainy, drogą przez pustynię do góry Córy Syjonu. Jak ptactwo uciekające z opustoszałego gniazda, tak będą córki moabskie przy brodach Arnonu.

"Udziel nam rady, podaj wskazówkę, jak w nocy połóż twój cień w samo południe. Ukryj wygnańców, nie zdradź tułaczy. Niech znajdą gościnę u ciebie rozbitki Moabu. Bądź im ucieczką przed pustoszycielem!" Gdy ustanie ucisk, wtedy skończy się gwałt, ciemięzcy znikną z kraju, utrwalony będzie tron dzięki łasce, i dzięki wierności zasiądzie na nim pod namiotem Dawida sędzia troszczący się o prawo i dbały o sprawiedliwość.

W owym dniu chwała Jakuba zmaleje i tłuste jego ciało wychudnie. I stanie się tak jak wtedy, gdy żniwiarz chwyta w garść zboże na pniu, a ramię jego ścina kłosy; i jak wówczas, gdy zbierają kłosy w dolinie Refaim, tak że zostaje na niej pokłosie; albo jak przy otrząsaniu oliwki: zostają dwa lub trzy owoce na samym wierzchołku, cztery lub pięć na gałęziach owocowego drzewa - mówi Pan, Bóg Izraela.

W owym dniu patrzeć będzie człowiek na swego Stwórcę i jego oczy się zwrócą ku Świętemu Izraela. Nie popatrzy więcej na ołtarze, dzieło rąk swoich, ani nie rzuci okiem na to, co uczyniły jego palce: na aszery i stele słoneczne.

RESPONSORIUM (por. Jr 33, 15. 16; Iz 16, 5)

W. Wzbudzę Dawidowi potomka sprawiedliwego † i będzie wymierzał prawo i sprawiedliwość na ziemi. * A oto imię, którym Go będą nazywać: / Pan naszą sprawiedliwością.

K. Tron będzie utrwalony dzięki łasce i zasiądzie na nim sędzia troszczący się o prawo i dbały o sprawiedliwość. W. A oto imię, którym Go będą nazywać: / Pan naszą sprawiedliwością.

II CZYTANIE

Z komentarza św. Efrema, diakona, do Diatessaronu

(rozdz. 18)

Czuwajcie, bo Pan przyjdzie powtórnie

Chrystus, aby uniknąć pytań uczniów o chwilę Jego przyjścia, powiedział: "O dniu owym lub godzinie nikt nie wie, ani aniołowie, ani Syn; nie wasza to rzecz znać czasy i chwile". Pan ukrył przed nami tę chwilę, aby każdy z nas czuwał i nie wykluczał, że może to nastąpić jeszcze za jego życia. Gdybyśmy dokładnie znali czas przyjścia Pana, stałoby się ono daremne, bo nie pożądałyby Go ani narody, ani wieki, w których ma się objawić. Pan powiedział tylko tyle, że przyjdzie, ale nie określił, kiedy to nastąpi, i dzięki temu stale Go wyczekują wszystkie pokolenia i wieki.

Owszem, Pan wskazał nam znaki towarzyszące Jego przyjściu; jednakże na ich podstawie nie możemy jasno określić chwili, w której ono nastąpi. Mijały bowiem wieki, a wraz z ich upływem owe znaki się ukazywały i mijały; co więcej, także i teraz możemy je dostrzec. Albowiem ostateczne przyjście Pana nastąpi podobnie jak pierwsze.

Wyczekiwali Go sprawiedliwi i prorocy, sądząc, że się objawi za ich dni. Tak samo i dzisiaj każdy z wiernych pragnie przyjąć Chrystusa w czasie swego własnego życia, ponieważ Pan nie wskazał dnia tego przyjścia. Postąpił tak przede wszystkim, żeby nikt nie mniemał, że On, którego nie dosięga upływ czasu, mógł być poddany jakiemuś przeznaczeniu i godzinie. Jakże więc to, co sam postanowił, byłoby Mu nie znane, skoro sam określił znaki towarzyszące Jego przyjściu? Tak więc umyślnie Pan określił je w ten sposób, aby odtąd wszystkie pokolenia i wieki uważały, że nadejście Chrystusa dokona się właśnie w ich czasach.

A więc czuwajcie, bo kiedy ciało jest mdłe, to wtedy natura zwycięża i całe postępowanie człowieka jest poddane nie jego woli, ale bodźcom natury. A kiedy dusza zapada w odrętwienie, gdy nią zawładnie małoduszność czy smutek, wtedy zapanuje nad nią jej wróg i kieruje nią wbrew jej woli. Siły natury mogą opanować ciało, a nieprzyjaciel duszę.

Dlatego właśnie Pan poleca nam czuwać i przykazuje, byśmy się nie zaniedbywali, nie trwali w odrętwieniu i strzegli się zniechęcenia, bo tak mówi do nas Pismo: "Ocknijcie się, sprawiedliwi", oraz: "Powstałem i znów jestem z Tobą", i jeszcze: "Nie zniechęcajcie się", "oddani zaś posługiwaniu, nie upadamy na duchu".

RESPONSORIUM (Iz 55, 3-4; Dz 28, 28)

W. Zawrę z wami wieczyste przymierze, † są to niezawodne łaski dane Dawidowi. * Oto ustanowiłem go świadkiem dla ludów, / wodzem i rozkazodawcą dla narodów.

K. Zbawienie Boże posłane jest do pogan, a oni będą słuchać. W. Oto ustanowiłem go świadkiem dla ludów, / wodzem i rozkazodawcą dla narodów.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i wspieraj nas wielką mocą, † niech łaska Twojego miłosierdzia * przyśpieszy to, co opóźniają nasze grzechy. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Czwartek, 1 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Jutrznia

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Już dźwięczny głos się rozlega

I brzmi wśród nocnych ciemności:

Niech miną senne złudzenia,

Bo Chrystus z nieba jaśnieje!

2  Niech się przebudzą umysły

Przez grzech dotkliwie zranione,

Bo nowej gwiazdy promienie

Uleczą wszelkie słabości.

3  Baranek Boży przychodzi,

By łaską winy przeważyć,

A my pokornie błagajmy

O miłosierdzie nad nami.

4  Gdy Pan powtórnie nadejdzie

I trwoga świat opanuje,

Niech nas nie karze za błędy,

Lecz przebaczeniem obdarzy.

5  Choć jeszcze w czasu granicach

Jesteśmy wszyscy zawarci,

Już teraz pieśnią radosną

Wielbimy Trójcę Przedwieczną. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Zbudź się, harfo i cytro, * a ja obudzę jutrzenkę.

Psalm 57

Modlitwa poranna udręczonego

Ten psalm opiewa Mękę Pańską (św. Augustyn)

Zmiłuj się nade mną, Boże, zmiłuj się nade mną, *

u Ciebie moja dusza szuka schronienia.

Chronię się w cieniu Twych skrzydeł, *

dopóki nie minie klęska.

Wołam do Boga Najwyższego, *

do Boga, który wyświadcza mi dobro.

Niech ześle pomoc z nieba, niechaj mnie wybawi, †

niech hańbą okryje tych, którzy mnie dręczą, *

niech ześle Bóg miłość i łaskę.

Między lwami spoczywam, *

co pożerają synów ludzkich.

Ich zęby są jak włócznie i strzały, *

a język jak miecz ostry.

Wznieś się, Boże, ponad niebiosa, *

nad całą ziemią Twoja chwała.

Zastawili sidła na moje nogi *

i pognębili moją duszę.

Przede mną dół wykopali *

i sami wpadli do niego.

Serce moje jest mocne, Boże, †

mocne jest moje serce, *

zaśpiewam psalm i zagram.

Zbudź się, duszo moja, †

zbudź, harfo i cytro, *

a ja obudzę jutrzenkę.

Będę Cię chwalił wśród ludów, Panie, *

zaśpiewam Ci psalm wśród narodów.

Bo Twoja łaska sięga aż do nieba, *

a wierność Twoja po chmury.

Wznieś się, Boże, ponad niebiosa, *

nad całą ziemią Twoja chwała.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zbudź się, harfo i cytro, / a ja obudzę jutrzenkę.

2 ant. Pan mówi: * Błogosławieństwem mój lud się nasyci.

Pieśń (Jr 31, 10-14)

Szczęście wyzwolonego ludu

Jezus miał umrzeć, by rozproszone dzieci Boże zgromadzić w jedno (J 11, 51. 52)

Słuchajcie, narody, słowa Pańskiego, *

głoście je na wyspach odległych i mówcie:

"Ten, który rozproszył Izraela, znów go zgromadzi *

i będzie nad nim czuwał jak pasterz nad swym stadem".

Pan bowiem uwolni Jakuba, *

wybawi go z ręki silniejszych od niego.

Przyjdą z weselem na szczyt Syjonu †

i rozradują się błogosławieństwem Pana: *

zbożem, winem, oliwą, owcami i wołami.

Ich życie stanie się podobne do zroszonego ogrodu *

i już nigdy więcej sił im nie zabraknie.

Wtedy dziewica rozweseli się w tańcu, *

a młodzieńcy i starcy cieszyć się będą.

Smutek ich bowiem w radość zamienię, *

pocieszę i rozweselę po ich troskach.

Tłuszczem z ofiar obficie obdarzę kapłanów, *

i błogosławieństwem mój lud się nasyci.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan mówi: / Błogosławieństwem mój lud się nasyci.

3 ant. Wielki jest Pan i godzien wielkiej chwały * w mieście Boga naszego. †

Psalm 48

Dziękczynienie wyzwolonego ludu

Uniósł mnie anioł na górę wielką i ukazał mi Miasto Święte, Jeruzalem (Ap 21, 10)

Wielki jest Pan i godzien wielkiej chwały *

w mieście Boga naszego.

† Święta Jego góra, wspaniałe wzniesienie, *

radością jest całej ziemi.

Góra Syjon, kres północy, *

jest miastem wielkiego Króla.

Bóg w zamkach swoich *

okazał się obroną.

Oto połączyli się królowie *

i wspólnie natarli.

Zaledwie ujrzeli, zdrętwieli, *

zmieszali się i uciekli.

Chwyciło ich drżenie, *

jak ból rodzącą kobietę,

Jak wiatr ze wschodu, *

który okręty z Tarszisz druzgocze.

Cośmy słyszeli, to i zobaczyli *

w mieście Pana Zastępów,

W mieście naszego Boga. *

Bóg je umacnia na wieki.

Rozważamy, Boże, łaskawość Twoją *

we wnętrzu Twej świątyni.

Jak imię Twe, Boże, tak i chwała Twoja †

sięga po krańce ziemi. *

Prawica Twoja pełna jest sprawiedliwości.

Niech się weseli góra Syjon, †

niech się radują miasta Judy *

z powodu Twych wyroków.

Obejdźcie Syjon dokoła, *

policzcie jego wieże.

Przypatrzcie się jego murom, †

zobaczcie jego warownie, *

by powiedzieć przyszłym pokoleniom,

Że Bóg jest naszym Bogiem na wieki *

i On nas będzie prowadził.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wielki jest Pan i godzien wielkiej chwały / w mieście Boga naszego.

CZYTANIE (Iz 45, 8)

Niebiosa, wysączcie z góry sprawiedliwość i niech obłoki z deszczem ją wyleją! Niechaj ziemia się otworzy, niech zbawienie wyda owoc i razem wzejdzie sprawiedliwość.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Nad tobą, Jeruzalem, * Wzejdzie światłość Pana.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

K.   I Jego chwała objawi się w tobie.

W.  Wzejdzie światłość Pana.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

PIEŚŃ ZACHARIASZA (Łk 1, 68-79)

Ant. Oczekuję Pana, Zbawiciela mego; * teraz, gdy jest blisko, ufność w Nim pokładam. / Alleluja.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

bo lud swój nawiedził i wyzwolił.

I wzbudził dla nas moc zbawczą *

w domu swego sługi Dawida.

Jak zapowiedział od dawna *

przez usta swych świętych proroków,

Że nas wybawi od naszych nieprzyjaciół *

i z ręki wszystkich, którzy nas nienawidzą;

Że naszym ojcom okaże miłosierdzie *

i wspomni na swe święte przymierze,

Na przysięgę, którą złożył *

ojcu naszemu Abrahamowi.

Da nam, że z mocy nieprzyjaciół wyrwani, *

służyć Mu będziemy bez trwogi,

W pobożności i sprawiedliwości przed Nim *

po wszystkie dni nasze.

A ty, dziecię, zwać się będziesz prorokiem Najwyższego, *

gdyż pójdziesz przed Panem przygotować Mu drogi.

Jego ludowi dasz poznać zbawienie *

przez odpuszczenie grzechów.

Dzięki serdecznej litości naszego Boga, *

z jaką nas nawiedzi z wysoka Wschodzące Słońce,

By oświecić tych, co w mroku i cieniu śmierci mieszkają, *

aby nasze kroki skierować na drogę pokoju.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Oczekuję Pana, Zbawiciela mego; / teraz, gdy jest blisko, ufność w Nim pokładam. / Alleluja.

PROŚBY

Chrystus, mądrość i moc Boża, z radością przebywa wśród ludzi, ufnie więc módlmy się do Niego, wołając:

Pozostań na zawsze między nami, Panie.

Panie Jezu Chryste, Ty nas wezwałeś do królestwa swojej światłości,

- spraw, abyśmy postępowali w sposób godny naszego powołania.

Pozostań na zawsze między nami, Panie.

Ty, nieznany światu, jesteś między nami,

- okaż wszystkim ludziom swoje oblicze.

Pozostań na zawsze między nami, Panie.

Ty jesteś bliżej nas niż my samych siebie,

- umocnij w naszych sercach nadzieję zbawienia.

Pozostań na zawsze między nami, Panie.

Ty jesteś źródłem wszelkiej świętości,

- zachowaj nas świętymi i nieskalanymi na dzień swego przyjścia.

Pozostań na zawsze między nami, Panie.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Panie, okaż swą potęgę i wspieraj nas wielką mocą, † niech łaska Twojego miłosierdzia * przyśpieszy to, co opóźniają nasze grzechy. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Czwartek, 1 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Modlitwa przedpołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Teraz wzywamy Ciebie, Duchu,

Coś równy w Bóstwie Ojcu z Synem,

Przyjdź i napełnij nasze serca

Ożywczym światłem swojej łaski.

2  Słowa, uczynki, myśl i wola

Niech z mocą głoszą Twoją chwałę,

Miłość niech jasnym ogniem płonie,

By mogła objąć wszystkich ludzi.

3  Daj nam przez Ciebie poznać Ojca

I Jego Syna Jedynego;

Z wiarą niezłomną wyznajemy,

Że Ty pochodzisz od Nich Obu. Amen.

PSALMODIA

Ant. Zapowiedzieli prorocy, * że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

Psalm 119, 17-24

III (Gimel)

Zachowanie prawa Bożego wśród przeciwności

Czyń dobrze swemu słudze, Panie, *

aby żył i przestrzegał słów Twoich.

Otwórz moje oczy, *

abym podziwiał Twoje Prawo.

Jestem tylko gościem na ziemi, *

przykazań swych nie kryj przede mną.

Słabnie wciąż moja dusza *

z tęsknoty do wyroków Twoich.

Zgromiłeś pysznych, *

przeklęci są odstępujący od Twych przykazań.

Oddal ode mnie szyderstwo i wzgardę, *

bo zachowuję Twoje napomnienia.

Chociaż zasiadają możni przeciw mnie spiskując, *

Twój sługa rozmyśla o Twoich ustawach,

Bo Twe napomnienia są moją rozkoszą, *

moimi doradcami Twoje ustawy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 25

Ufność wśród niebezpieczeństw

Nadzieja zawieść nie może (Rz 5, 5)

I

Do Ciebie, Panie, wznoszę moją duszę, *

Tobie ufam, Boże, niech zawód mnie nie spotka.

Niech moi wrogowie nie triumfują nade mną, †

nikt bowiem, kto Ci zawierzył, *

nie będzie zawstydzony.

Wstyd spotka wszystkich, którzy łamią wiarę *

idąc za marnością.

Daj mi poznać Twoje drogi, Panie, *

naucz mnie chodzić Twoimi ścieżkami.

Prowadź mnie w prawdzie według swych pouczeń, *

Boże i Zbawco, w Tobie mam nadzieję.

Wspomnij na swoje miłosierdzie, Panie, *

na swoją miłość, która trwa od wieków.

Nie pamiętaj mi grzechów i win mej młodości, †

lecz o mnie pamiętaj w swoim miłosierdziu, *

ze względu na dobroć Twą, Panie.

Dobry jest Pan i łaskawy, *

dlatego wskazuje drogę grzesznikom.

Pomaga pokornym czynić dobrze, *

uczy ubogich dróg swoich.

Wszystkie ścieżki Pana są pewne i pełne łaski *

dla strzegących Jego praw i przymierza.

Przez wzgląd na imię Twoje, Panie, *

wybacz mi winy, które są tak wielkie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Kto jest tym człowiekiem, który boi się Pana? *

Pan ukaże mu drogę wybraną.

Będzie opływał w szczęście, *

a jego potomstwo odziedziczy ziemię.

Bóg powierza swe zamiary swoim czcicielom *

i objawia im swoje przymierze.

Oczy moje są zawsze zwrócone ku Panu, *

bo On uwalnia moje nogi z sidła.

Wejrzyj na mnie i zmiłuj się nade mną, *

bo jestem samotny i nieszczęśliwy.

Uwolnij moje serce od smutku, *

wyzwól mnie od udręki.

Spójrz na mój ból i utrapienie, *

wybacz mi wszystkie grzechy.

Zobacz, jak licznych mam nieprzyjaciół, *

jak zajadle mnie nienawidzą.

Strzeż mego życia i wybaw mnie, Panie, *

by nie spotkał mnie zawód, gdy uciekam się do Ciebie.

Niech prawość i niewinność będą mą obroną, *

skoro pokładam w Tobie nadzieję.

Boże, wybaw Izraela *

od wszystkich jego niedoli.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zapowiedzieli prorocy, / że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

CZYTANIE (Mi 5, 3-4a)

Powstanie Władca w Izraelu i paść będzie mocą Pańską, w majestacie imienia Pana, Boga swego. Osiądą wtedy, bo odtąd rozciągnie swą potęgę aż po krańce ziemi. A Ten będzie pokojem.

K. Narody będą czciły imię Twoje, Panie.

W. A wszyscy królowie ziemi Twoją chwałę.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i wspieraj nas wielką mocą, † niech łaska Twojego miłosierdzia * przyśpieszy to, co opóźniają nasze grzechy. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Czwartek, 1 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Modlitwa południowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Władco potężny, wierny Boże,

W swej dłoni dzierżysz losy świata,

Zdobisz poranek blaskiem słońca

I dajesz ciepło w dnia połowie.

2  Zgaś płomień gniewu i niezgody,

Zarzewie waśni i wzburzenia,

Daj ciałom zdrowie i wytrwałość,

Pokojem obdarz nasze serca.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: * Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

Psalm 119, 17-24

III (Gimel)

Zachowanie prawa Bożego wśród przeciwności

Czyń dobrze swemu słudze, Panie, *

aby żył i przestrzegał słów Twoich.

Otwórz moje oczy, *

abym podziwiał Twoje Prawo.

Jestem tylko gościem na ziemi, *

przykazań swych nie kryj przede mną.

Słabnie wciąż moja dusza *

z tęsknoty do wyroków Twoich.

Zgromiłeś pysznych, *

przeklęci są odstępujący od Twych przykazań.

Oddal ode mnie szyderstwo i wzgardę, *

bo zachowuję Twoje napomnienia.

Chociaż zasiadają możni przeciw mnie spiskując, *

Twój sługa rozmyśla o Twoich ustawach,

Bo Twe napomnienia są moją rozkoszą, *

moimi doradcami Twoje ustawy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 25

Ufność wśród niebezpieczeństw

Nadzieja zawieść nie może (Rz 5, 5)

I

Do Ciebie, Panie, wznoszę moją duszę, *

Tobie ufam, Boże, niech zawód mnie nie spotka.

Niech moi wrogowie nie triumfują nade mną, †

nikt bowiem, kto Ci zawierzył, *

nie będzie zawstydzony.

Wstyd spotka wszystkich, którzy łamią wiarę *

idąc za marnością.

Daj mi poznać Twoje drogi, Panie, *

naucz mnie chodzić Twoimi ścieżkami.

Prowadź mnie w prawdzie według swych pouczeń, *

Boże i Zbawco, w Tobie mam nadzieję.

Wspomnij na swoje miłosierdzie, Panie, *

na swoją miłość, która trwa od wieków.

Nie pamiętaj mi grzechów i win mej młodości, †

lecz o mnie pamiętaj w swoim miłosierdziu, *

ze względu na dobroć Twą, Panie.

Dobry jest Pan i łaskawy, *

dlatego wskazuje drogę grzesznikom.

Pomaga pokornym czynić dobrze, *

uczy ubogich dróg swoich.

Wszystkie ścieżki Pana są pewne i pełne łaski *

dla strzegących Jego praw i przymierza.

Przez wzgląd na imię Twoje, Panie, *

wybacz mi winy, które są tak wielkie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Kto jest tym człowiekiem, który boi się Pana? *

Pan ukaże mu drogę wybraną.

Będzie opływał w szczęście, *

a jego potomstwo odziedziczy ziemię.

Bóg powierza swe zamiary swoim czcicielom *

i objawia im swoje przymierze.

Oczy moje są zawsze zwrócone ku Panu, *

bo On uwalnia moje nogi z sidła.

Wejrzyj na mnie i zmiłuj się nade mną, *

bo jestem samotny i nieszczęśliwy.

Uwolnij moje serce od smutku, *

wyzwól mnie od udręki.

Spójrz na mój ból i utrapienie, *

wybacz mi wszystkie grzechy.

Zobacz, jak licznych mam nieprzyjaciół, *

jak zajadle mnie nienawidzą.

Strzeż mego życia i wybaw mnie, Panie, *

by nie spotkał mnie zawód, gdy uciekam się do Ciebie.

Niech prawość i niewinność będą mą obroną, *

skoro pokładam w Tobie nadzieję.

Boże, wybaw Izraela *

od wszystkich jego niedoli.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: / Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

CZYTANIE (Ag 2, 6b. 9)

Jeszcze trochę, a poruszę niebo i ziemię, i morze, i ląd. Przyszła chwała tego domu będzie większa od dawnej; na tym to miejscu udzielę pokoju, mówi Pan Zastępów.

K. Pamiętaj o nas, Panie, bo upodobałeś sobie w swym ludzie.

W. I przyjdź nam z pomocą.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i wspieraj nas wielką mocą, † niech łaska Twojego miłosierdzia * przyśpieszy to, co opóźniają nasze grzechy. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Czwartek, 1 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Modlitwa popołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco potężny wszystkich rzeczy,

Wśród przemian świata Tyś niezmienny,

Światłem i czasem rządzisz mądrze

Następstwo godzin ustalając.

2  Wieczór napełnij swoim blaskiem,

By mroki nie zgasiły życia;

Kiedy zaś przyjdzie śmierć spokojna,

Doprowadź nas do wiecznej chwały.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Rzekła Maryja: * Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

Psalm 119, 17-24

III (Gimel)

Zachowanie prawa Bożego wśród przeciwności

Czyń dobrze swemu słudze, Panie, *

aby żył i przestrzegał słów Twoich.

Otwórz moje oczy, *

abym podziwiał Twoje Prawo.

Jestem tylko gościem na ziemi, *

przykazań swych nie kryj przede mną.

Słabnie wciąż moja dusza *

z tęsknoty do wyroków Twoich.

Zgromiłeś pysznych, *

przeklęci są odstępujący od Twych przykazań.

Oddal ode mnie szyderstwo i wzgardę, *

bo zachowuję Twoje napomnienia.

Chociaż zasiadają możni przeciw mnie spiskując, *

Twój sługa rozmyśla o Twoich ustawach,

Bo Twe napomnienia są moją rozkoszą, *

moimi doradcami Twoje ustawy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 25

Ufność wśród niebezpieczeństw

Nadzieja zawieść nie może (Rz 5, 5)

I

Do Ciebie, Panie, wznoszę moją duszę, *

Tobie ufam, Boże, niech zawód mnie nie spotka.

Niech moi wrogowie nie triumfują nade mną, †

nikt bowiem, kto Ci zawierzył, *

nie będzie zawstydzony.

Wstyd spotka wszystkich, którzy łamią wiarę *

idąc za marnością.

Daj mi poznać Twoje drogi, Panie, *

naucz mnie chodzić Twoimi ścieżkami.

Prowadź mnie w prawdzie według swych pouczeń, *

Boże i Zbawco, w Tobie mam nadzieję.

Wspomnij na swoje miłosierdzie, Panie, *

na swoją miłość, która trwa od wieków.

Nie pamiętaj mi grzechów i win mej młodości, †

lecz o mnie pamiętaj w swoim miłosierdziu, *

ze względu na dobroć Twą, Panie.

Dobry jest Pan i łaskawy, *

dlatego wskazuje drogę grzesznikom.

Pomaga pokornym czynić dobrze, *

uczy ubogich dróg swoich.

Wszystkie ścieżki Pana są pewne i pełne łaski *

dla strzegących Jego praw i przymierza.

Przez wzgląd na imię Twoje, Panie, *

wybacz mi winy, które są tak wielkie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Kto jest tym człowiekiem, który boi się Pana? *

Pan ukaże mu drogę wybraną.

Będzie opływał w szczęście, *

a jego potomstwo odziedziczy ziemię.

Bóg powierza swe zamiary swoim czcicielom *

i objawia im swoje przymierze.

Oczy moje są zawsze zwrócone ku Panu, *

bo On uwalnia moje nogi z sidła.

Wejrzyj na mnie i zmiłuj się nade mną, *

bo jestem samotny i nieszczęśliwy.

Uwolnij moje serce od smutku, *

wyzwól mnie od udręki.

Spójrz na mój ból i utrapienie, *

wybacz mi wszystkie grzechy.

Zobacz, jak licznych mam nieprzyjaciół, *

jak zajadle mnie nienawidzą.

Strzeż mego życia i wybaw mnie, Panie, *

by nie spotkał mnie zawód, gdy uciekam się do Ciebie.

Niech prawość i niewinność będą mą obroną, *

skoro pokładam w Tobie nadzieję.

Boże, wybaw Izraela *

od wszystkich jego niedoli.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Rzekła Maryja: / Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

CZYTANIE (Ml 3, 20a. 24a)

Dla was, czczących moje imię, wzejdzie Słońce sprawiedliwości, a w Jego promieniach będzie uzdrowienie. I skłoni serce ojców ku synom, a serca synów ku ich ojcom.

K. Przyjdź, Panie, i nie zwlekaj.

W. Odpuść winy swojemu ludowi.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i wspieraj nas wielką mocą, † niech łaska Twojego miłosierdzia * przyśpieszy to, co opóźniają nasze grzechy. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Czwartek, 1 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Nieszpory

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco gwiaździstych przestworzy

I wieczne światło wierzących,

Chryste, coś wszystkich odkupił,

Wysłuchaj naszą modlitwę.

2  Zdjęty litością nad światem,

Któremu śmierć zagrażała,

Jego zbawieniem się stałeś

I uzdrowiłeś z niemocy.

3  Świat już pogrążał się w mroku,

Lecz Ty, jak słońce promienne,

Z łona Dziewicy wyszedłeś,

Zrodzony przez Nią w czystości.

4  Byty niebiańskie i ziemskie,

Posłuszne Twoim rozkazom,

Hołd Ci składają w pokorze

I sławią Twoją potęgę.

5  Ciebie, Najświętszy, prosimy:

Nim przyjdziesz sądzić sumienia,

Obroń nas w życiu doczesnym

Od przewrotności szatana.

6  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Panie, do Ciebie wołałem, * a Tyś mnie uzdrowił; / będę Cię sławił na wieki.

Psalm 30

Podzięka za wybawienie od śmierci

Chrystus po swoim chwalebnym zmartwychwstaniu składa Ojcu dzięki (Kasjodor)

Sławić Cię będę, Panie, bo mnie wybawiłeś *

i nie pozwoliłeś mym wrogom naśmiewać się ze mnie.

Panie, Boże mój, do Ciebie wołałem, *

a Tyś mnie uzdrowił.

Panie, mój Boże, †

z krainy umarłych wywołałeś moją duszę *

i ocaliłeś mi życie spośród schodzących do grobu.

Śpiewajcie psalm, wszyscy miłujący Pana, *

i pamiętajcie o Jego świętości.

Gniew Jego bowiem trwa tylko przez chwilę, *

a Jego łaska przez całe życie.

Płacz nadchodzi z wieczora, *

a rankiem wesele.

Zbyt pewny byłem siebie mówiąc: *

"Nigdy się nie zachwieję".

Twoja wola uczyniła mnie górą obronną; *

gdy zakryłeś oblicze, ogarnęła mnie trwoga.

Do Ciebie wołałem, Panie, *

mojego Boga o miłosierdzie błagałem.

"Jaka korzyść z krwi mojej, *

gdy pójdę do grobu?

Czyż mój proch będzie Cię sławił *

albo głosił wierność Twoją?"

Wysłuchaj mnie, Panie, zmiłuj się nade mną, *

Panie, bądź moją pomocą.

Zamieniłeś w taniec mój żałobny lament, *

wór zdjąłeś ze mnie, obdarzyłeś radością,

Aby wciąż moje serce Tobie psalm śpiewało. *

Boże mój i Panie, będę Cię sławił na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Panie, do Ciebie wołałem, a Tyś mnie uzdrowił; / będę Cię sławił na wieki.

2 ant. Szczęśliwy człowiek, * któremu Pan nie poczytuje winy.

Psalm 32

Szczęście uwolnionego od winy

Dawid wypowiada pochwałę człowieka, którego Bóg usprawiedliwił niezależnie od uczynków (Rz 4, 6)

Szczęśliwy człowiek, któremu nieprawość została odpuszczona, *

a jego grzech zapomniany.

Szczęśliwy ten, któremu Pan nie poczytuje winy, *

a w jego duszy nie kryje się podstęp.

Gdy milczałem, wysychały me kości *

wśród codziennych moich jęków.

Bo dniem i nocą ciążyła nade mną Twa ręka, *

z sił opadłem jak w czas letniej spiekoty.

Grzech wyznałem Tobie i nie skryłem mej winy. †

Rzekłem: "Wyznaję mą nieprawość Panu", *

a Ty darowałeś niegodziwość mego grzechu.

Do Ciebie więc modlić się będzie każdy wierny, *

gdy znajdzie się w potrzebie.

Choćby nawet wezbrały wody, *

fale go nie dosięgną.

Ty jesteś moją ucieczką, wyrwiesz mnie z ucisku *

i dasz mi radość mego ocalenia.

"Będę cię uczył i wskażę drogę, którą pójdziesz, *

mój wzrok będzie czuwał nad tobą.

Ale nie bądź jak muł i koń bez rozumu, †

można je okiełznać tylko wędzidłem, *

inaczej nie podejdą do ciebie".

Liczne są cierpienia grzesznika, *

ufających Panu łaska ogarnia.

Cieszcie się i weselcie w Panu, sprawiedliwi, *

radośnie śpiewajcie, wszyscy prawego serca!

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Szczęśliwy człowiek, / któremu Pan nie poczytuje winy.

3 ant. Bóg dał Chrystusowi panowanie, chwałę i władzę, * a wszystkie ludy będą Mu służyły.

Pieśń (Ap 11, 17-18; 12, 10b-12a)

Sąd Boży

Dzięki Ci składamy, Panie, Boże wszechmogący, *

który jesteś i który byłeś,

Za to, że objąłeś Twoją wielką władzę *

i zacząłeś królować.

Rozgniewały się narody, †

a gniew Twój nadszedł *

i czas sądu nad umarłymi,

Aby dano zapłatę Twoim sługom, *

prorokom i świętym,

I tym, którzy się boją Twojego imienia, *

małym i wielkim.

Teraz nastało zbawienie, potęga i królowanie Boga naszego *

i władza Jego Pomazańca.

Bo oskarżyciel naszych braci został strącony, *

ten, który dniem i nocą oskarża ich przed Bogiem naszym.

Oni zaś zwyciężyli dzięki krwi Baranka *

i dzięki słowu swojego świadectwa.

I nie umiłowali swego życia, *

lecz śmierć przyjęli.

Dlatego radujcie się, niebiosa, *

razem z waszymi mieszkańcami.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Bóg dał Chrystusowi panowanie, chwałę i władzę, / a wszystkie ludy będą Mu służyły.

CZYTANIE (Jk 5, 7-8. 9b)

Trwajcie cierpliwie, bracia, aż do przyjścia Pana. Oto rolnik czeka wytrwale na cenny plon ziemi, dopóki nie spadnie deszcz wczesny i późny. Tak i wy bądźcie cierpliwi i umacniajcie serca wasze, bo przyjście Pana jest już bliskie. Oto sędzia stoi przed drzwiami.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Przyjdź, aby nas wyzwolić, * Panie, Boże Zastępów.

W.  Przyjdź, aby nas wyzwolić, / Panie, Boże Zastępów.

K.   Okaż nam swoje oblicze, a będziemy zbawieni.

W.  Panie, Boże Zastępów.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Przyjdź, aby nas wyzwolić, / Panie, Boże Zastępów.

PIEŚŃ MARYI (Łk 1, 46-55)

Ant. Błogosławiona jesteś między niewiastami * i błogosławiony owoc Twojego łona.

Wielbi dusza moja Pana *

i raduje się duch mój w Bogu, Zbawicielu moim.

Bo wejrzał na uniżenie swojej Służebnicy. *

Oto bowiem odtąd błogosławić mnie będą wszystkie pokolenia.

Gdyż wielkie rzeczy uczynił mi Wszechmocny, *

a Jego imię jest święte.

Jego miłosierdzie z pokolenia na pokolenie *

nad tymi, którzy się Go boją.

Okazał moc swego ramienia, *

rozproszył pyszniących się zamysłami serc swoich.

Strącił władców z tronu, *

a wywyższył pokornych.

Głodnych nasycił dobrami, *

a bogatych z niczym odprawił.

Ujął się za swoim sługą, Izraelem, *

pomny na swe miłosierdzie,

Jak obiecał naszym ojcom, *

Abrahamowi i jego potomstwu na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Błogosławiona jesteś między niewiastami / i błogosławiony owoc Twojego łona.

PROŚBY

Chrystus jest wielką światłością, która według zapowiedzi proroków miała przyjść i zajaśnieć ludziom przebywającym w cieniu śmierci. Zanośmy do Niego pełne czci błagania i wołajmy:

Przybądź, Panie Jezu.

Słowo odwieczne, Synu Boży, Ty na początku wszystko stworzyłeś i gdy nadeszła pełnia czasów, przyjąłeś ludzką naturę,

- przyjdź i wybaw nas od śmierci wiecznej.

Przybądź, Panie Jezu.

Prawdziwa Światłości, która oświecasz każdego człowieka,

- przyjdź i rozprosz mroki naszej niewiedzy.

Przybądź, Panie Jezu.

Synu Jednorodzony, który jesteś na łonie Ojca,

- przyjdź i ukaż nam Bożą łaskawość.

Przybądź, Panie Jezu.

Jezu Chryste, Ty przyszedłeś do nas jako Syn Człowieczy,

- spraw, niech ci, którzy Cię przyjmują, staną się dziećmi Bożymi.

Przybądź, Panie Jezu.

Ty otwierasz bramy wszystkich więzień,

- dopuść do domu wesela tych, którzy jak żebracy u drzwi wyczekują.

Przybądź, Panie Jezu.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Panie, okaż swą potęgę i wspieraj nas wielką mocą, † niech łaska Twojego miłosierdzia * przyśpieszy to, co opóźniają nasze grzechy. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | KOMPLETA

Czwartek, 1 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Kompleta

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

W tym miejscu przewidziany jest rachunek sumienia.

We wspólnie odprawianym oficjum można użyć jednej z formuł aktu pokuty.

HYMN

1  Nim kres nadejdzie jasności,

Błagamy, Stwórco wszechświata,

Byś nas otaczał opieką

I chronił w swojej dobroci.

2  Niech serca nawet uśpione

Przez sen czuwają przy Tobie;

A kiedy zbudzi je zorza,

Niech Ciebie wielbią z weselem.

3  Niech ciało zdrowiem się cieszy

I duch gorliwość odnajdzie,

A Ty swym światłem przenikaj

Głębokie nocy ciemności.

4  O spraw to, Ojcze najlepszy,

Przez Syna Twego, Chrystusa,

Co z Tobą w Ducha jedności

Króluje w blasku na wieki. Amen.

PSALMODIA

Ant. Ciało moje * będzie spoczywać bezpiecznie.

Psalm 16

Bóg najwyższym dobrem

Bóg wskrzesił Jezusa, zerwawszy więzy śmierci (Dz 2, 24)

Zachowaj mnie, Boże, bo chronię się do Ciebie, †

mówię do Pana: "Tyś jest Panem moim, *

poza Tobą nie ma dla mnie dobra".

Wzbudził On we mnie miłość przedziwną *

do świętych, którzy mieszkają na Jego ziemi.

A wszyscy, którzy idą za obcymi bogami, *

pomnażają swoje udręki.

Nie będę wylewał krwi w ofiarach dla nich, *

nie wymówią ich imion moje wargi.

Pan moim dziedzictwem i przeznaczeniem, *

to On mój los zabezpiecza.

Sznur mierniczy szczodrze mi dział wyznaczył, *

jak miłe jest dla mnie dziedzictwo moje!

Błogosławię Pana, który dał mi rozsądek, *

bo serce napomina mnie nawet nocą.

Zawsze stawiam sobie Pana przed oczy, *

On jest po mojej prawicy, nic mną nie zachwieje.

Dlatego cieszy się moje serce i dusza raduje, *

a ciało moje będzie spoczywać bezpiecznie,

Bo w kraju zmarłych duszy mej nie zostawisz *

i nie dopuścisz, bym pozostał w grobie.

Ty ścieżkę życia mi ukażesz, †

pełnię radości przy Tobie *

i wieczne szczęście po Twojej prawicy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Ciało moje będzie spoczywać bezpiecznie.

CZYTANIE (1 Tes 5, 23)

Sam Bóg pokoju niech was całkowicie uświęca, aby nienaruszony duch wasz, dusza i ciało bez zarzutu zachowały się na przyjście naszego Pana Jezusa Chrystusa.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   W ręce Twoje, Panie, * Powierzam ducha mojego.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

K.   Ty nas odkupiłeś, Panie, Boże wierny.

W.  Powierzam ducha mojego.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

PIEŚŃ SYMEONA (Łk 2, 29-32)

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, * podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

Teraz, o Panie, pozwól odejść swemu słudze w pokoju, *

według słowa Twojego,

Bo moje oczy ujrzały Twoje zbawienie, *

któreś przygotował wobec wszystkich narodów:

Światło na oświecenie pogan *

i chwałę ludu Twego, Izraela.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, / podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, nasz Boże, † daj nam spokojny sen i odnów nasze siły wyczerpane całodzienną pracą, * abyśmy przez Ciebie pokrzepieni, służyli Tobie ciałem i duszą. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

Noc spokojną i śmierć szczęśliwą niech nam da Bóg wszechmogący, Ojciec i Syn, i Duch Święty. W. Amen.

ANTYFONA DO NAJŚWIĘTSZEJ MARYI PANNY

Matko Odkupiciela, z niewiast najsławniejsza,

Gwiazdo morska, do nieba ścieżko najprościejsza,

Tyś jest przechodnią bramą do raju wiecznego,

Tyś jedyną nadzieją człowieka grzesznego.

Racz podźwignąć, prosimy, lud upadający,

W grzechach swych uwikłany, powstać z nich pragnący.

Tyś cudownie zrodziła światu Zbawiciela,

Tyś sama wykarmiła Twego Stworzyciela.

Panno przedtem i potem z świata podziwieniem,

Uczczona Gabriela wdzięcznym pozdrowieniem;

Racz się wstawić, o Panno, za nami grzesznymi,

Ratuj nas, opiekuj się sługami Twoimi.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY

U jezuitów:

Czwartek, 1 grudnia 2016

ŚWIĘTYCH I BŁOGOSŁAWIONYCH MĘCZENNIKÓW

EDMUNDA CAMPIONA I TOWARZYSZY

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: CZERWONY

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Garść informacji:

Tym wspomnieniem ogarniamy przede wszystkim dziesięciu męczenników z Towarzystwa Jezusowego, którzy w XVI i XVII wieku w Anglii i Walii za wyznanie wiary katolickiej zostali zabici, a w roku 1970 przez Pawła VI zaliczeni w poczet świętych. Są to: Edmund Campion († 1 grudnia 1581), Aleksander Briant († 1 grudnia 1581), Robert Southwell († 21 lutego 1595), Henryk Walpole († 7 kwietnia 1595), brata Mikołaj Owena († 2 marca 1606), Tomasz Garnet († 23 VI 1608), Edmund Arrowsmith († 28 sierpnia 1628), Henryk Morse († 1 lutego 1645), Filip Evans († 22 lipca 1679) i Dawid Lewis († 27 sierpnia 1679).

Razem z nimi w tym samym dniu wspominamy szesnastu błogosławionych męczenników z Towarzystwa Jezusowego, którzy podczas tego samego prześladowania w latach od 1573 do 1679 ponieśli śmierć męczeńską.

Teksty Mszy św.

ANTYFONA NA WEJŚCIE (J 15, 13)

Nikt nie ma większej miłości od tej, * gdy ktoś życie swoje oddaje za przyjaciół swoich.

KOLEKTA

Wszechmogący, wieczny Boże, Ty wśród ludów Anglii i Walii wzbudziłeś świętych męczenników Edmunda, Roberta i ich Towarzyszy i zechciałeś, aby się upodobnili do Chrystusa umierającego za zbawienie świata; † daj nam za ich wstawiennictwem, * aby lud Twój umocniony tą samą wiarą i miłością współradował się zawsze w jedności. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków.

PIERWSZE CZYTANIE (Iz 26, 1-6)

Naród sprawiedliwy, dochowujący wierności, wejdzie do królestwa Bożego

Czytanie z Księgi proroka Izajasza

W ów dzień śpiewać będą tę pieśń w ziemi judzkiej:

«Miasto mamy potężne; On jako środek ocalenia umieścił mur i przedmurze. Otwórzcie bramy! Niech wejdzie naród sprawiedliwy, dochowujący wierności; jego charakter stateczny Ty kształtujesz w pokoju, w pokoju, bo Tobie zaufał.

Złóżcie nadzieję w Panu na zawsze, bo Pan jest wiekuistą skałą! Bo On poniżył przebywających na szczytach, upokorzył miasto niedostępne, upokorzył je aż do ziemi, sprawił, że w proch runęło; podepczą je nogi, nogi biednych i stopy ubogich».

Oto słowo Boże.

PSALM RESPONSORYJNY (Ps 118 (117), 1bc i 8-9. 19-20. 21 i 25. 26-27a (R.: por. 26a))

Refren: Błogosławiony, idący od Pana.

Albo: Alleluja.

Dziękujcie Panu, bo jest dobry, *

bo Jego łaska trwa na wieki.

Lepiej się uciekać do Pana, †

niż pokładać ufność w człowieku. *

Lepiej się uciekać do Pana, niż pokładać ufność w książętach.

Refren: Błogosławiony, idący od Pana.

Albo: Alleluja.

Otwórzcie mi bramy sprawiedliwości, *

wejdę przez nie i podziękuję Panu.

Oto jest brama Pana, *

przez nią wejdą sprawiedliwi.

Refren: Błogosławiony, idący od Pana.

Albo: Alleluja.

Dziękuję Tobie, że mnie wysłuchałeś *

i stałeś się moim Zbawcą.

O Panie, Ty nas wybaw, *

pomyślność daj nam, o Panie!

Refren: Błogosławiony, idący od Pana.

Albo: Alleluja.

Błogosławiony, który przybywa w imię Pańskie, *

błogosławimy wam z Pańskiego domu.

Pan jest Bogiem *

i daje nam światło.

Refren: Błogosławiony, idący od Pana.

Albo: Alleluja.

AKLAMACJA PRZED EWANGELIĄ (Por. Iz 55, 6)

Alleluja, alleluja, alleluja.

Szukajcie Pana, gdy można Go znaleźć,

wzywajcie Go, gdy jest blisko.

Alleluja, alleluja, alleluja.

EWANGELIA (Mt 7, 21. 24-27)

Kto spełnia wolę Bożą,

wejdzie do królestwa niebieskiego

Słowa Ewangelii według Świętego Mateusza

Jezus powiedział do swoich uczniów:

«Nie każdy, kto mówi Mi: „Panie, Panie!”, wejdzie do królestwa niebieskiego, lecz ten, kto spełnia wolę mojego Ojca, który jest w niebie.

Każdego więc, kto tych słów moich słucha i wypełnia je, można porównać z człowiekiem roztropnym, który dom swój zbudował na skale. Spadł deszcz, wezbrały rzeki, zerwały się wichry i uderzyły w ten dom. On jednak nie runął, bo na skale był utwierdzony.

Każdego zaś, kto tych słów moich słucha, a nie wypełnia ich, można porównać z człowiekiem nierozsądnym, który dom swój zbudował na piasku. Spadł deszcz, wezbrały rzeki, zerwały się wichry i rzuciły się na ten dom. I runął, a upadek jego był wielki».

Oto słowo Pańskie.

MODLITWA NAD DARAMI

Najłaskawszy Boże, napełnij te dary swoim błogosławieństwem † i umocnij naszą wiarę w tę tajemnicę, * którą głosili przelaną krwią Twoi święci męczennicy. Przez Chrystusa, Pana naszego.

PREFACJA

Zaprawdę godne to i sprawiedliwe, * słuszne i zbawienne, * abyśmy zawsze i wszędzie Tobie składali dziękczynienie, * Panie, Ojcze święty, wszechmogący wieczny Boże.

Ty wezwałeś wielu Towarzyszy świętego Ignacego, * żeby przelaną krwią dali najwyższy dowód miłości * i w ten sposób nową płodnością * ubogacili zbawcze dzieło Kościoła, * a nas zachęcili swoim przykładem * do naśladowania Jezusa Chrystusa, Pana naszego.

Przez Niego Twój majestat chwalą zastępy anielskie, * weselące się w wieczności przed Twoim obliczem. * Spraw, prosimy, żeby razem z nimi * doszły do Ciebie nasze słowa, * kiedy wołamy we wspólnym uniesieniu...

ANTYFONA NA KOMUNIĘ (J 12, 24)

Jeżeli ziarno pszenicy wpadłszy w ziemię nie obumrze, * zostanie tylko samo, * ale jeżeli obumrze, przynosi plon obfity.

MODLITWA PO KOMUNII

Pokrzepieni pokarmem z jednego chleba we wspomnienie świętych męczenników Edmunda, Roberta i Towarzyszy † pokornie prosimy, * abyśmy zjednoczeni w jeden Kościół, tą samą pieśnią chwały Ciebie, Boże, chwalili. Przez Chrystusa, Pana naszego.

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Czwartek, 1 grudnia 2016

ŚWIĘTYCH I BŁOGOSŁAWIONYCH MĘCZENNIKÓW

EDMUNDA CAMPIONA I TOWARZYSZY

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: CZERWONY

Wezwanie

Przewodniczący: † Panie, otwórz wargi moje.

Wszyscy: A usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Psalm 95

Wezwanie do chwalenia Boga

Zachęcajcie się wzajemnie każdego dnia, póki trwa to, co "dziś" się nazywa (Hbr 3, 13)

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, radośnie śpiewajmy Panu, *

wznośmy okrzyki ku chwale Opoki naszego zbawienia.

Stańmy przed obliczem Jego z uwielbieniem, *

z weselem śpiewajmy Mu pieśni.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Bo Pan jest Bogiem wielkim, *

wielkim Królem nad wszystkimi bogami.

W Jego ręku głębiny ziemi, *

szczyty gór do Niego należą.

Jego własnością jest morze, które sam stworzył, *

i ziemia, którą ulepiły Jego ręce.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, uwielbiajmy Go padając na twarze, *

klęknijmy przed Panem, który nas stworzył,

Albowiem On jest naszym Bogiem, †

a my ludem Jego pastwiska *

i owcami w Jego ręku.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Obyście dzisiaj usłyszeli głos Jego: †

"Niech nie twardnieją wasze serca jak w Meriba, *

jak na pustyni w dniu Massa,

Gdzie Mnie kusili wasi ojcowie, *

doświadczali Mnie, choć widzieli moje dzieła.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przez lat czterdzieści to pokolenie wstręt we Mnie budziło †

i powiedziałem: «Są ludem o sercu zbłąkanym *

i moich dróg nie znają».

Przeto przysiągłem w gniewie, *

że nie wejdą do mojej krainy spoczynku".

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Jeśli psalm Wezwania ze swoją antyfoną ma poprzedzać Jutrznię, można go opuścić ze słusznej przyczyny.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Czwartek, 1 grudnia 2016

ŚWIĘTYCH I BŁOGOSŁAWIONYCH MĘCZENNIKÓW

EDMUNDA CAMPIONA I TOWARZYSZY

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: CZERWONY

Godzina Czytań

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Słowo zrodzone przez Ojca

I blasku Jego światłości,

Twoje wcielenie, o Chryste,

Wstrzymało świat przed zagładą.

2  Teraz więc serca rozjaśnij

I zapal swoją miłością,

Abyśmy wolni od grzechu

Sławili Ciebie z weselem.

3  Kiedy zaś przyjdziesz powtórnie,

By sądzić ludzkie sumienia,

Wtedy potępisz przewrotnych,

A dobrym dasz królowanie.

4  Nie karz nas wieczną Otchłanią

Za ogrom win popełnionych,

Ale nam otwórz niebiosa

I obdarz pełnią radości.

5  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Słowo Pana jest tarczą * dla wszystkich, którzy się u Niego chronią.

Psalm 18, 31-51

Dziękczynienie

Jeśli Bóg jest z nami, któż przeciwko nam? (Rz 8, 31)

IV

Droga Boża jest nieskalana, †

słowo Pana wypróbowane w ogniu. *

On tarczą dla wszystkich, którzy się u Niego chronią.

Bo któż jest Bogiem prócz Pana *

lub kto jest opoką prócz naszego Boga?

Bóg, który przepasał mnie mocą *

i nienaganną uczynił mą drogę.

On dał moim nogom rączość łani *

i umieścił mnie na wzgórzach.

On me ręce wyćwiczył do bitwy, *

a ramiona do napinania spiżowego łuku.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Słowo Pana jest tarczą / dla wszystkich, którzy się u Niego chronią.

2 ant. Wspomogła mnie, Panie, * Twoja prawica.

V

Dałeś mi swą tarczę, aby mnie ocalić, †

wspomogła mnie Twoja prawica *

i wielkim mnie uczyniła troskliwość Twoja.

Poszerzyłeś drogę dla moich kroków *

i stopy moje się nie zachwiały.

Ścigałem mych wrogów i dopadłem, *

i nie wróciłem, póki nie zginęli.

Starłem ich i nigdy już się nie podźwigną, *

upadli pod moje stopy.

Przepasałeś mnie mocą do bitwy, *

a oporni zgięli się przede mną.

Wrogów moich zmusiłeś do ucieczki, *

tych, którzy mnie nienawidzą, spotkała zatrata.

Wołali, lecz nie było komu ich ratować, *

wołali do Pana, lecz ich nie wysłuchał.

Jak proch na wietrze ich rozrzuciłem, *

zdeptałem ich jak uliczne błoto.

Wybawiłeś mnie od zbuntowanego ludu, *

ustanowiłeś mnie głową narodów.

Służył mi lud, którego nie znałem, †

był mi posłuszny na pierwsze wezwanie, *

schlebiali mi cudzoziemcy.

Cudzoziemcy upadli na duchu *

i wyszli, drżąc, ze swoich warowni.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wspomogła mnie, Panie, / Twoja prawica.

3 ant. Niech żyje Pan, * niech będzie wywyższony mój Bóg i Zbawca.

VI

Niech żyje Pan, niech będzie błogosławiona moja Opoka, *

niech będzie wywyższony mój Bóg i Zbawca,

Bóg, który mnie pomścił i poddał mi narody, *

który mnie wybawił od nieprzyjaciół,

Wyniósł ponad wrogów *

i ocalił od gwałtownika.

Przeto będę Cię, Panie, chwalił wśród narodów *

i pieśnią wysławiał Twoje imię.

Ty dałeś wielkie zwycięstwo królowi †

i łaską obdarzyłeś Dawida, Twego pomazańca, *

i jego potomstwo na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Niech żyje Pan, / niech będzie wywyższony mój Bóg i Zbawca.

K. Słuchajcie, narody, słowa Pańskiego.

W. I rozgłaszajcie je aż po krańce ziemi.

I CZYTANIE

Z Księgi proroka Izajasza (16, 1-5; 17, 4-8)

Syjon schronieniem dla Moabitów

Nawrócenie się Efraima

Poślijcie baranka dla władcy krainy, drogą przez pustynię do góry Córy Syjonu. Jak ptactwo uciekające z opustoszałego gniazda, tak będą córki moabskie przy brodach Arnonu.

"Udziel nam rady, podaj wskazówkę, jak w nocy połóż twój cień w samo południe. Ukryj wygnańców, nie zdradź tułaczy. Niech znajdą gościnę u ciebie rozbitki Moabu. Bądź im ucieczką przed pustoszycielem!" Gdy ustanie ucisk, wtedy skończy się gwałt, ciemięzcy znikną z kraju, utrwalony będzie tron dzięki łasce, i dzięki wierności zasiądzie na nim pod namiotem Dawida sędzia troszczący się o prawo i dbały o sprawiedliwość.

W owym dniu chwała Jakuba zmaleje i tłuste jego ciało wychudnie. I stanie się tak jak wtedy, gdy żniwiarz chwyta w garść zboże na pniu, a ramię jego ścina kłosy; i jak wówczas, gdy zbierają kłosy w dolinie Refaim, tak że zostaje na niej pokłosie; albo jak przy otrząsaniu oliwki: zostają dwa lub trzy owoce na samym wierzchołku, cztery lub pięć na gałęziach owocowego drzewa - mówi Pan, Bóg Izraela.

W owym dniu patrzeć będzie człowiek na swego Stwórcę i jego oczy się zwrócą ku Świętemu Izraela. Nie popatrzy więcej na ołtarze, dzieło rąk swoich, ani nie rzuci okiem na to, co uczyniły jego palce: na aszery i stele słoneczne.

RESPONSORIUM (por. Jr 33, 15. 16; Iz 16, 5)

W. Wzbudzę Dawidowi potomka sprawiedliwego † i będzie wymierzał prawo i sprawiedliwość na ziemi. * A oto imię, którym Go będą nazywać: / Pan naszą sprawiedliwością.

K. Tron będzie utrwalony dzięki łasce i zasiądzie na nim sędzia troszczący się o prawo i dbały o sprawiedliwość. W. A oto imię, którym Go będą nazywać: / Pan naszą sprawiedliwością.

II CZYTANIE

Z listu św. Edmunda Campiona, prezbitera i męczennika

(List napisany około 19 lipca 1580 r.,

skierowany do doradców królowej Anglii,

wyd. w jęz. ang.: J. H. Pollen SJ: Campion's Ten Reasons.

London, Roehampton, 1914, ss. 10-11)

Proszę Boga,

abyśmy się kiedyś w niebie radowali wieczną przyjaźnią

Nie mam żadnych wątpliwości, że wy, wspaniali doradcy Jej Królewskiej Mości, ponieważ w sprawach wielkiej wagi zwykliście działać wspaniale i mądrze, kiedy się życzliwie przyglądniecie sporom o wiarę, jakie nasi przeciwnicy toczą zazwyczaj nie bez fałszów i zamieszania, poznacie w świetle jaśniejszym niż słońce, na jak mocnych i poważnych fundamentach opiera się wiara katolicka, a nas, gotowych ochoczo życie własne oddać za wasze zbawienie, wysłuchacie bardziej bezstronnie i bardziej życzliwie. Wiele niewinnych rąk ku niebu się unosi bez żadnej przerwy, każdego dnia, w waszej sprawie. Tak się o was troszczą ci Anglicy, którzy jak ojcowie dbają o postęp w wiedzy i życiu cnotliwym potomstwa w prowincjach zamorskich, które oby nigdy nie zaginęło. To oni na serio sobie postanowili, że nie wcześniej przestaną dbać o zapewnienie wam zbawienia, niż wasze dusze zdobędą dla Chrystusa albo sami wielkodusznie padną pod uderzeniami waszych mieczów.

A co się odnosi do naszego Towarzystwa, chcę, żebyście wiedzieli, że my wszyscy, którzy należymy do Towarzystwa i rozsiani jesteśmy jak świat długi i szeroki, zawarliśmy pakt, że krzyże, które wy nałożycie na nasze barki, poniesiemy wielkodusznie i nigdy nie utracimy nadziei na wasze zbawienie, dopóki jeden z nas przynajmniej pozostanie przy życiu, któryby mógł skorzystać z waszego dobrobytu, oddać ducha wskutek zadanych przez was cierpień, zgnić i zginąć w więzieniu. Już dawno wyliczyliśmy rachunki i pod natchnieniem Boga rozpoczęliśmy walkę: nie odniesie nad nami zwycięstwa żadna siła i żaden atak nieprzyjaciół. W ten sposób zasiano i przekazano dawniej wiarę, w ten sam sposób trzeba ją odnowić i przywrócić jej dawną godność.

A jeżeli list, który przekazuję, zostanie odrzucony, i jeżeli moje życzliwe wysiłki niczego nie będą mogły załatwić, a za podjętą z waszego powodu wielomilową drogę doznam niewdzięczności, to jedno mi jeszcze pozostanie: Was i moją sprawę polecam Bogu, który czyta w sercach. To Jego z całego serca błagam, żeby wam w takim stopniu udzielił swojej łaski, byśmy przed ostatecznym dniem odpłaty to samo zdanie głosili i żebyśmy kiedyś w niebie, gdzie nikt nie pamięta o krzywdach, mogli się radować wieczną przyjaźnią.

RESPONSORIUM (Flp 1, 20-21)

W. Wiem, † zgodnie z gorącym oczekiwaniem i nadzieją moją, / że w niczym nie doznam zawodu, / lecz jak zawsze, tak i teraz, / z całą swobodą i jawnością, * Chrystus będzie uwielbiony w moim ciele: / czy to przez życie, czy przez śmierć.

K. Dla mnie bowiem żyć - to Chrystus, a umrzeć - to zysk. W. Chrystus będzie uwielbiony w moim ciele: / czy to przez życie, czy przez śmierć.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący wieczny Boże, Ty wśród narodów Anglii i Walii wzbudziłeś świętych męczenników Edmunda i jego towarzyszy † i zechciałeś, by się upodobnili do Chrystusa umierającego za zbawienie świata; * spraw przez ich wstawiennictwo, by lud Twój tą samą wiarą umocniony, mógł się nieustannie radować w jedności. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Czwartek, 1 grudnia 2016

ŚWIĘTYCH I BŁOGOSŁAWIONYCH MĘCZENNIKÓW

EDMUNDA CAMPIONA I TOWARZYSZY

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: CZERWONY

Jutrznia

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Już dźwięczny głos się rozlega

I brzmi wśród nocnych ciemności:

Niech miną senne złudzenia,

Bo Chrystus z nieba jaśnieje!

2  Niech się przebudzą umysły

Przez grzech dotkliwie zranione,

Bo nowej gwiazdy promienie

Uleczą wszelkie słabości.

3  Baranek Boży przychodzi,

By łaską winy przeważyć,

A my pokornie błagajmy

O miłosierdzie nad nami.

4  Gdy Pan powtórnie nadejdzie

I trwoga świat opanuje,

Niech nas nie karze za błędy,

Lecz przebaczeniem obdarzy.

5  Choć jeszcze w czasu granicach

Jesteśmy wszyscy zawarci,

Już teraz pieśnią radosną

Wielbimy Trójcę Przedwieczną. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Zbudź się, harfo i cytro, * a ja obudzę jutrzenkę.

Psalm 57

Modlitwa poranna udręczonego

Ten psalm opiewa Mękę Pańską (św. Augustyn)

Zmiłuj się nade mną, Boże, zmiłuj się nade mną, *

u Ciebie moja dusza szuka schronienia.

Chronię się w cieniu Twych skrzydeł, *

dopóki nie minie klęska.

Wołam do Boga Najwyższego, *

do Boga, który wyświadcza mi dobro.

Niech ześle pomoc z nieba, niechaj mnie wybawi, †

niech hańbą okryje tych, którzy mnie dręczą, *

niech ześle Bóg miłość i łaskę.

Między lwami spoczywam, *

co pożerają synów ludzkich.

Ich zęby są jak włócznie i strzały, *

a język jak miecz ostry.

Wznieś się, Boże, ponad niebiosa, *

nad całą ziemią Twoja chwała.

Zastawili sidła na moje nogi *

i pognębili moją duszę.

Przede mną dół wykopali *

i sami wpadli do niego.

Serce moje jest mocne, Boże, †

mocne jest moje serce, *

zaśpiewam psalm i zagram.

Zbudź się, duszo moja, †

zbudź, harfo i cytro, *

a ja obudzę jutrzenkę.

Będę Cię chwalił wśród ludów, Panie, *

zaśpiewam Ci psalm wśród narodów.

Bo Twoja łaska sięga aż do nieba, *

a wierność Twoja po chmury.

Wznieś się, Boże, ponad niebiosa, *

nad całą ziemią Twoja chwała.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zbudź się, harfo i cytro, / a ja obudzę jutrzenkę.

2 ant. Pan mówi: * Błogosławieństwem mój lud się nasyci.

Pieśń (Jr 31, 10-14)

Szczęście wyzwolonego ludu

Jezus miał umrzeć, by rozproszone dzieci Boże zgromadzić w jedno (J 11, 51. 52)

Słuchajcie, narody, słowa Pańskiego, *

głoście je na wyspach odległych i mówcie:

"Ten, który rozproszył Izraela, znów go zgromadzi *

i będzie nad nim czuwał jak pasterz nad swym stadem".

Pan bowiem uwolni Jakuba, *

wybawi go z ręki silniejszych od niego.

Przyjdą z weselem na szczyt Syjonu †

i rozradują się błogosławieństwem Pana: *

zbożem, winem, oliwą, owcami i wołami.

Ich życie stanie się podobne do zroszonego ogrodu *

i już nigdy więcej sił im nie zabraknie.

Wtedy dziewica rozweseli się w tańcu, *

a młodzieńcy i starcy cieszyć się będą.

Smutek ich bowiem w radość zamienię, *

pocieszę i rozweselę po ich troskach.

Tłuszczem z ofiar obficie obdarzę kapłanów, *

i błogosławieństwem mój lud się nasyci.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan mówi: / Błogosławieństwem mój lud się nasyci.

3 ant. Wielki jest Pan i godzien wielkiej chwały * w mieście Boga naszego. †

Psalm 48

Dziękczynienie wyzwolonego ludu

Uniósł mnie anioł na górę wielką i ukazał mi Miasto Święte, Jeruzalem (Ap 21, 10)

Wielki jest Pan i godzien wielkiej chwały *

w mieście Boga naszego.

† Święta Jego góra, wspaniałe wzniesienie, *

radością jest całej ziemi.

Góra Syjon, kres północy, *

jest miastem wielkiego Króla.

Bóg w zamkach swoich *

okazał się obroną.

Oto połączyli się królowie *

i wspólnie natarli.

Zaledwie ujrzeli, zdrętwieli, *

zmieszali się i uciekli.

Chwyciło ich drżenie, *

jak ból rodzącą kobietę,

Jak wiatr ze wschodu, *

który okręty z Tarszisz druzgocze.

Cośmy słyszeli, to i zobaczyli *

w mieście Pana Zastępów,

W mieście naszego Boga. *

Bóg je umacnia na wieki.

Rozważamy, Boże, łaskawość Twoją *

we wnętrzu Twej świątyni.

Jak imię Twe, Boże, tak i chwała Twoja †

sięga po krańce ziemi. *

Prawica Twoja pełna jest sprawiedliwości.

Niech się weseli góra Syjon, †

niech się radują miasta Judy *

z powodu Twych wyroków.

Obejdźcie Syjon dokoła, *

policzcie jego wieże.

Przypatrzcie się jego murom, †

zobaczcie jego warownie, *

by powiedzieć przyszłym pokoleniom,

Że Bóg jest naszym Bogiem na wieki *

i On nas będzie prowadził.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wielki jest Pan i godzien wielkiej chwały / w mieście Boga naszego.

CZYTANIE (Iz 45, 8)

Niebiosa, wysączcie z góry sprawiedliwość i niech obłoki z deszczem ją wyleją! Niechaj ziemia się otworzy, niech zbawienie wyda owoc i razem wzejdzie sprawiedliwość.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Nad tobą, Jeruzalem, * Wzejdzie światłość Pana.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

K.   I Jego chwała objawi się w tobie.

W.  Wzejdzie światłość Pana.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

PIEŚŃ ZACHARIASZA (Łk 1, 68-79)

Ant. Oczekuję Pana, Zbawiciela mego; * teraz, gdy jest blisko, ufność w Nim pokładam. / Alleluja.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

bo lud swój nawiedził i wyzwolił.

I wzbudził dla nas moc zbawczą *

w domu swego sługi Dawida.

Jak zapowiedział od dawna *

przez usta swych świętych proroków,

Że nas wybawi od naszych nieprzyjaciół *

i z ręki wszystkich, którzy nas nienawidzą;

Że naszym ojcom okaże miłosierdzie *

i wspomni na swe święte przymierze,

Na przysięgę, którą złożył *

ojcu naszemu Abrahamowi.

Da nam, że z mocy nieprzyjaciół wyrwani, *

służyć Mu będziemy bez trwogi,

W pobożności i sprawiedliwości przed Nim *

po wszystkie dni nasze.

A ty, dziecię, zwać się będziesz prorokiem Najwyższego, *

gdyż pójdziesz przed Panem przygotować Mu drogi.

Jego ludowi dasz poznać zbawienie *

przez odpuszczenie grzechów.

Dzięki serdecznej litości naszego Boga, *

z jaką nas nawiedzi z wysoka Wschodzące Słońce,

By oświecić tych, co w mroku i cieniu śmierci mieszkają, *

aby nasze kroki skierować na drogę pokoju.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Oczekuję Pana, Zbawiciela mego; / teraz, gdy jest blisko, ufność w Nim pokładam. / Alleluja.

PROŚBY

Chrystus, mądrość i moc Boża, z radością przebywa wśród ludzi, ufnie więc módlmy się do Niego, wołając:

Pozostań na zawsze między nami, Panie.

Panie Jezu Chryste, Ty nas wezwałeś do królestwa swojej światłości,

- spraw, abyśmy postępowali w sposób godny naszego powołania.

Pozostań na zawsze między nami, Panie.

Ty, nieznany światu, jesteś między nami,

- okaż wszystkim ludziom swoje oblicze.

Pozostań na zawsze między nami, Panie.

Ty jesteś bliżej nas niż my samych siebie,

- umocnij w naszych sercach nadzieję zbawienia.

Pozostań na zawsze między nami, Panie.

Ty jesteś źródłem wszelkiej świętości,

- zachowaj nas świętymi i nieskalanymi na dzień swego przyjścia.

Pozostań na zawsze między nami, Panie.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Wszechmogący wieczny Boże, Ty wśród narodów Anglii i Walii wzbudziłeś świętych męczenników Edmunda i jego towarzyszy † i zechciałeś, by się upodobnili do Chrystusa umierającego za zbawienie świata; * spraw przez ich wstawiennictwo, by lud Twój tą samą wiarą umocniony, mógł się nieustannie radować w jedności. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Czwartek, 1 grudnia 2016

ŚWIĘTYCH I BŁOGOSŁAWIONYCH MĘCZENNIKÓW

EDMUNDA CAMPIONA I TOWARZYSZY

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: CZERWONY

Modlitwa przedpołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Teraz wzywamy Ciebie, Duchu,

Coś równy w Bóstwie Ojcu z Synem,

Przyjdź i napełnij nasze serca

Ożywczym światłem swojej łaski.

2  Słowa, uczynki, myśl i wola

Niech z mocą głoszą Twoją chwałę,

Miłość niech jasnym ogniem płonie,

By mogła objąć wszystkich ludzi.

3  Daj nam przez Ciebie poznać Ojca

I Jego Syna Jedynego;

Z wiarą niezłomną wyznajemy,

Że Ty pochodzisz od Nich Obu. Amen.

PSALMODIA

Ant. Zapowiedzieli prorocy, * że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

Psalm 119, 17-24

III (Gimel)

Zachowanie prawa Bożego wśród przeciwności

Czyń dobrze swemu słudze, Panie, *

aby żył i przestrzegał słów Twoich.

Otwórz moje oczy, *

abym podziwiał Twoje Prawo.

Jestem tylko gościem na ziemi, *

przykazań swych nie kryj przede mną.

Słabnie wciąż moja dusza *

z tęsknoty do wyroków Twoich.

Zgromiłeś pysznych, *

przeklęci są odstępujący od Twych przykazań.

Oddal ode mnie szyderstwo i wzgardę, *

bo zachowuję Twoje napomnienia.

Chociaż zasiadają możni przeciw mnie spiskując, *

Twój sługa rozmyśla o Twoich ustawach,

Bo Twe napomnienia są moją rozkoszą, *

moimi doradcami Twoje ustawy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 25

Ufność wśród niebezpieczeństw

Nadzieja zawieść nie może (Rz 5, 5)

I

Do Ciebie, Panie, wznoszę moją duszę, *

Tobie ufam, Boże, niech zawód mnie nie spotka.

Niech moi wrogowie nie triumfują nade mną, †

nikt bowiem, kto Ci zawierzył, *

nie będzie zawstydzony.

Wstyd spotka wszystkich, którzy łamią wiarę *

idąc za marnością.

Daj mi poznać Twoje drogi, Panie, *

naucz mnie chodzić Twoimi ścieżkami.

Prowadź mnie w prawdzie według swych pouczeń, *

Boże i Zbawco, w Tobie mam nadzieję.

Wspomnij na swoje miłosierdzie, Panie, *

na swoją miłość, która trwa od wieków.

Nie pamiętaj mi grzechów i win mej młodości, †

lecz o mnie pamiętaj w swoim miłosierdziu, *

ze względu na dobroć Twą, Panie.

Dobry jest Pan i łaskawy, *

dlatego wskazuje drogę grzesznikom.

Pomaga pokornym czynić dobrze, *

uczy ubogich dróg swoich.

Wszystkie ścieżki Pana są pewne i pełne łaski *

dla strzegących Jego praw i przymierza.

Przez wzgląd na imię Twoje, Panie, *

wybacz mi winy, które są tak wielkie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Kto jest tym człowiekiem, który boi się Pana? *

Pan ukaże mu drogę wybraną.

Będzie opływał w szczęście, *

a jego potomstwo odziedziczy ziemię.

Bóg powierza swe zamiary swoim czcicielom *

i objawia im swoje przymierze.

Oczy moje są zawsze zwrócone ku Panu, *

bo On uwalnia moje nogi z sidła.

Wejrzyj na mnie i zmiłuj się nade mną, *

bo jestem samotny i nieszczęśliwy.

Uwolnij moje serce od smutku, *

wyzwól mnie od udręki.

Spójrz na mój ból i utrapienie, *

wybacz mi wszystkie grzechy.

Zobacz, jak licznych mam nieprzyjaciół, *

jak zajadle mnie nienawidzą.

Strzeż mego życia i wybaw mnie, Panie, *

by nie spotkał mnie zawód, gdy uciekam się do Ciebie.

Niech prawość i niewinność będą mą obroną, *

skoro pokładam w Tobie nadzieję.

Boże, wybaw Izraela *

od wszystkich jego niedoli.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zapowiedzieli prorocy, / że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

CZYTANIE (Mi 5, 3-4a)

Powstanie Władca w Izraelu i paść będzie mocą Pańską, w majestacie imienia Pana, Boga swego. Osiądą wtedy, bo odtąd rozciągnie swą potęgę aż po krańce ziemi. A Ten będzie pokojem.

K. Narody będą czciły imię Twoje, Panie.

W. A wszyscy królowie ziemi Twoją chwałę.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i wspieraj nas wielką mocą, † niech łaska Twojego miłosierdzia * przyśpieszy to, co opóźniają nasze grzechy. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Czwartek, 1 grudnia 2016

ŚWIĘTYCH I BŁOGOSŁAWIONYCH MĘCZENNIKÓW

EDMUNDA CAMPIONA I TOWARZYSZY

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: CZERWONY

Modlitwa południowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Władco potężny, wierny Boże,

W swej dłoni dzierżysz losy świata,

Zdobisz poranek blaskiem słońca

I dajesz ciepło w dnia połowie.

2  Zgaś płomień gniewu i niezgody,

Zarzewie waśni i wzburzenia,

Daj ciałom zdrowie i wytrwałość,

Pokojem obdarz nasze serca.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: * Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

Psalm 119, 17-24

III (Gimel)

Zachowanie prawa Bożego wśród przeciwności

Czyń dobrze swemu słudze, Panie, *

aby żył i przestrzegał słów Twoich.

Otwórz moje oczy, *

abym podziwiał Twoje Prawo.

Jestem tylko gościem na ziemi, *

przykazań swych nie kryj przede mną.

Słabnie wciąż moja dusza *

z tęsknoty do wyroków Twoich.

Zgromiłeś pysznych, *

przeklęci są odstępujący od Twych przykazań.

Oddal ode mnie szyderstwo i wzgardę, *

bo zachowuję Twoje napomnienia.

Chociaż zasiadają możni przeciw mnie spiskując, *

Twój sługa rozmyśla o Twoich ustawach,

Bo Twe napomnienia są moją rozkoszą, *

moimi doradcami Twoje ustawy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 25

Ufność wśród niebezpieczeństw

Nadzieja zawieść nie może (Rz 5, 5)

I

Do Ciebie, Panie, wznoszę moją duszę, *

Tobie ufam, Boże, niech zawód mnie nie spotka.

Niech moi wrogowie nie triumfują nade mną, †

nikt bowiem, kto Ci zawierzył, *

nie będzie zawstydzony.

Wstyd spotka wszystkich, którzy łamią wiarę *

idąc za marnością.

Daj mi poznać Twoje drogi, Panie, *

naucz mnie chodzić Twoimi ścieżkami.

Prowadź mnie w prawdzie według swych pouczeń, *

Boże i Zbawco, w Tobie mam nadzieję.

Wspomnij na swoje miłosierdzie, Panie, *

na swoją miłość, która trwa od wieków.

Nie pamiętaj mi grzechów i win mej młodości, †

lecz o mnie pamiętaj w swoim miłosierdziu, *

ze względu na dobroć Twą, Panie.

Dobry jest Pan i łaskawy, *

dlatego wskazuje drogę grzesznikom.

Pomaga pokornym czynić dobrze, *

uczy ubogich dróg swoich.

Wszystkie ścieżki Pana są pewne i pełne łaski *

dla strzegących Jego praw i przymierza.

Przez wzgląd na imię Twoje, Panie, *

wybacz mi winy, które są tak wielkie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Kto jest tym człowiekiem, który boi się Pana? *

Pan ukaże mu drogę wybraną.

Będzie opływał w szczęście, *

a jego potomstwo odziedziczy ziemię.

Bóg powierza swe zamiary swoim czcicielom *

i objawia im swoje przymierze.

Oczy moje są zawsze zwrócone ku Panu, *

bo On uwalnia moje nogi z sidła.

Wejrzyj na mnie i zmiłuj się nade mną, *

bo jestem samotny i nieszczęśliwy.

Uwolnij moje serce od smutku, *

wyzwól mnie od udręki.

Spójrz na mój ból i utrapienie, *

wybacz mi wszystkie grzechy.

Zobacz, jak licznych mam nieprzyjaciół, *

jak zajadle mnie nienawidzą.

Strzeż mego życia i wybaw mnie, Panie, *

by nie spotkał mnie zawód, gdy uciekam się do Ciebie.

Niech prawość i niewinność będą mą obroną, *

skoro pokładam w Tobie nadzieję.

Boże, wybaw Izraela *

od wszystkich jego niedoli.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: / Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

CZYTANIE (Ag 2, 6b. 9)

Jeszcze trochę, a poruszę niebo i ziemię, i morze, i ląd. Przyszła chwała tego domu będzie większa od dawnej; na tym to miejscu udzielę pokoju, mówi Pan Zastępów.

K. Pamiętaj o nas, Panie, bo upodobałeś sobie w swym ludzie.

W. I przyjdź nam z pomocą.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i wspieraj nas wielką mocą, † niech łaska Twojego miłosierdzia * przyśpieszy to, co opóźniają nasze grzechy. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Czwartek, 1 grudnia 2016

ŚWIĘTYCH I BŁOGOSŁAWIONYCH MĘCZENNIKÓW

EDMUNDA CAMPIONA I TOWARZYSZY

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: CZERWONY

Modlitwa popołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco potężny wszystkich rzeczy,

Wśród przemian świata Tyś niezmienny,

Światłem i czasem rządzisz mądrze

Następstwo godzin ustalając.

2  Wieczór napełnij swoim blaskiem,

By mroki nie zgasiły życia;

Kiedy zaś przyjdzie śmierć spokojna,

Doprowadź nas do wiecznej chwały.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Rzekła Maryja: * Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

Psalm 119, 17-24

III (Gimel)

Zachowanie prawa Bożego wśród przeciwności

Czyń dobrze swemu słudze, Panie, *

aby żył i przestrzegał słów Twoich.

Otwórz moje oczy, *

abym podziwiał Twoje Prawo.

Jestem tylko gościem na ziemi, *

przykazań swych nie kryj przede mną.

Słabnie wciąż moja dusza *

z tęsknoty do wyroków Twoich.

Zgromiłeś pysznych, *

przeklęci są odstępujący od Twych przykazań.

Oddal ode mnie szyderstwo i wzgardę, *

bo zachowuję Twoje napomnienia.

Chociaż zasiadają możni przeciw mnie spiskując, *

Twój sługa rozmyśla o Twoich ustawach,

Bo Twe napomnienia są moją rozkoszą, *

moimi doradcami Twoje ustawy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 25

Ufność wśród niebezpieczeństw

Nadzieja zawieść nie może (Rz 5, 5)

I

Do Ciebie, Panie, wznoszę moją duszę, *

Tobie ufam, Boże, niech zawód mnie nie spotka.

Niech moi wrogowie nie triumfują nade mną, †

nikt bowiem, kto Ci zawierzył, *

nie będzie zawstydzony.

Wstyd spotka wszystkich, którzy łamią wiarę *

idąc za marnością.

Daj mi poznać Twoje drogi, Panie, *

naucz mnie chodzić Twoimi ścieżkami.

Prowadź mnie w prawdzie według swych pouczeń, *

Boże i Zbawco, w Tobie mam nadzieję.

Wspomnij na swoje miłosierdzie, Panie, *

na swoją miłość, która trwa od wieków.

Nie pamiętaj mi grzechów i win mej młodości, †

lecz o mnie pamiętaj w swoim miłosierdziu, *

ze względu na dobroć Twą, Panie.

Dobry jest Pan i łaskawy, *

dlatego wskazuje drogę grzesznikom.

Pomaga pokornym czynić dobrze, *

uczy ubogich dróg swoich.

Wszystkie ścieżki Pana są pewne i pełne łaski *

dla strzegących Jego praw i przymierza.

Przez wzgląd na imię Twoje, Panie, *

wybacz mi winy, które są tak wielkie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Kto jest tym człowiekiem, który boi się Pana? *

Pan ukaże mu drogę wybraną.

Będzie opływał w szczęście, *

a jego potomstwo odziedziczy ziemię.

Bóg powierza swe zamiary swoim czcicielom *

i objawia im swoje przymierze.

Oczy moje są zawsze zwrócone ku Panu, *

bo On uwalnia moje nogi z sidła.

Wejrzyj na mnie i zmiłuj się nade mną, *

bo jestem samotny i nieszczęśliwy.

Uwolnij moje serce od smutku, *

wyzwól mnie od udręki.

Spójrz na mój ból i utrapienie, *

wybacz mi wszystkie grzechy.

Zobacz, jak licznych mam nieprzyjaciół, *

jak zajadle mnie nienawidzą.

Strzeż mego życia i wybaw mnie, Panie, *

by nie spotkał mnie zawód, gdy uciekam się do Ciebie.

Niech prawość i niewinność będą mą obroną, *

skoro pokładam w Tobie nadzieję.

Boże, wybaw Izraela *

od wszystkich jego niedoli.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Rzekła Maryja: / Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

CZYTANIE (Ml 3, 20a. 24a)

Dla was, czczących moje imię, wzejdzie Słońce sprawiedliwości, a w Jego promieniach będzie uzdrowienie. I skłoni serce ojców ku synom, a serca synów ku ich ojcom.

K. Przyjdź, Panie, i nie zwlekaj.

W. Odpuść winy swojemu ludowi.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i wspieraj nas wielką mocą, † niech łaska Twojego miłosierdzia * przyśpieszy to, co opóźniają nasze grzechy. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Czwartek, 1 grudnia 2016

ŚWIĘTYCH I BŁOGOSŁAWIONYCH MĘCZENNIKÓW

EDMUNDA CAMPIONA I TOWARZYSZY

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: CZERWONY

Nieszpory

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco gwiaździstych przestworzy

I wieczne światło wierzących,

Chryste, coś wszystkich odkupił,

Wysłuchaj naszą modlitwę.

2  Zdjęty litością nad światem,

Któremu śmierć zagrażała,

Jego zbawieniem się stałeś

I uzdrowiłeś z niemocy.

3  Świat już pogrążał się w mroku,

Lecz Ty, jak słońce promienne,

Z łona Dziewicy wyszedłeś,

Zrodzony przez Nią w czystości.

4  Byty niebiańskie i ziemskie,

Posłuszne Twoim rozkazom,

Hołd Ci składają w pokorze

I sławią Twoją potęgę.

5  Ciebie, Najświętszy, prosimy:

Nim przyjdziesz sądzić sumienia,

Obroń nas w życiu doczesnym

Od przewrotności szatana.

6  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Panie, do Ciebie wołałem, * a Tyś mnie uzdrowił; / będę Cię sławił na wieki.

Psalm 30

Podzięka za wybawienie od śmierci

Chrystus po swoim chwalebnym zmartwychwstaniu składa Ojcu dzięki (Kasjodor)

Sławić Cię będę, Panie, bo mnie wybawiłeś *

i nie pozwoliłeś mym wrogom naśmiewać się ze mnie.

Panie, Boże mój, do Ciebie wołałem, *

a Tyś mnie uzdrowił.

Panie, mój Boże, †

z krainy umarłych wywołałeś moją duszę *

i ocaliłeś mi życie spośród schodzących do grobu.

Śpiewajcie psalm, wszyscy miłujący Pana, *

i pamiętajcie o Jego świętości.

Gniew Jego bowiem trwa tylko przez chwilę, *

a Jego łaska przez całe życie.

Płacz nadchodzi z wieczora, *

a rankiem wesele.

Zbyt pewny byłem siebie mówiąc: *

"Nigdy się nie zachwieję".

Twoja wola uczyniła mnie górą obronną; *

gdy zakryłeś oblicze, ogarnęła mnie trwoga.

Do Ciebie wołałem, Panie, *

mojego Boga o miłosierdzie błagałem.

"Jaka korzyść z krwi mojej, *

gdy pójdę do grobu?

Czyż mój proch będzie Cię sławił *

albo głosił wierność Twoją?"

Wysłuchaj mnie, Panie, zmiłuj się nade mną, *

Panie, bądź moją pomocą.

Zamieniłeś w taniec mój żałobny lament, *

wór zdjąłeś ze mnie, obdarzyłeś radością,

Aby wciąż moje serce Tobie psalm śpiewało. *

Boże mój i Panie, będę Cię sławił na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Panie, do Ciebie wołałem, a Tyś mnie uzdrowił; / będę Cię sławił na wieki.

2 ant. Szczęśliwy człowiek, * któremu Pan nie poczytuje winy.

Psalm 32

Szczęście uwolnionego od winy

Dawid wypowiada pochwałę człowieka, którego Bóg usprawiedliwił niezależnie od uczynków (Rz 4, 6)

Szczęśliwy człowiek, któremu nieprawość została odpuszczona, *

a jego grzech zapomniany.

Szczęśliwy ten, któremu Pan nie poczytuje winy, *

a w jego duszy nie kryje się podstęp.

Gdy milczałem, wysychały me kości *

wśród codziennych moich jęków.

Bo dniem i nocą ciążyła nade mną Twa ręka, *

z sił opadłem jak w czas letniej spiekoty.

Grzech wyznałem Tobie i nie skryłem mej winy. †

Rzekłem: "Wyznaję mą nieprawość Panu", *

a Ty darowałeś niegodziwość mego grzechu.

Do Ciebie więc modlić się będzie każdy wierny, *

gdy znajdzie się w potrzebie.

Choćby nawet wezbrały wody, *

fale go nie dosięgną.

Ty jesteś moją ucieczką, wyrwiesz mnie z ucisku *

i dasz mi radość mego ocalenia.

"Będę cię uczył i wskażę drogę, którą pójdziesz, *

mój wzrok będzie czuwał nad tobą.

Ale nie bądź jak muł i koń bez rozumu, †

można je okiełznać tylko wędzidłem, *

inaczej nie podejdą do ciebie".

Liczne są cierpienia grzesznika, *

ufających Panu łaska ogarnia.

Cieszcie się i weselcie w Panu, sprawiedliwi, *

radośnie śpiewajcie, wszyscy prawego serca!

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Szczęśliwy człowiek, / któremu Pan nie poczytuje winy.

3 ant. Bóg dał Chrystusowi panowanie, chwałę i władzę, * a wszystkie ludy będą Mu służyły.

Pieśń (Ap 11, 17-18; 12, 10b-12a)

Sąd Boży

Dzięki Ci składamy, Panie, Boże wszechmogący, *

który jesteś i który byłeś,

Za to, że objąłeś Twoją wielką władzę *

i zacząłeś królować.

Rozgniewały się narody, †

a gniew Twój nadszedł *

i czas sądu nad umarłymi,

Aby dano zapłatę Twoim sługom, *

prorokom i świętym,

I tym, którzy się boją Twojego imienia, *

małym i wielkim.

Teraz nastało zbawienie, potęga i królowanie Boga naszego *

i władza Jego Pomazańca.

Bo oskarżyciel naszych braci został strącony, *

ten, który dniem i nocą oskarża ich przed Bogiem naszym.

Oni zaś zwyciężyli dzięki krwi Baranka *

i dzięki słowu swojego świadectwa.

I nie umiłowali swego życia, *

lecz śmierć przyjęli.

Dlatego radujcie się, niebiosa, *

razem z waszymi mieszkańcami.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Bóg dał Chrystusowi panowanie, chwałę i władzę, / a wszystkie ludy będą Mu służyły.

CZYTANIE (Jk 5, 7-8. 9b)

Trwajcie cierpliwie, bracia, aż do przyjścia Pana. Oto rolnik czeka wytrwale na cenny plon ziemi, dopóki nie spadnie deszcz wczesny i późny. Tak i wy bądźcie cierpliwi i umacniajcie serca wasze, bo przyjście Pana jest już bliskie. Oto sędzia stoi przed drzwiami.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Przyjdź, aby nas wyzwolić, * Panie, Boże Zastępów.

W.  Przyjdź, aby nas wyzwolić, / Panie, Boże Zastępów.

K.   Okaż nam swoje oblicze, a będziemy zbawieni.

W.  Panie, Boże Zastępów.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Przyjdź, aby nas wyzwolić, / Panie, Boże Zastępów.

PIEŚŃ MARYI (Łk 1, 46-55)

Ant. Błogosławiona jesteś między niewiastami * i błogosławiony owoc Twojego łona.

Wielbi dusza moja Pana *

i raduje się duch mój w Bogu, Zbawicielu moim.

Bo wejrzał na uniżenie swojej Służebnicy. *

Oto bowiem odtąd błogosławić mnie będą wszystkie pokolenia.

Gdyż wielkie rzeczy uczynił mi Wszechmocny, *

a Jego imię jest święte.

Jego miłosierdzie z pokolenia na pokolenie *

nad tymi, którzy się Go boją.

Okazał moc swego ramienia, *

rozproszył pyszniących się zamysłami serc swoich.

Strącił władców z tronu, *

a wywyższył pokornych.

Głodnych nasycił dobrami, *

a bogatych z niczym odprawił.

Ujął się za swoim sługą, Izraelem, *

pomny na swe miłosierdzie,

Jak obiecał naszym ojcom, *

Abrahamowi i jego potomstwu na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Błogosławiona jesteś między niewiastami / i błogosławiony owoc Twojego łona.

PROŚBY

Chrystus jest wielką światłością, która według zapowiedzi proroków miała przyjść i zajaśnieć ludziom przebywającym w cieniu śmierci. Zanośmy do Niego pełne czci błagania i wołajmy:

Przybądź, Panie Jezu.

Słowo odwieczne, Synu Boży, Ty na początku wszystko stworzyłeś i gdy nadeszła pełnia czasów, przyjąłeś ludzką naturę,

- przyjdź i wybaw nas od śmierci wiecznej.

Przybądź, Panie Jezu.

Prawdziwa Światłości, która oświecasz każdego człowieka,

- przyjdź i rozprosz mroki naszej niewiedzy.

Przybądź, Panie Jezu.

Synu Jednorodzony, który jesteś na łonie Ojca,

- przyjdź i ukaż nam Bożą łaskawość.

Przybądź, Panie Jezu.

Jezu Chryste, Ty przyszedłeś do nas jako Syn Człowieczy,

- spraw, niech ci, którzy Cię przyjmują, staną się dziećmi Bożymi.

Przybądź, Panie Jezu.

Ty otwierasz bramy wszystkich więzień,

- dopuść do domu wesela tych, którzy jak żebracy u drzwi wyczekują.

Przybądź, Panie Jezu.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Wszechmogący wieczny Boże, Ty wśród narodów Anglii i Walii wzbudziłeś świętych męczenników Edmunda i jego towarzyszy † i zechciałeś, by się upodobnili do Chrystusa umierającego za zbawienie świata; * spraw przez ich wstawiennictwo, by lud Twój tą samą wiarą umocniony, mógł się nieustannie radować w jedności. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | KOMPLETA

U jezuitów:

Czwartek, 1 grudnia 2016

ŚWIĘTYCH I BŁOGOSŁAWIONYCH MĘCZENNIKÓW

EDMUNDA CAMPIONA I TOWARZYSZY

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: CZERWONY

Kompleta

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

W tym miejscu przewidziany jest rachunek sumienia.

We wspólnie odprawianym oficjum można użyć jednej z formuł aktu pokuty.

HYMN

1  Nim kres nadejdzie jasności,

Błagamy, Stwórco wszechświata,

Byś nas otaczał opieką

I chronił w swojej dobroci.

2  Niech serca nawet uśpione

Przez sen czuwają przy Tobie;

A kiedy zbudzi je zorza,

Niech Ciebie wielbią z weselem.

3  Niech ciało zdrowiem się cieszy

I duch gorliwość odnajdzie,

A Ty swym światłem przenikaj

Głębokie nocy ciemności.

4  O spraw to, Ojcze najlepszy,

Przez Syna Twego, Chrystusa,

Co z Tobą w Ducha jedności

Króluje w blasku na wieki. Amen.

PSALMODIA

Ant. Ciało moje * będzie spoczywać bezpiecznie.

Psalm 16

Bóg najwyższym dobrem

Bóg wskrzesił Jezusa, zerwawszy więzy śmierci (Dz 2, 24)

Zachowaj mnie, Boże, bo chronię się do Ciebie, †

mówię do Pana: "Tyś jest Panem moim, *

poza Tobą nie ma dla mnie dobra".

Wzbudził On we mnie miłość przedziwną *

do świętych, którzy mieszkają na Jego ziemi.

A wszyscy, którzy idą za obcymi bogami, *

pomnażają swoje udręki.

Nie będę wylewał krwi w ofiarach dla nich, *

nie wymówią ich imion moje wargi.

Pan moim dziedzictwem i przeznaczeniem, *

to On mój los zabezpiecza.

Sznur mierniczy szczodrze mi dział wyznaczył, *

jak miłe jest dla mnie dziedzictwo moje!

Błogosławię Pana, który dał mi rozsądek, *

bo serce napomina mnie nawet nocą.

Zawsze stawiam sobie Pana przed oczy, *

On jest po mojej prawicy, nic mną nie zachwieje.

Dlatego cieszy się moje serce i dusza raduje, *

a ciało moje będzie spoczywać bezpiecznie,

Bo w kraju zmarłych duszy mej nie zostawisz *

i nie dopuścisz, bym pozostał w grobie.

Ty ścieżkę życia mi ukażesz, †

pełnię radości przy Tobie *

i wieczne szczęście po Twojej prawicy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Ciało moje będzie spoczywać bezpiecznie.

CZYTANIE (1 Tes 5, 23)

Sam Bóg pokoju niech was całkowicie uświęca, aby nienaruszony duch wasz, dusza i ciało bez zarzutu zachowały się na przyjście naszego Pana Jezusa Chrystusa.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   W ręce Twoje, Panie, * Powierzam ducha mojego.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

K.   Ty nas odkupiłeś, Panie, Boże wierny.

W.  Powierzam ducha mojego.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

PIEŚŃ SYMEONA (Łk 2, 29-32)

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, * podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

Teraz, o Panie, pozwól odejść swemu słudze w pokoju, *

według słowa Twojego,

Bo moje oczy ujrzały Twoje zbawienie, *

któreś przygotował wobec wszystkich narodów:

Światło na oświecenie pogan *

i chwałę ludu Twego, Izraela.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, / podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, nasz Boże, † daj nam spokojny sen i odnów nasze siły wyczerpane całodzienną pracą, * abyśmy przez Ciebie pokrzepieni, służyli Tobie ciałem i duszą. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

Noc spokojną i śmierć szczęśliwą niech nam da Bóg wszechmogący, Ojciec i Syn, i Duch Święty. W. Amen.

ANTYFONA DO NAJŚWIĘTSZEJ MARYI PANNY

Matko Odkupiciela, z niewiast najsławniejsza,

Gwiazdo morska, do nieba ścieżko najprościejsza,

Tyś jest przechodnią bramą do raju wiecznego,

Tyś jedyną nadzieją człowieka grzesznego.

Racz podźwignąć, prosimy, lud upadający,

W grzechach swych uwikłany, powstać z nich pragnący.

Tyś cudownie zrodziła światu Zbawiciela,

Tyś sama wykarmiła Twego Stworzyciela.

Panno przedtem i potem z świata podziwieniem,

Uczczona Gabriela wdzięcznym pozdrowieniem;

Racz się wstawić, o Panno, za nami grzesznymi,

Ratuj nas, opiekuj się sługami Twoimi.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY

Piątek, 2 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Teksty Mszy św.

ANTYFONA NA WEJŚCIE

Oto Pan przyjdzie w majestacie, * aby przynieść pokój swojemu ludowi * i obdarzyć go życiem wiecznym.

KOLEKTA

Okaż swoją potęgę, Panie, i przybądź, † niech Twoja opieka wyzwoli nas od niebezpieczeństw grożących nam wskutek naszych grzechów, * a Twoja moc niech nas zbawi. Który żyjesz i królujesz z Bogiem Ojcem w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków.

PIERWSZE CZYTANIE (Iz 29, 17-24)

W owym dniu oczy niewidomych będą widziały

Czytanie z Księgi proroka Izajasza

Tak mówi Pan Bóg:

«Czyż nie w krótkim już czasie Liban zamieni się w ogród, a ogród za bór zostanie uznany? W ów dzień głusi usłyszą słowa księgi, a oczy niewidomych, wolne od mroku i od ciemności, będą widziały. Pokorni wzmogą swą radość w Panu, i najubożsi rozweselą się w Świętym Izraela, bo nie stanie ciemięzcy, z szydercą koniec będzie, i wytępieni zostaną wszyscy, co za złem gonią: którzy słowem przywodzą drugiego do grzechu, którzy w bramie stawiają sidła na sędziów i odprawiają sprawiedliwego z niczym».

Dlatego tak mówi Pan, Bóg domu Jakuba, który odkupił Abrahama: «Odtąd Jakub nie będzie się rumienił ani oblicze jego już nie przyblednie, bo gdy ujrzy swe dzieci, dzieło mych rąk, wśród siebie, ogłosi imię moje jako święte. Wtedy czcić będą Świętego Jakubowego i z bojaźnią szanować Boga Izraela. Dusze zbłąkane poznają mądrość, a szemrzący otrzymają pouczenie».

Oto słowo Boże.

PSALM RESPONSORYJNY (Ps 27 (26), 1bcde. 4. 13-14 (R.: 1b))

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

Pan moim światłem i zbawieniem moim, *

kogo miałbym się lękać?

Pan obrońcą mego życia, *

przed kim miałbym czuć trwogę?

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

O jedno tylko Pana proszę i o to zabiegam, †

żebym mógł zawsze przebywać w Jego domu *

po wszystkie dni mego życia,

abym kosztował słodyczy Pana, *

stale się radował Jego świątynią.

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

Wierzę, że będę oglądał dobra Pana *

w krainie żyjących.

Oczekuj Pana, bądź mężny, *

nabierz odwagi i oczekuj Pana.

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

AKLAMACJA PRZED EWANGELIĄ

Alleluja, alleluja, alleluja.

Oto nasz Pan przyjdzie z mocą

i oświeci oczy sług swoich.

Alleluja, alleluja, alleluja.

EWANGELIA (Mt 9, 27-31)

Uzdrowienie niewidomych, którzy uwierzyli w Jezusa

Słowa Ewangelii według Świętego Mateusza

Gdy Jezus przechodził, ruszyli za Nim dwaj niewidomi, którzy wołali głośno: «Ulituj się nad nami, Synu Dawida!»

Gdy wszedł do domu, niewidomi przystąpili do Niego, a Jezus ich zapytał: «Wierzycie, że mogę to uczynić?»

Oni odpowiedzieli Mu: «Tak, Panie!»

Wtedy dotknął ich oczu, mówiąc: «Według wiary waszej niech wam się stanie».

I otworzyły się ich oczy, a Jezus surowo im przykazał: «Uważajcie, niech się nikt o tym nie dowie!» Oni jednak, skoro tylko wyszli, roznieśli wieść o Nim po całej tamtejszej okolicy.

Oto słowo Pańskie.

MODLITWA NAD DARAMI

Wszechmogący Boże, daj się przebłagać naszymi pokornymi modlitwami i ofiarami, † a ponieważ brak nam zasług, które mogłyby za nami orędować, * wspomóż nas swoją łaską. Przez Chrystusa, Pana naszego.

PREFACJA

1. Dwa przyjścia Chrystusa

Zaprawdę, godne to i sprawiedliwe, słuszne i zbawienne, * abyśmy zawsze i wszędzie Tobie składali dziękczynienie, * Panie, Ojcze, święty, wszechmogący, wieczny Boże, * przez naszego Pana Jezusa Chrystusa.

On przez pierwsze przyjście w ludzkiej naturze * spełnił Twoje odwieczne postanowienie, * a nam otworzył drogę wiecznego zbawienia. * On ponownie przyjdzie w blasku swej chwały, * aby nam udzielić obiecanych darów, * których, czuwając, z ufnością oczekujemy.

Dlatego z Aniołami i Archaniołami, * i z wszystkimi chórami niebios * głosimy Twoją chwałę, * razem z nimi wołając...

ANTYFONA NA KOMUNIĘ (por. Flp 3, 20-21)

Oczekujemy naszego Zbawiciela, Jezusa Chrystusa, * który przekształci nasze ciała śmiertelne * na podobne do swojego ciała uwielbionego.

MODLITWA PO KOMUNII

Posileni Pokarmem duchowym, pokornie błagamy Cię, Boże, † spraw, abyśmy przez udział w Eucharystii nauczyli się mądrze oceniać dobra doczesne * i miłować wieczne. Przez Chrystusa, Pana naszego.

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Wezwanie

Przewodniczący: † Panie, otwórz wargi moje.

Wszyscy: A usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Psalm 95

Wezwanie do chwalenia Boga

Zachęcajcie się wzajemnie każdego dnia, póki trwa to, co "dziś" się nazywa (Hbr 3, 13)

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, radośnie śpiewajmy Panu, *

wznośmy okrzyki ku chwale Opoki naszego zbawienia.

Stańmy przed obliczem Jego z uwielbieniem, *

z weselem śpiewajmy Mu pieśni.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Bo Pan jest Bogiem wielkim, *

wielkim Królem nad wszystkimi bogami.

W Jego ręku głębiny ziemi, *

szczyty gór do Niego należą.

Jego własnością jest morze, które sam stworzył, *

i ziemia, którą ulepiły Jego ręce.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, uwielbiajmy Go padając na twarze, *

klęknijmy przed Panem, który nas stworzył,

Albowiem On jest naszym Bogiem, †

a my ludem Jego pastwiska *

i owcami w Jego ręku.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Obyście dzisiaj usłyszeli głos Jego: †

"Niech nie twardnieją wasze serca jak w Meriba, *

jak na pustyni w dniu Massa,

Gdzie Mnie kusili wasi ojcowie, *

doświadczali Mnie, choć widzieli moje dzieła.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przez lat czterdzieści to pokolenie wstręt we Mnie budziło †

i powiedziałem: «Są ludem o sercu zbłąkanym *

i moich dróg nie znają».

Przeto przysiągłem w gniewie, *

że nie wejdą do mojej krainy spoczynku".

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Jeśli psalm Wezwania ze swoją antyfoną ma poprzedzać Jutrznię, można go opuścić ze słusznej przyczyny.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Godzina Czytań

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Słowo zrodzone przez Ojca

I blasku Jego światłości,

Twoje wcielenie, o Chryste,

Wstrzymało świat przed zagładą.

2  Teraz więc serca rozjaśnij

I zapal swoją miłością,

Abyśmy wolni od grzechu

Sławili Ciebie z weselem.

3  Kiedy zaś przyjdziesz powtórnie,

By sądzić ludzkie sumienia,

Wtedy potępisz przewrotnych,

A dobrym dasz królowanie.

4  Nie karz nas wieczną Otchłanią

Za ogrom win popełnionych,

Ale nam otwórz niebiosa

I obdarz pełnią radości.

5  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Powstań, Panie, * i pośpiesz mi z pomocą.

Psalm 35, 1-2. 3c. 9-19. 22-23. 27-28

Wołanie o pomoc

Zebrali się... i odbyli naradę, żeby Jezusa podstępnie ująć i zabić (Mt 26, 3. 4)

I

Walcz, Panie, przeciw tym, którzy walczą ze mną, *

uderz na moich napastników!

Chwyć puklerz i tarczę †

i powstań mi na pomoc. *

Powiedz mej duszy: "Jam twoim zbawieniem".

Dusza moja będzie radować się w Panu, *

z Jego pomocy będzie się weselić.

Powiedzą wszystkie kości moje: *

"Któż, Panie, podobny jest do Ciebie?

Ty wyrywasz biedaka z rąk silniejszego, *

nędzarza i biedaka z mocy grabieżcy".

Powstali fałszywi świadkowie, *

pytali o to, czego nie wiem.

Złem płacili za dobro, *

czyhali na moje życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Powstań, Panie, i pośpiesz mi z pomocą.

2 ant. Boże, wystąp w obronie mej sprawy, * bo jesteś potężny.

II

Gdy oni chorowali, wkładałem wór pokutny †

i umartwiałem się postem, *

jednak moja modlitwa była bezskuteczna.

Chodziłem smutny jak po stracie przyjaciela lub brata, *

jak ten, co opłakuje matkę, uginałem się z żalu.

Lecz kiedy się chwieję, z radością się zbiegają, *

schodzą się przeciw mnie obcy, których nie znam.

Szarpią mnie bez przyczyny, †

napastują i szydzą ze mnie, *

zgrzytają przeciw mnie zębami.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Boże, wystąp w obronie mej sprawy, / bo jesteś potężny.

3 ant. Język mój cały dzień * będzie głosił sprawiedliwość Twoją.

III

Jak długo, Panie, będziesz na to patrzeć? †

Ratuj moją duszę od zagłady, *

lwom odbierz jedyne me życie!

Będę Ci dziękował w wielkim zgromadzeniu, *

będę Cię chwalił wśród licznego ludu.

Niech się nie śmieją ze mnie zakłamani wrogowie, †

którzy nienawidzą mnie bez przyczyny *

i dają sobie znaki oczyma.

Widziałeś, Panie, więc nie milcz dłużej, *

Panie, nie bądź ode mnie daleko!

Przebudź się, wystąp w obronie mego prawa, *

w mej sprawie, mój Boże i Panie.

A sprzyjający mej sprawie niech się radują i cieszą, †

i mówią zawsze: "Pan jest wielki, *

który chce pomyślności swojego sługi".

A język mój będzie głosił sprawiedliwość Twoją *

i cały dzień Twoją chwałę.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Język mój cały dzień będzie głosił sprawiedliwość Twoją.

K. Panie, niech zstąpi na mnie Twoja łaska.

W. Twoje zbawienie według Twej obietnicy.

I CZYTANIE

Z Księgi proroka Izajasza (19, 16-25)

Przyszłe nawrócenie Egipcjan i Asyryjczyków

W ów dzień Egipcjanie staną się jak kobiety: będą drżeć i będą się lękać na widok ruchu ręki, którą Pan Zastępów podniesie przeciw nim. Wtedy ziemia judzka stanie się postrachem Egiptu. Ile razy mu się ją przypomni, strach go ogarnie z powodu zamiaru, który Pan Zastępów powziął przeciwko niemu.

W ów dzień będzie pięć miast w kraju egipskim, mówiących językiem kananejskim, które przysięgać będą na Pana Zastępów; jedno z nich będzie zwane Ir-Haheres.

W ów dzień ołtarz Pana będzie się znajdował pośrodku kraju egipskiego, a przy jego granicy stela na cześć Pana. Będą to znaki i świadectwa o Panu Zastępów w kraju egipskim. Kiedy wobec ciemiężycieli zawezwą Pana na pomoc, pośle im wybawiciela, który ich obroni i ocali. Wtedy Pan da się poznać Egipcjanom; Egipcjanie zaś nie tylko uznają Pana w ów dzień, ale czcić Go będą ofiarami ze zwierząt i z pokarmów, złożą też śluby Panu i wypełnią je. Choć Pan ciężko dotknie Egipcjan, to przecież ich uzdrowi; oni zaś nawrócą się do Pana, który ich wysłucha i uleczy.

W ów dzień stanie otworem droga z Egiptu do Asyrii. Asyria przyjdzie do Egiptu, a Egipt do Asyrii. Lecz Egipt służyć będzie Asyrii. W ów dzień Izrael, jako trzeci kraj, z Egiptem i Asyrią, będzie błogosławieństwem pośrodku ziemi. Pan Zastępów pobłogosławi mu, mówiąc: "Błogosławiony niech będzie Egipt, mój lud, i Asyria, dzieło moich rąk, i Izrael, moje dziedzictwo".

RESPONSORIUM (Iz 19, 21; Łk 13, 29)

W. W ów dzień Egipcjanie uznają Pana * I czcić Go będą ofiarami i darami.

K. Przyjdą ze wschodu i zachodu, z północy i południa i zasiądą w królestwie Bożym. W. I czcić Go będą ofiarami i darami.

II CZYTANIE

Z dzieła św. Anzelma, biskupa, Proslogion

(rozdz. 1)

Pragnienie Boga

Dalejże, marny człowieczku! Opuść na chwilę swoje zajęcia, uchyl się nieco od nawału swych myśli. Odrzuć ciążące ci troski, odłóż pochłaniające cię prace. Zajmij się choć trochę Bogiem, spocznij w Nim przez chwilę.

Wejdź do wnętrza swego serca, wyklucz wszystko, co nie jest Bogiem i co nie prowadzi do Niego. Zamknij wejście i szukaj Jego samego. A teraz, o moje serce, przemów do Boga i powiedz: Oblicza Twego poszukuję, "szukam, Panie, Twojego oblicza". Panie, mój Boże, pouczaj teraz moje serce, gdzie i jak Cię szukać, gdzie i jak Cię znaleźć.

Jeżeli, Panie, nie jesteś tu, to gdzie mam Cię szukać? Jeżeli zaś jesteś wszędzie, to czemu nie widzę Cię obecnego? Wiem, przebywasz w niedostępnej światłości, ale gdzież ona jest i jak do niej dojdę? Albo kto mnie tam poprowadzi i wprowadzi, abym Cię w niej ujrzał? I wreszcie, dzięki jakim znakom Cię odnajdę, w jakich rysach rozpoznam Twoje oblicze? Nigdy Cię dotąd nie widziałem, Panie, mój Boże, nie znam Twojego oblicza.

Najwyższy Panie, cóż pocznie Twój wygnaniec, będący tak daleko od Ciebie? Cóż pocznie Twój sługa, udręczony miłością ku Tobie, a tak daleko rzucony od Twego oblicza? Wyrywa się ku Tobie, a jakaż dal dzieli go od Ciebie! Pragnie przybliżyć się do Ciebie, a tak niedostępne jest miejsce, w którym przebywasz. Pragnie Cię znaleźć, a nie wie, gdzie jesteś. Usiłuje Cię szukać, a nie zna Twego oblicza.

Jesteś moim Bogiem i Panem, a nigdy Cię nie widziałem. Tyś mnie stworzył i odnowił, i wszystko, co mam, pochodzi od Ciebie, a jeszcze nie poznałem Ciebie. Stworzyłeś mnie, abym Cię oglądał, a jeszcze nie spełniłem mego przeznaczenia.

Jak długo tak będzie, Panie? Jak długo będziesz zapominał o nas; dokąd będziesz kryć przed nami swoje oblicze? Kiedy wejrzysz i nas wysłuchasz? Kiedy oświecisz nasze oczy i ukażesz nam swoje oblicze? Kiedy do nas powrócisz?

Wejrzyj, Panie, wysłuchaj i oświeć nas, i ukaż się nam. Przywróć nam siebie, a będzie to naszym dobrem. Jest nam tak źle bez Ciebie. Nic nie znaczymy bez Ciebie, ale niech Cię wzruszą nasze mozolne wysiłki, by dotrzeć do Ciebie.

Naucz mnie, jak mam Cię szukać, i ukaż się poszukującemu! Bo nie mogę Cię szukać, jeśli mnie nie pouczysz, ani Cię znaleźć, jeżeli się nie ukażesz. Obym Cię szukał swym pragnieniem, obym Cię pragnął, szukając, obym Cię znalazł, miłując, a miłował, znajdując.

RESPONSORIUM (Ps 80, 19-20; 106, 4)

W. Już więcej nie odwrócimy się od Ciebie, Panie, † daj nam nowe życie, a będziemy Cię chwalili. * Rozjaśnij nad nami swoje oblicze, / a będziemy zbawieni.

K. Pamiętaj o nas, Panie, gdyż upodobałeś sobie w Twym ludzie, przyjdź nam z pomocą. W. Rozjaśnij nad nami swoje oblicze, / a będziemy zbawieni.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Jutrznia

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Już dźwięczny głos się rozlega

I brzmi wśród nocnych ciemności:

Niech miną senne złudzenia,

Bo Chrystus z nieba jaśnieje!

2  Niech się przebudzą umysły

Przez grzech dotkliwie zranione,

Bo nowej gwiazdy promienie

Uleczą wszelkie słabości.

3  Baranek Boży przychodzi,

By łaską winy przeważyć,

A my pokornie błagajmy

O miłosierdzie nad nami.

4  Gdy Pan powtórnie nadejdzie

I trwoga świat opanuje,

Niech nas nie karze za błędy,

Lecz przebaczeniem obdarzy.

5  Choć jeszcze w czasu granicach

Jesteśmy wszyscy zawarci,

Już teraz pieśnią radosną

Wielbimy Trójcę Przedwieczną. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Przyjmiesz, Panie, prawe ofiary * na Twoim ołtarzu.

Psalm 51

Błaganie pokutnika

Odnówcie się duchem w waszym myśleniu i przyobleczcie nowego człowieka (Ef 4, 23-24)

Zmiłuj się nade mną, Boże, w łaskawości swojej, *

w ogromie swej litości zgładź nieprawość moją.

Obmyj mnie zupełnie z mojej winy *

i oczyść mnie z grzechu mojego.

Uznaję bowiem nieprawość moją, *

a grzech mój jest zawsze przede mną.

Przeciwko Tobie samemu zgrzeszyłem *

i uczyniłem, co złe jest przed Tobą,

Abyś okazał się sprawiedliwy w swym wyroku *

i prawy w swoim sądzie.

Oto urodziłem się obciążony winą *

i jako grzesznika poczęła mnie matka.

A Ty masz upodobanie w ukrytej prawdzie, *

naucz mnie tajemnic mądrości.

Pokrop mnie hizopem, a stanę się czysty, *

obmyj mnie, a nad śnieg wybieleję.

Spraw, abym usłyszał radość i wesele, *

niech się radują kości, które skruszyłeś.

Odwróć swe oblicze od moich grzechów *

i zmaż wszystkie moje przewinienia.

Stwórz, Boże, we mnie serce czyste *

i odnów we mnie moc ducha.

Nie odrzucaj mnie od swego oblicza *

i nie odbieraj mi świętego ducha swego.

Przywróć mi radość Twojego zbawienia *

i wzmocnij mnie duchem ofiarnym.

Będę nieprawych nauczał dróg Twoich *

i wrócą do Ciebie grzesznicy.

Uwolnij mnie, Boże, od kary za krew przelaną, †

Boże, mój Zbawco, *

niech sławi mój język sprawiedliwość Twoją.

Panie, otwórz wargi moje, *

a usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Ofiarą bowiem Ty się nie radujesz, *

a całopalenia, choćbym dał, nie przyjmiesz.

Boże, moją ofiarą jest duch skruszony, *

pokornym i skruszonym sercem Ty, Boże, nie gardzisz.

Panie, okaż Syjonowi łaskę w Twej dobroci, *

odbuduj mury Jeruzalem.

Wtedy przyjmiesz prawe ofiary: dary i całopalenia, *

wtedy składać będą cielce na Twoim ołtarzu.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Przyjmiesz, Panie, prawe ofiary / na Twoim ołtarzu.

2 ant. Dzięki Panu całe potomstwo Izraela * otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę.

Pieśń (Iz 45, 15-25)

Niech wszystkie narody nawrócą się do Boga

Na imię Jezusa niech zegnie się wszelkie kolano (Flp 2, 10)

Naprawdę, Panie, Tyś jest Bogiem ukrytym, *

Boże Izraela i Zbawco!

Wszyscy, którzy dyszą złością na Niego, *

okryją się hańbą i wstydem.

Odejdą upokorzeni *

ci, którzy posągi bożków ciosali.

Izrael zaś będzie zbawiony przez Pana *

zbawieniem wiecznym.

Nie doznacie wstydu i hańby *

po wszystkie czasy.

Tak bowiem Pan mówi, *

Stwórca niebios, Ten, który jest Bogiem,

Który uformował ziemię i kształt jej nadał, *

który osadził ją mocno

I nie uczynił jej bezładną, *

lecz do zamieszkania ją przygotował:

"Ja jestem Pan, i nie ma innego, †

i nie przemawiałem potajemnie *

w ciemnych zakątkach ziemi.

Nie powiedziałem potomstwu Jakuba: *

Szukajcie Mnie na próżno.

Ja jestem Pan, który mówi to, co słuszne, *

oznajmia to, co jest prawdziwe.

Zgromadźcie się i wyjdźcie, †

dołączcie się wszyscy, *

wy, ocaleni spośród narodów.

Nie mają rozeznania ci, co obnoszą *

drewno przez siebie rzeźbione

I modlą się do bożka, *

który nie może ich zbawić.

Przedstawcie i dajcie dowody, *

a nawet zastanówcie się wspólnie:

Któż to zapowiedział już od dawna *

i znowu teraz objawia?

Czyż nie Tym, «Który jest», Ja jestem? *

Prócz Mnie nie ma innego Boga!

Bóg sprawiedliwy i dawca zbawienia *

poza Mną nie istnieje.

Nawróćcie się do Mnie, by otrzymać zbawienie, *

wszystkie krańce świata,

Bo tylko Ja jestem Bogiem *

i nie ma innego!

Przysięgam na samego siebie, *

z moich ust wychodzi sprawiedliwość, słowo ostateczne.

Przede Mną się zegnie każde kolano, *

wszelki język na Mnie przysięgać będzie

I powie: Jedynie w Panu *

sprawiedliwość jest i potęga!

Przyjdą do Niego zawstydzeni wszyscy, *

którzy Go nienawidzili.

Dzięki Panu całe potomstwo Izraela *

otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę".

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Dzięki Panu całe potomstwo Izraela / otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę.

3 ant. Stańcie przed obliczem Pana * z okrzykami radości.

Psalm 100

Radość wchodzących do świątyni

Pan chce, by odkupieni śpiewali pieśń zwycięstwa (św. Atanazy)

Wykrzykujcie na cześć Pana, wszystkie ziemie, *

służcie Panu z weselem.

Stańcie przed obliczem Pana *

z okrzykami radości.

Wiedzcie, że Pan jest Bogiem, *

On sam nas stworzył,

Jesteśmy Jego własnością, *

Jego ludem, owcami Jego pastwiska.

W Jego bramy wstępujcie z dziękczynieniem, †

z hymnami w Jego przedsionki, *

chwalcie i błogosławcie Jego imię.

Albowiem Pan jest dobry, †

Jego łaska trwa na wieki, *

a Jego wierność przez pokolenia.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Stańcie przed obliczem Pana z okrzykami radości.

CZYTANIE (Jr 30, 21a. 22)

To mówi Pan: Będzie władca z Jakuba, jego panujący będzie od niego pochodził. Zapewnię mu dostęp do siebie, tak że się zbliży do Mnie. I wy będziecie moim narodem, a Ja będę waszym Bogiem.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Nad tobą, Jeruzalem, * Wzejdzie światłość Pana.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

K.   I Jego chwała objawi się w tobie.

W.  Wzejdzie światłość Pana.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

PIEŚŃ ZACHARIASZA (Łk 1, 68-79)

Ant. Oto przyjdzie Bóg i Człowiek, * potomek rodu Dawida, / by zasiąść na tronie. / Alleluja.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

bo lud swój nawiedził i wyzwolił.

I wzbudził dla nas moc zbawczą *

w domu swego sługi Dawida.

Jak zapowiedział od dawna *

przez usta swych świętych proroków,

Że nas wybawi od naszych nieprzyjaciół *

i z ręki wszystkich, którzy nas nienawidzą;

Że naszym ojcom okaże miłosierdzie *

i wspomni na swe święte przymierze,

Na przysięgę, którą złożył *

ojcu naszemu Abrahamowi.

Da nam, że z mocy nieprzyjaciół wyrwani, *

służyć Mu będziemy bez trwogi,

W pobożności i sprawiedliwości przed Nim *

po wszystkie dni nasze.

A ty, dziecię, zwać się będziesz prorokiem Najwyższego, *

gdyż pójdziesz przed Panem przygotować Mu drogi.

Jego ludowi dasz poznać zbawienie *

przez odpuszczenie grzechów.

Dzięki serdecznej litości naszego Boga, *

z jaką nas nawiedzi z wysoka Wschodzące Słońce,

By oświecić tych, co w mroku i cieniu śmierci mieszkają, *

aby nasze kroki skierować na drogę pokoju.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Oto przyjdzie Bóg i Człowiek, / potomek rodu Dawida, / by zasiąść na tronie. / Alleluja.

PROŚBY

Bóg Ojciec postanowił objawić ludziom swoją chwałę przez Syna. Z radością przeto zanośmy do Niego naszą modlitwę:

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Spraw, Panie, abyśmy przyjmowali się wzajemnie z miłością,

- jak Chrystus nas przyjął ku chwale Boga.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Napełnij nas, wierzących, wszelką radością i pokojem,

- abyśmy postępowali w nadziei, posłuszni Duchowi Świętemu.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Pośpiesz wszystkim z pomocą według wielkiego miłosierdzia swego,

- wyjdź na spotkanie tym, którzy nieświadomie Cię szukają.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Ty powołujesz i uświęcasz wybranych,

- obdarz nas, grzesznych, wieczną szczęśliwością.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz z Bogiem Ojcem w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Modlitwa przedpołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Teraz wzywamy Ciebie, Duchu,

Coś równy w Bóstwie Ojcu z Synem,

Przyjdź i napełnij nasze serca

Ożywczym światłem swojej łaski.

2  Słowa, uczynki, myśl i wola

Niech z mocą głoszą Twoją chwałę,

Miłość niech jasnym ogniem płonie,

By mogła objąć wszystkich ludzi.

3  Daj nam przez Ciebie poznać Ojca

I Jego Syna Jedynego;

Z wiarą niezłomną wyznajemy,

Że Ty pochodzisz od Nich Obu. Amen.

PSALMODIA

Ant. Zapowiedzieli prorocy, * że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zapowiedzieli prorocy, / że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

CZYTANIE (Jr 29, 11. 13)

Pan mówi: Jestem świadomy zamiarów, jakie zamyślam co do was, zamiarów pełnych pokoju, a nie zguby, by zapewnić wam przyszłość, jakiej oczekujecie. Będziecie Mnie szukać i znajdziecie Mnie, albowiem będziecie Mnie szukać z całego serca.

K. Narody będą czciły imię Twoje, Panie.

W. A wszyscy królowie ziemi Twoją chwałę.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Modlitwa południowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Władco potężny, wierny Boże,

W swej dłoni dzierżysz losy świata,

Zdobisz poranek blaskiem słońca

I dajesz ciepło w dnia połowie.

2  Zgaś płomień gniewu i niezgody,

Zarzewie waśni i wzburzenia,

Daj ciałom zdrowie i wytrwałość,

Pokojem obdarz nasze serca.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: * Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: / Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

CZYTANIE (Jr 30, 18a)

To mówi Pan: Oto przywrócę do poprzedniego stanu namioty Jakuba i okażę miłosierdzie nad jego siedzibami.

K. Pamiętaj o nas, Panie, bo upodobałeś sobie w swym ludzie.

W. I przyjdź nam z pomocą.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Modlitwa popołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco potężny wszystkich rzeczy,

Wśród przemian świata Tyś niezmienny,

Światłem i czasem rządzisz mądrze

Następstwo godzin ustalając.

2  Wieczór napełnij swoim blaskiem,

By mroki nie zgasiły życia;

Kiedy zaś przyjdzie śmierć spokojna,

Doprowadź nas do wiecznej chwały.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Rzekła Maryja: * Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Rzekła Maryja: / Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

CZYTANIE (Ba 3, 5-6a)

Nie pamiętaj o grzechach naszych przodków, lecz pomnij teraz na Twe ramię i Twoje imię, bo Ty jesteś Panem i Bogiem naszym.

K. Przyjdź, Panie, i nie zwlekaj.

W. Odpuść winy swojemu ludowi.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Nieszpory

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco gwiaździstych przestworzy

I wieczne światło wierzących,

Chryste, coś wszystkich odkupił,

Wysłuchaj naszą modlitwę.

2  Zdjęty litością nad światem,

Któremu śmierć zagrażała,

Jego zbawieniem się stałeś

I uzdrowiłeś z niemocy.

3  Świat już pogrążał się w mroku,

Lecz Ty, jak słońce promienne,

Z łona Dziewicy wyszedłeś,

Zrodzony przez Nią w czystości.

4  Byty niebiańskie i ziemskie,

Posłuszne Twoim rozkazom,

Hołd Ci składają w pokorze

I sławią Twoją potęgę.

5  Ciebie, Najświętszy, prosimy:

Nim przyjdziesz sądzić sumienia,

Obroń nas w życiu doczesnym

Od przewrotności szatana.

6  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Uzdrów mnie, Panie, * bo zgrzeszyłem przeciw Tobie.

Psalm 41

W ciężkiej chorobie

Jeden z was Mnie zdradzi, ten, który je ze Mną (Mk 14, 18)

Błogosławiony człowiek, który myśli o biednym, *

Pan go ocali w dniu nieszczęścia.

Pan go ustrzeże, zachowa przy życiu, †

uczyni szczęśliwym na ziemi *

i nie odda go w moc jego wrogów.

Pan mu pomoże na łożu boleści, *

podczas choroby poprawi mu posłanie.

Mówię: "Panie, zmiłuj się nade mną, *

uzdrów mnie, bo zgrzeszyłem przeciw Tobie".

Mówią o mnie ze złością moi nieprzyjaciele: *

"Kiedy wreszcie umrze i przepadnie jego imię?"

A ten, kto mnie odwiedza, mówi puste słowa, †

w sercu swoim złość gromadzi *

i rozgłasza ją, skoro wyjdzie za drzwi.

Szepczą przeciw mnie wszyscy, co mnie nienawidzą, *

i obmyślają zgubę:

"Zaraza złośliwa nań spadła, *

już nie wstanie ten, który się położył!"

Nawet mój przyjaciel, któremu ufałem *

i który chleb mój jadał, piętą we mnie godzi.

Ale Ty, Panie, zmiłuj się nade mną, *

dźwignij mnie, abym im odpłacił.

Ja po tym poznam, żeś dla mnie łaskawy, *

że wróg mój nie będzie nade mną triumfował.

A Ty mnie podtrzymasz dzięki mej prawości *

i na wieki umieścisz przed Twoim obliczem.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

aż po wszystkie wieki. Amen, amen.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uzdrów mnie, Panie, / bo zgrzeszyłem przeciw Tobie.

2 ant. Pan Zastępów jest z nami, * Bóg Jakuba jest naszą obroną.

Psalm 46

Bóg schronieniem i mocą

Nadadzą Mu imię Emmanuel, to znaczy: "Bóg z nami" (Mt 1, 23)

Bóg jest dla nas ucieczką i siłą, *

najpewniejszą pomocą w trudnościach.

Przeto nie będziemy się bali, choćby zatrzęsła się ziemia *

i góry zapadły w otchłań morza.

Niech jego wody burzą się i kipią, *

niech góry się chwieją pod jego naporem;

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Nurty rzeki rozweselają miasto Boże, *

najświętszy przybytek Najwyższego.

Bóg w nim przebywa, a ono się nie zachwieje, *

Bóg je wspomoże o świcie.

Zaszemrały narody, wzburzyły się królestwa, *

zagrzmiał głos Jego i rozpłynęła się ziemia.

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Przyjdźcie, zobaczcie dzieła Pana, *

zdumiewające czyny, których dokonał na ziemi.

On uśmierza wojny aż po krańce ziemi, †

On kruszy łuki i łamie włócznie, *

a tarcze ogniem pali.

"Połóżcie temu kres, a we Mnie Boga uznajcie, *

wywyższonego wśród narodów, wywyższonego na ziemi".

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan Zastępów jest z nami, / Bóg Jakuba jest naszą obroną.

3 ant. Przyjdą wszystkie narody * i padną na twarz przed Tobą, Panie.

Pieśń (Ap 15, 3-4)

Hymn uwielbienia

Wielkie i godne podziwu są Twoje dzieła, *

Panie, Boże wszechwładny.

Sprawiedliwe i wierne są drogi Twoje, *

Królu narodów.

Któż by się nie bał, Panie, †

i nie uczcił Twojego imienia? *

Bo tylko Tyś jest święty.

Przyjdą wszystkie narody †

i padną na twarz przed Tobą, *

gdyż ujawniły się Twoje słuszne wyroki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Przyjdą wszystkie narody / i padną na twarz przed Tobą, Panie.

CZYTANIE (2 P 3, 8b-9)

Jeden dzień u Pana jest jak tysiąc lat, a tysiąc lat jak jeden dzień. Nie zwleka Pan z wypełnieniem obietnicy - jak niektórzy są przekonani, że Pan zwleka - ale On jest cierpliwy w stosunku do was. Nie chce bowiem niektórych zgubić, ale wszystkich chce doprowadzić do nawrócenia.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Przyjdź, aby nas wyzwolić, * Panie, Boże Zastępów.

W.  Przyjdź, aby nas wyzwolić, / Panie, Boże Zastępów.

K.   Okaż nam swoje oblicze, a będziemy zbawieni.

W.  Panie, Boże Zastępów.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Przyjdź, aby nas wyzwolić, / Panie, Boże Zastępów.

PIEŚŃ MARYI (Łk 1, 46-55)

Ant. Z Egiptu wezwałem mego Syna; * On przyjdzie, aby lud swój zbawić.

Wielbi dusza moja Pana *

i raduje się duch mój w Bogu, Zbawicielu moim.

Bo wejrzał na uniżenie swojej Służebnicy. *

Oto bowiem odtąd błogosławić mnie będą wszystkie pokolenia.

Gdyż wielkie rzeczy uczynił mi Wszechmocny, *

a Jego imię jest święte.

Jego miłosierdzie z pokolenia na pokolenie *

nad tymi, którzy się Go boją.

Okazał moc swego ramienia, *

rozproszył pyszniących się zamysłami serc swoich.

Strącił władców z tronu, *

a wywyższył pokornych.

Głodnych nasycił dobrami, *

a bogatych z niczym odprawił.

Ujął się za swoim sługą, Izraelem, *

pomny na swe miłosierdzie,

Jak obiecał naszym ojcom, *

Abrahamowi i jego potomstwu na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Z Egiptu wezwałem mego Syna; / On przyjdzie, aby lud swój zbawić.

PROŚBY

Z ufnością wzywajmy Chrystusa, który jest naszym Pasterzem i strażnikiem dusz naszych:

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Dobry Pasterzu Bożej owczarni,

- przybądź i zgromadź wszystkich ludzi w swoim Kościele.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Panie, wspomagaj pasterzy swego ludu pielgrzymującego,

- aby gorliwie paśli owczarnię aż do dnia Twego przyjścia.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Wybierz spośród nas głosicieli Twego słowa,

- aby przepowiadali Ewangelię aż po krańce ziemi.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Zmiłuj się nad wszystkimi, którzy strudzeni ustają w drodze,

- spraw, aby znaleźli pomoc przyjaciół.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Okaż swą chwałę w niebie

- tym, którzy na tym świecie słuchali Twojego głosu.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz z Bogiem Ojcem w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

I tydzień psałterza

I tydzień Adwentu

Kolor szat: FIOLETOWY

Kompleta

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

W tym miejscu przewidziany jest rachunek sumienia.

We wspólnie odprawianym oficjum można użyć jednej z formuł aktu pokuty.

HYMN

1  Nim kres nadejdzie jasności,

Błagamy, Stwórco wszechświata,

Byś nas otaczał opieką

I chronił w swojej dobroci.

2  Niech serca nawet uśpione

Przez sen czuwają przy Tobie;

A kiedy zbudzi je zorza,

Niech Ciebie wielbią z weselem.

3  Niech ciało zdrowiem się cieszy

I duch gorliwość odnajdzie,

A Ty swym światłem przenikaj

Głębokie nocy ciemności.

4  O spraw to, Ojcze najlepszy,

Przez Syna Twego, Chrystusa,

Co z Tobą w Ducha jedności

Króluje w blasku na wieki. Amen.

PSALMODIA

Ant. Wołam do Ciebie, Panie, * we dnie i w nocy.

Psalm 88

W ciężkim doświadczeniu

To jest wasza godzina i panowanie ciemności (Łk 22, 53)

Panie, mój Boże, wołam do Ciebie we dnie, *

żalę się przed Tobą w nocy.

Niech dotrze do Ciebie moja modlitwa, *

nakłoń ucha na moje wołanie.

Bo moja dusza nieszczęściem jest przepełniona, *

a życie moje zbliża się do Otchłani.

Zaliczono mnie do grona idących do grobu, *

stałem się jak mąż pozbawiony siły.

Między zmarłymi jest moje posłanie, *

tak jak poległych, którzy leżą w grobach,

O których Ty już więcej nie pamiętasz, *

nad którymi nie roztaczasz już opieki.

Strąciłeś mnie w otchłań najgłębszą, *

w mrok i przepaść.

Twój gniew mnie przygniata, *

spiętrzyły się nade mną jego fale.

Odsunąłeś ode mnie wszystkich przyjaciół, †

wzbudziłeś w nich do mnie odrazę, *

znalazłem się w więzieniu bez wyjścia.

Moje oczy słabną w nieszczęściu, †

każdego dnia wołam do Ciebie, Panie, *

ręce do Ciebie wyciągam.

Czy uczynisz cud dla umarłych? *

Czy wstaną cienie, by wielbić Ciebie?

Czy to w grobach sławi się Twoją łaskę, *

a wierność Twoją w miejscu zagłady?

Czy Twoje cuda widzi się w ciemnościach, *

a sprawiedliwość w krainie zapomnienia?

A ja wołam do Ciebie, Panie, *

niech nad ranem dotrze do Ciebie moja modlitwa.

Czemu odrzucasz mnie, Panie, *

i ukrywasz swoje oblicze przede mną?

Cierpię biedę i od młodości stoję na progu śmierci, *

dźwigałem Twoją grozę i osłabłem.

Przewalił się nade mną płomień Twego gniewu *

i złamały mnie Twoje groźby.

Zewsząd mnie otoczyły jak fale powodzi *

i topią mnie w jednym momencie.

Odsunąłeś ode mnie przyjaciół i towarzyszy, *

tylko ciemności mieszkają ze mną.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wołam do Ciebie, Panie, / we dnie i w nocy.

CZYTANIE (Jr 14, 9)

Ty jesteś wśród nas, Panie, a Twoje imię zostało wezwane nad nami, nie opuszczaj nas, Panie, nasz Boże.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   W ręce Twoje, Panie, * Powierzam ducha mojego.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

K.   Ty nas odkupiłeś, Panie, Boże wierny.

W.  Powierzam ducha mojego.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

PIEŚŃ SYMEONA (Łk 2, 29-32)

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, * podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

Teraz, o Panie, pozwól odejść swemu słudze w pokoju, *

według słowa Twojego,

Bo moje oczy ujrzały Twoje zbawienie, *

któreś przygotował wobec wszystkich narodów:

Światło na oświecenie pogan *

i chwałę ludu Twego, Izraela.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, / podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący Boże, Twój Jednorodzony Syn umarł i został złożony w grobie, † pomóż nam tak wiernie upodobnić się do Niego, * abyśmy mogli razem z Nim powstać do nowego życia. Który żyje i króluje na wieki wieków. Amen.

Noc spokojną i śmierć szczęśliwą niech nam da Bóg wszechmogący, Ojciec i Syn, i Duch Święty. W. Amen.

ANTYFONA DO NAJŚWIĘTSZEJ MARYI PANNY

Matko Odkupiciela, z niewiast najsławniejsza,

Gwiazdo morska, do nieba ścieżko najprościejsza,

Tyś jest przechodnią bramą do raju wiecznego,

Tyś jedyną nadzieją człowieka grzesznego.

Racz podźwignąć, prosimy, lud upadający,

W grzechach swych uwikłany, powstać z nich pragnący.

Tyś cudownie zrodziła światu Zbawiciela,

Tyś sama wykarmiła Twego Stworzyciela.

Panno przedtem i potem z świata podziwieniem,

Uczczona Gabriela wdzięcznym pozdrowieniem;

Racz się wstawić, o Panno, za nami grzesznymi,

Ratuj nas, opiekuj się sługami Twoimi.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie dowolne

W archidiecezji łódzkiej:

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Garść informacji:

Rafał Chyliński urodził się w Wysoczce koło Poznania w 1694 roku. Po okresie służby wojskowej wstąpił do Zakonu Braci Mniejszych Konwentualnych, w którym otrzymał święcenia prezbiteratu w 1717 roku. Pełnił posługę kapłańską w wielu klasztorach. Z miłością Boga łączył heroiczne oddanie się w służbie ubogich, chorych i cierpiących. Zmarł w Łagiewnikach koło Łodzi 2 grudnia 1741 roku.

Teksty Mszy św.

ANTYFONA NA WEJŚCIE (Mt 25, 34. 36. 40)

Pójdźcie, błogosławieni Ojca mojego, * byłem chory, a odwiedziliście Mnie. * Zaprawdę powiadam wam: * Wszystko, co uczyniliście jednemu z tych braci moich najmniejszych, Mnieście uczynili.

KOLEKTA

Boże, Ty dałeś błogosławionemu Rafałowi Chylińskiemu, prezbiterowi, łaskę naśladowania Chrystusa pokornego i ubogiego oraz niesienia pomocy potrzebującym i chorym w duchu ewangelicznej miłości; † spraw, abyśmy za jego przykładem pełnili dzieła chrześcijańskiego miłosierdzia * i zasłużyli na przyjęcie do grona błogosławionych w Twoim królestwie. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków.

PIERWSZE CZYTANIE (Iz 29, 17-24)

W owym dniu oczy niewidomych będą widziały

Czytanie z Księgi proroka Izajasza

Tak mówi Pan Bóg:

«Czyż nie w krótkim już czasie Liban zamieni się w ogród, a ogród za bór zostanie uznany? W ów dzień głusi usłyszą słowa księgi, a oczy niewidomych, wolne od mroku i od ciemności, będą widziały. Pokorni wzmogą swą radość w Panu, i najubożsi rozweselą się w Świętym Izraela, bo nie stanie ciemięzcy, z szydercą koniec będzie, i wytępieni zostaną wszyscy, co za złem gonią: którzy słowem przywodzą drugiego do grzechu, którzy w bramie stawiają sidła na sędziów i odprawiają sprawiedliwego z niczym».

Dlatego tak mówi Pan, Bóg domu Jakuba, który odkupił Abrahama: «Odtąd Jakub nie będzie się rumienił ani oblicze jego już nie przyblednie, bo gdy ujrzy swe dzieci, dzieło mych rąk, wśród siebie, ogłosi imię moje jako święte. Wtedy czcić będą Świętego Jakubowego i z bojaźnią szanować Boga Izraela. Dusze zbłąkane poznają mądrość, a szemrzący otrzymają pouczenie».

Oto słowo Boże.

PSALM RESPONSORYJNY (Ps 27 (26), 1bcde. 4. 13-14 (R.: 1b))

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

Pan moim światłem i zbawieniem moim, *

kogo miałbym się lękać?

Pan obrońcą mego życia, *

przed kim miałbym czuć trwogę?

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

O jedno tylko Pana proszę i o to zabiegam, †

żebym mógł zawsze przebywać w Jego domu *

po wszystkie dni mego życia,

abym kosztował słodyczy Pana, *

stale się radował Jego świątynią.

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

Wierzę, że będę oglądał dobra Pana *

w krainie żyjących.

Oczekuj Pana, bądź mężny, *

nabierz odwagi i oczekuj Pana.

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

AKLAMACJA PRZED EWANGELIĄ

Alleluja, alleluja, alleluja.

Oto nasz Pan przyjdzie z mocą

i oświeci oczy sług swoich.

Alleluja, alleluja, alleluja.

EWANGELIA (Mt 9, 27-31)

Uzdrowienie niewidomych, którzy uwierzyli w Jezusa

Słowa Ewangelii według Świętego Mateusza

Gdy Jezus przechodził, ruszyli za Nim dwaj niewidomi, którzy wołali głośno: «Ulituj się nad nami, Synu Dawida!»

Gdy wszedł do domu, niewidomi przystąpili do Niego, a Jezus ich zapytał: «Wierzycie, że mogę to uczynić?»

Oni odpowiedzieli Mu: «Tak, Panie!»

Wtedy dotknął ich oczu, mówiąc: «Według wiary waszej niech wam się stanie».

I otworzyły się ich oczy, a Jezus surowo im przykazał: «Uważajcie, niech się nikt o tym nie dowie!» Oni jednak, skoro tylko wyszli, roznieśli wieść o Nim po całej tamtejszej okolicy.

Oto słowo Pańskie.

MODLITWA NAD DARAMI

Wszechmogący Boże, przyjmij nasze dary, które składamy wspominając nieskończoną miłość Twojego Syna, * spraw, aby przykład świętych utwierdził nas w miłości ku Tobie. Przez Chrystusa, Pana naszego.

ANTYFONA NA KOMUNIĘ (J 13, 35)

Po tym wszyscy poznają, że jesteście moimi uczniami, * jeśli będziecie się wzajemnie miłowali.

MODLITWA PO KOMUNII

Boże, Ty nas posiliłeś Najświętszym Sakramentem, † spraw, abyśmy naśladowali przykład błogosławionego Rafała, * który gorliwie czcił Ciebie i służył Twojemu ludowi z ogromną miłością. Przez Chrystusa, Pana naszego.

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie dowolne

W archidiecezji łódzkiej:

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Wezwanie

Przewodniczący: † Panie, otwórz wargi moje.

Wszyscy: A usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Psalm 95

Wezwanie do chwalenia Boga

Zachęcajcie się wzajemnie każdego dnia, póki trwa to, co "dziś" się nazywa (Hbr 3, 13)

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, radośnie śpiewajmy Panu, *

wznośmy okrzyki ku chwale Opoki naszego zbawienia.

Stańmy przed obliczem Jego z uwielbieniem, *

z weselem śpiewajmy Mu pieśni.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Bo Pan jest Bogiem wielkim, *

wielkim Królem nad wszystkimi bogami.

W Jego ręku głębiny ziemi, *

szczyty gór do Niego należą.

Jego własnością jest morze, które sam stworzył, *

i ziemia, którą ulepiły Jego ręce.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, uwielbiajmy Go padając na twarze, *

klęknijmy przed Panem, który nas stworzył,

Albowiem On jest naszym Bogiem, †

a my ludem Jego pastwiska *

i owcami w Jego ręku.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Obyście dzisiaj usłyszeli głos Jego: †

"Niech nie twardnieją wasze serca jak w Meriba, *

jak na pustyni w dniu Massa,

Gdzie Mnie kusili wasi ojcowie, *

doświadczali Mnie, choć widzieli moje dzieła.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przez lat czterdzieści to pokolenie wstręt we Mnie budziło †

i powiedziałem: «Są ludem o sercu zbłąkanym *

i moich dróg nie znają».

Przeto przysiągłem w gniewie, *

że nie wejdą do mojej krainy spoczynku".

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Jeśli psalm Wezwania ze swoją antyfoną ma poprzedzać Jutrznię, można go opuścić ze słusznej przyczyny.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie dowolne

W archidiecezji łódzkiej:

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Godzina Czytań

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Słowo zrodzone przez Ojca

I blasku Jego światłości,

Twoje wcielenie, o Chryste,

Wstrzymało świat przed zagładą.

2  Teraz więc serca rozjaśnij

I zapal swoją miłością,

Abyśmy wolni od grzechu

Sławili Ciebie z weselem.

3  Kiedy zaś przyjdziesz powtórnie,

By sądzić ludzkie sumienia,

Wtedy potępisz przewrotnych,

A dobrym dasz królowanie.

4  Nie karz nas wieczną Otchłanią

Za ogrom win popełnionych,

Ale nam otwórz niebiosa

I obdarz pełnią radości.

5  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Powstań, Panie, * i pośpiesz mi z pomocą.

Psalm 35, 1-2. 3c. 9-19. 22-23. 27-28

Wołanie o pomoc

Zebrali się... i odbyli naradę, żeby Jezusa podstępnie ująć i zabić (Mt 26, 3. 4)

I

Walcz, Panie, przeciw tym, którzy walczą ze mną, *

uderz na moich napastników!

Chwyć puklerz i tarczę †

i powstań mi na pomoc. *

Powiedz mej duszy: "Jam twoim zbawieniem".

Dusza moja będzie radować się w Panu, *

z Jego pomocy będzie się weselić.

Powiedzą wszystkie kości moje: *

"Któż, Panie, podobny jest do Ciebie?

Ty wyrywasz biedaka z rąk silniejszego, *

nędzarza i biedaka z mocy grabieżcy".

Powstali fałszywi świadkowie, *

pytali o to, czego nie wiem.

Złem płacili za dobro, *

czyhali na moje życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Powstań, Panie, i pośpiesz mi z pomocą.

2 ant. Boże, wystąp w obronie mej sprawy, * bo jesteś potężny.

II

Gdy oni chorowali, wkładałem wór pokutny †

i umartwiałem się postem, *

jednak moja modlitwa była bezskuteczna.

Chodziłem smutny jak po stracie przyjaciela lub brata, *

jak ten, co opłakuje matkę, uginałem się z żalu.

Lecz kiedy się chwieję, z radością się zbiegają, *

schodzą się przeciw mnie obcy, których nie znam.

Szarpią mnie bez przyczyny, †

napastują i szydzą ze mnie, *

zgrzytają przeciw mnie zębami.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Boże, wystąp w obronie mej sprawy, / bo jesteś potężny.

3 ant. Język mój cały dzień * będzie głosił sprawiedliwość Twoją.

III

Jak długo, Panie, będziesz na to patrzeć? †

Ratuj moją duszę od zagłady, *

lwom odbierz jedyne me życie!

Będę Ci dziękował w wielkim zgromadzeniu, *

będę Cię chwalił wśród licznego ludu.

Niech się nie śmieją ze mnie zakłamani wrogowie, †

którzy nienawidzą mnie bez przyczyny *

i dają sobie znaki oczyma.

Widziałeś, Panie, więc nie milcz dłużej, *

Panie, nie bądź ode mnie daleko!

Przebudź się, wystąp w obronie mego prawa, *

w mej sprawie, mój Boże i Panie.

A sprzyjający mej sprawie niech się radują i cieszą, †

i mówią zawsze: "Pan jest wielki, *

który chce pomyślności swojego sługi".

A język mój będzie głosił sprawiedliwość Twoją *

i cały dzień Twoją chwałę.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Język mój cały dzień będzie głosił sprawiedliwość Twoją.

K. Panie, niech zstąpi na mnie Twoja łaska.

W. Twoje zbawienie według Twej obietnicy.

I CZYTANIE

Z Księgi proroka Izajasza (19, 16-25)

Przyszłe nawrócenie Egipcjan i Asyryjczyków

W ów dzień Egipcjanie staną się jak kobiety: będą drżeć i będą się lękać na widok ruchu ręki, którą Pan Zastępów podniesie przeciw nim. Wtedy ziemia judzka stanie się postrachem Egiptu. Ile razy mu się ją przypomni, strach go ogarnie z powodu zamiaru, który Pan Zastępów powziął przeciwko niemu.

W ów dzień będzie pięć miast w kraju egipskim, mówiących językiem kananejskim, które przysięgać będą na Pana Zastępów; jedno z nich będzie zwane Ir-Haheres.

W ów dzień ołtarz Pana będzie się znajdował pośrodku kraju egipskiego, a przy jego granicy stela na cześć Pana. Będą to znaki i świadectwa o Panu Zastępów w kraju egipskim. Kiedy wobec ciemiężycieli zawezwą Pana na pomoc, pośle im wybawiciela, który ich obroni i ocali. Wtedy Pan da się poznać Egipcjanom; Egipcjanie zaś nie tylko uznają Pana w ów dzień, ale czcić Go będą ofiarami ze zwierząt i z pokarmów, złożą też śluby Panu i wypełnią je. Choć Pan ciężko dotknie Egipcjan, to przecież ich uzdrowi; oni zaś nawrócą się do Pana, który ich wysłucha i uleczy.

W ów dzień stanie otworem droga z Egiptu do Asyrii. Asyria przyjdzie do Egiptu, a Egipt do Asyrii. Lecz Egipt służyć będzie Asyrii. W ów dzień Izrael, jako trzeci kraj, z Egiptem i Asyrią, będzie błogosławieństwem pośrodku ziemi. Pan Zastępów pobłogosławi mu, mówiąc: "Błogosławiony niech będzie Egipt, mój lud, i Asyria, dzieło moich rąk, i Izrael, moje dziedzictwo".

RESPONSORIUM (Iz 19, 21; Łk 13, 29)

W. W ów dzień Egipcjanie uznają Pana * I czcić Go będą ofiarami i darami.

K. Przyjdą ze wschodu i zachodu, z północy i południa i zasiądą w królestwie Bożym. W. I czcić Go będą ofiarami i darami.

II CZYTANIE

Z homilii papieża Jana Pawła II w Warszawie

w dniu beatyfikacji bł. Rafała Chylińskiego

(AAS 84 [1992] 377-381)

Miłość społeczna

Przykazanie miłości ma w Ewangelii także swój wymiar społeczny. Mówi Chrystus: "To jest moje przykazanie, abyście się wzajemnie miłowali", abyście się społecznie miłowali.

Uczy Sobór: "człowiek jest jedynym na świecie stworzeniem, którego Bóg, stwarzając, chciał dla niego samego". A równocześnie ten człowiek - obraz Boga i Jego podobieństwo - nie urzeczywistnia siebie "inaczej jak tylko przez bezinteresowny dar z siebie samego".

Chcę wam dzisiaj, bracia i siostry, zostawić jakby dodatkową zachętę do takiej miłości, która Bogu chce oddać całego siebie, a bliźniego miłuje jak siebie samego. Podczas obecnej Mszy świętej został ogłoszony błogosławionym franciszkanin, ojciec Rafał Chyliński. Był to człowiek wielkiej modlitwy i zarazem wielkiego serca dla ludzi biednych. Kiedy w Krakowie w roku 1736 wybuchła epidemia, cały poświęcił się chorym i spełniał wszelkie posługi, nie dbając o własne bezpieczeństwo. Z oddaniem usługiwał biednym, zarażonym, objętym epidemią, wszystkim, którzy przychodzili do jego klasztoru w Łagiewnikach, obecnie dzielnicy Łodzi; nieraz - nie mając już nic innego - oddawał im własną porcję chleba albo własny płaszcz. Wkrótce po jego śmierci rozpoczęto proces beatyfikacyjny, ale został on przerwany przez rozbiory Polski.

To, że przez tak długi czas nie zaginęła pamięć o jego świętości, jest świadectwem, że Bóg jakby specjalnie czekał na to, aby Jego sługa mógł zostać ogłoszony błogosławionym już w wolnej Polsce.

Bardzo się nad tym zastanawiałem, czytając jego życiorys. Jego życie jest związane z okresem saskim, a wiemy, że były to smutne czasy nie tylko z punktu widzenia historii politycznej I Rzeczypospolitej, ale także z punktu widzenia moralności społecznej.

Ojciec Rafał wybrał powołanie ubogiego syna świętego Franciszka. Jego życie ukryte, ukryte w Chrystusie, było protestem przeciwko tej samoniszczącej świadomości, postawie i postępowaniu społeczeństwa szlacheckiego w tamtych saskich czasach, które wiemy, jaki miały finał. A dlaczego dziś nam to Opatrzność przypomina? Dlaczego teraz dopiero dojrzał ten proces przez wszystkie znaki z ziemi i z nieba, że można ogłosić ojca Rafała błogosławionym? Odpowiedzcie sobie na to pytanie. Odpowiadajmy sobie na to pytanie. Zastanówmy się wszyscy nad wymową tej beatyfikacji właśnie w Roku Pańskim 1991.

RESPONSORIUM (Mt 25, 35. 40; Prz 19, 17)

W. Byłem głodny, † a daliście Mi jeść; / byłem spragniony, a daliście Mi pić; / byłem przybyszem, a przyjęliście Mnie. * Zaprawdę powiadam wam: / Wszystko, co uczyniliście jednemu z tych braci moich najmniejszych, / Mnieście uczynili.

K. Pożycza samemu Panu, kto dla biednych życzliwy. W. Zaprawdę powiadam wam: / Wszystko, co uczyniliście jednemu z tych braci moich najmniejszych, / Mnieście uczynili.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty dałeś błogosławionemu Rafałowi Chylińskiemu, prezbiterowi, łaskę naśladowania Chrystusa pokornego i ubogiego oraz niesienia pomocy potrzebującym i chorym w duchu ewangelicznej miłości; † spraw, abyśmy za jego przykładem pełnili dzieła chrześcijańskiego miłosierdzia * i zasłużyli na przyjęcie do grona błogosławionych w Twoim królestwie. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie dowolne

W archidiecezji łódzkiej:

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Jutrznia

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Już dźwięczny głos się rozlega

I brzmi wśród nocnych ciemności:

Niech miną senne złudzenia,

Bo Chrystus z nieba jaśnieje!

2  Niech się przebudzą umysły

Przez grzech dotkliwie zranione,

Bo nowej gwiazdy promienie

Uleczą wszelkie słabości.

3  Baranek Boży przychodzi,

By łaską winy przeważyć,

A my pokornie błagajmy

O miłosierdzie nad nami.

4  Gdy Pan powtórnie nadejdzie

I trwoga świat opanuje,

Niech nas nie karze za błędy,

Lecz przebaczeniem obdarzy.

5  Choć jeszcze w czasu granicach

Jesteśmy wszyscy zawarci,

Już teraz pieśnią radosną

Wielbimy Trójcę Przedwieczną. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Przyjmiesz, Panie, prawe ofiary * na Twoim ołtarzu.

Psalm 51

Błaganie pokutnika

Odnówcie się duchem w waszym myśleniu i przyobleczcie nowego człowieka (Ef 4, 23-24)

Zmiłuj się nade mną, Boże, w łaskawości swojej, *

w ogromie swej litości zgładź nieprawość moją.

Obmyj mnie zupełnie z mojej winy *

i oczyść mnie z grzechu mojego.

Uznaję bowiem nieprawość moją, *

a grzech mój jest zawsze przede mną.

Przeciwko Tobie samemu zgrzeszyłem *

i uczyniłem, co złe jest przed Tobą,

Abyś okazał się sprawiedliwy w swym wyroku *

i prawy w swoim sądzie.

Oto urodziłem się obciążony winą *

i jako grzesznika poczęła mnie matka.

A Ty masz upodobanie w ukrytej prawdzie, *

naucz mnie tajemnic mądrości.

Pokrop mnie hizopem, a stanę się czysty, *

obmyj mnie, a nad śnieg wybieleję.

Spraw, abym usłyszał radość i wesele, *

niech się radują kości, które skruszyłeś.

Odwróć swe oblicze od moich grzechów *

i zmaż wszystkie moje przewinienia.

Stwórz, Boże, we mnie serce czyste *

i odnów we mnie moc ducha.

Nie odrzucaj mnie od swego oblicza *

i nie odbieraj mi świętego ducha swego.

Przywróć mi radość Twojego zbawienia *

i wzmocnij mnie duchem ofiarnym.

Będę nieprawych nauczał dróg Twoich *

i wrócą do Ciebie grzesznicy.

Uwolnij mnie, Boże, od kary za krew przelaną, †

Boże, mój Zbawco, *

niech sławi mój język sprawiedliwość Twoją.

Panie, otwórz wargi moje, *

a usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Ofiarą bowiem Ty się nie radujesz, *

a całopalenia, choćbym dał, nie przyjmiesz.

Boże, moją ofiarą jest duch skruszony, *

pokornym i skruszonym sercem Ty, Boże, nie gardzisz.

Panie, okaż Syjonowi łaskę w Twej dobroci, *

odbuduj mury Jeruzalem.

Wtedy przyjmiesz prawe ofiary: dary i całopalenia, *

wtedy składać będą cielce na Twoim ołtarzu.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Przyjmiesz, Panie, prawe ofiary / na Twoim ołtarzu.

2 ant. Dzięki Panu całe potomstwo Izraela * otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę.

Pieśń (Iz 45, 15-25)

Niech wszystkie narody nawrócą się do Boga

Na imię Jezusa niech zegnie się wszelkie kolano (Flp 2, 10)

Naprawdę, Panie, Tyś jest Bogiem ukrytym, *

Boże Izraela i Zbawco!

Wszyscy, którzy dyszą złością na Niego, *

okryją się hańbą i wstydem.

Odejdą upokorzeni *

ci, którzy posągi bożków ciosali.

Izrael zaś będzie zbawiony przez Pana *

zbawieniem wiecznym.

Nie doznacie wstydu i hańby *

po wszystkie czasy.

Tak bowiem Pan mówi, *

Stwórca niebios, Ten, który jest Bogiem,

Który uformował ziemię i kształt jej nadał, *

który osadził ją mocno

I nie uczynił jej bezładną, *

lecz do zamieszkania ją przygotował:

"Ja jestem Pan, i nie ma innego, †

i nie przemawiałem potajemnie *

w ciemnych zakątkach ziemi.

Nie powiedziałem potomstwu Jakuba: *

Szukajcie Mnie na próżno.

Ja jestem Pan, który mówi to, co słuszne, *

oznajmia to, co jest prawdziwe.

Zgromadźcie się i wyjdźcie, †

dołączcie się wszyscy, *

wy, ocaleni spośród narodów.

Nie mają rozeznania ci, co obnoszą *

drewno przez siebie rzeźbione

I modlą się do bożka, *

który nie może ich zbawić.

Przedstawcie i dajcie dowody, *

a nawet zastanówcie się wspólnie:

Któż to zapowiedział już od dawna *

i znowu teraz objawia?

Czyż nie Tym, «Który jest», Ja jestem? *

Prócz Mnie nie ma innego Boga!

Bóg sprawiedliwy i dawca zbawienia *

poza Mną nie istnieje.

Nawróćcie się do Mnie, by otrzymać zbawienie, *

wszystkie krańce świata,

Bo tylko Ja jestem Bogiem *

i nie ma innego!

Przysięgam na samego siebie, *

z moich ust wychodzi sprawiedliwość, słowo ostateczne.

Przede Mną się zegnie każde kolano, *

wszelki język na Mnie przysięgać będzie

I powie: Jedynie w Panu *

sprawiedliwość jest i potęga!

Przyjdą do Niego zawstydzeni wszyscy, *

którzy Go nienawidzili.

Dzięki Panu całe potomstwo Izraela *

otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę".

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Dzięki Panu całe potomstwo Izraela / otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę.

3 ant. Stańcie przed obliczem Pana * z okrzykami radości.

Psalm 100

Radość wchodzących do świątyni

Pan chce, by odkupieni śpiewali pieśń zwycięstwa (św. Atanazy)

Wykrzykujcie na cześć Pana, wszystkie ziemie, *

służcie Panu z weselem.

Stańcie przed obliczem Pana *

z okrzykami radości.

Wiedzcie, że Pan jest Bogiem, *

On sam nas stworzył,

Jesteśmy Jego własnością, *

Jego ludem, owcami Jego pastwiska.

W Jego bramy wstępujcie z dziękczynieniem, †

z hymnami w Jego przedsionki, *

chwalcie i błogosławcie Jego imię.

Albowiem Pan jest dobry, †

Jego łaska trwa na wieki, *

a Jego wierność przez pokolenia.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Stańcie przed obliczem Pana z okrzykami radości.

CZYTANIE (Jr 30, 21a. 22)

To mówi Pan: Będzie władca z Jakuba, jego panujący będzie od niego pochodził. Zapewnię mu dostęp do siebie, tak że się zbliży do Mnie. I wy będziecie moim narodem, a Ja będę waszym Bogiem.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Nad tobą, Jeruzalem, * Wzejdzie światłość Pana.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

K.   I Jego chwała objawi się w tobie.

W.  Wzejdzie światłość Pana.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

PIEŚŃ ZACHARIASZA (Łk 1, 68-79)

Ant. Po tym wszyscy poznają, * że jesteście moimi uczniami, / jeśli będziecie się wzajemnie miłowali.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

bo lud swój nawiedził i wyzwolił.

I wzbudził dla nas moc zbawczą *

w domu swego sługi Dawida.

Jak zapowiedział od dawna *

przez usta swych świętych proroków,

Że nas wybawi od naszych nieprzyjaciół *

i z ręki wszystkich, którzy nas nienawidzą;

Że naszym ojcom okaże miłosierdzie *

i wspomni na swe święte przymierze,

Na przysięgę, którą złożył *

ojcu naszemu Abrahamowi.

Da nam, że z mocy nieprzyjaciół wyrwani, *

służyć Mu będziemy bez trwogi,

W pobożności i sprawiedliwości przed Nim *

po wszystkie dni nasze.

A ty, dziecię, zwać się będziesz prorokiem Najwyższego, *

gdyż pójdziesz przed Panem przygotować Mu drogi.

Jego ludowi dasz poznać zbawienie *

przez odpuszczenie grzechów.

Dzięki serdecznej litości naszego Boga, *

z jaką nas nawiedzi z wysoka Wschodzące Słońce,

By oświecić tych, co w mroku i cieniu śmierci mieszkają, *

aby nasze kroki skierować na drogę pokoju.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Po tym wszyscy poznają, / że jesteście moimi uczniami, / jeśli będziecie się wzajemnie miłowali.

PROŚBY

Bóg Ojciec postanowił objawić ludziom swoją chwałę przez Syna. Z radością przeto zanośmy do Niego naszą modlitwę:

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Spraw, Panie, abyśmy przyjmowali się wzajemnie z miłością,

- jak Chrystus nas przyjął ku chwale Boga.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Napełnij nas, wierzących, wszelką radością i pokojem,

- abyśmy postępowali w nadziei, posłuszni Duchowi Świętemu.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Pośpiesz wszystkim z pomocą według wielkiego miłosierdzia swego,

- wyjdź na spotkanie tym, którzy nieświadomie Cię szukają.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Ty powołujesz i uświęcasz wybranych,

- obdarz nas, grzesznych, wieczną szczęśliwością.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Boże, Ty dałeś błogosławionemu Rafałowi Chylińskiemu, prezbiterowi, łaskę naśladowania Chrystusa pokornego i ubogiego oraz niesienia pomocy potrzebującym i chorym w duchu ewangelicznej miłości; † spraw, abyśmy za jego przykładem pełnili dzieła chrześcijańskiego miłosierdzia * i zasłużyli na przyjęcie do grona błogosławionych w Twoim królestwie. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie dowolne

W archidiecezji łódzkiej:

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa przedpołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Teraz wzywamy Ciebie, Duchu,

Coś równy w Bóstwie Ojcu z Synem,

Przyjdź i napełnij nasze serca

Ożywczym światłem swojej łaski.

2  Słowa, uczynki, myśl i wola

Niech z mocą głoszą Twoją chwałę,

Miłość niech jasnym ogniem płonie,

By mogła objąć wszystkich ludzi.

3  Daj nam przez Ciebie poznać Ojca

I Jego Syna Jedynego;

Z wiarą niezłomną wyznajemy,

Że Ty pochodzisz od Nich Obu. Amen.

PSALMODIA

Ant. Zapowiedzieli prorocy, * że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zapowiedzieli prorocy, / że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

CZYTANIE (Jr 29, 11. 13)

Pan mówi: Jestem świadomy zamiarów, jakie zamyślam co do was, zamiarów pełnych pokoju, a nie zguby, by zapewnić wam przyszłość, jakiej oczekujecie. Będziecie Mnie szukać i znajdziecie Mnie, albowiem będziecie Mnie szukać z całego serca.

K. Narody będą czciły imię Twoje, Panie.

W. A wszyscy królowie ziemi Twoją chwałę.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie dowolne

W archidiecezji łódzkiej:

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa południowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Władco potężny, wierny Boże,

W swej dłoni dzierżysz losy świata,

Zdobisz poranek blaskiem słońca

I dajesz ciepło w dnia połowie.

2  Zgaś płomień gniewu i niezgody,

Zarzewie waśni i wzburzenia,

Daj ciałom zdrowie i wytrwałość,

Pokojem obdarz nasze serca.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: * Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: / Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

CZYTANIE (Jr 30, 18a)

To mówi Pan: Oto przywrócę do poprzedniego stanu namioty Jakuba i okażę miłosierdzie nad jego siedzibami.

K. Pamiętaj o nas, Panie, bo upodobałeś sobie w swym ludzie.

W. I przyjdź nam z pomocą.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie dowolne

W archidiecezji łódzkiej:

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa popołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco potężny wszystkich rzeczy,

Wśród przemian świata Tyś niezmienny,

Światłem i czasem rządzisz mądrze

Następstwo godzin ustalając.

2  Wieczór napełnij swoim blaskiem,

By mroki nie zgasiły życia;

Kiedy zaś przyjdzie śmierć spokojna,

Doprowadź nas do wiecznej chwały.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Rzekła Maryja: * Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Rzekła Maryja: / Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

CZYTANIE (Ba 3, 5-6a)

Nie pamiętaj o grzechach naszych przodków, lecz pomnij teraz na Twe ramię i Twoje imię, bo Ty jesteś Panem i Bogiem naszym.

K. Przyjdź, Panie, i nie zwlekaj.

W. Odpuść winy swojemu ludowi.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie dowolne

W archidiecezji łódzkiej:

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Nieszpory

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco gwiaździstych przestworzy

I wieczne światło wierzących,

Chryste, coś wszystkich odkupił,

Wysłuchaj naszą modlitwę.

2  Zdjęty litością nad światem,

Któremu śmierć zagrażała,

Jego zbawieniem się stałeś

I uzdrowiłeś z niemocy.

3  Świat już pogrążał się w mroku,

Lecz Ty, jak słońce promienne,

Z łona Dziewicy wyszedłeś,

Zrodzony przez Nią w czystości.

4  Byty niebiańskie i ziemskie,

Posłuszne Twoim rozkazom,

Hołd Ci składają w pokorze

I sławią Twoją potęgę.

5  Ciebie, Najświętszy, prosimy:

Nim przyjdziesz sądzić sumienia,

Obroń nas w życiu doczesnym

Od przewrotności szatana.

6  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Uzdrów mnie, Panie, * bo zgrzeszyłem przeciw Tobie.

Psalm 41

W ciężkiej chorobie

Jeden z was Mnie zdradzi, ten, który je ze Mną (Mk 14, 18)

Błogosławiony człowiek, który myśli o biednym, *

Pan go ocali w dniu nieszczęścia.

Pan go ustrzeże, zachowa przy życiu, †

uczyni szczęśliwym na ziemi *

i nie odda go w moc jego wrogów.

Pan mu pomoże na łożu boleści, *

podczas choroby poprawi mu posłanie.

Mówię: "Panie, zmiłuj się nade mną, *

uzdrów mnie, bo zgrzeszyłem przeciw Tobie".

Mówią o mnie ze złością moi nieprzyjaciele: *

"Kiedy wreszcie umrze i przepadnie jego imię?"

A ten, kto mnie odwiedza, mówi puste słowa, †

w sercu swoim złość gromadzi *

i rozgłasza ją, skoro wyjdzie za drzwi.

Szepczą przeciw mnie wszyscy, co mnie nienawidzą, *

i obmyślają zgubę:

"Zaraza złośliwa nań spadła, *

już nie wstanie ten, który się położył!"

Nawet mój przyjaciel, któremu ufałem *

i który chleb mój jadał, piętą we mnie godzi.

Ale Ty, Panie, zmiłuj się nade mną, *

dźwignij mnie, abym im odpłacił.

Ja po tym poznam, żeś dla mnie łaskawy, *

że wróg mój nie będzie nade mną triumfował.

A Ty mnie podtrzymasz dzięki mej prawości *

i na wieki umieścisz przed Twoim obliczem.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

aż po wszystkie wieki. Amen, amen.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uzdrów mnie, Panie, / bo zgrzeszyłem przeciw Tobie.

2 ant. Pan Zastępów jest z nami, * Bóg Jakuba jest naszą obroną.

Psalm 46

Bóg schronieniem i mocą

Nadadzą Mu imię Emmanuel, to znaczy: "Bóg z nami" (Mt 1, 23)

Bóg jest dla nas ucieczką i siłą, *

najpewniejszą pomocą w trudnościach.

Przeto nie będziemy się bali, choćby zatrzęsła się ziemia *

i góry zapadły w otchłań morza.

Niech jego wody burzą się i kipią, *

niech góry się chwieją pod jego naporem;

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Nurty rzeki rozweselają miasto Boże, *

najświętszy przybytek Najwyższego.

Bóg w nim przebywa, a ono się nie zachwieje, *

Bóg je wspomoże o świcie.

Zaszemrały narody, wzburzyły się królestwa, *

zagrzmiał głos Jego i rozpłynęła się ziemia.

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Przyjdźcie, zobaczcie dzieła Pana, *

zdumiewające czyny, których dokonał na ziemi.

On uśmierza wojny aż po krańce ziemi, †

On kruszy łuki i łamie włócznie, *

a tarcze ogniem pali.

"Połóżcie temu kres, a we Mnie Boga uznajcie, *

wywyższonego wśród narodów, wywyższonego na ziemi".

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan Zastępów jest z nami, / Bóg Jakuba jest naszą obroną.

3 ant. Przyjdą wszystkie narody * i padną na twarz przed Tobą, Panie.

Pieśń (Ap 15, 3-4)

Hymn uwielbienia

Wielkie i godne podziwu są Twoje dzieła, *

Panie, Boże wszechwładny.

Sprawiedliwe i wierne są drogi Twoje, *

Królu narodów.

Któż by się nie bał, Panie, †

i nie uczcił Twojego imienia? *

Bo tylko Tyś jest święty.

Przyjdą wszystkie narody †

i padną na twarz przed Tobą, *

gdyż ujawniły się Twoje słuszne wyroki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Przyjdą wszystkie narody / i padną na twarz przed Tobą, Panie.

CZYTANIE (2 P 3, 8b-9)

Jeden dzień u Pana jest jak tysiąc lat, a tysiąc lat jak jeden dzień. Nie zwleka Pan z wypełnieniem obietnicy - jak niektórzy są przekonani, że Pan zwleka - ale On jest cierpliwy w stosunku do was. Nie chce bowiem niektórych zgubić, ale wszystkich chce doprowadzić do nawrócenia.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Przyjdź, aby nas wyzwolić, * Panie, Boże Zastępów.

W.  Przyjdź, aby nas wyzwolić, / Panie, Boże Zastępów.

K.   Okaż nam swoje oblicze, a będziemy zbawieni.

W.  Panie, Boże Zastępów.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Przyjdź, aby nas wyzwolić, / Panie, Boże Zastępów.

PIEŚŃ MARYI (Łk 1, 46-55)

Ant. Zaprawdę powiadam wam: * Wszystko, co uczyniliście jednemu z moich braci najmniejszych, / Mnieście uczynili. / Pójdźcie, błogosławieni Ojca mojego, / weźcie w posiadanie królestwo, przygotowane dla was od założenia świata.

Wielbi dusza moja Pana *

i raduje się duch mój w Bogu, Zbawicielu moim.

Bo wejrzał na uniżenie swojej Służebnicy. *

Oto bowiem odtąd błogosławić mnie będą wszystkie pokolenia.

Gdyż wielkie rzeczy uczynił mi Wszechmocny, *

a Jego imię jest święte.

Jego miłosierdzie z pokolenia na pokolenie *

nad tymi, którzy się Go boją.

Okazał moc swego ramienia, *

rozproszył pyszniących się zamysłami serc swoich.

Strącił władców z tronu, *

a wywyższył pokornych.

Głodnych nasycił dobrami, *

a bogatych z niczym odprawił.

Ujął się za swoim sługą, Izraelem, *

pomny na swe miłosierdzie,

Jak obiecał naszym ojcom, *

Abrahamowi i jego potomstwu na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zaprawdę powiadam wam: / Wszystko, co uczyniliście jednemu z moich braci najmniejszych, / Mnieście uczynili. / Pójdźcie, błogosławieni Ojca mojego, / weźcie w posiadanie królestwo, przygotowane dla was od założenia świata.

PROŚBY

Z ufnością wzywajmy Chrystusa, który jest naszym Pasterzem i strażnikiem dusz naszych:

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Dobry Pasterzu Bożej owczarni,

- przybądź i zgromadź wszystkich ludzi w swoim Kościele.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Panie, wspomagaj pasterzy swego ludu pielgrzymującego,

- aby gorliwie paśli owczarnię aż do dnia Twego przyjścia.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Wybierz spośród nas głosicieli Twego słowa,

- aby przepowiadali Ewangelię aż po krańce ziemi.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Zmiłuj się nad wszystkimi, którzy strudzeni ustają w drodze,

- spraw, aby znaleźli pomoc przyjaciół.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Okaż swą chwałę w niebie

- tym, którzy na tym świecie słuchali Twojego głosu.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Boże, Ty dałeś błogosławionemu Rafałowi Chylińskiemu, prezbiterowi, łaskę naśladowania Chrystusa pokornego i ubogiego oraz niesienia pomocy potrzebującym i chorym w duchu ewangelicznej miłości; † spraw, abyśmy za jego przykładem pełnili dzieła chrześcijańskiego miłosierdzia * i zasłużyli na przyjęcie do grona błogosławionych w Twoim królestwie. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | KOMPLETA

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie dowolne

W archidiecezji łódzkiej:

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Kompleta

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

W tym miejscu przewidziany jest rachunek sumienia.

We wspólnie odprawianym oficjum można użyć jednej z formuł aktu pokuty.

HYMN

1  Nim kres nadejdzie jasności,

Błagamy, Stwórco wszechświata,

Byś nas otaczał opieką

I chronił w swojej dobroci.

2  Niech serca nawet uśpione

Przez sen czuwają przy Tobie;

A kiedy zbudzi je zorza,

Niech Ciebie wielbią z weselem.

3  Niech ciało zdrowiem się cieszy

I duch gorliwość odnajdzie,

A Ty swym światłem przenikaj

Głębokie nocy ciemności.

4  O spraw to, Ojcze najlepszy,

Przez Syna Twego, Chrystusa,

Co z Tobą w Ducha jedności

Króluje w blasku na wieki. Amen.

PSALMODIA

Ant. Wołam do Ciebie, Panie, * we dnie i w nocy.

Psalm 88

W ciężkim doświadczeniu

To jest wasza godzina i panowanie ciemności (Łk 22, 53)

Panie, mój Boże, wołam do Ciebie we dnie, *

żalę się przed Tobą w nocy.

Niech dotrze do Ciebie moja modlitwa, *

nakłoń ucha na moje wołanie.

Bo moja dusza nieszczęściem jest przepełniona, *

a życie moje zbliża się do Otchłani.

Zaliczono mnie do grona idących do grobu, *

stałem się jak mąż pozbawiony siły.

Między zmarłymi jest moje posłanie, *

tak jak poległych, którzy leżą w grobach,

O których Ty już więcej nie pamiętasz, *

nad którymi nie roztaczasz już opieki.

Strąciłeś mnie w otchłań najgłębszą, *

w mrok i przepaść.

Twój gniew mnie przygniata, *

spiętrzyły się nade mną jego fale.

Odsunąłeś ode mnie wszystkich przyjaciół, †

wzbudziłeś w nich do mnie odrazę, *

znalazłem się w więzieniu bez wyjścia.

Moje oczy słabną w nieszczęściu, †

każdego dnia wołam do Ciebie, Panie, *

ręce do Ciebie wyciągam.

Czy uczynisz cud dla umarłych? *

Czy wstaną cienie, by wielbić Ciebie?

Czy to w grobach sławi się Twoją łaskę, *

a wierność Twoją w miejscu zagłady?

Czy Twoje cuda widzi się w ciemnościach, *

a sprawiedliwość w krainie zapomnienia?

A ja wołam do Ciebie, Panie, *

niech nad ranem dotrze do Ciebie moja modlitwa.

Czemu odrzucasz mnie, Panie, *

i ukrywasz swoje oblicze przede mną?

Cierpię biedę i od młodości stoję na progu śmierci, *

dźwigałem Twoją grozę i osłabłem.

Przewalił się nade mną płomień Twego gniewu *

i złamały mnie Twoje groźby.

Zewsząd mnie otoczyły jak fale powodzi *

i topią mnie w jednym momencie.

Odsunąłeś ode mnie przyjaciół i towarzyszy, *

tylko ciemności mieszkają ze mną.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wołam do Ciebie, Panie, / we dnie i w nocy.

CZYTANIE (Jr 14, 9)

Ty jesteś wśród nas, Panie, a Twoje imię zostało wezwane nad nami, nie opuszczaj nas, Panie, nasz Boże.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   W ręce Twoje, Panie, * Powierzam ducha mojego.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

K.   Ty nas odkupiłeś, Panie, Boże wierny.

W.  Powierzam ducha mojego.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

PIEŚŃ SYMEONA (Łk 2, 29-32)

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, * podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

Teraz, o Panie, pozwól odejść swemu słudze w pokoju, *

według słowa Twojego,

Bo moje oczy ujrzały Twoje zbawienie, *

któreś przygotował wobec wszystkich narodów:

Światło na oświecenie pogan *

i chwałę ludu Twego, Izraela.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, / podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący Boże, Twój Jednorodzony Syn umarł i został złożony w grobie, † pomóż nam tak wiernie upodobnić się do Niego, * abyśmy mogli razem z Nim powstać do nowego życia. Który żyje i króluje na wieki wieków. Amen.

Noc spokojną i śmierć szczęśliwą niech nam da Bóg wszechmogący, Ojciec i Syn, i Duch Święty. W. Amen.

ANTYFONA DO NAJŚWIĘTSZEJ MARYI PANNY

Matko Odkupiciela, z niewiast najsławniejsza,

Gwiazdo morska, do nieba ścieżko najprościejsza,

Tyś jest przechodnią bramą do raju wiecznego,

Tyś jedyną nadzieją człowieka grzesznego.

Racz podźwignąć, prosimy, lud upadający,

W grzechach swych uwikłany, powstać z nich pragnący.

Tyś cudownie zrodziła światu Zbawiciela,

Tyś sama wykarmiła Twego Stworzyciela.

Panno przedtem i potem z świata podziwieniem,

Uczczona Gabriela wdzięcznym pozdrowieniem;

Racz się wstawić, o Panno, za nami grzesznymi,

Ratuj nas, opiekuj się sługami Twoimi.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY

U franciszkanów konwentualnych:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Garść informacji:

Melchior, Rafał Chyliński, urodził się 6 stycznia 1694 roku we wsi Wysoczka. Po studiach w Poznaniu i służbie wojskowej wstąpił do klasztoru Braci Mniejszych Konwentualnych w Krakowie, gdzie w 1717 roku otrzymał święcenia apłańskie. Pełnił posługę kapłańską w wielu klasztorach. Z miłością Boga łączył heroiczne oddanie się w służbie ubogim, chorym i cierpiącym. Zmarł w Łagiewnikach koło Łodzi 2 grudnia 1741 roku. Beatyfikował go w Warszawie 9 czerwca 1991 roku św. papież Jan Paweł II.

Teksty Mszy św.

ANTYFONA NA WEJŚCIE (Mt 25, 34. 36. 40)

Pójdźcie, błogosławieni Ojca mojego, * byłem chory, a odwiedziliście Mnie. * Zaprawdę powiadam wam: * Wszystko, co uczyniliście jednemu z tych braci moich najmniejszych, Mnieście uczynili.

KOLEKTA

Boże, Ty dałeś błogosławionemu Rafałowi Chylińskiemu, prezbiterowi, łaskę naśladowania Chrystusa pokornego i ubogiego oraz niesienia pomocy potrzebującym i chorym w duchu ewangelicznej miłości; † spraw, abyśmy za jego przykładem pełnili dzieła chrześcijańskiego miłosierdzia * i zasłużyli na przyjęcie do grona błogosławionych w Twoim królestwie. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków.

PIERWSZE CZYTANIE (Iz 29, 17-24)

W owym dniu oczy niewidomych będą widziały

Czytanie z Księgi proroka Izajasza

Tak mówi Pan Bóg:

«Czyż nie w krótkim już czasie Liban zamieni się w ogród, a ogród za bór zostanie uznany? W ów dzień głusi usłyszą słowa księgi, a oczy niewidomych, wolne od mroku i od ciemności, będą widziały. Pokorni wzmogą swą radość w Panu, i najubożsi rozweselą się w Świętym Izraela, bo nie stanie ciemięzcy, z szydercą koniec będzie, i wytępieni zostaną wszyscy, co za złem gonią: którzy słowem przywodzą drugiego do grzechu, którzy w bramie stawiają sidła na sędziów i odprawiają sprawiedliwego z niczym».

Dlatego tak mówi Pan, Bóg domu Jakuba, który odkupił Abrahama: «Odtąd Jakub nie będzie się rumienił ani oblicze jego już nie przyblednie, bo gdy ujrzy swe dzieci, dzieło mych rąk, wśród siebie, ogłosi imię moje jako święte. Wtedy czcić będą Świętego Jakubowego i z bojaźnią szanować Boga Izraela. Dusze zbłąkane poznają mądrość, a szemrzący otrzymają pouczenie».

Oto słowo Boże.

PSALM RESPONSORYJNY (Ps 27 (26), 1bcde. 4. 13-14 (R.: 1b))

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

Pan moim światłem i zbawieniem moim, *

kogo miałbym się lękać?

Pan obrońcą mego życia, *

przed kim miałbym czuć trwogę?

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

O jedno tylko Pana proszę i o to zabiegam, †

żebym mógł zawsze przebywać w Jego domu *

po wszystkie dni mego życia,

abym kosztował słodyczy Pana, *

stale się radował Jego świątynią.

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

Wierzę, że będę oglądał dobra Pana *

w krainie żyjących.

Oczekuj Pana, bądź mężny, *

nabierz odwagi i oczekuj Pana.

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

AKLAMACJA PRZED EWANGELIĄ

Alleluja, alleluja, alleluja.

Oto nasz Pan przyjdzie z mocą

i oświeci oczy sług swoich.

Alleluja, alleluja, alleluja.

EWANGELIA (Mt 9, 27-31)

Uzdrowienie niewidomych, którzy uwierzyli w Jezusa

Słowa Ewangelii według Świętego Mateusza

Gdy Jezus przechodził, ruszyli za Nim dwaj niewidomi, którzy wołali głośno: «Ulituj się nad nami, Synu Dawida!»

Gdy wszedł do domu, niewidomi przystąpili do Niego, a Jezus ich zapytał: «Wierzycie, że mogę to uczynić?»

Oni odpowiedzieli Mu: «Tak, Panie!»

Wtedy dotknął ich oczu, mówiąc: «Według wiary waszej niech wam się stanie».

I otworzyły się ich oczy, a Jezus surowo im przykazał: «Uważajcie, niech się nikt o tym nie dowie!» Oni jednak, skoro tylko wyszli, roznieśli wieść o Nim po całej tamtejszej okolicy.

Oto słowo Pańskie.

MODLITWA NAD DARAMI

Wszechmogący Boże, przyjmij nasze dary, które składamy wspominając nieskończoną miłość Twojego Syna, * spraw, aby przykład świętych utwierdził nas w miłości ku Tobie. Przez Chrystusa, Pana naszego.

ANTYFONA NA KOMUNIĘ (J 13, 35)

Po tym wszyscy poznają, że jesteście moimi uczniami, * jeśli będziecie się wzajemnie miłowali.

MODLITWA PO KOMUNII

Boże, Ty nas posiliłeś Najświętszym Sakramentem, † spraw, abyśmy naśladowali przykład błogosławionego Rafała, * który gorliwie czcił Ciebie i służył Twojemu ludowi z ogromną miłością. Przez Chrystusa, Pana naszego.

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U franciszkanów konwentualnych:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Wezwanie

Przewodniczący: † Panie, otwórz wargi moje.

Wszyscy: A usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Psalm 95

Wezwanie do chwalenia Boga

Zachęcajcie się wzajemnie każdego dnia, póki trwa to, co "dziś" się nazywa (Hbr 3, 13)

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, radośnie śpiewajmy Panu, *

wznośmy okrzyki ku chwale Opoki naszego zbawienia.

Stańmy przed obliczem Jego z uwielbieniem, *

z weselem śpiewajmy Mu pieśni.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Bo Pan jest Bogiem wielkim, *

wielkim Królem nad wszystkimi bogami.

W Jego ręku głębiny ziemi, *

szczyty gór do Niego należą.

Jego własnością jest morze, które sam stworzył, *

i ziemia, którą ulepiły Jego ręce.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, uwielbiajmy Go padając na twarze, *

klęknijmy przed Panem, który nas stworzył,

Albowiem On jest naszym Bogiem, †

a my ludem Jego pastwiska *

i owcami w Jego ręku.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Obyście dzisiaj usłyszeli głos Jego: †

"Niech nie twardnieją wasze serca jak w Meriba, *

jak na pustyni w dniu Massa,

Gdzie Mnie kusili wasi ojcowie, *

doświadczali Mnie, choć widzieli moje dzieła.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przez lat czterdzieści to pokolenie wstręt we Mnie budziło †

i powiedziałem: «Są ludem o sercu zbłąkanym *

i moich dróg nie znają».

Przeto przysiągłem w gniewie, *

że nie wejdą do mojej krainy spoczynku".

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Jeśli psalm Wezwania ze swoją antyfoną ma poprzedzać Jutrznię, można go opuścić ze słusznej przyczyny.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U franciszkanów konwentualnych:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Godzina Czytań

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Słowo zrodzone przez Ojca

I blasku Jego światłości,

Twoje wcielenie, o Chryste,

Wstrzymało świat przed zagładą.

2  Teraz więc serca rozjaśnij

I zapal swoją miłością,

Abyśmy wolni od grzechu

Sławili Ciebie z weselem.

3  Kiedy zaś przyjdziesz powtórnie,

By sądzić ludzkie sumienia,

Wtedy potępisz przewrotnych,

A dobrym dasz królowanie.

4  Nie karz nas wieczną Otchłanią

Za ogrom win popełnionych,

Ale nam otwórz niebiosa

I obdarz pełnią radości.

5  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Powstań, Panie, * i pośpiesz mi z pomocą.

Psalm 35, 1-2. 3c. 9-19. 22-23. 27-28

Wołanie o pomoc

Zebrali się... i odbyli naradę, żeby Jezusa podstępnie ująć i zabić (Mt 26, 3. 4)

I

Walcz, Panie, przeciw tym, którzy walczą ze mną, *

uderz na moich napastników!

Chwyć puklerz i tarczę †

i powstań mi na pomoc. *

Powiedz mej duszy: "Jam twoim zbawieniem".

Dusza moja będzie radować się w Panu, *

z Jego pomocy będzie się weselić.

Powiedzą wszystkie kości moje: *

"Któż, Panie, podobny jest do Ciebie?

Ty wyrywasz biedaka z rąk silniejszego, *

nędzarza i biedaka z mocy grabieżcy".

Powstali fałszywi świadkowie, *

pytali o to, czego nie wiem.

Złem płacili za dobro, *

czyhali na moje życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Powstań, Panie, i pośpiesz mi z pomocą.

2 ant. Boże, wystąp w obronie mej sprawy, * bo jesteś potężny.

II

Gdy oni chorowali, wkładałem wór pokutny †

i umartwiałem się postem, *

jednak moja modlitwa była bezskuteczna.

Chodziłem smutny jak po stracie przyjaciela lub brata, *

jak ten, co opłakuje matkę, uginałem się z żalu.

Lecz kiedy się chwieję, z radością się zbiegają, *

schodzą się przeciw mnie obcy, których nie znam.

Szarpią mnie bez przyczyny, †

napastują i szydzą ze mnie, *

zgrzytają przeciw mnie zębami.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Boże, wystąp w obronie mej sprawy, / bo jesteś potężny.

3 ant. Język mój cały dzień * będzie głosił sprawiedliwość Twoją.

III

Jak długo, Panie, będziesz na to patrzeć? †

Ratuj moją duszę od zagłady, *

lwom odbierz jedyne me życie!

Będę Ci dziękował w wielkim zgromadzeniu, *

będę Cię chwalił wśród licznego ludu.

Niech się nie śmieją ze mnie zakłamani wrogowie, †

którzy nienawidzą mnie bez przyczyny *

i dają sobie znaki oczyma.

Widziałeś, Panie, więc nie milcz dłużej, *

Panie, nie bądź ode mnie daleko!

Przebudź się, wystąp w obronie mego prawa, *

w mej sprawie, mój Boże i Panie.

A sprzyjający mej sprawie niech się radują i cieszą, †

i mówią zawsze: "Pan jest wielki, *

który chce pomyślności swojego sługi".

A język mój będzie głosił sprawiedliwość Twoją *

i cały dzień Twoją chwałę.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Język mój cały dzień będzie głosił sprawiedliwość Twoją.

K. Panie, niech zstąpi na mnie Twoja łaska.

W. Twoje zbawienie według Twej obietnicy.

I CZYTANIE

Z Księgi proroka Izajasza (19, 16-25)

Przyszłe nawrócenie Egipcjan i Asyryjczyków

W ów dzień Egipcjanie staną się jak kobiety: będą drżeć i będą się lękać na widok ruchu ręki, którą Pan Zastępów podniesie przeciw nim. Wtedy ziemia judzka stanie się postrachem Egiptu. Ile razy mu się ją przypomni, strach go ogarnie z powodu zamiaru, który Pan Zastępów powziął przeciwko niemu.

W ów dzień będzie pięć miast w kraju egipskim, mówiących językiem kananejskim, które przysięgać będą na Pana Zastępów; jedno z nich będzie zwane Ir-Haheres.

W ów dzień ołtarz Pana będzie się znajdował pośrodku kraju egipskiego, a przy jego granicy stela na cześć Pana. Będą to znaki i świadectwa o Panu Zastępów w kraju egipskim. Kiedy wobec ciemiężycieli zawezwą Pana na pomoc, pośle im wybawiciela, który ich obroni i ocali. Wtedy Pan da się poznać Egipcjanom; Egipcjanie zaś nie tylko uznają Pana w ów dzień, ale czcić Go będą ofiarami ze zwierząt i z pokarmów, złożą też śluby Panu i wypełnią je. Choć Pan ciężko dotknie Egipcjan, to przecież ich uzdrowi; oni zaś nawrócą się do Pana, który ich wysłucha i uleczy.

W ów dzień stanie otworem droga z Egiptu do Asyrii. Asyria przyjdzie do Egiptu, a Egipt do Asyrii. Lecz Egipt służyć będzie Asyrii. W ów dzień Izrael, jako trzeci kraj, z Egiptem i Asyrią, będzie błogosławieństwem pośrodku ziemi. Pan Zastępów pobłogosławi mu, mówiąc: "Błogosławiony niech będzie Egipt, mój lud, i Asyria, dzieło moich rąk, i Izrael, moje dziedzictwo".

RESPONSORIUM (Iz 19, 21; Łk 13, 29)

W. W ów dzień Egipcjanie uznają Pana * I czcić Go będą ofiarami i darami.

K. Przyjdą ze wschodu i zachodu, z północy i południa i zasiądą w królestwie Bożym. W. I czcić Go będą ofiarami i darami.

II CZYTANIE

Z homilii papieża Jana Pawła II

wygłoszonej w dniu beatyfikacji bł. Rafała Chylińskiego

(AAS 84 [1992] 377-381)

Miłość społeczna

Przykazanie miłości ma w Ewangelii także swój wymiar społeczny. Mówi Chrystus: "To jest moje przykazanie, abyście się wzajemnie miłowali", abyście się społecznie miłowali.

Uczy Sobór: "człowiek jest jedynym na świecie stworzeniem, którego Bóg, stwarzając, chciał dla niego samego". A równocześnie ten człowiek - obraz Boga i Jego podobieństwo - nie urzeczywistnia siebie "inaczej jak tylko przez bezinteresowny dar z siebie samego".

Chcę wam dzisiaj, bracia i siostry, zostawić jakby dodatkową zachętę do takiej miłości, która Bogu chce oddać całego siebie, a bliźniego miłuje jak siebie samego. Podczas obecnej Mszy świętej został ogłoszony błogosławionym franciszkanin, ojciec Rafał Chyliński. Był to człowiek wielkiej modlitwy i zarazem wielkiego serca dla ludzi biednych. Kiedy w Krakowie w roku 1736 wybuchła epidemia, cały poświęcił się chorym i spełniał wszelkie posługi, nie dbając o własne bezpieczeństwo. Z oddaniem usługiwał biednym, zarażonym, objętym epidemią, wszystkim, którzy przychodzili do jego klasztoru w Łagiewnikach, obecnie dzielnicy Łodzi; nieraz - nie mając już nic innego - oddawał im własną porcję chleba albo własny płaszcz. Wkrótce po jego śmierci rozpoczęto proces beatyfikacyjny, ale został on przerwany przez rozbiory Polski.

To, że przez tak długi czas nie zaginęła pamięć o jego świętości, jest świadectwem, że Bóg jakby specjalnie czekał na to, aby Jego sługa mógł zostać ogłoszony błogosławionym już w wolnej Polsce.

Bardzo się nad tym zastanawiałem, czytając jego życiorys. Jego życie jest związane z okresem saskim, a wiemy, że były to smutne czasy nie tylko z punktu widzenia historii politycznej I Rzeczypospolitej, ale także z punktu widzenia moralności społecznej.

Ojciec Rafał wybrał powołanie ubogiego syna świętego Franciszka. Jego życie ukryte, ukryte w Chrystusie, było protestem przeciwko tej samoniszczącej świadomości, postawie i postępowaniu społeczeństwa szlacheckiego w tamtych saskich czasach, które wiemy, jaki miały finał. A dlaczego dziś nam to Opatrzność przypomina? Dlaczego teraz dopiero dojrzał ten proces przez wszystkie znaki z ziemi i z nieba, że można ogłosić ojca Rafała błogosławionym? Odpowiedzcie sobie na to pytanie. Odpowiadajmy sobie na to pytanie. Zastanówmy się wszyscy nad wymową tej beatyfikacji właśnie w Roku Pańskim 1991.

RESPONSORIUM (Mt 25, 35. 40; Prz 19, 17)

W. Byłem głodny, † a daliście Mi jeść; / byłem spragniony, a daliście Mi pić; / byłem przybyszem, a przyjęliście Mnie. * Zaprawdę powiadam wam: / Wszystko, co uczyniliście jednemu z tych braci moich najmniejszych, / Mnieście uczynili.

K. Pożycza samemu Panu, kto dla biednych życzliwy. W. Zaprawdę powiadam wam: / Wszystko, co uczyniliście jednemu z tych braci moich najmniejszych, / Mnieście uczynili.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty dałeś błogosławionemu Rafałowi Chylińskiemu, prezbiterowi, łaskę naśladowania Chrystusa pokornego i ubogiego oraz niesienia pomocy potrzebującym i chorym w duchu ewangelicznej miłości; † spraw, abyśmy za jego przykładem pełnili dzieła chrześcijańskiego miłosierdzia * i zasłużyli na przyjęcie do grona błogosławionych w Twoim królestwie. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U franciszkanów konwentualnych:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Jutrznia

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Już dźwięczny głos się rozlega

I brzmi wśród nocnych ciemności:

Niech miną senne złudzenia,

Bo Chrystus z nieba jaśnieje!

2  Niech się przebudzą umysły

Przez grzech dotkliwie zranione,

Bo nowej gwiazdy promienie

Uleczą wszelkie słabości.

3  Baranek Boży przychodzi,

By łaską winy przeważyć,

A my pokornie błagajmy

O miłosierdzie nad nami.

4  Gdy Pan powtórnie nadejdzie

I trwoga świat opanuje,

Niech nas nie karze za błędy,

Lecz przebaczeniem obdarzy.

5  Choć jeszcze w czasu granicach

Jesteśmy wszyscy zawarci,

Już teraz pieśnią radosną

Wielbimy Trójcę Przedwieczną. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Przyjmiesz, Panie, prawe ofiary * na Twoim ołtarzu.

Psalm 51

Błaganie pokutnika

Odnówcie się duchem w waszym myśleniu i przyobleczcie nowego człowieka (Ef 4, 23-24)

Zmiłuj się nade mną, Boże, w łaskawości swojej, *

w ogromie swej litości zgładź nieprawość moją.

Obmyj mnie zupełnie z mojej winy *

i oczyść mnie z grzechu mojego.

Uznaję bowiem nieprawość moją, *

a grzech mój jest zawsze przede mną.

Przeciwko Tobie samemu zgrzeszyłem *

i uczyniłem, co złe jest przed Tobą,

Abyś okazał się sprawiedliwy w swym wyroku *

i prawy w swoim sądzie.

Oto urodziłem się obciążony winą *

i jako grzesznika poczęła mnie matka.

A Ty masz upodobanie w ukrytej prawdzie, *

naucz mnie tajemnic mądrości.

Pokrop mnie hizopem, a stanę się czysty, *

obmyj mnie, a nad śnieg wybieleję.

Spraw, abym usłyszał radość i wesele, *

niech się radują kości, które skruszyłeś.

Odwróć swe oblicze od moich grzechów *

i zmaż wszystkie moje przewinienia.

Stwórz, Boże, we mnie serce czyste *

i odnów we mnie moc ducha.

Nie odrzucaj mnie od swego oblicza *

i nie odbieraj mi świętego ducha swego.

Przywróć mi radość Twojego zbawienia *

i wzmocnij mnie duchem ofiarnym.

Będę nieprawych nauczał dróg Twoich *

i wrócą do Ciebie grzesznicy.

Uwolnij mnie, Boże, od kary za krew przelaną, †

Boże, mój Zbawco, *

niech sławi mój język sprawiedliwość Twoją.

Panie, otwórz wargi moje, *

a usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Ofiarą bowiem Ty się nie radujesz, *

a całopalenia, choćbym dał, nie przyjmiesz.

Boże, moją ofiarą jest duch skruszony, *

pokornym i skruszonym sercem Ty, Boże, nie gardzisz.

Panie, okaż Syjonowi łaskę w Twej dobroci, *

odbuduj mury Jeruzalem.

Wtedy przyjmiesz prawe ofiary: dary i całopalenia, *

wtedy składać będą cielce na Twoim ołtarzu.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Przyjmiesz, Panie, prawe ofiary / na Twoim ołtarzu.

2 ant. Dzięki Panu całe potomstwo Izraela * otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę.

Pieśń (Iz 45, 15-25)

Niech wszystkie narody nawrócą się do Boga

Na imię Jezusa niech zegnie się wszelkie kolano (Flp 2, 10)

Naprawdę, Panie, Tyś jest Bogiem ukrytym, *

Boże Izraela i Zbawco!

Wszyscy, którzy dyszą złością na Niego, *

okryją się hańbą i wstydem.

Odejdą upokorzeni *

ci, którzy posągi bożków ciosali.

Izrael zaś będzie zbawiony przez Pana *

zbawieniem wiecznym.

Nie doznacie wstydu i hańby *

po wszystkie czasy.

Tak bowiem Pan mówi, *

Stwórca niebios, Ten, który jest Bogiem,

Który uformował ziemię i kształt jej nadał, *

który osadził ją mocno

I nie uczynił jej bezładną, *

lecz do zamieszkania ją przygotował:

"Ja jestem Pan, i nie ma innego, †

i nie przemawiałem potajemnie *

w ciemnych zakątkach ziemi.

Nie powiedziałem potomstwu Jakuba: *

Szukajcie Mnie na próżno.

Ja jestem Pan, który mówi to, co słuszne, *

oznajmia to, co jest prawdziwe.

Zgromadźcie się i wyjdźcie, †

dołączcie się wszyscy, *

wy, ocaleni spośród narodów.

Nie mają rozeznania ci, co obnoszą *

drewno przez siebie rzeźbione

I modlą się do bożka, *

który nie może ich zbawić.

Przedstawcie i dajcie dowody, *

a nawet zastanówcie się wspólnie:

Któż to zapowiedział już od dawna *

i znowu teraz objawia?

Czyż nie Tym, «Który jest», Ja jestem? *

Prócz Mnie nie ma innego Boga!

Bóg sprawiedliwy i dawca zbawienia *

poza Mną nie istnieje.

Nawróćcie się do Mnie, by otrzymać zbawienie, *

wszystkie krańce świata,

Bo tylko Ja jestem Bogiem *

i nie ma innego!

Przysięgam na samego siebie, *

z moich ust wychodzi sprawiedliwość, słowo ostateczne.

Przede Mną się zegnie każde kolano, *

wszelki język na Mnie przysięgać będzie

I powie: Jedynie w Panu *

sprawiedliwość jest i potęga!

Przyjdą do Niego zawstydzeni wszyscy, *

którzy Go nienawidzili.

Dzięki Panu całe potomstwo Izraela *

otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę".

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Dzięki Panu całe potomstwo Izraela / otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę.

3 ant. Stańcie przed obliczem Pana * z okrzykami radości.

Psalm 100

Radość wchodzących do świątyni

Pan chce, by odkupieni śpiewali pieśń zwycięstwa (św. Atanazy)

Wykrzykujcie na cześć Pana, wszystkie ziemie, *

służcie Panu z weselem.

Stańcie przed obliczem Pana *

z okrzykami radości.

Wiedzcie, że Pan jest Bogiem, *

On sam nas stworzył,

Jesteśmy Jego własnością, *

Jego ludem, owcami Jego pastwiska.

W Jego bramy wstępujcie z dziękczynieniem, †

z hymnami w Jego przedsionki, *

chwalcie i błogosławcie Jego imię.

Albowiem Pan jest dobry, †

Jego łaska trwa na wieki, *

a Jego wierność przez pokolenia.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Stańcie przed obliczem Pana z okrzykami radości.

CZYTANIE (Jr 30, 21a. 22)

To mówi Pan: Będzie władca z Jakuba, jego panujący będzie od niego pochodził. Zapewnię mu dostęp do siebie, tak że się zbliży do Mnie. I wy będziecie moim narodem, a Ja będę waszym Bogiem.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Nad tobą, Jeruzalem, * Wzejdzie światłość Pana.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

K.   I Jego chwała objawi się w tobie.

W.  Wzejdzie światłość Pana.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

PIEŚŃ ZACHARIASZA (Łk 1, 68-79)

Ant. Po tym wszyscy poznają, * że jesteście moimi uczniami, / jeśli będziecie się wzajemnie miłowali.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

bo lud swój nawiedził i wyzwolił.

I wzbudził dla nas moc zbawczą *

w domu swego sługi Dawida.

Jak zapowiedział od dawna *

przez usta swych świętych proroków,

Że nas wybawi od naszych nieprzyjaciół *

i z ręki wszystkich, którzy nas nienawidzą;

Że naszym ojcom okaże miłosierdzie *

i wspomni na swe święte przymierze,

Na przysięgę, którą złożył *

ojcu naszemu Abrahamowi.

Da nam, że z mocy nieprzyjaciół wyrwani, *

służyć Mu będziemy bez trwogi,

W pobożności i sprawiedliwości przed Nim *

po wszystkie dni nasze.

A ty, dziecię, zwać się będziesz prorokiem Najwyższego, *

gdyż pójdziesz przed Panem przygotować Mu drogi.

Jego ludowi dasz poznać zbawienie *

przez odpuszczenie grzechów.

Dzięki serdecznej litości naszego Boga, *

z jaką nas nawiedzi z wysoka Wschodzące Słońce,

By oświecić tych, co w mroku i cieniu śmierci mieszkają, *

aby nasze kroki skierować na drogę pokoju.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Po tym wszyscy poznają, / że jesteście moimi uczniami, / jeśli będziecie się wzajemnie miłowali.

PROŚBY

Bóg Ojciec postanowił objawić ludziom swoją chwałę przez Syna. Z radością przeto zanośmy do Niego naszą modlitwę:

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Spraw, Panie, abyśmy przyjmowali się wzajemnie z miłością,

- jak Chrystus nas przyjął ku chwale Boga.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Napełnij nas, wierzących, wszelką radością i pokojem,

- abyśmy postępowali w nadziei, posłuszni Duchowi Świętemu.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Pośpiesz wszystkim z pomocą według wielkiego miłosierdzia swego,

- wyjdź na spotkanie tym, którzy nieświadomie Cię szukają.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Ty powołujesz i uświęcasz wybranych,

- obdarz nas, grzesznych, wieczną szczęśliwością.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Boże, Ty dałeś błogosławionemu Rafałowi Chylińskiemu, prezbiterowi, łaskę naśladowania Chrystusa pokornego i ubogiego oraz niesienia pomocy potrzebującym i chorym w duchu ewangelicznej miłości; † spraw, abyśmy za jego przykładem pełnili dzieła chrześcijańskiego miłosierdzia * i zasłużyli na przyjęcie do grona błogosławionych w Twoim królestwie. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U franciszkanów konwentualnych:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa przedpołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Teraz wzywamy Ciebie, Duchu,

Coś równy w Bóstwie Ojcu z Synem,

Przyjdź i napełnij nasze serca

Ożywczym światłem swojej łaski.

2  Słowa, uczynki, myśl i wola

Niech z mocą głoszą Twoją chwałę,

Miłość niech jasnym ogniem płonie,

By mogła objąć wszystkich ludzi.

3  Daj nam przez Ciebie poznać Ojca

I Jego Syna Jedynego;

Z wiarą niezłomną wyznajemy,

Że Ty pochodzisz od Nich Obu. Amen.

PSALMODIA

Ant. Zapowiedzieli prorocy, * że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zapowiedzieli prorocy, / że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

CZYTANIE (Jr 29, 11. 13)

Pan mówi: Jestem świadomy zamiarów, jakie zamyślam co do was, zamiarów pełnych pokoju, a nie zguby, by zapewnić wam przyszłość, jakiej oczekujecie. Będziecie Mnie szukać i znajdziecie Mnie, albowiem będziecie Mnie szukać z całego serca.

K. Narody będą czciły imię Twoje, Panie.

W. A wszyscy królowie ziemi Twoją chwałę.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U franciszkanów konwentualnych:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa południowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Władco potężny, wierny Boże,

W swej dłoni dzierżysz losy świata,

Zdobisz poranek blaskiem słońca

I dajesz ciepło w dnia połowie.

2  Zgaś płomień gniewu i niezgody,

Zarzewie waśni i wzburzenia,

Daj ciałom zdrowie i wytrwałość,

Pokojem obdarz nasze serca.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: * Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: / Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

CZYTANIE (Jr 30, 18a)

To mówi Pan: Oto przywrócę do poprzedniego stanu namioty Jakuba i okażę miłosierdzie nad jego siedzibami.

K. Pamiętaj o nas, Panie, bo upodobałeś sobie w swym ludzie.

W. I przyjdź nam z pomocą.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U franciszkanów konwentualnych:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa popołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco potężny wszystkich rzeczy,

Wśród przemian świata Tyś niezmienny,

Światłem i czasem rządzisz mądrze

Następstwo godzin ustalając.

2  Wieczór napełnij swoim blaskiem,

By mroki nie zgasiły życia;

Kiedy zaś przyjdzie śmierć spokojna,

Doprowadź nas do wiecznej chwały.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Rzekła Maryja: * Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Rzekła Maryja: / Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

CZYTANIE (Ba 3, 5-6a)

Nie pamiętaj o grzechach naszych przodków, lecz pomnij teraz na Twe ramię i Twoje imię, bo Ty jesteś Panem i Bogiem naszym.

K. Przyjdź, Panie, i nie zwlekaj.

W. Odpuść winy swojemu ludowi.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U franciszkanów konwentualnych:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Nieszpory

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco gwiaździstych przestworzy

I wieczne światło wierzących,

Chryste, coś wszystkich odkupił,

Wysłuchaj naszą modlitwę.

2  Zdjęty litością nad światem,

Któremu śmierć zagrażała,

Jego zbawieniem się stałeś

I uzdrowiłeś z niemocy.

3  Świat już pogrążał się w mroku,

Lecz Ty, jak słońce promienne,

Z łona Dziewicy wyszedłeś,

Zrodzony przez Nią w czystości.

4  Byty niebiańskie i ziemskie,

Posłuszne Twoim rozkazom,

Hołd Ci składają w pokorze

I sławią Twoją potęgę.

5  Ciebie, Najświętszy, prosimy:

Nim przyjdziesz sądzić sumienia,

Obroń nas w życiu doczesnym

Od przewrotności szatana.

6  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Uzdrów mnie, Panie, * bo zgrzeszyłem przeciw Tobie.

Psalm 41

W ciężkiej chorobie

Jeden z was Mnie zdradzi, ten, który je ze Mną (Mk 14, 18)

Błogosławiony człowiek, który myśli o biednym, *

Pan go ocali w dniu nieszczęścia.

Pan go ustrzeże, zachowa przy życiu, †

uczyni szczęśliwym na ziemi *

i nie odda go w moc jego wrogów.

Pan mu pomoże na łożu boleści, *

podczas choroby poprawi mu posłanie.

Mówię: "Panie, zmiłuj się nade mną, *

uzdrów mnie, bo zgrzeszyłem przeciw Tobie".

Mówią o mnie ze złością moi nieprzyjaciele: *

"Kiedy wreszcie umrze i przepadnie jego imię?"

A ten, kto mnie odwiedza, mówi puste słowa, †

w sercu swoim złość gromadzi *

i rozgłasza ją, skoro wyjdzie za drzwi.

Szepczą przeciw mnie wszyscy, co mnie nienawidzą, *

i obmyślają zgubę:

"Zaraza złośliwa nań spadła, *

już nie wstanie ten, który się położył!"

Nawet mój przyjaciel, któremu ufałem *

i który chleb mój jadał, piętą we mnie godzi.

Ale Ty, Panie, zmiłuj się nade mną, *

dźwignij mnie, abym im odpłacił.

Ja po tym poznam, żeś dla mnie łaskawy, *

że wróg mój nie będzie nade mną triumfował.

A Ty mnie podtrzymasz dzięki mej prawości *

i na wieki umieścisz przed Twoim obliczem.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

aż po wszystkie wieki. Amen, amen.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uzdrów mnie, Panie, / bo zgrzeszyłem przeciw Tobie.

2 ant. Pan Zastępów jest z nami, * Bóg Jakuba jest naszą obroną.

Psalm 46

Bóg schronieniem i mocą

Nadadzą Mu imię Emmanuel, to znaczy: "Bóg z nami" (Mt 1, 23)

Bóg jest dla nas ucieczką i siłą, *

najpewniejszą pomocą w trudnościach.

Przeto nie będziemy się bali, choćby zatrzęsła się ziemia *

i góry zapadły w otchłań morza.

Niech jego wody burzą się i kipią, *

niech góry się chwieją pod jego naporem;

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Nurty rzeki rozweselają miasto Boże, *

najświętszy przybytek Najwyższego.

Bóg w nim przebywa, a ono się nie zachwieje, *

Bóg je wspomoże o świcie.

Zaszemrały narody, wzburzyły się królestwa, *

zagrzmiał głos Jego i rozpłynęła się ziemia.

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Przyjdźcie, zobaczcie dzieła Pana, *

zdumiewające czyny, których dokonał na ziemi.

On uśmierza wojny aż po krańce ziemi, †

On kruszy łuki i łamie włócznie, *

a tarcze ogniem pali.

"Połóżcie temu kres, a we Mnie Boga uznajcie, *

wywyższonego wśród narodów, wywyższonego na ziemi".

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan Zastępów jest z nami, / Bóg Jakuba jest naszą obroną.

3 ant. Przyjdą wszystkie narody * i padną na twarz przed Tobą, Panie.

Pieśń (Ap 15, 3-4)

Hymn uwielbienia

Wielkie i godne podziwu są Twoje dzieła, *

Panie, Boże wszechwładny.

Sprawiedliwe i wierne są drogi Twoje, *

Królu narodów.

Któż by się nie bał, Panie, †

i nie uczcił Twojego imienia? *

Bo tylko Tyś jest święty.

Przyjdą wszystkie narody †

i padną na twarz przed Tobą, *

gdyż ujawniły się Twoje słuszne wyroki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Przyjdą wszystkie narody / i padną na twarz przed Tobą, Panie.

CZYTANIE (2 P 3, 8b-9)

Jeden dzień u Pana jest jak tysiąc lat, a tysiąc lat jak jeden dzień. Nie zwleka Pan z wypełnieniem obietnicy - jak niektórzy są przekonani, że Pan zwleka - ale On jest cierpliwy w stosunku do was. Nie chce bowiem niektórych zgubić, ale wszystkich chce doprowadzić do nawrócenia.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Przyjdź, aby nas wyzwolić, * Panie, Boże Zastępów.

W.  Przyjdź, aby nas wyzwolić, / Panie, Boże Zastępów.

K.   Okaż nam swoje oblicze, a będziemy zbawieni.

W.  Panie, Boże Zastępów.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Przyjdź, aby nas wyzwolić, / Panie, Boże Zastępów.

PIEŚŃ MARYI (Łk 1, 46-55)

Ant. Zaprawdę powiadam wam: * Wszystko, co uczyniliście jednemu z moich braci najmniejszych, / Mnieście uczynili. / Pójdźcie, błogosławieni Ojca mojego, / weźcie w posiadanie królestwo, przygotowane dla was od założenia świata.

Wielbi dusza moja Pana *

i raduje się duch mój w Bogu, Zbawicielu moim.

Bo wejrzał na uniżenie swojej Służebnicy. *

Oto bowiem odtąd błogosławić mnie będą wszystkie pokolenia.

Gdyż wielkie rzeczy uczynił mi Wszechmocny, *

a Jego imię jest święte.

Jego miłosierdzie z pokolenia na pokolenie *

nad tymi, którzy się Go boją.

Okazał moc swego ramienia, *

rozproszył pyszniących się zamysłami serc swoich.

Strącił władców z tronu, *

a wywyższył pokornych.

Głodnych nasycił dobrami, *

a bogatych z niczym odprawił.

Ujął się za swoim sługą, Izraelem, *

pomny na swe miłosierdzie,

Jak obiecał naszym ojcom, *

Abrahamowi i jego potomstwu na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zaprawdę powiadam wam: / Wszystko, co uczyniliście jednemu z moich braci najmniejszych, / Mnieście uczynili. / Pójdźcie, błogosławieni Ojca mojego, / weźcie w posiadanie królestwo, przygotowane dla was od założenia świata.

PROŚBY

Z ufnością wzywajmy Chrystusa, który jest naszym Pasterzem i strażnikiem dusz naszych:

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Dobry Pasterzu Bożej owczarni,

- przybądź i zgromadź wszystkich ludzi w swoim Kościele.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Panie, wspomagaj pasterzy swego ludu pielgrzymującego,

- aby gorliwie paśli owczarnię aż do dnia Twego przyjścia.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Wybierz spośród nas głosicieli Twego słowa,

- aby przepowiadali Ewangelię aż po krańce ziemi.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Zmiłuj się nad wszystkimi, którzy strudzeni ustają w drodze,

- spraw, aby znaleźli pomoc przyjaciół.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Okaż swą chwałę w niebie

- tym, którzy na tym świecie słuchali Twojego głosu.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Boże, Ty dałeś błogosławionemu Rafałowi Chylińskiemu, prezbiterowi, łaskę naśladowania Chrystusa pokornego i ubogiego oraz niesienia pomocy potrzebującym i chorym w duchu ewangelicznej miłości; † spraw, abyśmy za jego przykładem pełnili dzieła chrześcijańskiego miłosierdzia * i zasłużyli na przyjęcie do grona błogosławionych w Twoim królestwie. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | KOMPLETA

U franciszkanów konwentualnych:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. RAFAŁA CHYLIŃSKIEGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Kompleta

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

W tym miejscu przewidziany jest rachunek sumienia.

We wspólnie odprawianym oficjum można użyć jednej z formuł aktu pokuty.

HYMN

1  Nim kres nadejdzie jasności,

Błagamy, Stwórco wszechświata,

Byś nas otaczał opieką

I chronił w swojej dobroci.

2  Niech serca nawet uśpione

Przez sen czuwają przy Tobie;

A kiedy zbudzi je zorza,

Niech Ciebie wielbią z weselem.

3  Niech ciało zdrowiem się cieszy

I duch gorliwość odnajdzie,

A Ty swym światłem przenikaj

Głębokie nocy ciemności.

4  O spraw to, Ojcze najlepszy,

Przez Syna Twego, Chrystusa,

Co z Tobą w Ducha jedności

Króluje w blasku na wieki. Amen.

PSALMODIA

Ant. Wołam do Ciebie, Panie, * we dnie i w nocy.

Psalm 88

W ciężkim doświadczeniu

To jest wasza godzina i panowanie ciemności (Łk 22, 53)

Panie, mój Boże, wołam do Ciebie we dnie, *

żalę się przed Tobą w nocy.

Niech dotrze do Ciebie moja modlitwa, *

nakłoń ucha na moje wołanie.

Bo moja dusza nieszczęściem jest przepełniona, *

a życie moje zbliża się do Otchłani.

Zaliczono mnie do grona idących do grobu, *

stałem się jak mąż pozbawiony siły.

Między zmarłymi jest moje posłanie, *

tak jak poległych, którzy leżą w grobach,

O których Ty już więcej nie pamiętasz, *

nad którymi nie roztaczasz już opieki.

Strąciłeś mnie w otchłań najgłębszą, *

w mrok i przepaść.

Twój gniew mnie przygniata, *

spiętrzyły się nade mną jego fale.

Odsunąłeś ode mnie wszystkich przyjaciół, †

wzbudziłeś w nich do mnie odrazę, *

znalazłem się w więzieniu bez wyjścia.

Moje oczy słabną w nieszczęściu, †

każdego dnia wołam do Ciebie, Panie, *

ręce do Ciebie wyciągam.

Czy uczynisz cud dla umarłych? *

Czy wstaną cienie, by wielbić Ciebie?

Czy to w grobach sławi się Twoją łaskę, *

a wierność Twoją w miejscu zagłady?

Czy Twoje cuda widzi się w ciemnościach, *

a sprawiedliwość w krainie zapomnienia?

A ja wołam do Ciebie, Panie, *

niech nad ranem dotrze do Ciebie moja modlitwa.

Czemu odrzucasz mnie, Panie, *

i ukrywasz swoje oblicze przede mną?

Cierpię biedę i od młodości stoję na progu śmierci, *

dźwigałem Twoją grozę i osłabłem.

Przewalił się nade mną płomień Twego gniewu *

i złamały mnie Twoje groźby.

Zewsząd mnie otoczyły jak fale powodzi *

i topią mnie w jednym momencie.

Odsunąłeś ode mnie przyjaciół i towarzyszy, *

tylko ciemności mieszkają ze mną.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wołam do Ciebie, Panie, / we dnie i w nocy.

CZYTANIE (Jr 14, 9)

Ty jesteś wśród nas, Panie, a Twoje imię zostało wezwane nad nami, nie opuszczaj nas, Panie, nasz Boże.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   W ręce Twoje, Panie, * Powierzam ducha mojego.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

K.   Ty nas odkupiłeś, Panie, Boże wierny.

W.  Powierzam ducha mojego.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

PIEŚŃ SYMEONA (Łk 2, 29-32)

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, * podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

Teraz, o Panie, pozwól odejść swemu słudze w pokoju, *

według słowa Twojego,

Bo moje oczy ujrzały Twoje zbawienie, *

któreś przygotował wobec wszystkich narodów:

Światło na oświecenie pogan *

i chwałę ludu Twego, Izraela.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, / podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący Boże, Twój Jednorodzony Syn umarł i został złożony w grobie, † pomóż nam tak wiernie upodobnić się do Niego, * abyśmy mogli razem z Nim powstać do nowego życia. Który żyje i króluje na wieki wieków. Amen.

Noc spokojną i śmierć szczęśliwą niech nam da Bóg wszechmogący, Ojciec i Syn, i Duch Święty. W. Amen.

ANTYFONA DO NAJŚWIĘTSZEJ MARYI PANNY

Matko Odkupiciela, z niewiast najsławniejsza,

Gwiazdo morska, do nieba ścieżko najprościejsza,

Tyś jest przechodnią bramą do raju wiecznego,

Tyś jedyną nadzieją człowieka grzesznego.

Racz podźwignąć, prosimy, lud upadający,

W grzechach swych uwikłany, powstać z nich pragnący.

Tyś cudownie zrodziła światu Zbawiciela,

Tyś sama wykarmiła Twego Stworzyciela.

Panno przedtem i potem z świata podziwieniem,

Uczczona Gabriela wdzięcznym pozdrowieniem;

Racz się wstawić, o Panno, za nami grzesznymi,

Ratuj nas, opiekuj się sługami Twoimi.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY

U kapucynów i klarysek-kapucynek:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. MARII ANIELI ASTORCH, DZIEWICY

Wspomnienie dowolne

Kolor szat: BIAŁY

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Garść informacji:

Maria urodziła się w Barcelonie 1 września 1592 roku i bardzo wcześnie została osierocona przez ojca i matkę. Następnie, jako młoda dziewczyna, wstąpiła do klasztoru kapucynek w Barcelonie, gdzie złożyła profesję zakonną 8 września 1609 roku. W wieku dwudziestu jeden lat została wysłana do Saragossy jako mistrzyni nowicjuszek. W tym samym klasztorze wybrana została następnie opatką i kierowała nim aż do założenia w 1645 roku klasztoru w Murcii. Cieszyła się darem kontemplacji opanowanej w wysokim stopniu, karmionej medytacją Liturgii Godzin, będąc jednocześnie pełną miłości bratniej i troski o współsiostry. Zmarła w opinii świętości w Murcii 2 grudnia 1665 roku i została ogłoszona błogosławioną przez Jana Pawła II dnia 23 maja 1982 roku.

Teksty Mszy św.

PIERWSZE CZYTANIE (Iz 29, 17-24)

W owym dniu oczy niewidomych będą widziały

Czytanie z Księgi proroka Izajasza

Tak mówi Pan Bóg:

«Czyż nie w krótkim już czasie Liban zamieni się w ogród, a ogród za bór zostanie uznany? W ów dzień głusi usłyszą słowa księgi, a oczy niewidomych, wolne od mroku i od ciemności, będą widziały. Pokorni wzmogą swą radość w Panu, i najubożsi rozweselą się w Świętym Izraela, bo nie stanie ciemięzcy, z szydercą koniec będzie, i wytępieni zostaną wszyscy, co za złem gonią: którzy słowem przywodzą drugiego do grzechu, którzy w bramie stawiają sidła na sędziów i odprawiają sprawiedliwego z niczym».

Dlatego tak mówi Pan, Bóg domu Jakuba, który odkupił Abrahama: «Odtąd Jakub nie będzie się rumienił ani oblicze jego już nie przyblednie, bo gdy ujrzy swe dzieci, dzieło mych rąk, wśród siebie, ogłosi imię moje jako święte. Wtedy czcić będą Świętego Jakubowego i z bojaźnią szanować Boga Izraela. Dusze zbłąkane poznają mądrość, a szemrzący otrzymają pouczenie».

Oto słowo Boże.

PSALM RESPONSORYJNY (Ps 27 (26), 1bcde. 4. 13-14 (R.: 1b))

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

Pan moim światłem i zbawieniem moim, *

kogo miałbym się lękać?

Pan obrońcą mego życia, *

przed kim miałbym czuć trwogę?

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

O jedno tylko Pana proszę i o to zabiegam, †

żebym mógł zawsze przebywać w Jego domu *

po wszystkie dni mego życia,

abym kosztował słodyczy Pana, *

stale się radował Jego świątynią.

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

Wierzę, że będę oglądał dobra Pana *

w krainie żyjących.

Oczekuj Pana, bądź mężny, *

nabierz odwagi i oczekuj Pana.

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

AKLAMACJA PRZED EWANGELIĄ

Alleluja, alleluja, alleluja.

Oto nasz Pan przyjdzie z mocą

i oświeci oczy sług swoich.

Alleluja, alleluja, alleluja.

EWANGELIA (Mt 9, 27-31)

Uzdrowienie niewidomych, którzy uwierzyli w Jezusa

Słowa Ewangelii według Świętego Mateusza

Gdy Jezus przechodził, ruszyli za Nim dwaj niewidomi, którzy wołali głośno: «Ulituj się nad nami, Synu Dawida!»

Gdy wszedł do domu, niewidomi przystąpili do Niego, a Jezus ich zapytał: «Wierzycie, że mogę to uczynić?»

Oni odpowiedzieli Mu: «Tak, Panie!»

Wtedy dotknął ich oczu, mówiąc: «Według wiary waszej niech wam się stanie».

I otworzyły się ich oczy, a Jezus surowo im przykazał: «Uważajcie, niech się nikt o tym nie dowie!» Oni jednak, skoro tylko wyszli, roznieśli wieść o Nim po całej tamtejszej okolicy.

Oto słowo Pańskie.

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U kapucynów i klarysek-kapucynek:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. MARII ANIELI ASTORCH, DZIEWICY

Wspomnienie dowolne

Kolor szat: BIAŁY

Wezwanie

Przewodniczący: † Panie, otwórz wargi moje.

Wszyscy: A usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Psalm 95

Wezwanie do chwalenia Boga

Zachęcajcie się wzajemnie każdego dnia, póki trwa to, co "dziś" się nazywa (Hbr 3, 13)

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, radośnie śpiewajmy Panu, *

wznośmy okrzyki ku chwale Opoki naszego zbawienia.

Stańmy przed obliczem Jego z uwielbieniem, *

z weselem śpiewajmy Mu pieśni.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Bo Pan jest Bogiem wielkim, *

wielkim Królem nad wszystkimi bogami.

W Jego ręku głębiny ziemi, *

szczyty gór do Niego należą.

Jego własnością jest morze, które sam stworzył, *

i ziemia, którą ulepiły Jego ręce.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, uwielbiajmy Go padając na twarze, *

klęknijmy przed Panem, który nas stworzył,

Albowiem On jest naszym Bogiem, †

a my ludem Jego pastwiska *

i owcami w Jego ręku.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Obyście dzisiaj usłyszeli głos Jego: †

"Niech nie twardnieją wasze serca jak w Meriba, *

jak na pustyni w dniu Massa,

Gdzie Mnie kusili wasi ojcowie, *

doświadczali Mnie, choć widzieli moje dzieła.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przez lat czterdzieści to pokolenie wstręt we Mnie budziło †

i powiedziałem: «Są ludem o sercu zbłąkanym *

i moich dróg nie znają».

Przeto przysiągłem w gniewie, *

że nie wejdą do mojej krainy spoczynku".

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Jeśli psalm Wezwania ze swoją antyfoną ma poprzedzać Jutrznię, można go opuścić ze słusznej przyczyny.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U kapucynów i klarysek-kapucynek:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. MARII ANIELI ASTORCH, DZIEWICY

Wspomnienie dowolne

Kolor szat: BIAŁY

Godzina Czytań

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Słowo zrodzone przez Ojca

I blasku Jego światłości,

Twoje wcielenie, o Chryste,

Wstrzymało świat przed zagładą.

2  Teraz więc serca rozjaśnij

I zapal swoją miłością,

Abyśmy wolni od grzechu

Sławili Ciebie z weselem.

3  Kiedy zaś przyjdziesz powtórnie,

By sądzić ludzkie sumienia,

Wtedy potępisz przewrotnych,

A dobrym dasz królowanie.

4  Nie karz nas wieczną Otchłanią

Za ogrom win popełnionych,

Ale nam otwórz niebiosa

I obdarz pełnią radości.

5  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Powstań, Panie, * i pośpiesz mi z pomocą.

Psalm 35, 1-2. 3c. 9-19. 22-23. 27-28

Wołanie o pomoc

Zebrali się... i odbyli naradę, żeby Jezusa podstępnie ująć i zabić (Mt 26, 3. 4)

I

Walcz, Panie, przeciw tym, którzy walczą ze mną, *

uderz na moich napastników!

Chwyć puklerz i tarczę †

i powstań mi na pomoc. *

Powiedz mej duszy: "Jam twoim zbawieniem".

Dusza moja będzie radować się w Panu, *

z Jego pomocy będzie się weselić.

Powiedzą wszystkie kości moje: *

"Któż, Panie, podobny jest do Ciebie?

Ty wyrywasz biedaka z rąk silniejszego, *

nędzarza i biedaka z mocy grabieżcy".

Powstali fałszywi świadkowie, *

pytali o to, czego nie wiem.

Złem płacili za dobro, *

czyhali na moje życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Powstań, Panie, i pośpiesz mi z pomocą.

2 ant. Boże, wystąp w obronie mej sprawy, * bo jesteś potężny.

II

Gdy oni chorowali, wkładałem wór pokutny †

i umartwiałem się postem, *

jednak moja modlitwa była bezskuteczna.

Chodziłem smutny jak po stracie przyjaciela lub brata, *

jak ten, co opłakuje matkę, uginałem się z żalu.

Lecz kiedy się chwieję, z radością się zbiegają, *

schodzą się przeciw mnie obcy, których nie znam.

Szarpią mnie bez przyczyny, †

napastują i szydzą ze mnie, *

zgrzytają przeciw mnie zębami.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Boże, wystąp w obronie mej sprawy, / bo jesteś potężny.

3 ant. Język mój cały dzień * będzie głosił sprawiedliwość Twoją.

III

Jak długo, Panie, będziesz na to patrzeć? †

Ratuj moją duszę od zagłady, *

lwom odbierz jedyne me życie!

Będę Ci dziękował w wielkim zgromadzeniu, *

będę Cię chwalił wśród licznego ludu.

Niech się nie śmieją ze mnie zakłamani wrogowie, †

którzy nienawidzą mnie bez przyczyny *

i dają sobie znaki oczyma.

Widziałeś, Panie, więc nie milcz dłużej, *

Panie, nie bądź ode mnie daleko!

Przebudź się, wystąp w obronie mego prawa, *

w mej sprawie, mój Boże i Panie.

A sprzyjający mej sprawie niech się radują i cieszą, †

i mówią zawsze: "Pan jest wielki, *

który chce pomyślności swojego sługi".

A język mój będzie głosił sprawiedliwość Twoją *

i cały dzień Twoją chwałę.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Język mój cały dzień będzie głosił sprawiedliwość Twoją.

K. Panie, niech zstąpi na mnie Twoja łaska.

W. Twoje zbawienie według Twej obietnicy.

I CZYTANIE

Z Księgi proroka Izajasza (19, 16-25)

Przyszłe nawrócenie Egipcjan i Asyryjczyków

W ów dzień Egipcjanie staną się jak kobiety: będą drżeć i będą się lękać na widok ruchu ręki, którą Pan Zastępów podniesie przeciw nim. Wtedy ziemia judzka stanie się postrachem Egiptu. Ile razy mu się ją przypomni, strach go ogarnie z powodu zamiaru, który Pan Zastępów powziął przeciwko niemu.

W ów dzień będzie pięć miast w kraju egipskim, mówiących językiem kananejskim, które przysięgać będą na Pana Zastępów; jedno z nich będzie zwane Ir-Haheres.

W ów dzień ołtarz Pana będzie się znajdował pośrodku kraju egipskiego, a przy jego granicy stela na cześć Pana. Będą to znaki i świadectwa o Panu Zastępów w kraju egipskim. Kiedy wobec ciemiężycieli zawezwą Pana na pomoc, pośle im wybawiciela, który ich obroni i ocali. Wtedy Pan da się poznać Egipcjanom; Egipcjanie zaś nie tylko uznają Pana w ów dzień, ale czcić Go będą ofiarami ze zwierząt i z pokarmów, złożą też śluby Panu i wypełnią je. Choć Pan ciężko dotknie Egipcjan, to przecież ich uzdrowi; oni zaś nawrócą się do Pana, który ich wysłucha i uleczy.

W ów dzień stanie otworem droga z Egiptu do Asyrii. Asyria przyjdzie do Egiptu, a Egipt do Asyrii. Lecz Egipt służyć będzie Asyrii. W ów dzień Izrael, jako trzeci kraj, z Egiptem i Asyrią, będzie błogosławieństwem pośrodku ziemi. Pan Zastępów pobłogosławi mu, mówiąc: "Błogosławiony niech będzie Egipt, mój lud, i Asyria, dzieło moich rąk, i Izrael, moje dziedzictwo".

RESPONSORIUM (Iz 19, 21; Łk 13, 29)

W. W ów dzień Egipcjanie uznają Pana * I czcić Go będą ofiarami i darami.

K. Przyjdą ze wschodu i zachodu, z północy i południa i zasiądą w królestwie Bożym. W. I czcić Go będą ofiarami i darami.

II CZYTANIE

Z pism błogosławionej Marii Anieli Astorch

(Rękopis nieopublikowany, Arch. Postul. Gen. OFMCap.)

Matka i służebnica sióstr

Jest dla mnie rzeczą bardzo przykrą sprawować urząd przełożonej i innym rozkazywać, zwłaszcza że będę musiała przed Bogiem zdać sprawę z postępu duchowego zakonnic.

Usłyszałam głos Boga mówiącego do mnie w moim sercu: "We wszystkim dawaj wzór dobrych uczynków", przez co pouczył mnie, że powinnam być przykładem dla sióstr i wyprzedzać je w coraz większej doskonałości. Zasadą mojego postępowania jest, znoszone w milczeniu, dźwiganie ciężaru, który nakłada na mnie obowiązek rządzenia. Dzięki temu sama stanę się służebnicą domu Bożego. Uznaję siebie za niegodną przebywania pośród służebnic Boga.

Jestem świadoma, że Bóg nie prowadzi wszystkich sióstr po tej samej drodze. Moim zadaniem jest delikatnie i łagodnie pomagać im w utrzymaniu się na tej drodze, jaką On dla każdej z nich wyznaczył, nie próbując zmuszać żadnej do kroczenia tą samą drogą, co inne.

Mój zwykły sposób postępowania znany jest Bogu. Staram się spokojnie wszystko znosić, mieć cierpliwość i milczeć, wyrzekać się swojej wygody, woli i swego sądu oraz prosto, w sprawach mniejszej wagi, przyznawać rację innym. Szanuję w moich siostrach tę ukrytą świętość, którą Bóg wlał w ich dusze. Przyjmuję ich sposób bycia, wiedząc, że wszyscy jesteśmy kruchymi naczyniami. Nie dziwię się ich ułomnościom, jakkolwiek lituję się nad nimi z powodu opóźnienia, które one powodują na drodze do świętości, zwłaszcza dlatego, że nie służą Bogu tak, jak należy. Jest bowiem rzeczą niegodną służyć Mu bez świętości, czystości i pokory.

Gorąco pragnę dla większego ich postępu w cnotach, aby wszystkie moje siostry radowały się z tego wszystkiego, z czego ja się raduję i czym w głębi duszy przez Pana jestem obdarowywana. Chciałabym jednak, aby działo się to bez mojej wiedzy, niepostrzeżenie, jakby nagle i spontanicznie, z wewnętrznej łaski działającej w każdej z nich, podczas gdy ja pozostawać będę ukryta w mojej nicości. Wielokrotnie sama siebie pozbawiałam pokarmu duchowego, aby dawać go innym, ciesząc się z natchnień i pocieszenia, które otrzymywały.

Z całej duszy staram się przystosować do warunków i usposobienia innych, być im pomocną w ich potrzebach, nawet jeżeli musiałabym rezygnować z własnej wygody. Ich grzechy i upadki wydają mi się małe w porównaniu z moimi własnymi. Jednak nie chcę popierać szkodliwej niedbałości, gdyż to byłoby ignorowaniem prawdy. Staram się wtedy je tłumaczyć. Skoro jednak powierzona mi została troska o każdą z nich, nie mogę ich nie poprawiać, muszę wymagać wierności podjętym przez nie zobowiązaniom i ślubom, aby dawały na zewnątrz dobry przykład; przede wszystkim zaś dla godnego postępowania w obliczu Boga.

Ćwiczę się w umieraniu dla siebie samej, składając swe życie w oferze mojemu Panu. Nie brakuje okazji, wszakże przyrządzam samą siebie, abym dla wszystkich mogła stać się radosnym pokarmem. Nie przychodzi mi to jednak zbyt łatwo, ponieważ często z trudem znoszę jarzmo, poszukując raczej własnego spokoju niż znoszenia krzyża i umierania po wielekroć, kiedy mój rozum zmuszam do wyrzeczeń. W milczeniu przechodzę ponad sprawami małej wagi, nie przejmując się, jeżeli potem dzieje się coś wbrew mojej opinii lub pragnieniu. Uznaję to za dar łaski Bożej, jeżeli mogę przystosować się do usposobienia innych.

Wszystkie moje siostry noszę ukryte w swoim sercu. Do tego stopnia je miłuję, że gotowa jestem, jeśli byłaby taka potrzeba, za każdą z nich oddać swoje życie; co więcej: dla ich uświęcenia zniosłabym nawet najohydniejszą publiczną karę.

RESPONSORIUM (por. Rz 12, 1. 8)

W. Taki jest wasz duchowy kult: * Proszę was, abyście dali ciała swoje na ofarę żywą, świętą, Bogu przyjemną.

K. Kto ma dar zachęcania, niech zachęca; kto zajmuje się rozdawaniem, niech to czyni ze szczodrobliwością; kto jest przełożonym, niech działa z gorliwością. W. Proszę was, abyście dali ciała swoje na ofarę żywą, świętą, Bogu przyjemną.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, pełen dobroci wobec tych, którzy Ciebie wzywają, † Ty błogosławioną Marię Anielę, dziewicę, obdarzyłeś łaską głębokiego rozumienia Twoich tajemnic w liturgii; * dozwól nam, za jej wstawiennictwem, tak kierować ku Tobie nasze działania, aby pomnażały one Twoją chwałę w Jezusie Chrystusie, Twoim Synu. Który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U kapucynów i klarysek-kapucynek:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. MARII ANIELI ASTORCH, DZIEWICY

Wspomnienie dowolne

Kolor szat: BIAŁY

Jutrznia

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Już dźwięczny głos się rozlega

I brzmi wśród nocnych ciemności:

Niech miną senne złudzenia,

Bo Chrystus z nieba jaśnieje!

2  Niech się przebudzą umysły

Przez grzech dotkliwie zranione,

Bo nowej gwiazdy promienie

Uleczą wszelkie słabości.

3  Baranek Boży przychodzi,

By łaską winy przeważyć,

A my pokornie błagajmy

O miłosierdzie nad nami.

4  Gdy Pan powtórnie nadejdzie

I trwoga świat opanuje,

Niech nas nie karze za błędy,

Lecz przebaczeniem obdarzy.

5  Choć jeszcze w czasu granicach

Jesteśmy wszyscy zawarci,

Już teraz pieśnią radosną

Wielbimy Trójcę Przedwieczną. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Przyjmiesz, Panie, prawe ofiary * na Twoim ołtarzu.

Psalm 51

Błaganie pokutnika

Odnówcie się duchem w waszym myśleniu i przyobleczcie nowego człowieka (Ef 4, 23-24)

Zmiłuj się nade mną, Boże, w łaskawości swojej, *

w ogromie swej litości zgładź nieprawość moją.

Obmyj mnie zupełnie z mojej winy *

i oczyść mnie z grzechu mojego.

Uznaję bowiem nieprawość moją, *

a grzech mój jest zawsze przede mną.

Przeciwko Tobie samemu zgrzeszyłem *

i uczyniłem, co złe jest przed Tobą,

Abyś okazał się sprawiedliwy w swym wyroku *

i prawy w swoim sądzie.

Oto urodziłem się obciążony winą *

i jako grzesznika poczęła mnie matka.

A Ty masz upodobanie w ukrytej prawdzie, *

naucz mnie tajemnic mądrości.

Pokrop mnie hizopem, a stanę się czysty, *

obmyj mnie, a nad śnieg wybieleję.

Spraw, abym usłyszał radość i wesele, *

niech się radują kości, które skruszyłeś.

Odwróć swe oblicze od moich grzechów *

i zmaż wszystkie moje przewinienia.

Stwórz, Boże, we mnie serce czyste *

i odnów we mnie moc ducha.

Nie odrzucaj mnie od swego oblicza *

i nie odbieraj mi świętego ducha swego.

Przywróć mi radość Twojego zbawienia *

i wzmocnij mnie duchem ofiarnym.

Będę nieprawych nauczał dróg Twoich *

i wrócą do Ciebie grzesznicy.

Uwolnij mnie, Boże, od kary za krew przelaną, †

Boże, mój Zbawco, *

niech sławi mój język sprawiedliwość Twoją.

Panie, otwórz wargi moje, *

a usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Ofiarą bowiem Ty się nie radujesz, *

a całopalenia, choćbym dał, nie przyjmiesz.

Boże, moją ofiarą jest duch skruszony, *

pokornym i skruszonym sercem Ty, Boże, nie gardzisz.

Panie, okaż Syjonowi łaskę w Twej dobroci, *

odbuduj mury Jeruzalem.

Wtedy przyjmiesz prawe ofiary: dary i całopalenia, *

wtedy składać będą cielce na Twoim ołtarzu.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Przyjmiesz, Panie, prawe ofiary / na Twoim ołtarzu.

2 ant. Dzięki Panu całe potomstwo Izraela * otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę.

Pieśń (Iz 45, 15-25)

Niech wszystkie narody nawrócą się do Boga

Na imię Jezusa niech zegnie się wszelkie kolano (Flp 2, 10)

Naprawdę, Panie, Tyś jest Bogiem ukrytym, *

Boże Izraela i Zbawco!

Wszyscy, którzy dyszą złością na Niego, *

okryją się hańbą i wstydem.

Odejdą upokorzeni *

ci, którzy posągi bożków ciosali.

Izrael zaś będzie zbawiony przez Pana *

zbawieniem wiecznym.

Nie doznacie wstydu i hańby *

po wszystkie czasy.

Tak bowiem Pan mówi, *

Stwórca niebios, Ten, który jest Bogiem,

Który uformował ziemię i kształt jej nadał, *

który osadził ją mocno

I nie uczynił jej bezładną, *

lecz do zamieszkania ją przygotował:

"Ja jestem Pan, i nie ma innego, †

i nie przemawiałem potajemnie *

w ciemnych zakątkach ziemi.

Nie powiedziałem potomstwu Jakuba: *

Szukajcie Mnie na próżno.

Ja jestem Pan, który mówi to, co słuszne, *

oznajmia to, co jest prawdziwe.

Zgromadźcie się i wyjdźcie, †

dołączcie się wszyscy, *

wy, ocaleni spośród narodów.

Nie mają rozeznania ci, co obnoszą *

drewno przez siebie rzeźbione

I modlą się do bożka, *

który nie może ich zbawić.

Przedstawcie i dajcie dowody, *

a nawet zastanówcie się wspólnie:

Któż to zapowiedział już od dawna *

i znowu teraz objawia?

Czyż nie Tym, «Który jest», Ja jestem? *

Prócz Mnie nie ma innego Boga!

Bóg sprawiedliwy i dawca zbawienia *

poza Mną nie istnieje.

Nawróćcie się do Mnie, by otrzymać zbawienie, *

wszystkie krańce świata,

Bo tylko Ja jestem Bogiem *

i nie ma innego!

Przysięgam na samego siebie, *

z moich ust wychodzi sprawiedliwość, słowo ostateczne.

Przede Mną się zegnie każde kolano, *

wszelki język na Mnie przysięgać będzie

I powie: Jedynie w Panu *

sprawiedliwość jest i potęga!

Przyjdą do Niego zawstydzeni wszyscy, *

którzy Go nienawidzili.

Dzięki Panu całe potomstwo Izraela *

otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę".

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Dzięki Panu całe potomstwo Izraela / otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę.

3 ant. Stańcie przed obliczem Pana * z okrzykami radości.

Psalm 100

Radość wchodzących do świątyni

Pan chce, by odkupieni śpiewali pieśń zwycięstwa (św. Atanazy)

Wykrzykujcie na cześć Pana, wszystkie ziemie, *

służcie Panu z weselem.

Stańcie przed obliczem Pana *

z okrzykami radości.

Wiedzcie, że Pan jest Bogiem, *

On sam nas stworzył,

Jesteśmy Jego własnością, *

Jego ludem, owcami Jego pastwiska.

W Jego bramy wstępujcie z dziękczynieniem, †

z hymnami w Jego przedsionki, *

chwalcie i błogosławcie Jego imię.

Albowiem Pan jest dobry, †

Jego łaska trwa na wieki, *

a Jego wierność przez pokolenia.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Stańcie przed obliczem Pana z okrzykami radości.

CZYTANIE (Jr 30, 21a. 22)

To mówi Pan: Będzie władca z Jakuba, jego panujący będzie od niego pochodził. Zapewnię mu dostęp do siebie, tak że się zbliży do Mnie. I wy będziecie moim narodem, a Ja będę waszym Bogiem.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Nad tobą, Jeruzalem, * Wzejdzie światłość Pana.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

K.   I Jego chwała objawi się w tobie.

W.  Wzejdzie światłość Pana.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

PIEŚŃ ZACHARIASZA (Łk 1, 68-79)

Ant. Oto przyjdzie Bóg i Człowiek, * potomek rodu Dawida, / by zasiąść na tronie. / Alleluja.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

bo lud swój nawiedził i wyzwolił.

I wzbudził dla nas moc zbawczą *

w domu swego sługi Dawida.

Jak zapowiedział od dawna *

przez usta swych świętych proroków,

Że nas wybawi od naszych nieprzyjaciół *

i z ręki wszystkich, którzy nas nienawidzą;

Że naszym ojcom okaże miłosierdzie *

i wspomni na swe święte przymierze,

Na przysięgę, którą złożył *

ojcu naszemu Abrahamowi.

Da nam, że z mocy nieprzyjaciół wyrwani, *

służyć Mu będziemy bez trwogi,

W pobożności i sprawiedliwości przed Nim *

po wszystkie dni nasze.

A ty, dziecię, zwać się będziesz prorokiem Najwyższego, *

gdyż pójdziesz przed Panem przygotować Mu drogi.

Jego ludowi dasz poznać zbawienie *

przez odpuszczenie grzechów.

Dzięki serdecznej litości naszego Boga, *

z jaką nas nawiedzi z wysoka Wschodzące Słońce,

By oświecić tych, co w mroku i cieniu śmierci mieszkają, *

aby nasze kroki skierować na drogę pokoju.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Oto przyjdzie Bóg i Człowiek, / potomek rodu Dawida, / by zasiąść na tronie. / Alleluja.

PROŚBY

Bóg Ojciec postanowił objawić ludziom swoją chwałę przez Syna. Z radością przeto zanośmy do Niego naszą modlitwę:

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Spraw, Panie, abyśmy przyjmowali się wzajemnie z miłością,

- jak Chrystus nas przyjął ku chwale Boga.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Napełnij nas, wierzących, wszelką radością i pokojem,

- abyśmy postępowali w nadziei, posłuszni Duchowi Świętemu.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Pośpiesz wszystkim z pomocą według wielkiego miłosierdzia swego,

- wyjdź na spotkanie tym, którzy nieświadomie Cię szukają.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Ty powołujesz i uświęcasz wybranych,

- obdarz nas, grzesznych, wieczną szczęśliwością.

Niech imię Pana będzie pochwalone.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Boże, pełen dobroci wobec tych, którzy Ciebie wzywają, † Ty błogosławioną Marię Anielę, dziewicę, obdarzyłeś łaską głębokiego rozumienia Twoich tajemnic w liturgii; * dozwól nam, za jej wstawiennictwem, tak kierować ku Tobie nasze działania, aby pomnażały one Twoją chwałę w Jezusie Chrystusie, Twoim Synu. Który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U kapucynów i klarysek-kapucynek:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. MARII ANIELI ASTORCH, DZIEWICY

Wspomnienie dowolne

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa przedpołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Teraz wzywamy Ciebie, Duchu,

Coś równy w Bóstwie Ojcu z Synem,

Przyjdź i napełnij nasze serca

Ożywczym światłem swojej łaski.

2  Słowa, uczynki, myśl i wola

Niech z mocą głoszą Twoją chwałę,

Miłość niech jasnym ogniem płonie,

By mogła objąć wszystkich ludzi.

3  Daj nam przez Ciebie poznać Ojca

I Jego Syna Jedynego;

Z wiarą niezłomną wyznajemy,

Że Ty pochodzisz od Nich Obu. Amen.

PSALMODIA

Ant. Zapowiedzieli prorocy, * że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zapowiedzieli prorocy, / że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

CZYTANIE (Jr 29, 11. 13)

Pan mówi: Jestem świadomy zamiarów, jakie zamyślam co do was, zamiarów pełnych pokoju, a nie zguby, by zapewnić wam przyszłość, jakiej oczekujecie. Będziecie Mnie szukać i znajdziecie Mnie, albowiem będziecie Mnie szukać z całego serca.

K. Narody będą czciły imię Twoje, Panie.

W. A wszyscy królowie ziemi Twoją chwałę.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U kapucynów i klarysek-kapucynek:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. MARII ANIELI ASTORCH, DZIEWICY

Wspomnienie dowolne

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa południowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Władco potężny, wierny Boże,

W swej dłoni dzierżysz losy świata,

Zdobisz poranek blaskiem słońca

I dajesz ciepło w dnia połowie.

2  Zgaś płomień gniewu i niezgody,

Zarzewie waśni i wzburzenia,

Daj ciałom zdrowie i wytrwałość,

Pokojem obdarz nasze serca.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: * Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: / Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

CZYTANIE (Jr 30, 18a)

To mówi Pan: Oto przywrócę do poprzedniego stanu namioty Jakuba i okażę miłosierdzie nad jego siedzibami.

K. Pamiętaj o nas, Panie, bo upodobałeś sobie w swym ludzie.

W. I przyjdź nam z pomocą.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U kapucynów i klarysek-kapucynek:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. MARII ANIELI ASTORCH, DZIEWICY

Wspomnienie dowolne

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa popołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco potężny wszystkich rzeczy,

Wśród przemian świata Tyś niezmienny,

Światłem i czasem rządzisz mądrze

Następstwo godzin ustalając.

2  Wieczór napełnij swoim blaskiem,

By mroki nie zgasiły życia;

Kiedy zaś przyjdzie śmierć spokojna,

Doprowadź nas do wiecznej chwały.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Rzekła Maryja: * Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Rzekła Maryja: / Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

CZYTANIE (Ba 3, 5-6a)

Nie pamiętaj o grzechach naszych przodków, lecz pomnij teraz na Twe ramię i Twoje imię, bo Ty jesteś Panem i Bogiem naszym.

K. Przyjdź, Panie, i nie zwlekaj.

W. Odpuść winy swojemu ludowi.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U kapucynów i klarysek-kapucynek:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. MARII ANIELI ASTORCH, DZIEWICY

Wspomnienie dowolne

Kolor szat: BIAŁY

Nieszpory

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco gwiaździstych przestworzy

I wieczne światło wierzących,

Chryste, coś wszystkich odkupił,

Wysłuchaj naszą modlitwę.

2  Zdjęty litością nad światem,

Któremu śmierć zagrażała,

Jego zbawieniem się stałeś

I uzdrowiłeś z niemocy.

3  Świat już pogrążał się w mroku,

Lecz Ty, jak słońce promienne,

Z łona Dziewicy wyszedłeś,

Zrodzony przez Nią w czystości.

4  Byty niebiańskie i ziemskie,

Posłuszne Twoim rozkazom,

Hołd Ci składają w pokorze

I sławią Twoją potęgę.

5  Ciebie, Najświętszy, prosimy:

Nim przyjdziesz sądzić sumienia,

Obroń nas w życiu doczesnym

Od przewrotności szatana.

6  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Uzdrów mnie, Panie, * bo zgrzeszyłem przeciw Tobie.

Psalm 41

W ciężkiej chorobie

Jeden z was Mnie zdradzi, ten, który je ze Mną (Mk 14, 18)

Błogosławiony człowiek, który myśli o biednym, *

Pan go ocali w dniu nieszczęścia.

Pan go ustrzeże, zachowa przy życiu, †

uczyni szczęśliwym na ziemi *

i nie odda go w moc jego wrogów.

Pan mu pomoże na łożu boleści, *

podczas choroby poprawi mu posłanie.

Mówię: "Panie, zmiłuj się nade mną, *

uzdrów mnie, bo zgrzeszyłem przeciw Tobie".

Mówią o mnie ze złością moi nieprzyjaciele: *

"Kiedy wreszcie umrze i przepadnie jego imię?"

A ten, kto mnie odwiedza, mówi puste słowa, †

w sercu swoim złość gromadzi *

i rozgłasza ją, skoro wyjdzie za drzwi.

Szepczą przeciw mnie wszyscy, co mnie nienawidzą, *

i obmyślają zgubę:

"Zaraza złośliwa nań spadła, *

już nie wstanie ten, który się położył!"

Nawet mój przyjaciel, któremu ufałem *

i który chleb mój jadał, piętą we mnie godzi.

Ale Ty, Panie, zmiłuj się nade mną, *

dźwignij mnie, abym im odpłacił.

Ja po tym poznam, żeś dla mnie łaskawy, *

że wróg mój nie będzie nade mną triumfował.

A Ty mnie podtrzymasz dzięki mej prawości *

i na wieki umieścisz przed Twoim obliczem.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

aż po wszystkie wieki. Amen, amen.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uzdrów mnie, Panie, / bo zgrzeszyłem przeciw Tobie.

2 ant. Pan Zastępów jest z nami, * Bóg Jakuba jest naszą obroną.

Psalm 46

Bóg schronieniem i mocą

Nadadzą Mu imię Emmanuel, to znaczy: "Bóg z nami" (Mt 1, 23)

Bóg jest dla nas ucieczką i siłą, *

najpewniejszą pomocą w trudnościach.

Przeto nie będziemy się bali, choćby zatrzęsła się ziemia *

i góry zapadły w otchłań morza.

Niech jego wody burzą się i kipią, *

niech góry się chwieją pod jego naporem;

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Nurty rzeki rozweselają miasto Boże, *

najświętszy przybytek Najwyższego.

Bóg w nim przebywa, a ono się nie zachwieje, *

Bóg je wspomoże o świcie.

Zaszemrały narody, wzburzyły się królestwa, *

zagrzmiał głos Jego i rozpłynęła się ziemia.

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Przyjdźcie, zobaczcie dzieła Pana, *

zdumiewające czyny, których dokonał na ziemi.

On uśmierza wojny aż po krańce ziemi, †

On kruszy łuki i łamie włócznie, *

a tarcze ogniem pali.

"Połóżcie temu kres, a we Mnie Boga uznajcie, *

wywyższonego wśród narodów, wywyższonego na ziemi".

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan Zastępów jest z nami, / Bóg Jakuba jest naszą obroną.

3 ant. Przyjdą wszystkie narody * i padną na twarz przed Tobą, Panie.

Pieśń (Ap 15, 3-4)

Hymn uwielbienia

Wielkie i godne podziwu są Twoje dzieła, *

Panie, Boże wszechwładny.

Sprawiedliwe i wierne są drogi Twoje, *

Królu narodów.

Któż by się nie bał, Panie, †

i nie uczcił Twojego imienia? *

Bo tylko Tyś jest święty.

Przyjdą wszystkie narody †

i padną na twarz przed Tobą, *

gdyż ujawniły się Twoje słuszne wyroki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Przyjdą wszystkie narody / i padną na twarz przed Tobą, Panie.

CZYTANIE (2 P 3, 8b-9)

Jeden dzień u Pana jest jak tysiąc lat, a tysiąc lat jak jeden dzień. Nie zwleka Pan z wypełnieniem obietnicy - jak niektórzy są przekonani, że Pan zwleka - ale On jest cierpliwy w stosunku do was. Nie chce bowiem niektórych zgubić, ale wszystkich chce doprowadzić do nawrócenia.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Przyjdź, aby nas wyzwolić, * Panie, Boże Zastępów.

W.  Przyjdź, aby nas wyzwolić, / Panie, Boże Zastępów.

K.   Okaż nam swoje oblicze, a będziemy zbawieni.

W.  Panie, Boże Zastępów.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Przyjdź, aby nas wyzwolić, / Panie, Boże Zastępów.

PIEŚŃ MARYI (Łk 1, 46-55)

Ant. Z Egiptu wezwałem mego Syna; * On przyjdzie, aby lud swój zbawić.

Wielbi dusza moja Pana *

i raduje się duch mój w Bogu, Zbawicielu moim.

Bo wejrzał na uniżenie swojej Służebnicy. *

Oto bowiem odtąd błogosławić mnie będą wszystkie pokolenia.

Gdyż wielkie rzeczy uczynił mi Wszechmocny, *

a Jego imię jest święte.

Jego miłosierdzie z pokolenia na pokolenie *

nad tymi, którzy się Go boją.

Okazał moc swego ramienia, *

rozproszył pyszniących się zamysłami serc swoich.

Strącił władców z tronu, *

a wywyższył pokornych.

Głodnych nasycił dobrami, *

a bogatych z niczym odprawił.

Ujął się za swoim sługą, Izraelem, *

pomny na swe miłosierdzie,

Jak obiecał naszym ojcom, *

Abrahamowi i jego potomstwu na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Z Egiptu wezwałem mego Syna; / On przyjdzie, aby lud swój zbawić.

PROŚBY

Z ufnością wzywajmy Chrystusa, który jest naszym Pasterzem i strażnikiem dusz naszych:

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Dobry Pasterzu Bożej owczarni,

- przybądź i zgromadź wszystkich ludzi w swoim Kościele.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Panie, wspomagaj pasterzy swego ludu pielgrzymującego,

- aby gorliwie paśli owczarnię aż do dnia Twego przyjścia.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Wybierz spośród nas głosicieli Twego słowa,

- aby przepowiadali Ewangelię aż po krańce ziemi.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Zmiłuj się nad wszystkimi, którzy strudzeni ustają w drodze,

- spraw, aby znaleźli pomoc przyjaciół.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Okaż swą chwałę w niebie

- tym, którzy na tym świecie słuchali Twojego głosu.

Pan miłosierny niech nam błogosławi.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Boże, pełen dobroci wobec tych, którzy Ciebie wzywają, † Ty błogosławioną Marię Anielę, dziewicę, obdarzyłeś łaską głębokiego rozumienia Twoich tajemnic w liturgii; * dozwól nam, za jej wstawiennictwem, tak kierować ku Tobie nasze działania, aby pomnażały one Twoją chwałę w Jezusie Chrystusie, Twoim Synu. Który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | KOMPLETA

U kapucynów i klarysek-kapucynek:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. MARII ANIELI ASTORCH, DZIEWICY

Wspomnienie dowolne

Kolor szat: BIAŁY

Kompleta

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

W tym miejscu przewidziany jest rachunek sumienia.

We wspólnie odprawianym oficjum można użyć jednej z formuł aktu pokuty.

HYMN

1  Nim kres nadejdzie jasności,

Błagamy, Stwórco wszechświata,

Byś nas otaczał opieką

I chronił w swojej dobroci.

2  Niech serca nawet uśpione

Przez sen czuwają przy Tobie;

A kiedy zbudzi je zorza,

Niech Ciebie wielbią z weselem.

3  Niech ciało zdrowiem się cieszy

I duch gorliwość odnajdzie,

A Ty swym światłem przenikaj

Głębokie nocy ciemności.

4  O spraw to, Ojcze najlepszy,

Przez Syna Twego, Chrystusa,

Co z Tobą w Ducha jedności

Króluje w blasku na wieki. Amen.

PSALMODIA

Ant. Wołam do Ciebie, Panie, * we dnie i w nocy.

Psalm 88

W ciężkim doświadczeniu

To jest wasza godzina i panowanie ciemności (Łk 22, 53)

Panie, mój Boże, wołam do Ciebie we dnie, *

żalę się przed Tobą w nocy.

Niech dotrze do Ciebie moja modlitwa, *

nakłoń ucha na moje wołanie.

Bo moja dusza nieszczęściem jest przepełniona, *

a życie moje zbliża się do Otchłani.

Zaliczono mnie do grona idących do grobu, *

stałem się jak mąż pozbawiony siły.

Między zmarłymi jest moje posłanie, *

tak jak poległych, którzy leżą w grobach,

O których Ty już więcej nie pamiętasz, *

nad którymi nie roztaczasz już opieki.

Strąciłeś mnie w otchłań najgłębszą, *

w mrok i przepaść.

Twój gniew mnie przygniata, *

spiętrzyły się nade mną jego fale.

Odsunąłeś ode mnie wszystkich przyjaciół, †

wzbudziłeś w nich do mnie odrazę, *

znalazłem się w więzieniu bez wyjścia.

Moje oczy słabną w nieszczęściu, †

każdego dnia wołam do Ciebie, Panie, *

ręce do Ciebie wyciągam.

Czy uczynisz cud dla umarłych? *

Czy wstaną cienie, by wielbić Ciebie?

Czy to w grobach sławi się Twoją łaskę, *

a wierność Twoją w miejscu zagłady?

Czy Twoje cuda widzi się w ciemnościach, *

a sprawiedliwość w krainie zapomnienia?

A ja wołam do Ciebie, Panie, *

niech nad ranem dotrze do Ciebie moja modlitwa.

Czemu odrzucasz mnie, Panie, *

i ukrywasz swoje oblicze przede mną?

Cierpię biedę i od młodości stoję na progu śmierci, *

dźwigałem Twoją grozę i osłabłem.

Przewalił się nade mną płomień Twego gniewu *

i złamały mnie Twoje groźby.

Zewsząd mnie otoczyły jak fale powodzi *

i topią mnie w jednym momencie.

Odsunąłeś ode mnie przyjaciół i towarzyszy, *

tylko ciemności mieszkają ze mną.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wołam do Ciebie, Panie, / we dnie i w nocy.

CZYTANIE (Jr 14, 9)

Ty jesteś wśród nas, Panie, a Twoje imię zostało wezwane nad nami, nie opuszczaj nas, Panie, nasz Boże.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   W ręce Twoje, Panie, * Powierzam ducha mojego.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

K.   Ty nas odkupiłeś, Panie, Boże wierny.

W.  Powierzam ducha mojego.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

PIEŚŃ SYMEONA (Łk 2, 29-32)

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, * podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

Teraz, o Panie, pozwól odejść swemu słudze w pokoju, *

według słowa Twojego,

Bo moje oczy ujrzały Twoje zbawienie, *

któreś przygotował wobec wszystkich narodów:

Światło na oświecenie pogan *

i chwałę ludu Twego, Izraela.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, / podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący Boże, Twój Jednorodzony Syn umarł i został złożony w grobie, † pomóż nam tak wiernie upodobnić się do Niego, * abyśmy mogli razem z Nim powstać do nowego życia. Który żyje i króluje na wieki wieków. Amen.

Noc spokojną i śmierć szczęśliwą niech nam da Bóg wszechmogący, Ojciec i Syn, i Duch Święty. W. Amen.

ANTYFONA DO NAJŚWIĘTSZEJ MARYI PANNY

Matko Odkupiciela, z niewiast najsławniejsza,

Gwiazdo morska, do nieba ścieżko najprościejsza,

Tyś jest przechodnią bramą do raju wiecznego,

Tyś jedyną nadzieją człowieka grzesznego.

Racz podźwignąć, prosimy, lud upadający,

W grzechach swych uwikłany, powstać z nich pragnący.

Tyś cudownie zrodziła światu Zbawiciela,

Tyś sama wykarmiła Twego Stworzyciela.

Panno przedtem i potem z świata podziwieniem,

Uczczona Gabriela wdzięcznym pozdrowieniem;

Racz się wstawić, o Panno, za nami grzesznymi,

Ratuj nas, opiekuj się sługami Twoimi.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY

W Zakonie Kanoników Regularnych Laterańskich:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. JANA RUSBROCHA, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Garść informacji:

Jan, zwany z miejsca urodzenia Rosbruch, był kapelanem kościoła św. Guduli w Brukseli. Jako pięćdziesięcioletni mężczyzna chcąc bez żadnego skrępowania służyć Bogu, udał się z kilkoma towarzyszami do Groenendaal, gdzie zbudował tam klasztor i założył kongregację Kanoników Regularnych Groenendaal, której został ogłoszony przeorem. Gorliwie oddawał się modlitwie i kontemplacji. Napisał też wiele książek ascetycznych o głębokiej duchowości w języku staroflamandzkim. Zgłaszającym się do niego udzielał zbawiennych rad i pouczeń. Zmarł mając prawie dziewięćdziesiąt lat w 1381 r.

Teksty Mszy św.

PIERWSZE CZYTANIE (Iz 29, 17-24)

W owym dniu oczy niewidomych będą widziały

Czytanie z Księgi proroka Izajasza

Tak mówi Pan Bóg:

«Czyż nie w krótkim już czasie Liban zamieni się w ogród, a ogród za bór zostanie uznany? W ów dzień głusi usłyszą słowa księgi, a oczy niewidomych, wolne od mroku i od ciemności, będą widziały. Pokorni wzmogą swą radość w Panu, i najubożsi rozweselą się w Świętym Izraela, bo nie stanie ciemięzcy, z szydercą koniec będzie, i wytępieni zostaną wszyscy, co za złem gonią: którzy słowem przywodzą drugiego do grzechu, którzy w bramie stawiają sidła na sędziów i odprawiają sprawiedliwego z niczym».

Dlatego tak mówi Pan, Bóg domu Jakuba, który odkupił Abrahama: «Odtąd Jakub nie będzie się rumienił ani oblicze jego już nie przyblednie, bo gdy ujrzy swe dzieci, dzieło mych rąk, wśród siebie, ogłosi imię moje jako święte. Wtedy czcić będą Świętego Jakubowego i z bojaźnią szanować Boga Izraela. Dusze zbłąkane poznają mądrość, a szemrzący otrzymają pouczenie».

Oto słowo Boże.

PSALM RESPONSORYJNY (Ps 27 (26), 1bcde. 4. 13-14 (R.: 1b))

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

Pan moim światłem i zbawieniem moim, *

kogo miałbym się lękać?

Pan obrońcą mego życia, *

przed kim miałbym czuć trwogę?

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

O jedno tylko Pana proszę i o to zabiegam, †

żebym mógł zawsze przebywać w Jego domu *

po wszystkie dni mego życia,

abym kosztował słodyczy Pana, *

stale się radował Jego świątynią.

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

Wierzę, że będę oglądał dobra Pana *

w krainie żyjących.

Oczekuj Pana, bądź mężny, *

nabierz odwagi i oczekuj Pana.

Refren: Pan moim światłem i zbawieniem moim.

AKLAMACJA PRZED EWANGELIĄ

Alleluja, alleluja, alleluja.

Oto nasz Pan przyjdzie z mocą

i oświeci oczy sług swoich.

Alleluja, alleluja, alleluja.

EWANGELIA (Mt 9, 27-31)

Uzdrowienie niewidomych, którzy uwierzyli w Jezusa

Słowa Ewangelii według Świętego Mateusza

Gdy Jezus przechodził, ruszyli za Nim dwaj niewidomi, którzy wołali głośno: «Ulituj się nad nami, Synu Dawida!»

Gdy wszedł do domu, niewidomi przystąpili do Niego, a Jezus ich zapytał: «Wierzycie, że mogę to uczynić?»

Oni odpowiedzieli Mu: «Tak, Panie!»

Wtedy dotknął ich oczu, mówiąc: «Według wiary waszej niech wam się stanie».

I otworzyły się ich oczy, a Jezus surowo im przykazał: «Uważajcie, niech się nikt o tym nie dowie!» Oni jednak, skoro tylko wyszli, roznieśli wieść o Nim po całej tamtejszej okolicy.

Oto słowo Pańskie.

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zakonie Kanoników Regularnych Laterańskich:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. JANA RUSBROCHA, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Wezwanie

Przewodniczący: † Panie, otwórz wargi moje.

Wszyscy: A usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Psalm 95

Wezwanie do chwalenia Boga

Zachęcajcie się wzajemnie każdego dnia, póki trwa to, co "dziś" się nazywa (Hbr 3, 13)

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, radośnie śpiewajmy Panu, *

wznośmy okrzyki ku chwale Opoki naszego zbawienia.

Stańmy przed obliczem Jego z uwielbieniem, *

z weselem śpiewajmy Mu pieśni.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Bo Pan jest Bogiem wielkim, *

wielkim Królem nad wszystkimi bogami.

W Jego ręku głębiny ziemi, *

szczyty gór do Niego należą.

Jego własnością jest morze, które sam stworzył, *

i ziemia, którą ulepiły Jego ręce.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, uwielbiajmy Go padając na twarze, *

klęknijmy przed Panem, który nas stworzył,

Albowiem On jest naszym Bogiem, †

a my ludem Jego pastwiska *

i owcami w Jego ręku.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Obyście dzisiaj usłyszeli głos Jego: †

"Niech nie twardnieją wasze serca jak w Meriba, *

jak na pustyni w dniu Massa,

Gdzie Mnie kusili wasi ojcowie, *

doświadczali Mnie, choć widzieli moje dzieła.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przez lat czterdzieści to pokolenie wstręt we Mnie budziło †

i powiedziałem: «Są ludem o sercu zbłąkanym *

i moich dróg nie znają».

Przeto przysiągłem w gniewie, *

że nie wejdą do mojej krainy spoczynku".

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Jeśli psalm Wezwania ze swoją antyfoną ma poprzedzać Jutrznię, można go opuścić ze słusznej przyczyny.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zakonie Kanoników Regularnych Laterańskich:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. JANA RUSBROCHA, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Godzina Czytań

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Słowo zrodzone przez Ojca

I blasku Jego światłości,

Twoje wcielenie, o Chryste,

Wstrzymało świat przed zagładą.

2  Teraz więc serca rozjaśnij

I zapal swoją miłością,

Abyśmy wolni od grzechu

Sławili Ciebie z weselem.

3  Kiedy zaś przyjdziesz powtórnie,

By sądzić ludzkie sumienia,

Wtedy potępisz przewrotnych,

A dobrym dasz królowanie.

4  Nie karz nas wieczną Otchłanią

Za ogrom win popełnionych,

Ale nam otwórz niebiosa

I obdarz pełnią radości.

5  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Powstań, Panie, * i pośpiesz mi z pomocą.

Psalm 35, 1-2. 3c. 9-19. 22-23. 27-28

Wołanie o pomoc

Zebrali się... i odbyli naradę, żeby Jezusa podstępnie ująć i zabić (Mt 26, 3. 4)

I

Walcz, Panie, przeciw tym, którzy walczą ze mną, *

uderz na moich napastników!

Chwyć puklerz i tarczę †

i powstań mi na pomoc. *

Powiedz mej duszy: "Jam twoim zbawieniem".

Dusza moja będzie radować się w Panu, *

z Jego pomocy będzie się weselić.

Powiedzą wszystkie kości moje: *

"Któż, Panie, podobny jest do Ciebie?

Ty wyrywasz biedaka z rąk silniejszego, *

nędzarza i biedaka z mocy grabieżcy".

Powstali fałszywi świadkowie, *

pytali o to, czego nie wiem.

Złem płacili za dobro, *

czyhali na moje życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Powstań, Panie, i pośpiesz mi z pomocą.

2 ant. Boże, wystąp w obronie mej sprawy, * bo jesteś potężny.

II

Gdy oni chorowali, wkładałem wór pokutny †

i umartwiałem się postem, *

jednak moja modlitwa była bezskuteczna.

Chodziłem smutny jak po stracie przyjaciela lub brata, *

jak ten, co opłakuje matkę, uginałem się z żalu.

Lecz kiedy się chwieję, z radością się zbiegają, *

schodzą się przeciw mnie obcy, których nie znam.

Szarpią mnie bez przyczyny, †

napastują i szydzą ze mnie, *

zgrzytają przeciw mnie zębami.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Boże, wystąp w obronie mej sprawy, / bo jesteś potężny.

3 ant. Język mój cały dzień * będzie głosił sprawiedliwość Twoją.

III

Jak długo, Panie, będziesz na to patrzeć? †

Ratuj moją duszę od zagłady, *

lwom odbierz jedyne me życie!

Będę Ci dziękował w wielkim zgromadzeniu, *

będę Cię chwalił wśród licznego ludu.

Niech się nie śmieją ze mnie zakłamani wrogowie, †

którzy nienawidzą mnie bez przyczyny *

i dają sobie znaki oczyma.

Widziałeś, Panie, więc nie milcz dłużej, *

Panie, nie bądź ode mnie daleko!

Przebudź się, wystąp w obronie mego prawa, *

w mej sprawie, mój Boże i Panie.

A sprzyjający mej sprawie niech się radują i cieszą, †

i mówią zawsze: "Pan jest wielki, *

który chce pomyślności swojego sługi".

A język mój będzie głosił sprawiedliwość Twoją *

i cały dzień Twoją chwałę.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Język mój cały dzień będzie głosił sprawiedliwość Twoją.

K. Panie, niech zstąpi na mnie Twoja łaska.

W. Twoje zbawienie według Twej obietnicy.

I CZYTANIE

Z Księgi proroka Izajasza (19, 16-25)

Przyszłe nawrócenie Egipcjan i Asyryjczyków

W ów dzień Egipcjanie staną się jak kobiety: będą drżeć i będą się lękać na widok ruchu ręki, którą Pan Zastępów podniesie przeciw nim. Wtedy ziemia judzka stanie się postrachem Egiptu. Ile razy mu się ją przypomni, strach go ogarnie z powodu zamiaru, który Pan Zastępów powziął przeciwko niemu.

W ów dzień będzie pięć miast w kraju egipskim, mówiących językiem kananejskim, które przysięgać będą na Pana Zastępów; jedno z nich będzie zwane Ir-Haheres.

W ów dzień ołtarz Pana będzie się znajdował pośrodku kraju egipskiego, a przy jego granicy stela na cześć Pana. Będą to znaki i świadectwa o Panu Zastępów w kraju egipskim. Kiedy wobec ciemiężycieli zawezwą Pana na pomoc, pośle im wybawiciela, który ich obroni i ocali. Wtedy Pan da się poznać Egipcjanom; Egipcjanie zaś nie tylko uznają Pana w ów dzień, ale czcić Go będą ofiarami ze zwierząt i z pokarmów, złożą też śluby Panu i wypełnią je. Choć Pan ciężko dotknie Egipcjan, to przecież ich uzdrowi; oni zaś nawrócą się do Pana, który ich wysłucha i uleczy.

W ów dzień stanie otworem droga z Egiptu do Asyrii. Asyria przyjdzie do Egiptu, a Egipt do Asyrii. Lecz Egipt służyć będzie Asyrii. W ów dzień Izrael, jako trzeci kraj, z Egiptem i Asyrią, będzie błogosławieństwem pośrodku ziemi. Pan Zastępów pobłogosławi mu, mówiąc: "Błogosławiony niech będzie Egipt, mój lud, i Asyria, dzieło moich rąk, i Izrael, moje dziedzictwo".

RESPONSORIUM (Iz 19, 21; Łk 13, 29)

W. W ów dzień Egipcjanie uznają Pana * I czcić Go będą ofiarami i darami.

K. Przyjdą ze wschodu i zachodu, z północy i południa i zasiądą w królestwie Bożym. W. I czcić Go będą ofiarami i darami.

II CZYTANIE

Z traktatu błogosławionego Jana Rosbrucha,

kanonika regularnego Groenendaal, O niektórych głównych cnotach

(ed. Colonia 1609, 324 - 325, cap. VI)

W każdym miejscu i przy każdej czynności pamiętajmy o Bożej obecności

Kto chce wieść życie kontemplacyjne, niech zamieszka w świętym Jeruzalem i niech nie ma do niego przystępu żaden grzech śmiertelny i żadna nieuporządkowana skłonność do stworzeń. W chwilach czy to pomyślności, czy przeciwności niech nie traci spokoju i niech zawsze wznosi swoją duszę do Boga, pełniąc Jego wolę i postępując za Jego natchnieniami i poruszeniami. Niech będzie wierny i wytrwały w swoim oddaniu się Bogu i niech tylko do Boga wzdycha.

Życie kontemplacyjne nie polega na zewnętrznych, tylko na wewnętrznych aktach. Człowiek niedoskonały bowiem powinien unikać rzeczy zewnętrznych, chociaż kosztuje go to wiele wysiłku i cierpienia, jeśli chce się całkowicie nawrócić i zjednoczyć z Bogiem. Człowiek zaś doskonały nie potrzebuje uciekać przed rzeczami zewnętrznymi, ponieważ nie skłania się ku nim w sposób nieuporządkowany, a jego dążenie do Boga jest już tak ugruntowane poprzez ćwiczenie się w miłości, że bez trudu dochowuje wierności swemu powołaniu. I chociaż niekiedy pociągają go rzeczy bezużyteczne i marne (jest bowiem rzeczą niemożliwą, by nasz umysł nieustannie trwał w zjednoczeniu z Bogiem), to jednak prędko, oburzony na samego siebie, odwraca się od nich. A ponieważ nie przylgnął do tych rzeczy uczuciem miłości, łatwo potrafi je porzucić. Będąc bardziej zwrócony ku sprawom wewnętrznym niż zewnętrznym, bardziej ochoczo oddaje się tym pierwszym niż drugim.

Trzeba też wiedzieć, że są osoby z natury bardziej stałe od innych i przez to mniej muszą walczyć z nieuporządkowanymi skłonnościami, ale bynajmniej nie są przez to bardziej święte. Bardziej święty jest ten, kto ma więcej miłości Bożej i usilniej dąży do Boga zachowując Jego prawo. Często bowiem tak się zdarza, że ludzie z natury mniej stali i mniej opanowani okazują się pilniejszymi, gdy chodzi o cnotę, niż osoby z natury spokojne, ułożone i mniej targane namiętnościami. Dzięki wytrwałej pracy nad sobą, gorliwości i wielkiemu umiłowaniu Boga, swoją niestałość tak surowo osądzają i tacy są pokorni, ledwo znosząc samych siebie, iż w końcu potrafią zwyciężyć swoją słabość. Małe przewinienia są w ich oczach wielkim występkiem; tak wielkim, że inni, nawet dobrzy, równie surowo nie osądzają grzechu śmiertelnego. Unikają więc nawet małych przewinień, a to pomaga im osiągnąć doskonałość. We wszystkim bardziej zwracają uwagę na chwałę Bożą niż na samych siebie. Bardziej martwi ich to, że coś mogłoby w nich nie podobać się Bogu, niż własna strata i nieszczęście. Im bardziej cenią sobie miłość, tym bardziej uświęcają się, a ich dążenie do Tego, którego kochają, jest coraz trwalsze.

Staraj się więc duszo pobożna, nie być związana żadną rzeczą, aby oddać się całkowicie Temu, którego umiłowałaś ponad wszelkie stworzenie.

RESPONSORIUM (Dn 2, 21-22; 1 Kor 12, 11)

W. Pan daje mądrość mędrcom, a wiedzę rozumnym. † On odsłania to, co niezgłębione i ukryte, * A światłość mieszka u Niego.

K. Wszystko zaś sprawia jeden i ten sam Duch, udzielając każdemu tak, jak chce. W. A światłość mieszka u Niego.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty przyozdobiłeś błogosławionego Jana nadzwyczajną świętością życia i nadprzyrodzonymi darami, † daj nam przez jego zasługi i przykład, * wśród zmienności tego świata trwale przylgnąć do dóbr niebieskich. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zakonie Kanoników Regularnych Laterańskich:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. JANA RUSBROCHA, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Jutrznia

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Miłości Zbawcy, godna wszelkiej chwały,

Ty, chcąc do Ojca ludzi doprowadzić,

Pociągasz serca dziwnym, wielokształtnym

Ducha natchnieniem.

2  Chryste, Ty pragniesz, aby łaska Twoja

Nowe owoce miłości wydała

W tych, co obmyci wodą chrztu świętego

Są dziećmi Boga.

3  Na Twe wezwanie spieszą chętnie młodzi,

Rzucając wszystko, by królewską drogą

Twojego krzyża iść za Tobą, Wodzem,

Do swego Ojca.

4  Tak i nasz święty, płonąc żarem z nieba,

Z całego serca ukochawszy Ciebie,

Pragnął osiągnąć cnót i zalet wszelkich

Radosne szczyty.

5  Niech zabrzmi chwała Ojcu Najwyższemu

Na równi z Synem oraz Duchem Świętym,

Wam, co za małe, lecz szczere przysługi

Stokroć płacicie! Amen.

PSALMODIA

1 ant. Przyjmiesz, Panie, prawe ofiary * na Twoim ołtarzu.

Psalm 51

Błaganie pokutnika

Odnówcie się duchem w waszym myśleniu i przyobleczcie nowego człowieka (Ef 4, 23-24)

Zmiłuj się nade mną, Boże, w łaskawości swojej, *

w ogromie swej litości zgładź nieprawość moją.

Obmyj mnie zupełnie z mojej winy *

i oczyść mnie z grzechu mojego.

Uznaję bowiem nieprawość moją, *

a grzech mój jest zawsze przede mną.

Przeciwko Tobie samemu zgrzeszyłem *

i uczyniłem, co złe jest przed Tobą,

Abyś okazał się sprawiedliwy w swym wyroku *

i prawy w swoim sądzie.

Oto urodziłem się obciążony winą *

i jako grzesznika poczęła mnie matka.

A Ty masz upodobanie w ukrytej prawdzie, *

naucz mnie tajemnic mądrości.

Pokrop mnie hizopem, a stanę się czysty, *

obmyj mnie, a nad śnieg wybieleję.

Spraw, abym usłyszał radość i wesele, *

niech się radują kości, które skruszyłeś.

Odwróć swe oblicze od moich grzechów *

i zmaż wszystkie moje przewinienia.

Stwórz, Boże, we mnie serce czyste *

i odnów we mnie moc ducha.

Nie odrzucaj mnie od swego oblicza *

i nie odbieraj mi świętego ducha swego.

Przywróć mi radość Twojego zbawienia *

i wzmocnij mnie duchem ofiarnym.

Będę nieprawych nauczał dróg Twoich *

i wrócą do Ciebie grzesznicy.

Uwolnij mnie, Boże, od kary za krew przelaną, †

Boże, mój Zbawco, *

niech sławi mój język sprawiedliwość Twoją.

Panie, otwórz wargi moje, *

a usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Ofiarą bowiem Ty się nie radujesz, *

a całopalenia, choćbym dał, nie przyjmiesz.

Boże, moją ofiarą jest duch skruszony, *

pokornym i skruszonym sercem Ty, Boże, nie gardzisz.

Panie, okaż Syjonowi łaskę w Twej dobroci, *

odbuduj mury Jeruzalem.

Wtedy przyjmiesz prawe ofiary: dary i całopalenia, *

wtedy składać będą cielce na Twoim ołtarzu.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Przyjmiesz, Panie, prawe ofiary / na Twoim ołtarzu.

2 ant. Dzięki Panu całe potomstwo Izraela * otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę.

Pieśń (Iz 45, 15-25)

Niech wszystkie narody nawrócą się do Boga

Na imię Jezusa niech zegnie się wszelkie kolano (Flp 2, 10)

Naprawdę, Panie, Tyś jest Bogiem ukrytym, *

Boże Izraela i Zbawco!

Wszyscy, którzy dyszą złością na Niego, *

okryją się hańbą i wstydem.

Odejdą upokorzeni *

ci, którzy posągi bożków ciosali.

Izrael zaś będzie zbawiony przez Pana *

zbawieniem wiecznym.

Nie doznacie wstydu i hańby *

po wszystkie czasy.

Tak bowiem Pan mówi, *

Stwórca niebios, Ten, który jest Bogiem,

Który uformował ziemię i kształt jej nadał, *

który osadził ją mocno

I nie uczynił jej bezładną, *

lecz do zamieszkania ją przygotował:

"Ja jestem Pan, i nie ma innego, †

i nie przemawiałem potajemnie *

w ciemnych zakątkach ziemi.

Nie powiedziałem potomstwu Jakuba: *

Szukajcie Mnie na próżno.

Ja jestem Pan, który mówi to, co słuszne, *

oznajmia to, co jest prawdziwe.

Zgromadźcie się i wyjdźcie, †

dołączcie się wszyscy, *

wy, ocaleni spośród narodów.

Nie mają rozeznania ci, co obnoszą *

drewno przez siebie rzeźbione

I modlą się do bożka, *

który nie może ich zbawić.

Przedstawcie i dajcie dowody, *

a nawet zastanówcie się wspólnie:

Któż to zapowiedział już od dawna *

i znowu teraz objawia?

Czyż nie Tym, «Który jest», Ja jestem? *

Prócz Mnie nie ma innego Boga!

Bóg sprawiedliwy i dawca zbawienia *

poza Mną nie istnieje.

Nawróćcie się do Mnie, by otrzymać zbawienie, *

wszystkie krańce świata,

Bo tylko Ja jestem Bogiem *

i nie ma innego!

Przysięgam na samego siebie, *

z moich ust wychodzi sprawiedliwość, słowo ostateczne.

Przede Mną się zegnie każde kolano, *

wszelki język na Mnie przysięgać będzie

I powie: Jedynie w Panu *

sprawiedliwość jest i potęga!

Przyjdą do Niego zawstydzeni wszyscy, *

którzy Go nienawidzili.

Dzięki Panu całe potomstwo Izraela *

otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę".

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Dzięki Panu całe potomstwo Izraela / otrzyma sprawiedliwość i osiągnie chwałę.

3 ant. Stańcie przed obliczem Pana * z okrzykami radości.

Psalm 100

Radość wchodzących do świątyni

Pan chce, by odkupieni śpiewali pieśń zwycięstwa (św. Atanazy)

Wykrzykujcie na cześć Pana, wszystkie ziemie, *

służcie Panu z weselem.

Stańcie przed obliczem Pana *

z okrzykami radości.

Wiedzcie, że Pan jest Bogiem, *

On sam nas stworzył,

Jesteśmy Jego własnością, *

Jego ludem, owcami Jego pastwiska.

W Jego bramy wstępujcie z dziękczynieniem, †

z hymnami w Jego przedsionki, *

chwalcie i błogosławcie Jego imię.

Albowiem Pan jest dobry, †

Jego łaska trwa na wieki, *

a Jego wierność przez pokolenia.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Stańcie przed obliczem Pana z okrzykami radości.

CZYTANIE (Rz 12, 1-2)

Proszę was, bracia, przez miłosierdzie Boże, abyście dali ciała swoje na ofiarę żywą, świętą, Bogu przyjemną, jako wyraz waszej rozumnej służby Bożej. Nie bierzcie więc wzoru z tego świata, lecz przemieniajcie się przez odnawianie umysłu, abyście umieli rozpoznać, jaka jest wola Boża: co jest dobre, co Bogu przyjemne i co doskonałe.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Serce jego zwrócone * Ku Prawu Bożemu.

W.  Serce jego zwrócone / Ku Prawu Bożemu.

K.   Jego kroki nie zachwiały się w drodze.

W.  Ku Prawu Bożemu.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Serce jego zwrócone / Ku Prawu Bożemu.

PIEŚŃ ZACHARIASZA (Łk 1, 68-79)

Ant. Pan moim dziedzictwem, * On jest dobry dla duszy, która Go szuka.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

bo lud swój nawiedził i wyzwolił.

I wzbudził dla nas moc zbawczą *

w domu swego sługi Dawida.

Jak zapowiedział od dawna *

przez usta swych świętych proroków,

Że nas wybawi od naszych nieprzyjaciół *

i z ręki wszystkich, którzy nas nienawidzą;

Że naszym ojcom okaże miłosierdzie *

i wspomni na swe święte przymierze,

Na przysięgę, którą złożył *

ojcu naszemu Abrahamowi.

Da nam, że z mocy nieprzyjaciół wyrwani, *

służyć Mu będziemy bez trwogi,

W pobożności i sprawiedliwości przed Nim *

po wszystkie dni nasze.

A ty, dziecię, zwać się będziesz prorokiem Najwyższego, *

gdyż pójdziesz przed Panem przygotować Mu drogi.

Jego ludowi dasz poznać zbawienie *

przez odpuszczenie grzechów.

Dzięki serdecznej litości naszego Boga, *

z jaką nas nawiedzi z wysoka Wschodzące Słońce,

By oświecić tych, co w mroku i cieniu śmierci mieszkają, *

aby nasze kroki skierować na drogę pokoju.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan moim dziedzictwem, / On jest dobry dla duszy, która Go szuka.

PROŚBY

Z wdzięcznością uwielbiajmy Chrystusa, Dobrego Pasterza, który oddał życie za swoje owce. Zanośmy do Niego pokorne błagania:

Otaczaj opieką lud swój, o Panie.

Chryste, Ty przez świętych pasterzy objawiłeś swą miłość i łaskawość,

- obdarzaj nas przez nich swoim miłosierdziem.

Otaczaj opieką lud swój, o Panie.

Ty przez swoje sługi pełnisz nadal misję pasterską,

- sam kieruj nami przez naszych pasterzy.

Otaczaj opieką lud swój, o Panie.

Ty byłeś w swoich świętych lekarzem ciał i dusz ludzkich,

- umacniaj w nas życie Boże i prowadź nas drogą świętości.

Otaczaj opieką lud swój, o Panie.

Ty przez roztropność i miłość świętych pouczałeś swoją owczarnię,

- spraw, abyśmy przez naszych pasterzy stale wzrastali w świętości.

Otaczaj opieką lud swój, o Panie.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Boże, Ty przyozdobiłeś błogosławionego Jana nadzwyczajną świętością życia i nadprzyrodzonymi darami, † daj nam przez jego zasługi i przykład, * wśród zmienności tego świata trwale przylgnąć do dóbr niebieskich. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zakonie Kanoników Regularnych Laterańskich:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. JANA RUSBROCHA, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa przedpołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Teraz wzywamy Ciebie, Duchu,

Coś równy w Bóstwie Ojcu z Synem,

Przyjdź i napełnij nasze serca

Ożywczym światłem swojej łaski.

2  Słowa, uczynki, myśl i wola

Niech z mocą głoszą Twoją chwałę,

Miłość niech jasnym ogniem płonie,

By mogła objąć wszystkich ludzi.

3  Daj nam przez Ciebie poznać Ojca

I Jego Syna Jedynego;

Z wiarą niezłomną wyznajemy,

Że Ty pochodzisz od Nich Obu. Amen.

PSALMODIA

Ant. Zapowiedzieli prorocy, * że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zapowiedzieli prorocy, / że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

CZYTANIE (Jr 29, 11. 13)

Pan mówi: Jestem świadomy zamiarów, jakie zamyślam co do was, zamiarów pełnych pokoju, a nie zguby, by zapewnić wam przyszłość, jakiej oczekujecie. Będziecie Mnie szukać i znajdziecie Mnie, albowiem będziecie Mnie szukać z całego serca.

K. Narody będą czciły imię Twoje, Panie.

W. A wszyscy królowie ziemi Twoją chwałę.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zakonie Kanoników Regularnych Laterańskich:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. JANA RUSBROCHA, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa południowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Władco potężny, wierny Boże,

W swej dłoni dzierżysz losy świata,

Zdobisz poranek blaskiem słońca

I dajesz ciepło w dnia połowie.

2  Zgaś płomień gniewu i niezgody,

Zarzewie waśni i wzburzenia,

Daj ciałom zdrowie i wytrwałość,

Pokojem obdarz nasze serca.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: * Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: / Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

CZYTANIE (Jr 30, 18a)

To mówi Pan: Oto przywrócę do poprzedniego stanu namioty Jakuba i okażę miłosierdzie nad jego siedzibami.

K. Pamiętaj o nas, Panie, bo upodobałeś sobie w swym ludzie.

W. I przyjdź nam z pomocą.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zakonie Kanoników Regularnych Laterańskich:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. JANA RUSBROCHA, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa popołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco potężny wszystkich rzeczy,

Wśród przemian świata Tyś niezmienny,

Światłem i czasem rządzisz mądrze

Następstwo godzin ustalając.

2  Wieczór napełnij swoim blaskiem,

By mroki nie zgasiły życia;

Kiedy zaś przyjdzie śmierć spokojna,

Doprowadź nas do wiecznej chwały.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Rzekła Maryja: * Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

Psalm 119, 25-32

IV (Dalet)

Bóg pociechą udręczonego

W proch powalona jest moja dusza, Panie, *

przywróć mi życie według Twego słowa.

Wyjawiłem Ci moje drogi, a Tyś mnie wysłuchał, *

naucz mnie swoich ustaw.

Pozwól mi zrozumieć drogę Twych przykazań, *

abym rozważał Twoje cuda.

Ze zgryzoty płacze moja dusza, *

podźwignij mnie, jak obiecałeś.

Powstrzymaj mnie od drogi kłamstwa, *

obdarz mnie łaską Twojego Prawa.

Wybrałem drogę prawdy, *

pragnąc Twych wyroków.

Lgnę do Twoich napomnień, *

nie daj mi okryć się wstydem.

Pobiegnę drogą Twych przykazań, *

gdy szeroko otworzysz me serce.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 26

Ufna modlitwa sprawiedliwego

Wybrał nas Bóg w Chrystusie, abyśmy byli święci i nieskalani (Ef 1, 4)

Osądź mnie, Panie, sprawiedliwie, †

bo postępowałem nienagannie *

i nie wahałem się pokładając nadzieję w Panu.

Doświadcz mnie, Panie, wystaw mnie na próbę, *

zbadaj me sumienie i serce.

Bo przed moimi oczyma łaskawość Twa stoi *

i postępuję w Twojej prawdzie.

Nie zasiadam z ludźmi fałszywymi *

ani się nie spotykam z niegodziwcami.

Nie cierpię zgromadzenia złoczyńców *

i nie przestaję z występnymi.

Umywam moje ręce na znak niewinności *

i obchodzę Twój ołtarz, Panie,

By głośno śpiewać o Twojej chwale *

i opowiadać o wszystkich Twych cudach.

Miłuję, Panie, dom, w którym mieszkasz, *

i miejsce, gdzie przebywa Twoja chwała.

Nie zabieraj z grzesznymi mej duszy, *

a życia mojego z mężami krwawymi.

W ich ręku zbrodnia, *

a ich prawica pełna jest przekupstwa.

Ja zaś kroczę w mojej niewinności, *

wyzwól mnie i zmiłuj się nade mną.

Na równej drodze stoi moja stopa, *

na zgromadzeniach błogosławię Pana.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 28, 1-3. 6-9

Prośba i dziękczynienie

Ojcze, dziękuję Ci, żeś Mnie wysłuchał (J 11, 41)

Do Ciebie wołam, Panie, Opoko moja, *

na głos mój nie bądź głuchy,

Abym wtedy, gdy będziesz milczał, *

nie stał się podobny do zstępujących do grobu.

Usłysz głos mojego błagania, gdy wołam do Ciebie *

i gdy wznoszę ręce do świętego przybytku Twego.

Nie gub mnie z grzesznikami *

i z tymi, którzy nieprawość czynią,

Którzy rozmawiają o pokoju z bliźnimi, *

a w duszy żywią złe zamiary.

Niech będzie Pan błogosławiony, *

bo usłyszał głos mego błagania.

Pan moją mocą i tarczą, *

zaufało Mu moje serce.

Pomógł mi, więc moje serce się cieszy *

i moją pieśnią Go sławię.

Pan jest zbawczą mocą dla swojego ludu, *

twierdzą zbawienia dla swego pomazańca.

Ocal swój lud i błogosław swojemu dziedzictwu, *

bądź im pasterzem, weź ich w opiekę na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Rzekła Maryja: / Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

CZYTANIE (Ba 3, 5-6a)

Nie pamiętaj o grzechach naszych przodków, lecz pomnij teraz na Twe ramię i Twoje imię, bo Ty jesteś Panem i Bogiem naszym.

K. Przyjdź, Panie, i nie zwlekaj.

W. Odpuść winy swojemu ludowi.

MODLITWA

Módlmy się. Panie, okaż swą potęgę i przybądź, † abyśmy wsparci Twoją opieką, zdołali uniknąć grzechów, które nam zagrażają, * i dzięki Twemu miłosierdziu osiągnęli zbawienie. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zakonie Kanoników Regularnych Laterańskich:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. JANA RUSBROCHA, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Nieszpory

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Z weselem czcimy dziś sługę,

Który Cię wiernie czcił, Panie;

Tobie śpiewamy radośnie

Pieśń naszą pełną miłości.

2  Wierny miłośnik Chrystusa

Wszelkie porzucił rozkosze,

Które nam świat ofiaruje,

Przemijające bogactwa.

3  Tobie się oddał na służbę

Przez posłuszeństwo pokorne,

Chcąc naśladować czystością

Dusz Oblubieńca, Chrystusa.

4  Pragnął podobać się Tobie,

Przylgnąć do Ciebie jedynie,

Ogniem miłości rozpalić

Swój umysł, słowa i czyny.

5  Tymi więzami miłości

Z Tobą złączony na ziemi,

Stale ku niebu podążał,

By zdobyć palmę zwycięstwa.

6  Dozwól za jego przykładem

Tak kroczyć naprzód z ochotą,

Byśmy Cię z Synem i Duchem

Pieśnią w niebiosach chwalili. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Uzdrów mnie, Panie, * bo zgrzeszyłem przeciw Tobie.

Psalm 41

W ciężkiej chorobie

Jeden z was Mnie zdradzi, ten, który je ze Mną (Mk 14, 18)

Błogosławiony człowiek, który myśli o biednym, *

Pan go ocali w dniu nieszczęścia.

Pan go ustrzeże, zachowa przy życiu, †

uczyni szczęśliwym na ziemi *

i nie odda go w moc jego wrogów.

Pan mu pomoże na łożu boleści, *

podczas choroby poprawi mu posłanie.

Mówię: "Panie, zmiłuj się nade mną, *

uzdrów mnie, bo zgrzeszyłem przeciw Tobie".

Mówią o mnie ze złością moi nieprzyjaciele: *

"Kiedy wreszcie umrze i przepadnie jego imię?"

A ten, kto mnie odwiedza, mówi puste słowa, †

w sercu swoim złość gromadzi *

i rozgłasza ją, skoro wyjdzie za drzwi.

Szepczą przeciw mnie wszyscy, co mnie nienawidzą, *

i obmyślają zgubę:

"Zaraza złośliwa nań spadła, *

już nie wstanie ten, który się położył!"

Nawet mój przyjaciel, któremu ufałem *

i który chleb mój jadał, piętą we mnie godzi.

Ale Ty, Panie, zmiłuj się nade mną, *

dźwignij mnie, abym im odpłacił.

Ja po tym poznam, żeś dla mnie łaskawy, *

że wróg mój nie będzie nade mną triumfował.

A Ty mnie podtrzymasz dzięki mej prawości *

i na wieki umieścisz przed Twoim obliczem.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

aż po wszystkie wieki. Amen, amen.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uzdrów mnie, Panie, / bo zgrzeszyłem przeciw Tobie.

2 ant. Pan Zastępów jest z nami, * Bóg Jakuba jest naszą obroną.

Psalm 46

Bóg schronieniem i mocą

Nadadzą Mu imię Emmanuel, to znaczy: "Bóg z nami" (Mt 1, 23)

Bóg jest dla nas ucieczką i siłą, *

najpewniejszą pomocą w trudnościach.

Przeto nie będziemy się bali, choćby zatrzęsła się ziemia *

i góry zapadły w otchłań morza.

Niech jego wody burzą się i kipią, *

niech góry się chwieją pod jego naporem;

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Nurty rzeki rozweselają miasto Boże, *

najświętszy przybytek Najwyższego.

Bóg w nim przebywa, a ono się nie zachwieje, *

Bóg je wspomoże o świcie.

Zaszemrały narody, wzburzyły się królestwa, *

zagrzmiał głos Jego i rozpłynęła się ziemia.

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Przyjdźcie, zobaczcie dzieła Pana, *

zdumiewające czyny, których dokonał na ziemi.

On uśmierza wojny aż po krańce ziemi, †

On kruszy łuki i łamie włócznie, *

a tarcze ogniem pali.

"Połóżcie temu kres, a we Mnie Boga uznajcie, *

wywyższonego wśród narodów, wywyższonego na ziemi".

Pan Zastępów jest z nami, *

Bóg Jakuba jest naszą obroną!

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan Zastępów jest z nami, / Bóg Jakuba jest naszą obroną.

3 ant. Przyjdą wszystkie narody * i padną na twarz przed Tobą, Panie.

Pieśń (Ap 15, 3-4)

Hymn uwielbienia

Wielkie i godne podziwu są Twoje dzieła, *

Panie, Boże wszechwładny.

Sprawiedliwe i wierne są drogi Twoje, *

Królu narodów.

Któż by się nie bał, Panie, †

i nie uczcił Twojego imienia? *

Bo tylko Tyś jest święty.

Przyjdą wszystkie narody †

i padną na twarz przed Tobą, *

gdyż ujawniły się Twoje słuszne wyroki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Przyjdą wszystkie narody / i padną na twarz przed Tobą, Panie.

CZYTANIE (Rz 8, 28-30)

Wiemy, że Bóg z tymi, którzy Go miłują, współdziała we wszystkim dla ich dobra, z tymi, którzy są powołani według Jego zamiaru. Albowiem tych, których od wieków poznał, tych też przeznaczył na to, by się stali na wzór obrazu Jego Syna, aby On był pierworodnym między wielu braćmi. Tych zaś, których przeznaczył, tych też powołał, a których powołał, tych też usprawiedliwił, a których usprawiedliwił, tych też obdarzył chwałą.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Pan jest sprawiedliwy * I kocha sprawiedliwość.

W.  Pan jest sprawiedliwy / I kocha sprawiedliwość.

K.   Z miłością spogląda na dobrych.

W.  I kocha sprawiedliwość.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Pan jest sprawiedliwy / I kocha sprawiedliwość.

PIEŚŃ MARYI (Łk 1, 46-55)

Ant. Wy, którzy opuściliście wszystko i poszliście za Mną, * stokroć więcej otrzymacie / i posiądziecie życie wieczne.

Wielbi dusza moja Pana *

i raduje się duch mój w Bogu, Zbawicielu moim.

Bo wejrzał na uniżenie swojej Służebnicy. *

Oto bowiem odtąd błogosławić mnie będą wszystkie pokolenia.

Gdyż wielkie rzeczy uczynił mi Wszechmocny, *

a Jego imię jest święte.

Jego miłosierdzie z pokolenia na pokolenie *

nad tymi, którzy się Go boją.

Okazał moc swego ramienia, *

rozproszył pyszniących się zamysłami serc swoich.

Strącił władców z tronu, *

a wywyższył pokornych.

Głodnych nasycił dobrami, *

a bogatych z niczym odprawił.

Ujął się za swoim sługą, Izraelem, *

pomny na swe miłosierdzie,

Jak obiecał naszym ojcom, *

Abrahamowi i jego potomstwu na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wy, którzy opuściliście wszystko i poszliście za Mną, / stokroć więcej otrzymacie / i posiądziecie życie wieczne.

PROŚBY

Chrystus został ustanowiony Najwyższym Kapłanem dla ludzi w tym, co należy do Boga. Uwielbiajmy Go i zanośmy do Niego pokorne błagania:

Zachowaj lud swój, o Panie.

Panie, Ty wsławiłeś swój Kościół przez świętych i godnych podziwu pasterzy,

- spraw, aby chrześcijanie mogli się zawsze chlubić ich świętością.

Zachowaj lud swój, o Panie.

Panie, Ty odpuszczałeś grzechy ludu, gdy święci pasterze, jak Mojżesz, modlili się do Ciebie,

- przez ich wstawiennictwo nieustannie oczyszczaj i uświęcaj swój Kościół.

Zachowaj lud swój, o Panie.

Panie, Ty wybrałeś świętych pasterzy spośród braci i zesłałeś na nich Twojego Ducha,

- napełnij Duchem Świętym wszystkich pasterzy swego ludu.

Zachowaj lud swój, o Panie.

Panie, Ty sam jesteś wiecznym dziedzictwem świętych pasterzy,

- spraw, aby żaden człowiek, Krwią Twoją odkupiony, nie pozostawał z dala od Ciebie.

Zachowaj lud swój, o Panie.

Panie, Ty przez pasterzy Kościoła dajesz swym owcom życie wieczne, aby nikt ich nie wyrwał z Twej ręki,

- wybaw zmarłych, za których oddałeś swoje życie.

Zachowaj lud swój, o Panie.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Boże, Ty przyozdobiłeś błogosławionego Jana nadzwyczajną świętością życia i nadprzyrodzonymi darami, † daj nam przez jego zasługi i przykład, * wśród zmienności tego świata trwale przylgnąć do dóbr niebieskich. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | KOMPLETA

W Zakonie Kanoników Regularnych Laterańskich:

Piątek, 2 grudnia 2016

BŁ. JANA RUSBROCHA, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Kompleta

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

W tym miejscu przewidziany jest rachunek sumienia.

We wspólnie odprawianym oficjum można użyć jednej z formuł aktu pokuty.

HYMN

1  Nim kres nadejdzie jasności,

Błagamy, Stwórco wszechświata,

Byś nas otaczał opieką

I chronił w swojej dobroci.

2  Niech serca nawet uśpione

Przez sen czuwają przy Tobie;

A kiedy zbudzi je zorza,

Niech Ciebie wielbią z weselem.

3  Niech ciało zdrowiem się cieszy

I duch gorliwość odnajdzie,

A Ty swym światłem przenikaj

Głębokie nocy ciemności.

4  O spraw to, Ojcze najlepszy,

Przez Syna Twego, Chrystusa,

Co z Tobą w Ducha jedności

Króluje w blasku na wieki. Amen.

PSALMODIA

Ant. Wołam do Ciebie, Panie, * we dnie i w nocy.

Psalm 88

W ciężkim doświadczeniu

To jest wasza godzina i panowanie ciemności (Łk 22, 53)

Panie, mój Boże, wołam do Ciebie we dnie, *

żalę się przed Tobą w nocy.

Niech dotrze do Ciebie moja modlitwa, *

nakłoń ucha na moje wołanie.

Bo moja dusza nieszczęściem jest przepełniona, *

a życie moje zbliża się do Otchłani.

Zaliczono mnie do grona idących do grobu, *

stałem się jak mąż pozbawiony siły.

Między zmarłymi jest moje posłanie, *

tak jak poległych, którzy leżą w grobach,

O których Ty już więcej nie pamiętasz, *

nad którymi nie roztaczasz już opieki.

Strąciłeś mnie w otchłań najgłębszą, *

w mrok i przepaść.

Twój gniew mnie przygniata, *

spiętrzyły się nade mną jego fale.

Odsunąłeś ode mnie wszystkich przyjaciół, †

wzbudziłeś w nich do mnie odrazę, *

znalazłem się w więzieniu bez wyjścia.

Moje oczy słabną w nieszczęściu, †

każdego dnia wołam do Ciebie, Panie, *

ręce do Ciebie wyciągam.

Czy uczynisz cud dla umarłych? *

Czy wstaną cienie, by wielbić Ciebie?

Czy to w grobach sławi się Twoją łaskę, *

a wierność Twoją w miejscu zagłady?

Czy Twoje cuda widzi się w ciemnościach, *

a sprawiedliwość w krainie zapomnienia?

A ja wołam do Ciebie, Panie, *

niech nad ranem dotrze do Ciebie moja modlitwa.

Czemu odrzucasz mnie, Panie, *

i ukrywasz swoje oblicze przede mną?

Cierpię biedę i od młodości stoję na progu śmierci, *

dźwigałem Twoją grozę i osłabłem.

Przewalił się nade mną płomień Twego gniewu *

i złamały mnie Twoje groźby.

Zewsząd mnie otoczyły jak fale powodzi *

i topią mnie w jednym momencie.

Odsunąłeś ode mnie przyjaciół i towarzyszy, *

tylko ciemności mieszkają ze mną.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wołam do Ciebie, Panie, / we dnie i w nocy.

CZYTANIE (Jr 14, 9)

Ty jesteś wśród nas, Panie, a Twoje imię zostało wezwane nad nami, nie opuszczaj nas, Panie, nasz Boże.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   W ręce Twoje, Panie, * Powierzam ducha mojego.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

K.   Ty nas odkupiłeś, Panie, Boże wierny.

W.  Powierzam ducha mojego.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

PIEŚŃ SYMEONA (Łk 2, 29-32)

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, * podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

Teraz, o Panie, pozwól odejść swemu słudze w pokoju, *

według słowa Twojego,

Bo moje oczy ujrzały Twoje zbawienie, *

któreś przygotował wobec wszystkich narodów:

Światło na oświecenie pogan *

i chwałę ludu Twego, Izraela.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, / podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący Boże, Twój Jednorodzony Syn umarł i został złożony w grobie, † pomóż nam tak wiernie upodobnić się do Niego, * abyśmy mogli razem z Nim powstać do nowego życia. Który żyje i króluje na wieki wieków. Amen.

Noc spokojną i śmierć szczęśliwą niech nam da Bóg wszechmogący, Ojciec i Syn, i Duch Święty. W. Amen.

ANTYFONA DO NAJŚWIĘTSZEJ MARYI PANNY

Matko Odkupiciela, z niewiast najsławniejsza,

Gwiazdo morska, do nieba ścieżko najprościejsza,

Tyś jest przechodnią bramą do raju wiecznego,

Tyś jedyną nadzieją człowieka grzesznego.

Racz podźwignąć, prosimy, lud upadający,

W grzechach swych uwikłany, powstać z nich pragnący.

Tyś cudownie zrodziła światu Zbawiciela,

Tyś sama wykarmiła Twego Stworzyciela.

Panno przedtem i potem z świata podziwieniem,

Uczczona Gabriela wdzięcznym pozdrowieniem;

Racz się wstawić, o Panno, za nami grzesznymi,

Ratuj nas, opiekuj się sługami Twoimi.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Garść informacji:

Franciszek Ksawery urodził się w Hiszpanii w roku 1506. Podczas studiów w Paryżu przyłączył się do św. Ignacego Loyoli. Święcenia kapłańskie otrzymał w Rzymie w roku 1537, a następnie oddawał się dziełom miłosierdzia. Wysłany na Wschód w roku 1541, przez dziesięć lat apostołował w Indiach i Japonii, gdzie wielu nawrócił na chrześcijaństwo. Zmarł w roku 1552 na wyspie Sancjan u wybrzeży Chin.

Teksty Mszy św.

ANTYFONA NA WEJŚCIE (Ps 96, 3-4)

Głoście chwałę Boga wśród wszystkich narodów, * rozgłaszajcie Jego cuda pośród wszystkich ludów, * bo Pan jest wielki, godzien wszelkiej chwały.

KOLEKTA

Boże, Ty przez misjonarską działalność świętego Franciszka Ksawerego pociągnąłeś do światła Ewangelii liczne narody, † daj wszystkim wiernym tę samą gorliwość w rozszerzaniu wiary, * aby na całej ziemi Kościół święty cieszył się z nowych wyznawców. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków.

PIERWSZE CZYTANIE (Iz 30, 19-21. 23-26)

Bóg zlituje się nad swoim ludem

Czytanie z Księgi proroka Izajasza

To mówi Pan Bóg, Święty Izraela:

Zaiste, o ludu, który zamieszkujesz Syjon w Jerozolimie, nie będziesz gorzko płakał. Rychło okaże ci On łaskę na głos twojej prośby. Ledwie usłyszy, odpowie ci.

Choćby ci dał Pan chleb ucisku i wodę utrapienia, twój Nauczyciel już nie odstąpi, a oczy twoje patrzeć będą na twego Mistrza. Twoje uszy usłyszą słowa rozlegające się za tobą: «To jest droga, idźcie nią!», jeśli chciałbyś iść na prawo lub na lewo.

On ześle deszcz na zboże, którym obsiejesz rolę, a pokarm z plonów ziemi będzie soczysty i pożywny. Twoje trzody będą się pasły w owym dniu na rozległych łąkach. Woły i osły obrabiające rolę żreć będą paszę dobrze przyprawioną, która została starannie przewiana.

Dojdzie do tego, że na każdej wysokiej górze i na każdym wyniosłym pagórku będą strumienie płynących wód na czas wielkiej rzezi, gdy padną warownie. Wówczas światło księżyca będzie jak światło słoneczne, a światło słońca będzie siedmiokrotne, jakby światło siedmiu dni, w dniu, gdy Pan opatrzy rany swego ludu i uleczy jego sińce po razach.

Oto słowo Boże.

PSALM RESPONSORYJNY (Ps 147A (146), 1b-2. 3-4. 5-6 (R.: por. Iz 30, 18))

Refren: Szczęśliwi wszyscy, co ufają Panu.

Albo: Alleluja.

Chwalcie Pana, bo dobrze jest śpiewać psalmy Bogu, *

słodko jest Go wysławiać.

Pan buduje Jeruzalem, *

gromadzi rozproszonych z Izraela.

Refren: Szczęśliwi wszyscy, co ufają Panu.

Albo: Alleluja.

On leczy złamanych na duchu *

i przewiązuje ich rany.

On liczy wszystkie gwiazdy *

i każdej imię nadaje.

Refren: Szczęśliwi wszyscy, co ufają Panu.

Albo: Alleluja.

Nasz Pan jest wielki i potężny, *

a Jego mądrość niewypowiedziana.

Pan dźwiga pokornych, *

karki grzeszników zgina do ziemi.

Refren: Szczęśliwi wszyscy, co ufają Panu.

Albo: Alleluja.

AKLAMACJA PRZED EWANGELIĄ (Iz 33, 22)

Alleluja, alleluja, alleluja.

Pan jest naszym sędzią, Pan naszym prawodawcą,

Pan naszym królem, On nas zbawi.

Alleluja, alleluja, alleluja.

EWANGELIA (Mt 9, 35 – 10, 1. 5a. 6-8)

Jezus lituje się nad znękanymi

Słowa Ewangelii według Świętego Mateusza

Jezus obchodził wszystkie miasta i wioski. Nauczał w tamtejszych synagogach, głosił Ewangelię o królestwie i leczył wszystkie choroby i wszystkie słabości.

A widząc tłumy ludzi, litował się nad nimi, bo byli znękani i porzuceni, jak owce niemające pasterza. Wtedy rzekł do swych uczniów: «Żniwo wprawdzie wielkie, ale robotników mało. Proście Pana żniwa, żeby wyprawił robotników na swoje żniwo».

Wtedy przywołał do siebie dwunastu swoich uczniów i udzielił im władzy nad duchami nieczystymi, aby je wypędzali i leczyli wszystkie choroby i wszelkie słabości.

Tych to Dwunastu wysłał Jezus i dał im takie wskazania: «Idźcie do owiec, które poginęły z domu Izraela. Idźcie i głoście: Bliskie już jest królestwo niebieskie. Uzdrawiajcie chorych, wskrzeszajcie umarłych, oczyszczajcie trędowatych, wypędzajcie złe duchy. Darmo otrzymaliście, darmo dawajcie».

Oto słowo Pańskie.

MODLITWA NAD DARAMI

Wszechmogący Boże, przyjmij dary złożone w dniu wspomnienia świętego Franciszka, który pragnąc zbawienia ludzi udał się w dalekie kraje; † spraw, abyśmy czynem świadczyli o prawdziwości Ewangelii * i otoczeni braćmi w wierze zdążali do Ciebie. Przez Chrystusa, Pana naszego.

ANTYFONA NA KOMUNIĘ (por. Łk 10, 1. 9)

Pan wysłał uczniów, aby wszędzie głosili: * Przybliżyło się do was Królestwo Boże.

MODLITWA PO KOMUNII

Boże, nasz Ojcze, niech Eucharystia zapali w nas ogień tej miłości, którym płonął święty Franciszek, pragnąc zbawienia ludzi, † abyśmy gorliwiej Tobie służyli * i otrzymali nagrodę obiecaną dobrym pracownikom. Przez Chrystusa, Pana naszego.

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Wezwanie

Przewodniczący: † Panie, otwórz wargi moje.

Wszyscy: A usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Psalm 95

Wezwanie do chwalenia Boga

Zachęcajcie się wzajemnie każdego dnia, póki trwa to, co "dziś" się nazywa (Hbr 3, 13)

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, radośnie śpiewajmy Panu, *

wznośmy okrzyki ku chwale Opoki naszego zbawienia.

Stańmy przed obliczem Jego z uwielbieniem, *

z weselem śpiewajmy Mu pieśni.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Bo Pan jest Bogiem wielkim, *

wielkim Królem nad wszystkimi bogami.

W Jego ręku głębiny ziemi, *

szczyty gór do Niego należą.

Jego własnością jest morze, które sam stworzył, *

i ziemia, którą ulepiły Jego ręce.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, uwielbiajmy Go padając na twarze, *

klęknijmy przed Panem, który nas stworzył,

Albowiem On jest naszym Bogiem, †

a my ludem Jego pastwiska *

i owcami w Jego ręku.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Obyście dzisiaj usłyszeli głos Jego: †

"Niech nie twardnieją wasze serca jak w Meriba, *

jak na pustyni w dniu Massa,

Gdzie Mnie kusili wasi ojcowie, *

doświadczali Mnie, choć widzieli moje dzieła.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przez lat czterdzieści to pokolenie wstręt we Mnie budziło †

i powiedziałem: «Są ludem o sercu zbłąkanym *

i moich dróg nie znają».

Przeto przysiągłem w gniewie, *

że nie wejdą do mojej krainy spoczynku".

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Jeśli psalm Wezwania ze swoją antyfoną ma poprzedzać Jutrznię, można go opuścić ze słusznej przyczyny.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Godzina Czytań

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Słowo zrodzone przez Ojca

I blasku Jego światłości,

Twoje wcielenie, o Chryste,

Wstrzymało świat przed zagładą.

2  Teraz więc serca rozjaśnij

I zapal swoją miłością,

Abyśmy wolni od grzechu

Sławili Ciebie z weselem.

3  Kiedy zaś przyjdziesz powtórnie,

By sądzić ludzkie sumienia,

Wtedy potępisz przewrotnych,

A dobrym dasz królowanie.

4  Nie karz nas wieczną Otchłanią

Za ogrom win popełnionych,

Ale nam otwórz niebiosa

I obdarz pełnią radości.

5  Chryste, nasz Królu łagodny,

Niech Tobie z Ojcem i Duchem

Będzie podzięka i chwała

Przez całą wieczność bez kresu. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Śpiewajcie Panu * i pamiętajcie o cudach, które On uczynił.

Psalm 105

Bóg wierny swemu przymierzu

Apostołowie ukazują poganom cuda Boże dokonane w przyjściu Pana (św. Atanazy)

I

Sławcie Pana, wzywajcie Jego imienia, *

głoście Jego dzieła wśród narodów.

Śpiewajcie i grajcie Mu psalmy, *

rozgłaszajcie wszystkie Jego cuda.

Szczyćcie się Jego świętym imieniem, *

niech się weseli serce szukających Pana.

Rozmyślajcie o Panu i Jego potędze, *

zawsze szukajcie Jego oblicza.

Pamiętajcie o cudach, które On uczynił, *

o Jego znakach, o wyrokach ust Jego,

Potomkowie Abrahama, słudzy Jego, *

synowie Jakuba, Jego wybrańcy.

On, Pan, jest naszym Bogiem, *

Jego wyroki obejmują świat cały.

Na wieki pamięta o swoim przymierzu, *

obietnicy danej tysiącu pokoleń,

O przymierzu, które zawarł z Abrahamem, *

przysiędze danej Izaakowi.

Ustanowił je dla Jakuba jako prawo, *

dla Izraela, jako wieczne przymierze,

Gdy powiedział: "Dam tobie ziemię kananejską *

na waszą własność dziedziczną".

Kiedy było ich niewielu, *

nielicznych przybyszów w tym kraju,

Wędrujących od plemienia do plemienia, *

od królestwa do jeszcze innego ludu,

Nikomu nie pozwolił ich uciskać, *

karał z ich powodu królów:

"Nie dotykajcie moich wybrańców *

i moim prorokom nie czyńcie krzywdy".

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Śpiewajcie Panu / i pamiętajcie o cudach, które On uczynił.

2 ant. Pan nie opuścił sprawiedliwego sprzedanego w niewolę, * lecz wybawił go z mocy grzeszników.

II

Potem Pan przywołał głód na ziemię *

i odebrał cały zapas chleba.

Wysłał przed nimi męża: *

Józefa, którego sprzedano w niewolę.

Kajdanami ścisnęli mu nogi, *

jego kark zakuto w żelazo,

Aż się spełniła jego przepowiednia *

i poświadczyło ją słowo Pańskie.

Król posłał, aby go uwolnić, *

wyzwolił go władca ludów.

Ustanowił go panem nad swoim domem, *

władcą całej posiadłości swojej,

By według swej myśli pouczał dostojników, *

a jego doradców uczył mądrości.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan nie opuścił sprawiedliwego sprzedanego w niewolę, / lecz wybawił go z mocy grzeszników.

3 ant. Pamiętał Pan o swym świętym słowie * i wyprowadził lud swój wśród radości.

III

Potem Izrael wkroczył do Egiptu, *

Jakub był gościem w kraju Chamitów.

Bóg swój naród bardzo rozmnożył, *

uczynił go mocniejszym od jego wrogów.

Ich serce odmienił, by znienawidzili lud Jego *

i wobec sług Jego postępowali zdradziecko.

Posłał wtedy sługę swego Mojżesza *

i Aarona, wybranego przez siebie.

Okazali wśród nich Jego znaki *

i cuda w krainie Chamitów.

Zesłał ciemności i mrok nastał, *

lecz oni buntowali się przeciw Jego słowom.

W krew zamienił ich wody *

i pozabijał ryby.

Od żab zaroiła się ich ziemia, *

nawet w komnatach królewskich.

Rzekł, i pojawiło się robactwo *

i w całym ich kraju komary.

Zamiast deszczu grad zesłał, *

palący ogień na ich ziemię.

Powalił ich winorośle i figi *

i drzewa połamał w ich kraju.

Rzekł, i nadciągnęła szarańcza, *

roje świerszczy nieprzeliczone.

Pożarły całą trawę w ich kraju *

i zjadły płody ich ziemi.

Pobił wszystkich pierworodnych ich kraju, *

cały kwiat ich potęgi.

A lud swój wyprowadził ze srebrem i złotem *

i nikt nie był słaby w jego pokoleniach.

Egipcjanie cieszyli się z ich wyjścia, *

bo lęk ich ogarnął przed nimi.

Chmurę rozpostarł, aby ich osłonić, *

i ogień, by im świecił wśród nocy.

Prosili, i zesłał im przepiórki, *

nasycił ich chlebem z nieba.

Rozdarł skałę, i trysnęła woda, *

popłynęła pustynią jak rzeka.

Pamiętał bowiem o swym świętym słowie *

danym Abrahamowi, swojemu słudze.

I wyprowadził lud swój wśród radości, *

z weselem swoich wybranych.

Darował im ziemie narodów, *

i zawładnęli dorobkiem ludów,

By strzegli Jego przykazań *

i zachowywali Jego prawa.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pamiętał Pan o swym świętym słowie / i wyprowadził lud swój wśród radości.

K. Pan oznajmił swoje słowo Jakubowi.

W. Izraelowi ustawy swe i wyroki.

I CZYTANIE

Z Księgi proroka Izajasza (21, 6-12)

Strażnik ogłasza zgubę Babilonu

Tak Pan powiedział do mnie: "Idź, postaw wartownika, iżby doniósł, co zobaczy. Gdy ujrzy poczet jazdy, jeźdźców na koniach parami, jeźdźców na osłach, jeźdźców na wielbłądach, niech patrzy z uwagą, z wielką uwagą!"

I zawołał strażnik: "Na wieży strażniczej, o Panie, stoję cały dzień, na moim stanowisku co noc jestem na nogach".

A oto przybywają jezdni, jeźdźcy na koniach parami. Odezwał się jeden i rzekł: "Upadł Babilon, upadł, i wszystkie posągi jego bożków strzaskane leżą na ziemi!"

O mój ty ludu wymłócony i wytłuczony na klepisku! Co usłyszałem od Pana Zastępów, Boga Izraela, to ci oznajmiłem. Wyrok na Edom. Ktoś krzyczy do mnie z Seiru: "Stróżu, która to godzina nocy?" Stróż odrzekł: "Nadchodzi ranek i znowu noc. Jeśli chcecie pytać, pytajcie, nawróćcie się, przyjdźcie!"

RESPONSORIUM (por. Ap 18, 2. 4. 5)

W. Anioł zawołał potężnym głosem: † Upadł wielki Babilon; / i usłyszałem inny głos z nieba mówiący: * Wyjdźcie z niego, mój ludu, / byście nie mieli udziału w jego grzechach.

K. Bo grzechy jego dotarły aż do nieba i wspomniał Pan na jego nieprawości. W. Wyjdźcie z niego, mój ludu, / byście nie mieli udziału w jego grzechach.

II CZYTANIE

Z listu św. Franciszka Ksawerego, prezbitera, do św. Ignacego Loyoli

(H. Tursellini, Vita Francisci Xaverii,

Romae 1596, Lib. 4, epist. 4 [1542] et 5 [1544])

Biada mi, gdybym nie głosił Ewangelii!

Odwiedziliśmy wsie zamieszkałe przez chrześcijan, którzy parę lat temu przyjęli wiarę. Nie ma tu Portugalczyków, ponieważ ziemia jest jałowa i nieurodzajna. Miejscowi chrześcijanie z powodu braku kapłanów wiedzą tylko to, że zostali ochrzczeni. Nie ma tu kapłana, który by odprawiał dla nich Mszę świętą, ani też nikogo, kto by ich uczył pacierza oraz przykazań Bożych.

Odkąd tu przybyłem, nie przestaję chrzcić dzieci. Tak więc obmyłem świętą wodą ogromną liczbę dzieci, o których można powiedzieć, że nie rozróżniają między swoją prawicą a lewicą. Te dzieci nie dają mi spokoju ani czasu na odmówienie oficjum, jedzenie czy spanie, zanim nie nauczę ich jakiejś modlitwy. Tu zaczynam rozumieć, że "do takich należy królestwo Boże".

Byłoby to z mej strony brakiem wiary, gdybym nie zadośćuczynił tak pobożnym pragnieniom. Dlatego nauczywszy ich wyznawać Boga w Trójcy Jedynego, wyjaśniłem im Skład Apostolski oraz Ojcze nasz i Zdrowaś Maryjo. Zauważyłem, że te dzieci są bardzo pojętne i niewątpliwie stałyby się dobrymi chrześcijanami, gdyby je tylko zaznajomić dokładniej z nauką naszej wiary.

W tych krajach bardzo wielu nie jest chrześcijanami tylko dlatego, że nie ma nikogo, kto by wśród nich apostołował. Często wspominam, jak to dawniej, na uczelniach europejskich, a szczególnie na Sorbonie, wyszedłszy z siebie, krzyczałem do tych, którzy mają więcej wiedzy niż miłości, i nawoływałem ich tymi słowami: O jak wiele dusz z waszej winy traci niebo i pogrąża się w otchłań piekła!

Obyż to oni tak się przykładali do apostolstwa, jak pilni są do nauki, by mogli zdać Bogu rachunek z powierzonych im talentów wiedzy. O gdybyż ta myśl mogła ich poruszyć; oby odbyli ćwiczenia duchowne i zechcieli posłuchać tego, co by im Pan powiedział w głębi ich serca, i porzuciliby swoje pożądania i sprawy ziemskie. Byliby wtedy gotowi na wezwanie Pańskie i wołali do Niego: "Oto jestem, co mam czynić, Panie?" Poślij mnie, dokąd zechcesz, nawet i do Indii.

RESPONSORIUM (Łk 10, 2; Dz 1, 8)

W. Żniwo wprawdzie wielkie, ale robotników mało. * Proście więc Pana żniwa, żeby wyprawił robotników na swoje żniwo.

K. Gdy Duch Święty zstąpi na was, otrzymacie Jego moc i będziecie moimi świadkami aż po krańce ziemi. W. Proście więc Pana żniwa, żeby wyprawił robotników na swoje żniwo.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty przez misjonarską działalność świętego Franciszka Ksawerego pociągnąłeś do światła Ewangelii liczne narody, † daj wszystkim wiernym tę samą gorliwość w rozszerzaniu wiary, * aby na całej ziemi Kościół święty cieszył się z nowych wyznawców. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Jutrznia

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Już dźwięczny głos się rozlega

I brzmi wśród nocnych ciemności:

Niech miną senne złudzenia,

Bo Chrystus z nieba jaśnieje!

2  Niech się przebudzą umysły

Przez grzech dotkliwie zranione,

Bo nowej gwiazdy promienie

Uleczą wszelkie słabości.

3  Baranek Boży przychodzi,

By łaską winy przeważyć,

A my pokornie błagajmy

O miłosierdzie nad nami.

4  Gdy Pan powtórnie nadejdzie

I trwoga świat opanuje,

Niech nas nie karze za błędy,

Lecz przebaczeniem obdarzy.

5  Choć jeszcze w czasu granicach

Jesteśmy wszyscy zawarci,

Już teraz pieśnią radosną

Wielbimy Trójcę Przedwieczną. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Budzą się moje oczy jeszcze przed świtem, * aby rozważać Twoje słowo, Panie.

Psalm 119, 145-152

XIX (Kof)

Prośba o wierność przykazaniom

Z całego serca wołam, wysłuchaj mnie, Panie, *

zachować chcę Twoje ustawy.

Wołam do Ciebie, a Ty mnie wybaw, *

będę strzegł Twoich napomnień.

Przychodzę o świcie i wołam, *

pokładam ufność w Twoich słowach.

Budzą się moje oczy jeszcze przed świtem, *

aby rozważać Twoje słowo.

W dobroci swej, Panie, słuchaj głosu mego *

i daj mi życie zgodne z Twoim przykazaniem.

Zbliżają się niegodziwi moi prześladowcy, *

dalecy są oni od Twojego Prawa.

Jesteś blisko, Panie, *

i wszystkie Twe przykazania są prawdą.

Od dawna wiem z Twoich napomnień, *

że ustaliłeś je na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Budzą się moje oczy jeszcze przed świtem, / aby rozważać Twoje słowo, Panie.

2 ant. Pan jest moją mocą i źródłem męstwa, * Jemu zawdzięczam moje ocalenie.

Pieśń (Wj 15, 1b-4. 8-13. 17-18)

Hymn zwycięstwa po przejściu Morza Czerwonego

Ci, którzy zwyciężyli Bestię, śpiewają pieśń Mojżesza, sługi Bożego (por. Ap 15, 2-3)

Zaśpiewam na cześć Pana, który okrył się sławą, *

gdy konia i jeźdźca pogrążył w morskiej toni.

Pan jest moją mocą i źródłem męstwa, *

Jemu zawdzięczam moje ocalenie.

On Bogiem moim, uwielbiać Go będę, *

On Bogiem mego ojca, będę Go wywyższać.

Pan, wojownik potężny, *

«Ten, który jest», brzmi Jego imię.

Rzucił w morze rydwany faraona i wojsko jego, *

wybrani wodzowie legli w Morzu Czerwonym.

Od Twojego tchnienia spiętrzyły się wody, †

jak wał stanęły ogromne fale, *

w pośrodku morza zakrzepły otchłanie.

Mówił nieprzyjaciel: "Będę ścigał, dopadnę, †

rozdzielę łupy i nasycę mą duszę, *

dobędę miecza, moja ręka ich zniszczy!"

Lecz Tyś posłał swój wicher i przykryło ich morze, *

zatonęli jak ołów wśród gwałtownych wirów.

Któż spomiędzy bogów równy Tobie, Panie, †

kto blaskiem świętości podobny do Ciebie, *

straszliwy w czynach, sprawiający cuda?

Wyciągnąłeś prawicę *

i wchłonęła ich ziemia.

Ty zaś wiodłeś swą łaską lud oswobodzony †

i doprowadziłeś go Twoją mocą *

do swego mieszkania świętego.

Wprowadziłeś ich i osadziłeś *

na górze Twojego dziedzictwa,

W miejscu, któreś uczynił swoim mieszkaniem, *

w świątyni zbudowanej Twoimi rękami.

Pan jest Królem *

na zawsze i na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan jest moją mocą i źródłem męstwa, / Jemu zawdzięczam moje ocalenie.

3 ant. Chwalcie Pana, * wszystkie narody. †

Psalm 117

Chwała miłosiernemu Bogu

Niech poganie wielbią Boga za okazane sobie miłosierdzie (por. Rz 15, 9)

Chwalcie Pana, wszystkie narody, *

† wysławiajcie Go, wszystkie ludy!

Bo potężna nad nami Jego łaska, *

a wierność Pana trwa na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Chwalcie Pana, wszystkie narody.

CZYTANIE (Iz 11, 1-3a)

Wyrośnie różdżka z pnia Jessego, wypuści odrośl z jego korzeni. I spocznie na niej Duch Pański, duch mądrości i rozumu, duch rady i męstwa, duch wiedzy i bojaźni Pańskiej. Upodoba sobie w bojaźni Pańskiej.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Nad tobą, Jeruzalem, * Wzejdzie światłość Pana.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

K.   I Jego chwała objawi się w tobie.

W.  Wzejdzie światłość Pana.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Nad tobą, Jeruzalem, / Wzejdzie światłość Pana.

PIEŚŃ ZACHARIASZA (Łk 1, 68-79)

Ant. Nie lękaj się, Syjonie, * oto twój Bóg przychodzi do ciebie. / Alleluja.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

bo lud swój nawiedził i wyzwolił.

I wzbudził dla nas moc zbawczą *

w domu swego sługi Dawida.

Jak zapowiedział od dawna *

przez usta swych świętych proroków,

Że nas wybawi od naszych nieprzyjaciół *

i z ręki wszystkich, którzy nas nienawidzą;

Że naszym ojcom okaże miłosierdzie *

i wspomni na swe święte przymierze,

Na przysięgę, którą złożył *

ojcu naszemu Abrahamowi.

Da nam, że z mocy nieprzyjaciół wyrwani, *

służyć Mu będziemy bez trwogi,

W pobożności i sprawiedliwości przed Nim *

po wszystkie dni nasze.

A ty, dziecię, zwać się będziesz prorokiem Najwyższego, *

gdyż pójdziesz przed Panem przygotować Mu drogi.

Jego ludowi dasz poznać zbawienie *

przez odpuszczenie grzechów.

Dzięki serdecznej litości naszego Boga, *

z jaką nas nawiedzi z wysoka Wschodzące Słońce,

By oświecić tych, co w mroku i cieniu śmierci mieszkają, *

aby nasze kroki skierować na drogę pokoju.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Nie lękaj się, Syjonie, / oto twój Bóg przychodzi do ciebie. / Alleluja.

PROŚBY

Bóg Ojciec odwiecznym zamiarem swej woli postanowił zbawić lud swój. Módlmy się do Niego, wołając:

Otaczaj opieką lud swój, o Panie.

Boże, Ty obiecałeś swemu ludowi Dawcę sprawiedliwości,

- strzeż świętości swojego Kościoła.

Otaczaj opieką lud swój, o Panie.

Boże, nakłoń ludzkie serca ku Twojemu słowu,

- umocnij swych wiernych w zgodzie i świętości.

Otaczaj opieką lud swój, o Panie.

Zachowaj nas w miłości Ducha Świętego,

- abyśmy doznali miłosierdzia Twego Syna, który przyjdzie w chwale.

Otaczaj opieką lud swój, o Panie.

Boże najłaskawszy, umacniaj nas aż do końca,

- na dzień przyjścia naszego Pana Jezusa Chrystusa.

Otaczaj opieką lud swój, o Panie.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Boże, Ty przez misjonarską działalność świętego Franciszka Ksawerego pociągnąłeś do światła Ewangelii liczne narody, † daj wszystkim wiernym tę samą gorliwość w rozszerzaniu wiary, * aby na całej ziemi Kościół święty cieszył się z nowych wyznawców. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa przedpołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Teraz wzywamy Ciebie, Duchu,

Coś równy w Bóstwie Ojcu z Synem,

Przyjdź i napełnij nasze serca

Ożywczym światłem swojej łaski.

2  Słowa, uczynki, myśl i wola

Niech z mocą głoszą Twoją chwałę,

Miłość niech jasnym ogniem płonie,

By mogła objąć wszystkich ludzi.

3  Daj nam przez Ciebie poznać Ojca

I Jego Syna Jedynego;

Z wiarą niezłomną wyznajemy,

Że Ty pochodzisz od Nich Obu. Amen.

PSALMODIA

Ant. Zapowiedzieli prorocy, * że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

Psalm 119, 33-40

V (He)

Umocnienie na drodze przykazań

Naucz mnie, Panie, drogi Twoich ustaw, *

bym ich przestrzegał do końca.

Ucz mnie, bym przestrzegał Twego Prawa *

i zachowywał je całym sercem.

Prowadź mnie ścieżką Twoich przykazań, *

bo radość mi przynoszą.

Nakłoń me serce do Twoich napomnień, *

a nie do zysku.

Odwróć me oczy, niech na marność nie patrzą, *

udziel mi życia przez swoje słowo.

Spełnij dla Twego sługi swą obietnicę *

daną Twoim wyznawcom.

Odwróć moją hańbę, która mnie trwoży, *

bo Twoje wyroki są pełne dobroci.

Oto pożądam Twoich postanowień, *

według swej sprawiedliwości zapewnij mi życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 34

Bóg ocaleniem sprawiedliwych

Skosztowaliście, że słodki jest Pan (1 P 2, 3)

I

Będę błogosławił Pana po wieczne czasy, *

Jego chwała będzie zawsze na moich ustach.

Dusza moja chlubi się Panem, *

niech słyszą to pokorni i niech się weselą.

Wysławiajcie razem ze mną Pana, *

wspólnie wywyższajmy Jego imię.

Szukałem pomocy u Pana, a On mnie wysłuchał *

i wyzwolił od wszelkiej trwogi.

Spójrzcie na Niego, a rozpromienicie się radością, *

oblicza wasze nie zapłoną wstydem.

Oto zawołał biedak i Pan go usłyszał, *

i uwolnił od wszelkiego ucisku.

Anioł Pański otacza szańcem bogobojnych, *

aby ich ocalić.

Skosztujcie i zobaczcie, jak Pan jest dobry; *

szczęśliwy człowiek, który znajduje w Nim ucieczkę.

Bójcie się Pana, wszyscy Jego święci, *

gdyż bogobojni nie zaznają biedy.

Bogacze zubożeli i zaznali głodu, *

szukającym Pana niczego nie zabraknie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Zbliżcie się, synowie, posłuchajcie, co mówię, *

będę was uczył bojaźni Pańskiej.

Kim jest ten człowiek, który życia pożąda *

i długich dni pragnie, by się nimi cieszyć?

Powściągnij swój język od złego, *

a wargi swoje od kłamstwa.

Od zła się odwróć, czyń, co dobre, *

szukaj pokoju i dąż do niego.

Oczy Pana zwrócone na sprawiedliwych, *

uszy Jego otwarte na ich wołanie.

Pan zwraca swe oblicze przeciw zło czyniącym, *

by pamięć o nich wymazać z ziemi.

Pan słyszy wołających o pomoc *

i ratuje ich od wszelkiej udręki.

Pan jest blisko ludzi skruszonych w sercu, *

ocala upadłych na duchu.

Liczne są nieszczęścia, które cierpi sprawiedliwy, *

ale Pan go ze wszystkich wybawia.

On czuwa nad każdą jego kością *

i żadna z nich nie zostanie złamana.

Zło sprowadza śmierć na grzesznika, *

wrogów sprawiedliwego spotka kara.

Pan odkupi dusze sług swoich, *

nie zazna kary, kto się doń ucieka.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zapowiedzieli prorocy, / że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

CZYTANIE (Iz 4, 2)

W owym dniu Odrośl Pana stanie się ozdobą i chwałą, a owoc ziemi przepychem i krasą dla ocalałych z Izraela.

K. Narody będą czciły imię Twoje, Panie.

W. A wszyscy królowie ziemi Twoją chwałę.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty dla wybawienia ludzkości z niewoli grzechu posłałeś na świat swojego Jednorodzonego Syna, † udziel daru prawdziwej wolności wszystkim, * którzy pokładają nadzieję w Twoim przebaczeniu. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa południowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Władco potężny, wierny Boże,

W swej dłoni dzierżysz losy świata,

Zdobisz poranek blaskiem słońca

I dajesz ciepło w dnia połowie.

2  Zgaś płomień gniewu i niezgody,

Zarzewie waśni i wzburzenia,

Daj ciałom zdrowie i wytrwałość,

Pokojem obdarz nasze serca.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: * Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

Psalm 119, 33-40

V (He)

Umocnienie na drodze przykazań

Naucz mnie, Panie, drogi Twoich ustaw, *

bym ich przestrzegał do końca.

Ucz mnie, bym przestrzegał Twego Prawa *

i zachowywał je całym sercem.

Prowadź mnie ścieżką Twoich przykazań, *

bo radość mi przynoszą.

Nakłoń me serce do Twoich napomnień, *

a nie do zysku.

Odwróć me oczy, niech na marność nie patrzą, *

udziel mi życia przez swoje słowo.

Spełnij dla Twego sługi swą obietnicę *

daną Twoim wyznawcom.

Odwróć moją hańbę, która mnie trwoży, *

bo Twoje wyroki są pełne dobroci.

Oto pożądam Twoich postanowień, *

według swej sprawiedliwości zapewnij mi życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 34

Bóg ocaleniem sprawiedliwych

Skosztowaliście, że słodki jest Pan (1 P 2, 3)

I

Będę błogosławił Pana po wieczne czasy, *

Jego chwała będzie zawsze na moich ustach.

Dusza moja chlubi się Panem, *

niech słyszą to pokorni i niech się weselą.

Wysławiajcie razem ze mną Pana, *

wspólnie wywyższajmy Jego imię.

Szukałem pomocy u Pana, a On mnie wysłuchał *

i wyzwolił od wszelkiej trwogi.

Spójrzcie na Niego, a rozpromienicie się radością, *

oblicza wasze nie zapłoną wstydem.

Oto zawołał biedak i Pan go usłyszał, *

i uwolnił od wszelkiego ucisku.

Anioł Pański otacza szańcem bogobojnych, *

aby ich ocalić.

Skosztujcie i zobaczcie, jak Pan jest dobry; *

szczęśliwy człowiek, który znajduje w Nim ucieczkę.

Bójcie się Pana, wszyscy Jego święci, *

gdyż bogobojni nie zaznają biedy.

Bogacze zubożeli i zaznali głodu, *

szukającym Pana niczego nie zabraknie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Zbliżcie się, synowie, posłuchajcie, co mówię, *

będę was uczył bojaźni Pańskiej.

Kim jest ten człowiek, który życia pożąda *

i długich dni pragnie, by się nimi cieszyć?

Powściągnij swój język od złego, *

a wargi swoje od kłamstwa.

Od zła się odwróć, czyń, co dobre, *

szukaj pokoju i dąż do niego.

Oczy Pana zwrócone na sprawiedliwych, *

uszy Jego otwarte na ich wołanie.

Pan zwraca swe oblicze przeciw zło czyniącym, *

by pamięć o nich wymazać z ziemi.

Pan słyszy wołających o pomoc *

i ratuje ich od wszelkiej udręki.

Pan jest blisko ludzi skruszonych w sercu, *

ocala upadłych na duchu.

Liczne są nieszczęścia, które cierpi sprawiedliwy, *

ale Pan go ze wszystkich wybawia.

On czuwa nad każdą jego kością *

i żadna z nich nie zostanie złamana.

Zło sprowadza śmierć na grzesznika, *

wrogów sprawiedliwego spotka kara.

Pan odkupi dusze sług swoich, *

nie zazna kary, kto się doń ucieka.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: / Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

CZYTANIE (Iz 4, 3)

Ktokolwiek pozostał żywy na Syjonie i kto się ostał w Jeruzalem, każdy będzie nazwany świętym i wpisany do Księgi Życia w Jeruzalem.

K. Pamiętaj o nas, Panie, bo upodobałeś sobie w swym ludzie.

W. I przyjdź nam z pomocą.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty dla wybawienia ludzkości z niewoli grzechu posłałeś na świat swojego Jednorodzonego Syna, † udziel daru prawdziwej wolności wszystkim, * którzy pokładają nadzieję w Twoim przebaczeniu. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa popołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco potężny wszystkich rzeczy,

Wśród przemian świata Tyś niezmienny,

Światłem i czasem rządzisz mądrze

Następstwo godzin ustalając.

2  Wieczór napełnij swoim blaskiem,

By mroki nie zgasiły życia;

Kiedy zaś przyjdzie śmierć spokojna,

Doprowadź nas do wiecznej chwały.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Rzekła Maryja: * Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

Psalm 119, 33-40

V (He)

Umocnienie na drodze przykazań

Naucz mnie, Panie, drogi Twoich ustaw, *

bym ich przestrzegał do końca.

Ucz mnie, bym przestrzegał Twego Prawa *

i zachowywał je całym sercem.

Prowadź mnie ścieżką Twoich przykazań, *

bo radość mi przynoszą.

Nakłoń me serce do Twoich napomnień, *

a nie do zysku.

Odwróć me oczy, niech na marność nie patrzą, *

udziel mi życia przez swoje słowo.

Spełnij dla Twego sługi swą obietnicę *

daną Twoim wyznawcom.

Odwróć moją hańbę, która mnie trwoży, *

bo Twoje wyroki są pełne dobroci.

Oto pożądam Twoich postanowień, *

według swej sprawiedliwości zapewnij mi życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 34

Bóg ocaleniem sprawiedliwych

Skosztowaliście, że słodki jest Pan (1 P 2, 3)

I

Będę błogosławił Pana po wieczne czasy, *

Jego chwała będzie zawsze na moich ustach.

Dusza moja chlubi się Panem, *

niech słyszą to pokorni i niech się weselą.

Wysławiajcie razem ze mną Pana, *

wspólnie wywyższajmy Jego imię.

Szukałem pomocy u Pana, a On mnie wysłuchał *

i wyzwolił od wszelkiej trwogi.

Spójrzcie na Niego, a rozpromienicie się radością, *

oblicza wasze nie zapłoną wstydem.

Oto zawołał biedak i Pan go usłyszał, *

i uwolnił od wszelkiego ucisku.

Anioł Pański otacza szańcem bogobojnych, *

aby ich ocalić.

Skosztujcie i zobaczcie, jak Pan jest dobry; *

szczęśliwy człowiek, który znajduje w Nim ucieczkę.

Bójcie się Pana, wszyscy Jego święci, *

gdyż bogobojni nie zaznają biedy.

Bogacze zubożeli i zaznali głodu, *

szukającym Pana niczego nie zabraknie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Zbliżcie się, synowie, posłuchajcie, co mówię, *

będę was uczył bojaźni Pańskiej.

Kim jest ten człowiek, który życia pożąda *

i długich dni pragnie, by się nimi cieszyć?

Powściągnij swój język od złego, *

a wargi swoje od kłamstwa.

Od zła się odwróć, czyń, co dobre, *

szukaj pokoju i dąż do niego.

Oczy Pana zwrócone na sprawiedliwych, *

uszy Jego otwarte na ich wołanie.

Pan zwraca swe oblicze przeciw zło czyniącym, *

by pamięć o nich wymazać z ziemi.

Pan słyszy wołających o pomoc *

i ratuje ich od wszelkiej udręki.

Pan jest blisko ludzi skruszonych w sercu, *

ocala upadłych na duchu.

Liczne są nieszczęścia, które cierpi sprawiedliwy, *

ale Pan go ze wszystkich wybawia.

On czuwa nad każdą jego kością *

i żadna z nich nie zostanie złamana.

Zło sprowadza śmierć na grzesznika, *

wrogów sprawiedliwego spotka kara.

Pan odkupi dusze sług swoich, *

nie zazna kary, kto się doń ucieka.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Rzekła Maryja: / Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

CZYTANIE (Iz 61, 11)

Jak ziemia wydaje swe plony, jak ogród rozplenia swe zasiewy, tak Pan Bóg sprawi, że się rozpleni sprawiedliwość i chwała wobec wszystkich narodów.

K. Przyjdź, Panie, i nie zwlekaj.

W. Odpuść winy swojemu ludowi.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty dla wybawienia ludzkości z niewoli grzechu posłałeś na świat swojego Jednorodzonego Syna, † udziel daru prawdziwej wolności wszystkim, * którzy pokładają nadzieję w Twoim przebaczeniu. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

I Nieszpory

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  W tym świętym czasie oczekiwania

Równajmy ścieżki naszego życia,

By Pan nas zastał przygotowanych

Na swoje przyjście.

2  Niech się obniżą wyniosłe szczyty,

Niech się doliny podniosą w górę,

A wszelka droga podąża prosto

Do swego celu.

3  Bo już się zbliża Zbawiciel świata,

Przynosząc światło zbłąkanym w mroku,

I każdy człowiek zobaczy Słowo

Wcielone dla nas.

4  A kiedy wróci na końcu czasów,

By sądzić ludzi za ich uczynki,

Niech Jego łaska i miłosierdzie

Przeważą winę.

5  Wielbimy Ciebie, Odkupicielu,

I Twego Ojca z płomiennym Duchem:

Niech będzie chwała przez wieczność całą

Najświętszej Trójcy. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Ciesz się i wesel, nowy Syjonie, * bo przychodzi do ciebie twój Król łagodny. / On przynosi zbawienie swojemu ludowi.

Psalm 119, 105-112

XIV (Nun)

Prawo Boże światłem i dziedzictwem

Twoje słowo jest pochodnią dla stóp moich, Panie, *

i światłem na mojej ścieżce.

Przysiągłem i postanawiam *

przestrzegać Twych sprawiedliwych wyroków.

Panie, bardzo jestem udręczony, *

zachowaj mnie przy życiu, jak mi obiecałeś.

Przyjmij, Panie, ofiary ust moich *

i naucz mnie Twoich wyroków.

Moje życie jest wciąż w niebezpieczeństwie, *

lecz Prawa Twego nie zapominam.

Grzesznicy zastawili na mnie sidła, *

lecz nie zboczyłem od Twoich postanowień.

Napomnienia Twoje są moim dziedzictwem na wieki, *

bo są radością mojego serca.

Nakłaniam swoje serce, by wypełniało Twe ustawy, *

na wieki i na zawsze.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Ciesz się i wesel, nowy Syjonie, / bo przychodzi do ciebie twój Król łagodny. / On przynosi zbawienie swojemu ludowi.

2 ant. Wzmocnijcie osłabłe ręce, * nabierzcie odwagi i wołajcie: / Oto nasz Bóg przyjdzie, aby nas zbawić.

Psalm 16

Bóg najwyższym dobrem

Bóg wskrzesił Jezusa, zerwawszy więzy śmierci (Dz 2, 24)

Zachowaj mnie, Boże, bo chronię się do Ciebie, †

mówię do Pana: "Tyś jest Panem moim, *

poza Tobą nie ma dla mnie dobra".

Wzbudził On we mnie miłość przedziwną *

do świętych, którzy mieszkają na Jego ziemi.

A wszyscy, którzy idą za obcymi bogami, *

pomnażają swoje udręki.

Nie będę wylewał krwi w ofiarach dla nich, *

nie wymówią ich imion moje wargi.

Pan moim dziedzictwem i przeznaczeniem, *

to On mój los zabezpiecza.

Sznur mierniczy szczodrze mi dział wyznaczył, *

jak miłe jest dla mnie dziedzictwo moje!

Błogosławię Pana, który dał mi rozsądek, *

bo serce napomina mnie nawet nocą.

Zawsze stawiam sobie Pana przed oczy, *

On jest po mojej prawicy, nic mną nie zachwieje.

Dlatego cieszy się moje serce i dusza raduje, *

a ciało moje będzie spoczywać bezpiecznie,

Bo w kraju zmarłych duszy mej nie zostawisz *

i nie dopuścisz, bym pozostał w grobie.

Ty ścieżkę życia mi ukażesz, †

pełnię radości przy Tobie *

i wieczne szczęście po Twojej prawicy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wzmocnijcie osłabłe ręce, / nabierzcie odwagi i wołajcie: / Oto nasz Bóg przyjdzie, aby nas zbawić.

3 ant. Prawo zostało nadane przez Mojżesza, * łaska i prawda przyszły przez Jezusa Chrystusa.

Pieśń (Hbr 5, 5. 7-9)

Chrystus Arcykapłan

Chrystus nie sam siebie okrył sławą *

przez to, że stał się arcykapłanem.

Ale uczynił to Ten, który powiedział do Niego: *

"Ty jesteś moim Synem, Jam Cię dziś zrodził".

Za dni ciała swego, *

z głośnym wołaniem i płaczem

Zanosił On gorące prośby i błagania *

do Tego, który mógł Go wybawić od śmierci,

I został wysłuchany *

dzięki swej uległości.

A chociaż był Synem, *

nauczył się posłuszeństwa przez to, co wycierpiał.

A gdy wszystko wykonał, †

stał się sprawcą wiecznego zbawienia *

dla wszystkich, którzy Go słuchają.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Prawo zostało nadane przez Mojżesza, / łaska i prawda przyszły przez Jezusa Chrystusa.

CZYTANIE (1 Tes 5, 23-24)

Sam Bóg pokoju niech was całkowicie uświęca, aby nienaruszony duch wasz, dusza i ciało bez zarzutu zachowały się na przyjście naszego Pana, Jezusa Chrystusa. Wierny jest Ten, który was wzywa; On też tego dokona.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Okaż nam, Panie, * Miłosierdzie swoje.

W.  Okaż nam, Panie, / Miłosierdzie swoje.

K.   I daj nam swoje zbawienie.

W.  Miłosierdzie swoje.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Okaż nam, Panie, / Miłosierdzie swoje.

PIEŚŃ MARYI (Łk 1, 46-55)

Ant. Wystąpił Jan Chrzciciel * i głosił na pustyni te słowa: / Nawróćcie się, bo bliskie jest królestwo niebieskie.

Wielbi dusza moja Pana *

i raduje się duch mój w Bogu, Zbawicielu moim.

Bo wejrzał na uniżenie swojej Służebnicy. *

Oto bowiem odtąd błogosławić mnie będą wszystkie pokolenia.

Gdyż wielkie rzeczy uczynił mi Wszechmocny, *

a Jego imię jest święte.

Jego miłosierdzie z pokolenia na pokolenie *

nad tymi, którzy się Go boją.

Okazał moc swego ramienia, *

rozproszył pyszniących się zamysłami serc swoich.

Strącił władców z tronu, *

a wywyższył pokornych.

Głodnych nasycił dobrami, *

a bogatych z niczym odprawił.

Ujął się za swoim sługą, Izraelem, *

pomny na swe miłosierdzie,

Jak obiecał naszym ojcom, *

Abrahamowi i jego potomstwu na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wystąpił Jan Chrzciciel / i głosił na pustyni te słowa: / Nawróćcie się, bo bliskie jest królestwo niebieskie.

PROŚBY

Z pokorą błagajmy Chrystusa Pana, narodzonego z Maryi Dziewicy, i wołajmy do Niego:

Przybądź, Panie Jezu.

Jednorodzony Synu Boży, Ty masz przyjść jako pośrednik Nowego Przymierza,

- spraw, aby świat przyjął Cię i uznał.

Przybądź, Panie Jezu.

Zrodzony przed wiekami przez Ojca, przyjąłeś ciało z Maryi Dziewicy,

- wybaw nas od wszelkiego zepsucia ludzkiej natury.

Przybądź, Panie Jezu.

Będąc życiem, przyszedłeś, aby przyjąć śmierć naszą,

- zachowaj nas od kary wiecznej śmierci.

Przybądź, Panie Jezu.

W swoim miłosierdziu zawsze niosłeś ludziom ulgę w cierpieniu,

- okaż nam litość, gdy przyjdziesz nas sądzić.

Przybądź, Panie Jezu.

Chryste Panie, Ty przez śmierć swoją przyszedłeś umarłym z pomocą,

- wysłuchaj nas, gdy Cię błagamy o pokój dla zmarłych.

Przybądź, Panie Jezu.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Wszechmogący i miłosierny Boże, † spraw, aby troski doczesne nie przeszkadzały nam w dążeniu na spotkanie z Twoim Synem, * lecz niech nadprzyrodzona mądrość kształtuje nasze czyny i doprowadzi nas do zjednoczenia z Chrystusem. Który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

Kompleta

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

W tym miejscu przewidziany jest rachunek sumienia.

We wspólnie odprawianym oficjum można użyć jednej z formuł aktu pokuty.

HYMN

1  Nim kres nadejdzie jasności,

Błagamy, Stwórco wszechświata,

Byś nas otaczał opieką

I chronił w swojej dobroci.

2  Niech serca nawet uśpione

Przez sen czuwają przy Tobie;

A kiedy zbudzi je zorza,

Niech Ciebie wielbią z weselem.

3  Niech ciało zdrowiem się cieszy

I duch gorliwość odnajdzie,

A Ty swym światłem przenikaj

Głębokie nocy ciemności.

4  O spraw to, Ojcze najlepszy,

Przez Syna Twego, Chrystusa,

Co z Tobą w Ducha jedności

Króluje w blasku na wieki. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Zmiłuj się nade mną, Panie, * i wysłuchaj moją modlitwę.

Psalm 4

Dziękczynienie

Godnym podziwu uczynił Pan Tego, którego wskrzesił z martwych (św. Augustyn)

Kiedy Cię wzywam, odpowiedz mi, Boże, *

który wymierzasz mi sprawiedliwość.

Tyś mnie wydźwignął z utrapienia, *

zmiłuj się nade mną i wysłuchaj moją modlitwę.

Jak długo będą ociężałe wasze serca, mężowie? *

Czemu kochacie marność i szukacie kłamstwa?

Wiedzcie, że godnym podziwu czyni Pan swego wiernego, *

Pan mnie wysłucha, gdy będę Go wzywał.

Zadrżyjcie i już nie grzeszcie, *

rozważcie na swych łożach i zamilknijcie.

Złóżcie należne ofiary *

i miejcie nadzieję w Panu.

Wielu powiada: "Któż nam szczęście ukaże?" *

Wznieś ponad nami, Panie, światłość Twojego oblicza!

Więcej wlałeś radości w moje serce *

niż w czasie obfitych plonów pszenicy i wina.

Spokojnie zasypiam, kiedy się położę, †

bo tylko Ty jeden, Panie, *

pozwalasz mi żyć bezpiecznie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zmiłuj się nade mną, Panie, / i wysłuchaj moją modlitwę.

2 ant. Wśród nocy * błogosławcie Pana.

Psalm 134

Wieczorna modlitwa w świątyni

Chwalcie Boga naszego, wszyscy Jego słudzy, którzy się Go boicie, mali i wielcy! (Ap 19, 5)

Błogosławcie Pana, wszyscy słudzy Pańscy, *

którzy przebywacie nocą w Jego domu.

Wznieście wasze ręce ku Miejscu Świętemu *

i błogosławcie Pana.

Niech cię Pan błogosławi ze Syjonu, *

Ten, który stworzył niebo i ziemię.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wśród nocy błogosławcie Pana.

CZYTANIE (Pwt 6, 4-7)

Słuchaj, Izraelu: Pan jest naszym Bogiem, Panem jedynym. Będziesz miłował Pana, Boga twojego, z całego swego serca, z całej duszy swojej, ze wszystkich sił swoich. Niech pozostaną w twym sercu te słowa, które ja ci dziś nakazuję. Wpoisz je twoim synom, będziesz o nich mówił przebywając w domu, w czasie podróży, kładąc się spać i wstając ze snu.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   W ręce Twoje, Panie, * Powierzam ducha mojego.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

K.   Ty nas odkupiłeś, Panie, Boże wierny.

W.  Powierzam ducha mojego.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

PIEŚŃ SYMEONA (Łk 2, 29-32)

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, * podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

Teraz, o Panie, pozwól odejść swemu słudze w pokoju, *

według słowa Twojego,

Bo moje oczy ujrzały Twoje zbawienie, *

któreś przygotował wobec wszystkich narodów:

Światło na oświecenie pogan *

i chwałę ludu Twego, Izraela.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, / podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący Boże, bądź z nami tej nocy, † abyśmy jutro z Twoją pomocą wstali * i radowali się ze zmartwychwstania Chrystusa. Który żyje i króluje na wieki wieków. Amen.

Noc spokojną i śmierć szczęśliwą niech nam da Bóg wszechmogący, Ojciec i Syn, i Duch Święty. W. Amen.

ANTYFONA DO NAJŚWIĘTSZEJ MARYI PANNY

Witaj, niebios Królowo,

Witaj, Pani aniołów,

Witaj, Różdżko i Bramo;

Jasność zrodziłaś światu.

Ciesz się, Panno chwalebna,

Ponad wszystkie piękniejsza,

Witaj, o Najśliczniejsza;

Proś Chrystusa za nami.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY

W Zgromadzeniu Sióstr Adoratorek Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Garść informacji:

Franciszek urodził się w 1506 r. w Navarra (Hiszpania), na Sorbonie w Paryżu poznał św. Ignacego Loyolę. Po święceniach kapłańskich w 1537 r. w Wenecji rozpoczął swą posługę w Rzymie. Na usilną prośbę króla Portugalii w 1541 r. został wysłany na misje do Indii: wyruszył w podróż z krzyżem, brewiarzem i drobnymi rzeczami osobistymi. W Goa rozpoczął swoja misję pośród chorych, biednych i dzieci, nazywany przez nich "Wielkim Ojcem". Potrafił podjąć każde ryzyko, przekonany, że "ufność Bogu jest najlepszym lekarstwem na wszelkie trudy". Udał się również do Japonii, gdzie, bez znajomości języka i obyczajów, nawrócił niewielką liczbę osób, które nazywał "słodyczą swojej duszy". Jego marzenie ewangelizacji Chin rozwiało się z powodu śmierci, która go zabrała w 1552 r. na wyspie Sancian, gdy oczekiwał na statek. Papież Grzegorz XV w 1622 r. zaliczył go w poczet świętych.

Św. Kasper del Bufalo, który w dzieciństwie został zachowany od poważnego zagrożenia ślepotą za wstawiennictwem św. Franciszka Ksawerego, żywił szczególne nabożeństwo do tego wielkiego misjonarza, obrał go sobie za wzorzec dla swojego życia i wybrał go na patrona swego zgromadzenia misyjnego.

Również św. Maria De Mattias zechciała obrać "chwalebnego świętego Franciszka Ksawerego opiekunem Instytutu", co napisała w Regule z 1838 i z 1857 roku. Adoratorki Krwi Chrystusa nadal oddają jemu cześć i wzywają go jako Patrona.

Teksty Mszy św.

ANTYFONA NA WEJŚCIE (Ps 96, 3-4)

Głoście chwałę Boga wśród wszystkich narodów, * rozgłaszajcie Jego cuda pośród wszystkich ludów, * bo Pan jest wielki, godzien wszelkiej chwały.

KOLEKTA

Boże, Ty przez misjonarską działalność świętego Franciszka Ksawerego pociągnąłeś do światła Ewangelii liczne narody, † daj wszystkim wiernym tę samą gorliwość w rozszerzaniu wiary, * aby na całej ziemi Kościół święty cieszył się z nowych wyznawców. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków.

PIERWSZE CZYTANIE (Iz 30, 19-21. 23-26)

Bóg zlituje się nad swoim ludem

Czytanie z Księgi proroka Izajasza

To mówi Pan Bóg, Święty Izraela:

Zaiste, o ludu, który zamieszkujesz Syjon w Jerozolimie, nie będziesz gorzko płakał. Rychło okaże ci On łaskę na głos twojej prośby. Ledwie usłyszy, odpowie ci.

Choćby ci dał Pan chleb ucisku i wodę utrapienia, twój Nauczyciel już nie odstąpi, a oczy twoje patrzeć będą na twego Mistrza. Twoje uszy usłyszą słowa rozlegające się za tobą: «To jest droga, idźcie nią!», jeśli chciałbyś iść na prawo lub na lewo.

On ześle deszcz na zboże, którym obsiejesz rolę, a pokarm z plonów ziemi będzie soczysty i pożywny. Twoje trzody będą się pasły w owym dniu na rozległych łąkach. Woły i osły obrabiające rolę żreć będą paszę dobrze przyprawioną, która została starannie przewiana.

Dojdzie do tego, że na każdej wysokiej górze i na każdym wyniosłym pagórku będą strumienie płynących wód na czas wielkiej rzezi, gdy padną warownie. Wówczas światło księżyca będzie jak światło słoneczne, a światło słońca będzie siedmiokrotne, jakby światło siedmiu dni, w dniu, gdy Pan opatrzy rany swego ludu i uleczy jego sińce po razach.

Oto słowo Boże.

PSALM RESPONSORYJNY (Ps 147A (146), 1b-2. 3-4. 5-6 (R.: por. Iz 30, 18))

Refren: Szczęśliwi wszyscy, co ufają Panu.

Albo: Alleluja.

Chwalcie Pana, bo dobrze jest śpiewać psalmy Bogu, *

słodko jest Go wysławiać.

Pan buduje Jeruzalem, *

gromadzi rozproszonych z Izraela.

Refren: Szczęśliwi wszyscy, co ufają Panu.

Albo: Alleluja.

On leczy złamanych na duchu *

i przewiązuje ich rany.

On liczy wszystkie gwiazdy *

i każdej imię nadaje.

Refren: Szczęśliwi wszyscy, co ufają Panu.

Albo: Alleluja.

Nasz Pan jest wielki i potężny, *

a Jego mądrość niewypowiedziana.

Pan dźwiga pokornych, *

karki grzeszników zgina do ziemi.

Refren: Szczęśliwi wszyscy, co ufają Panu.

Albo: Alleluja.

AKLAMACJA PRZED EWANGELIĄ (Iz 33, 22)

Alleluja, alleluja, alleluja.

Pan jest naszym sędzią, Pan naszym prawodawcą,

Pan naszym królem, On nas zbawi.

Alleluja, alleluja, alleluja.

EWANGELIA (Mt 9, 35 – 10, 1. 5a. 6-8)

Jezus lituje się nad znękanymi

Słowa Ewangelii według Świętego Mateusza

Jezus obchodził wszystkie miasta i wioski. Nauczał w tamtejszych synagogach, głosił Ewangelię o królestwie i leczył wszystkie choroby i wszystkie słabości.

A widząc tłumy ludzi, litował się nad nimi, bo byli znękani i porzuceni, jak owce niemające pasterza. Wtedy rzekł do swych uczniów: «Żniwo wprawdzie wielkie, ale robotników mało. Proście Pana żniwa, żeby wyprawił robotników na swoje żniwo».

Wtedy przywołał do siebie dwunastu swoich uczniów i udzielił im władzy nad duchami nieczystymi, aby je wypędzali i leczyli wszystkie choroby i wszelkie słabości.

Tych to Dwunastu wysłał Jezus i dał im takie wskazania: «Idźcie do owiec, które poginęły z domu Izraela. Idźcie i głoście: Bliskie już jest królestwo niebieskie. Uzdrawiajcie chorych, wskrzeszajcie umarłych, oczyszczajcie trędowatych, wypędzajcie złe duchy. Darmo otrzymaliście, darmo dawajcie».

Oto słowo Pańskie.

MODLITWA NAD DARAMI

Wszechmogący Boże, przyjmij dary złożone w dniu wspomnienia świętego Franciszka, który pragnąc zbawienia ludzi udał się w dalekie kraje, † spraw, abyśmy czynem świadczyli o prawdziwości Ewangelii * i otoczeni braćmi w wierze zdążali do Ciebie. Przez Chrystusa, Pana naszego.

PREFACJA

1. Dwa przyjścia Chrystusa

Zaprawdę, godne to i sprawiedliwe, słuszne i zbawienne, * abyśmy zawsze i wszędzie Tobie składali dziękczynienie, * Panie, Ojcze, święty, wszechmogący, wieczny Boże, * przez naszego Pana Jezusa Chrystusa.

On przez pierwsze przyjście w ludzkiej naturze * spełnił Twoje odwieczne postanowienie, * a nam otworzył drogę wiecznego zbawienia. * On ponownie przyjdzie w blasku swej chwały, * aby nam udzielić obiecanych darów, * których, czuwając, z ufnością oczekujemy.

Dlatego z Aniołami i Archaniołami, * i z wszystkimi chórami niebios * głosimy Twoją chwałę, * razem z nimi wołając...

ANTYFONA NA KOMUNIĘ (por. Mk 16, 15; Mt 28, 20)

Idźcie na cały świat i głoście Ewangelię wszelkiemu stworzeniu. * Ja jestem z wami przez wszystkie dni aż do skończenia świata.

MODLITWA PO KOMUNII

Boże, nasz Ojcze, niech Eucharystia zapali w nas ogień tej miłości, którym płonął święty Franciszek pragnąc zbawienia ludzi, † abyśmy gorliwiej Tobie służyli * i otrzymali nagrodę obiecaną dobrym pracownikom. Przez Chrystusa, Pana naszego.

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zgromadzeniu Sióstr Adoratorek Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Wezwanie

Przewodniczący: † Panie, otwórz wargi moje.

Wszyscy: A usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Psalm 95

Wezwanie do chwalenia Boga

Zachęcajcie się wzajemnie każdego dnia, póki trwa to, co "dziś" się nazywa (Hbr 3, 13)

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Przyjdźcie, radośnie śpiewajmy Panu, *

wznośmy okrzyki ku chwale Opoki naszego zbawienia.

Stańmy przed obliczem Jego z uwielbieniem, *

z weselem śpiewajmy Mu pieśni.

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Bo Pan jest Bogiem wielkim, *

wielkim Królem nad wszystkimi bogami.

W Jego ręku głębiny ziemi, *

szczyty gór do Niego należą.

Jego własnością jest morze, które sam stworzył, *

i ziemia, którą ulepiły Jego ręce.

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Przyjdźcie, uwielbiajmy Go padając na twarze, *

klęknijmy przed Panem, który nas stworzył,

Albowiem On jest naszym Bogiem, †

a my ludem Jego pastwiska *

i owcami w Jego ręku.

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Obyście dzisiaj usłyszeli głos Jego: †

"Niech nie twardnieją wasze serca jak w Meriba, *

jak na pustyni w dniu Massa,

Gdzie Mnie kusili wasi ojcowie, *

doświadczali Mnie, choć widzieli moje dzieła.

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Przez lat czterdzieści to pokolenie wstręt we Mnie budziło †

i powiedziałem: «Są ludem o sercu zbłąkanym *

i moich dróg nie znają».

Przeto przysiągłem w gniewie, *

że nie wejdą do mojej krainy spoczynku".

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Jeśli psalm Wezwania ze swoją antyfoną ma poprzedzać Jutrznię, można go opuścić ze słusznej przyczyny.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zgromadzeniu Sióstr Adoratorek Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Godzina Czytań

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Ziarnem Chrystusa jesteśmy,

Co w słońcu Boga wzrastało,

W źródła wodzie zagniecione,

Boskim krzyżmem naznaczone.

2  W chleb nas przemień, Boże Ojcze,

Poprzez pokoju sakrament:

W jeden chleb, ducha i ciało,

W jeden święty Kościół, Panie.

3  Chryste, chwalebny Pasterzu,

Tobie moc i uwielbienie

Z Twym Ojcem i Duchem Świętym

Cześć, chwała na wieki wieków. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Śpiewajcie Panu * i pamiętajcie o cudach, które On uczynił.

Psalm 105

Bóg wierny swemu przymierzu

Apostołowie ukazują poganom cuda Boże dokonane w przyjściu Pana (św. Atanazy)

I

Sławcie Pana, wzywajcie Jego imienia, *

głoście Jego dzieła wśród narodów.

Śpiewajcie i grajcie Mu psalmy, *

rozgłaszajcie wszystkie Jego cuda.

Szczyćcie się Jego świętym imieniem, *

niech się weseli serce szukających Pana.

Rozmyślajcie o Panu i Jego potędze, *

zawsze szukajcie Jego oblicza.

Pamiętajcie o cudach, które On uczynił, *

o Jego znakach, o wyrokach ust Jego,

Potomkowie Abrahama, słudzy Jego, *

synowie Jakuba, Jego wybrańcy.

On, Pan, jest naszym Bogiem, *

Jego wyroki obejmują świat cały.

Na wieki pamięta o swoim przymierzu, *

obietnicy danej tysiącu pokoleń,

O przymierzu, które zawarł z Abrahamem, *

przysiędze danej Izaakowi.

Ustanowił je dla Jakuba jako prawo, *

dla Izraela, jako wieczne przymierze,

Gdy powiedział: "Dam tobie ziemię kananejską *

na waszą własność dziedziczną".

Kiedy było ich niewielu, *

nielicznych przybyszów w tym kraju,

Wędrujących od plemienia do plemienia, *

od królestwa do jeszcze innego ludu,

Nikomu nie pozwolił ich uciskać, *

karał z ich powodu królów:

"Nie dotykajcie moich wybrańców *

i moim prorokom nie czyńcie krzywdy".

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Śpiewajcie Panu / i pamiętajcie o cudach, które On uczynił.

2 ant. Pan nie opuścił sprawiedliwego sprzedanego w niewolę, * lecz wybawił go z mocy grzeszników.

II

Potem Pan przywołał głód na ziemię *

i odebrał cały zapas chleba.

Wysłał przed nimi męża: *

Józefa, którego sprzedano w niewolę.

Kajdanami ścisnęli mu nogi, *

jego kark zakuto w żelazo,

Aż się spełniła jego przepowiednia *

i poświadczyło ją słowo Pańskie.

Król posłał, aby go uwolnić, *

wyzwolił go władca ludów.

Ustanowił go panem nad swoim domem, *

władcą całej posiadłości swojej,

By według swej myśli pouczał dostojników, *

a jego doradców uczył mądrości.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan nie opuścił sprawiedliwego sprzedanego w niewolę, / lecz wybawił go z mocy grzeszników.

3 ant. Pamiętał Pan o swym świętym słowie * i wyprowadził lud swój wśród radości.

III

Potem Izrael wkroczył do Egiptu, *

Jakub był gościem w kraju Chamitów.

Bóg swój naród bardzo rozmnożył, *

uczynił go mocniejszym od jego wrogów.

Ich serce odmienił, by znienawidzili lud Jego *

i wobec sług Jego postępowali zdradziecko.

Posłał wtedy sługę swego Mojżesza *

i Aarona, wybranego przez siebie.

Okazali wśród nich Jego znaki *

i cuda w krainie Chamitów.

Zesłał ciemności i mrok nastał, *

lecz oni buntowali się przeciw Jego słowom.

W krew zamienił ich wody *

i pozabijał ryby.

Od żab zaroiła się ich ziemia, *

nawet w komnatach królewskich.

Rzekł, i pojawiło się robactwo *

i w całym ich kraju komary.

Zamiast deszczu grad zesłał, *

palący ogień na ich ziemię.

Powalił ich winorośle i figi *

i drzewa połamał w ich kraju.

Rzekł, i nadciągnęła szarańcza, *

roje świerszczy nieprzeliczone.

Pożarły całą trawę w ich kraju *

i zjadły płody ich ziemi.

Pobił wszystkich pierworodnych ich kraju, *

cały kwiat ich potęgi.

A lud swój wyprowadził ze srebrem i złotem *

i nikt nie był słaby w jego pokoleniach.

Egipcjanie cieszyli się z ich wyjścia, *

bo lęk ich ogarnął przed nimi.

Chmurę rozpostarł, aby ich osłonić, *

i ogień, by im świecił wśród nocy.

Prosili, i zesłał im przepiórki, *

nasycił ich chlebem z nieba.

Rozdarł skałę, i trysnęła woda, *

popłynęła pustynią jak rzeka.

Pamiętał bowiem o swym świętym słowie *

danym Abrahamowi, swojemu słudze.

I wyprowadził lud swój wśród radości, *

z weselem swoich wybranych.

Darował im ziemie narodów, *

i zawładnęli dorobkiem ludów,

By strzegli Jego przykazań *

i zachowywali Jego prawa.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pamiętał Pan o swym świętym słowie / i wyprowadził lud swój wśród radości.

K. Pan oznajmił swoje słowo Jakubowi.

W. Izraelowi ustawy swe i wyroki.

I CZYTANIE

Z Księgi proroka Izajasza (21, 6-12)

Strażnik ogłasza zgubę Babilonu

Tak Pan powiedział do mnie: "Idź, postaw wartownika, iżby doniósł, co zobaczy. Gdy ujrzy poczet jazdy, jeźdźców na koniach parami, jeźdźców na osłach, jeźdźców na wielbłądach, niech patrzy z uwagą, z wielką uwagą!"

I zawołał strażnik: "Na wieży strażniczej, o Panie, stoję cały dzień, na moim stanowisku co noc jestem na nogach".

A oto przybywają jezdni, jeźdźcy na koniach parami. Odezwał się jeden i rzekł: "Upadł Babilon, upadł, i wszystkie posągi jego bożków strzaskane leżą na ziemi!"

O mój ty ludu wymłócony i wytłuczony na klepisku! Co usłyszałem od Pana Zastępów, Boga Izraela, to ci oznajmiłem. Wyrok na Edom. Ktoś krzyczy do mnie z Seiru: "Stróżu, która to godzina nocy?" Stróż odrzekł: "Nadchodzi ranek i znowu noc. Jeśli chcecie pytać, pytajcie, nawróćcie się, przyjdźcie!"

RESPONSORIUM (por. Ap 18, 2. 4. 5)

W. Anioł zawołał potężnym głosem: † Upadł wielki Babilon; / i usłyszałem inny głos z nieba mówiący: * Wyjdźcie z niego, mój ludu, / byście nie mieli udziału w jego grzechach.

K. Bo grzechy jego dotarły aż do nieba i wspomniał Pan na jego nieprawości. W. Wyjdźcie z niego, mój ludu, / byście nie mieli udziału w jego grzechach.

II CZYTANIE

Z listu św. Franciszka Ksawerego do św. Ignacego Loyoli, kapłana

(List z 20 Ott, 15 gen 1544;

Epis. S. Francisci Xavierii aliaque eius scripta, ed G. Schurhammer-I. Wicki, t. I,

Mon. Hist. Soc. Iesu, vol. 67, Romae 1944, pp. 147-148; 166-167)

Biada mi, gdybym nie głosił Ewangelii!

Odwiedziliśmy wsie zamieszkałe przez chrześcijan, którzy parę lat temu przyjęli wiarę. Nie ma tu Portugalczyków, ponieważ ziemia jest jałowa i nieurodzajna. Miejscowi chrześcijanie z powodu braku kapłanów wiedzą tylko to, że zostali ochrzczeni. Nie ma tu kapłana, który by odprawiał dla nich mszę świętą, ani też nikogo, kto by ich uczył pacierza oraz przykazań Bożych.

Odkąd więc tu jestem, nie przestaję chrzcić dzieci. Tak więc oczyściłem ogromną liczbę dzieci, o których można powiedzieć, że nie rozróżniają między swoją prawicą a lewicą. Te dzieci nie dają mi spokoju ani czasu na odmówienie oficjum, jedzenie czy spanie, zanim nie nauczę ich jakiejś modlitwy. Tu zaczynam rozumieć, że "do takich należy królestwo Boże".

Byłoby to z mej strony brakiem wiary, gdybym nie zadośćuczynił tak pobożnym pragnieniom. Dlatego nauczywszy ich wyznawać Boga w Trójcy Jedynego, wyjaśniłem im Skład Apostolski oraz Ojcze nasz i Zdrowaś Maryjo. Zauważyłem, że te dzieci są bardzo pojętne i niewątpliwie stałyby się dobrymi chrześcijanami, gdyby je tylko zaznajomić dokładniej z nauką naszej wiary.

W tych krajach bardzo wielu nie jest chrześcijanami tylko dlatego, że nie ma nikogo, kto by wśród nich apostołował. Często wspominam, jak to dawniej, na uczelniach europejskich, a szczególnie na Sorbonie, wyszedłszy z siebie krzyczałem do tych, którzy mają więcej wiedzy niż miłości, i nawoływałem ich tymi słowami: O jak wiele dusz z waszej winy traci niebo i pogrąża się w otchłań piekła!

Obyż to oni tak się przykładali do apostolstwa, jak pilni są do nauki, by mogli zdać Bogu rachunek z powierzonych im talentów wiedzy. O gdybyż ta myśl mogła ich poruszyć; oby odbyli ćwiczenia duchowne i zechcieli posłuchać tego, co by im Pan powiedział w głębi ich serca, i porzucili swoje pożądania i sprawy ziemskie. Byliby wtedy gotowi na wezwanie Pańskie i wołali do Niego: "Oto jestem, co mam czynić, Panie?" Poślij mnie, dokąd zechcesz, nawet i do Indii.

RESPONSORIUM (Łk 10, 2; Dz 1, 8)

W. Żniwo wprawdzie wielkie, ale robotników mało. * Proście więc Pana żniwa, żeby wyprawił robotników na swoje żniwo.

K. Kiedy Duch Święty zstąpi na was, otrzymacie Jego moc i będziecie moimi świadkami aż po krańce ziemi. W. Proście więc Pana żniwa, żeby wyprawił robotników na swoje żniwo.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty przez misjonarską działalność świętego Franciszka Ksawerego pociągnąłeś do światła Ewangelii liczne narody, † daj wszystkim wiernym tę samą gorliwość w rozszerzaniu wiary, * aby na całej ziemi Kościół święty cieszył się z nowych wyznawców. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zgromadzeniu Sióstr Adoratorek Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Jutrznia

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Jezu Chryste, Słowo Ojca,

Królu chwały pośród świętych,

Światło i zbawienie świata,

W Ciebie wierzymy.

2  Chlebie i napoju życia,

Balsamie, szato, mieszkanie,

Mocy, schronienie, otucho,

Tobie ufamy.

3  O, oświeć nas Twoim Duchem

Kiedy noc nastanie ciemna,

Naszą pielgrzymkę pokieruj

Do domu Ojca. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Budzą się moje oczy jeszcze przed świtem, * aby rozważać Twoje słowo, Panie.

Psalm 119, 145-152

XIX (Kof)

Prośba o wierność przykazaniom

Z całego serca wołam, wysłuchaj mnie, Panie, *

zachować chcę Twoje ustawy.

Wołam do Ciebie, a Ty mnie wybaw, *

będę strzegł Twoich napomnień.

Przychodzę o świcie i wołam, *

pokładam ufność w Twoich słowach.

Budzą się moje oczy jeszcze przed świtem, *

aby rozważać Twoje słowo.

W dobroci swej, Panie, słuchaj głosu mego *

i daj mi życie zgodne z Twoim przykazaniem.

Zbliżają się niegodziwi moi prześladowcy, *

dalecy są oni od Twojego Prawa.

Jesteś blisko, Panie, *

i wszystkie Twe przykazania są prawdą.

Od dawna wiem z Twoich napomnień, *

że ustaliłeś je na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Budzą się moje oczy jeszcze przed świtem, / aby rozważać Twoje słowo, Panie.

2 ant. Pan jest moją mocą i źródłem męstwa, * Jemu zawdzięczam moje ocalenie.

Pieśń (Wj 15, 1b-4. 8-13. 17-18)

Hymn zwycięstwa po przejściu Morza Czerwonego

Ci, którzy zwyciężyli Bestię, śpiewają pieśń Mojżesza, sługi Bożego (por. Ap 15, 2-3)

Zaśpiewam na cześć Pana, który okrył się sławą, *

gdy konia i jeźdźca pogrążył w morskiej toni.

Pan jest moją mocą i źródłem męstwa, *

Jemu zawdzięczam moje ocalenie.

On Bogiem moim, uwielbiać Go będę, *

On Bogiem mego ojca, będę Go wywyższać.

Pan, wojownik potężny, *

«Ten, który jest», brzmi Jego imię.

Rzucił w morze rydwany faraona i wojsko jego, *

wybrani wodzowie legli w Morzu Czerwonym.

Od Twojego tchnienia spiętrzyły się wody, †

jak wał stanęły ogromne fale, *

w pośrodku morza zakrzepły otchłanie.

Mówił nieprzyjaciel: "Będę ścigał, dopadnę, †

rozdzielę łupy i nasycę mą duszę, *

dobędę miecza, moja ręka ich zniszczy!"

Lecz Tyś posłał swój wicher i przykryło ich morze, *

zatonęli jak ołów wśród gwałtownych wirów.

Któż spomiędzy bogów równy Tobie, Panie, †

kto blaskiem świętości podobny do Ciebie, *

straszliwy w czynach, sprawiający cuda?

Wyciągnąłeś prawicę *

i wchłonęła ich ziemia.

Ty zaś wiodłeś swą łaską lud oswobodzony †

i doprowadziłeś go Twoją mocą *

do swego mieszkania świętego.

Wprowadziłeś ich i osadziłeś *

na górze Twojego dziedzictwa,

W miejscu, któreś uczynił swoim mieszkaniem, *

w świątyni zbudowanej Twoimi rękami.

Pan jest Królem *

na zawsze i na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan jest moją mocą i źródłem męstwa, / Jemu zawdzięczam moje ocalenie.

3 ant. Chwalcie Pana, * wszystkie narody. †

Psalm 117

Chwała miłosiernemu Bogu

Niech poganie wielbią Boga za okazane sobie miłosierdzie (por. Rz 15, 9)

Chwalcie Pana, wszystkie narody, *

† wysławiajcie Go, wszystkie ludy!

Bo potężna nad nami Jego łaska, *

a wierność Pana trwa na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Chwalcie Pana, wszystkie narody.

CZYTANIE (1 Kor 15, 1-4)

Przypominam, bracia, Ewangelię, którą wam głosiłem, którąście przyjęli i w której też trwacie. Przez nią również będziecie zbawieni, jeżeli ją zachowacie tak, jak wam rozkazałem. Chyba, żebyście uwierzyli na próżno. Przekazałem wam na początku to, co przejąłem: że Chrystus umarł - zgodnie z Pismem - za nasze grzechy, że został pogrzebany, że zmartwychwstał trzeciego dnia zgodnie z Pismem.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Stanąłem przed wami w słabości, * Aby wiara wasza opierała się na mocy Bożej.

W.  Stanąłem przed wami w słabości, / Aby wiara wasza opierała się na mocy Bożej.

K.   Postanowiłem nie znać niczego więcej, jak tylko Jezusa Chrystusa ukrzyżowanego.

W.  Aby wiara wasza opierała się na mocy Bożej.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Stanąłem przed wami w słabości, / Aby wiara wasza opierała się na mocy Bożej.

PIEŚŃ ZACHARIASZA (Łk 1, 68-79)

Ant. Błogosławiony Pan; * On odkupił wszystkie narody / i wezwał je z ciemności do swego przedziwnego światła.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

bo lud swój nawiedził i wyzwolił.

I wzbudził dla nas moc zbawczą *

w domu swego sługi Dawida.

Jak zapowiedział od dawna *

przez usta swych świętych proroków,

Że nas wybawi od naszych nieprzyjaciół *

i z ręki wszystkich, którzy nas nienawidzą;

Że naszym ojcom okaże miłosierdzie *

i wspomni na swe święte przymierze,

Na przysięgę, którą złożył *

ojcu naszemu Abrahamowi.

Da nam, że z mocy nieprzyjaciół wyrwani, *

służyć Mu będziemy bez trwogi,

W pobożności i sprawiedliwości przed Nim *

po wszystkie dni nasze.

A ty, dziecię, zwać się będziesz prorokiem Najwyższego, *

gdyż pójdziesz przed Panem przygotować Mu drogi.

Jego ludowi dasz poznać zbawienie *

przez odpuszczenie grzechów.

Dzięki serdecznej litości naszego Boga, *

z jaką nas nawiedzi z wysoka Wschodzące Słońce,

By oświecić tych, co w mroku i cieniu śmierci mieszkają, *

aby nasze kroki skierować na drogę pokoju.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Błogosławiony Pan; / On odkupił wszystkie narody / i wezwał je z ciemności do swego przedziwnego światła.

PROŚBY

Przez wstawiennictwo naszego Patrona, św. Franciszka Ksawerego, zwracamy się do Boga, naszego Ojca, w Duchu Jego zmartwychwstałego Syna, i wołamy z wiarą:

Przyjdź Królestwo Twoje, Panie.

Ojcze, Ty rozpaliłeś gorliwość u świętego Franciszka Ksawerego,

- spraw, aby Twój Kościół był skutecznym świadkiem Twojej miłości do wszelkiego stworzenia.

Przyjdź Królestwo Twoje, Panie.

Ty wzbudziłeś wielkiego ducha misyjnego u świętego Franciszka Ksawerego,

- spraw, aby głoszona Ewangelia zbawienia dotarła do wszystkich narodów.

Przyjdź Królestwo Twoje, Panie.

Ojcze, Ty obdarzyłeś serce świętego Franciszka Ksawerego wielką miłością do małych i słabych,

- spraw, aby misjonarze niosący Dobrą Nowinę, zawsze szczególnie miłowali ubogich i odrzuconych.

Przyjdź Królestwo Twoje, Panie.

Ojcze, Ty napełniłeś swym Duchem apostoła Indii,

- spraw, aby wszyscy ochrzczeni, w dawaniu świadectwa i głoszeniu Twojego Słowa, zawsze byli ożywiani tą samą miłością Chrystusa.

Przyjdź Królestwo Twoje, Panie.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Boże, Ty przez misjonarską działalność świętego Franciszka Ksawerego pociągnąłeś do światła Ewangelii liczne narody, † daj wszystkim wiernym tę samą gorliwość w rozszerzaniu wiary, * aby na całej ziemi Kościół święty cieszył się z nowych wyznawców. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zgromadzeniu Sióstr Adoratorek Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa przedpołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Teraz wzywamy Ciebie, Duchu,

Coś równy w Bóstwie Ojcu z Synem,

Przyjdź i napełnij nasze serca

Ożywczym światłem swojej łaski.

2  Słowa, uczynki, myśl i wola

Niech z mocą głoszą Twoją chwałę,

Miłość niech jasnym ogniem płonie,

By mogła objąć wszystkich ludzi.

3  Daj nam przez Ciebie poznać Ojca

I Jego Syna Jedynego;

Z wiarą niezłomną wyznajemy,

Że Ty pochodzisz od Nich Obu. Amen.

PSALMODIA

Ant. Zapowiedzieli prorocy, * że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

Psalm 119, 33-40

V (He)

Umocnienie na drodze przykazań

Naucz mnie, Panie, drogi Twoich ustaw, *

bym ich przestrzegał do końca.

Ucz mnie, bym przestrzegał Twego Prawa *

i zachowywał je całym sercem.

Prowadź mnie ścieżką Twoich przykazań, *

bo radość mi przynoszą.

Nakłoń me serce do Twoich napomnień, *

a nie do zysku.

Odwróć me oczy, niech na marność nie patrzą, *

udziel mi życia przez swoje słowo.

Spełnij dla Twego sługi swą obietnicę *

daną Twoim wyznawcom.

Odwróć moją hańbę, która mnie trwoży, *

bo Twoje wyroki są pełne dobroci.

Oto pożądam Twoich postanowień, *

według swej sprawiedliwości zapewnij mi życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 34

Bóg ocaleniem sprawiedliwych

Skosztowaliście, że słodki jest Pan (1 P 2, 3)

I

Będę błogosławił Pana po wieczne czasy, *

Jego chwała będzie zawsze na moich ustach.

Dusza moja chlubi się Panem, *

niech słyszą to pokorni i niech się weselą.

Wysławiajcie razem ze mną Pana, *

wspólnie wywyższajmy Jego imię.

Szukałem pomocy u Pana, a On mnie wysłuchał *

i wyzwolił od wszelkiej trwogi.

Spójrzcie na Niego, a rozpromienicie się radością, *

oblicza wasze nie zapłoną wstydem.

Oto zawołał biedak i Pan go usłyszał, *

i uwolnił od wszelkiego ucisku.

Anioł Pański otacza szańcem bogobojnych, *

aby ich ocalić.

Skosztujcie i zobaczcie, jak Pan jest dobry; *

szczęśliwy człowiek, który znajduje w Nim ucieczkę.

Bójcie się Pana, wszyscy Jego święci, *

gdyż bogobojni nie zaznają biedy.

Bogacze zubożeli i zaznali głodu, *

szukającym Pana niczego nie zabraknie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Zbliżcie się, synowie, posłuchajcie, co mówię, *

będę was uczył bojaźni Pańskiej.

Kim jest ten człowiek, który życia pożąda *

i długich dni pragnie, by się nimi cieszyć?

Powściągnij swój język od złego, *

a wargi swoje od kłamstwa.

Od zła się odwróć, czyń, co dobre, *

szukaj pokoju i dąż do niego.

Oczy Pana zwrócone na sprawiedliwych, *

uszy Jego otwarte na ich wołanie.

Pan zwraca swe oblicze przeciw zło czyniącym, *

by pamięć o nich wymazać z ziemi.

Pan słyszy wołających o pomoc *

i ratuje ich od wszelkiej udręki.

Pan jest blisko ludzi skruszonych w sercu, *

ocala upadłych na duchu.

Liczne są nieszczęścia, które cierpi sprawiedliwy, *

ale Pan go ze wszystkich wybawia.

On czuwa nad każdą jego kością *

i żadna z nich nie zostanie złamana.

Zło sprowadza śmierć na grzesznika, *

wrogów sprawiedliwego spotka kara.

Pan odkupi dusze sług swoich, *

nie zazna kary, kto się doń ucieka.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zapowiedzieli prorocy, / że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

CZYTANIE (Iz 4, 2)

W owym dniu Odrośl Pana stanie się ozdobą i chwałą, a owoc ziemi przepychem i krasą dla ocalałych z Izraela.

K. Narody będą czciły imię Twoje, Panie.

W. A wszyscy królowie ziemi Twoją chwałę.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty dla wybawienia ludzkości z niewoli grzechu posłałeś na świat swojego Jednorodzonego Syna, † udziel daru prawdziwej wolności wszystkim, * którzy pokładają nadzieję w Twoim przebaczeniu. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zgromadzeniu Sióstr Adoratorek Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa południowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Władco potężny, wierny Boże,

W swej dłoni dzierżysz losy świata,

Zdobisz poranek blaskiem słońca

I dajesz ciepło w dnia połowie.

2  Zgaś płomień gniewu i niezgody,

Zarzewie waśni i wzburzenia,

Daj ciałom zdrowie i wytrwałość,

Pokojem obdarz nasze serca.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: * Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

Psalm 119, 33-40

V (He)

Umocnienie na drodze przykazań

Naucz mnie, Panie, drogi Twoich ustaw, *

bym ich przestrzegał do końca.

Ucz mnie, bym przestrzegał Twego Prawa *

i zachowywał je całym sercem.

Prowadź mnie ścieżką Twoich przykazań, *

bo radość mi przynoszą.

Nakłoń me serce do Twoich napomnień, *

a nie do zysku.

Odwróć me oczy, niech na marność nie patrzą, *

udziel mi życia przez swoje słowo.

Spełnij dla Twego sługi swą obietnicę *

daną Twoim wyznawcom.

Odwróć moją hańbę, która mnie trwoży, *

bo Twoje wyroki są pełne dobroci.

Oto pożądam Twoich postanowień, *

według swej sprawiedliwości zapewnij mi życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 34

Bóg ocaleniem sprawiedliwych

Skosztowaliście, że słodki jest Pan (1 P 2, 3)

I

Będę błogosławił Pana po wieczne czasy, *

Jego chwała będzie zawsze na moich ustach.

Dusza moja chlubi się Panem, *

niech słyszą to pokorni i niech się weselą.

Wysławiajcie razem ze mną Pana, *

wspólnie wywyższajmy Jego imię.

Szukałem pomocy u Pana, a On mnie wysłuchał *

i wyzwolił od wszelkiej trwogi.

Spójrzcie na Niego, a rozpromienicie się radością, *

oblicza wasze nie zapłoną wstydem.

Oto zawołał biedak i Pan go usłyszał, *

i uwolnił od wszelkiego ucisku.

Anioł Pański otacza szańcem bogobojnych, *

aby ich ocalić.

Skosztujcie i zobaczcie, jak Pan jest dobry; *

szczęśliwy człowiek, który znajduje w Nim ucieczkę.

Bójcie się Pana, wszyscy Jego święci, *

gdyż bogobojni nie zaznają biedy.

Bogacze zubożeli i zaznali głodu, *

szukającym Pana niczego nie zabraknie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Zbliżcie się, synowie, posłuchajcie, co mówię, *

będę was uczył bojaźni Pańskiej.

Kim jest ten człowiek, który życia pożąda *

i długich dni pragnie, by się nimi cieszyć?

Powściągnij swój język od złego, *

a wargi swoje od kłamstwa.

Od zła się odwróć, czyń, co dobre, *

szukaj pokoju i dąż do niego.

Oczy Pana zwrócone na sprawiedliwych, *

uszy Jego otwarte na ich wołanie.

Pan zwraca swe oblicze przeciw zło czyniącym, *

by pamięć o nich wymazać z ziemi.

Pan słyszy wołających o pomoc *

i ratuje ich od wszelkiej udręki.

Pan jest blisko ludzi skruszonych w sercu, *

ocala upadłych na duchu.

Liczne są nieszczęścia, które cierpi sprawiedliwy, *

ale Pan go ze wszystkich wybawia.

On czuwa nad każdą jego kością *

i żadna z nich nie zostanie złamana.

Zło sprowadza śmierć na grzesznika, *

wrogów sprawiedliwego spotka kara.

Pan odkupi dusze sług swoich, *

nie zazna kary, kto się doń ucieka.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: / Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

CZYTANIE (Iz 4, 3)

Ktokolwiek pozostał żywy na Syjonie i kto się ostał w Jeruzalem, każdy będzie nazwany świętym i wpisany do Księgi Życia w Jeruzalem.

K. Pamiętaj o nas, Panie, bo upodobałeś sobie w swym ludzie.

W. I przyjdź nam z pomocą.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty dla wybawienia ludzkości z niewoli grzechu posłałeś na świat swojego Jednorodzonego Syna, † udziel daru prawdziwej wolności wszystkim, * którzy pokładają nadzieję w Twoim przebaczeniu. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zgromadzeniu Sióstr Adoratorek Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Wspomnienie obowiązkowe

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa popołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco potężny wszystkich rzeczy,

Wśród przemian świata Tyś niezmienny,

Światłem i czasem rządzisz mądrze

Następstwo godzin ustalając.

2  Wieczór napełnij swoim blaskiem,

By mroki nie zgasiły życia;

Kiedy zaś przyjdzie śmierć spokojna,

Doprowadź nas do wiecznej chwały.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Rzekła Maryja: * Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

Psalm 119, 33-40

V (He)

Umocnienie na drodze przykazań

Naucz mnie, Panie, drogi Twoich ustaw, *

bym ich przestrzegał do końca.

Ucz mnie, bym przestrzegał Twego Prawa *

i zachowywał je całym sercem.

Prowadź mnie ścieżką Twoich przykazań, *

bo radość mi przynoszą.

Nakłoń me serce do Twoich napomnień, *

a nie do zysku.

Odwróć me oczy, niech na marność nie patrzą, *

udziel mi życia przez swoje słowo.

Spełnij dla Twego sługi swą obietnicę *

daną Twoim wyznawcom.

Odwróć moją hańbę, która mnie trwoży, *

bo Twoje wyroki są pełne dobroci.

Oto pożądam Twoich postanowień, *

według swej sprawiedliwości zapewnij mi życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 34

Bóg ocaleniem sprawiedliwych

Skosztowaliście, że słodki jest Pan (1 P 2, 3)

I

Będę błogosławił Pana po wieczne czasy, *

Jego chwała będzie zawsze na moich ustach.

Dusza moja chlubi się Panem, *

niech słyszą to pokorni i niech się weselą.

Wysławiajcie razem ze mną Pana, *

wspólnie wywyższajmy Jego imię.

Szukałem pomocy u Pana, a On mnie wysłuchał *

i wyzwolił od wszelkiej trwogi.

Spójrzcie na Niego, a rozpromienicie się radością, *

oblicza wasze nie zapłoną wstydem.

Oto zawołał biedak i Pan go usłyszał, *

i uwolnił od wszelkiego ucisku.

Anioł Pański otacza szańcem bogobojnych, *

aby ich ocalić.

Skosztujcie i zobaczcie, jak Pan jest dobry; *

szczęśliwy człowiek, który znajduje w Nim ucieczkę.

Bójcie się Pana, wszyscy Jego święci, *

gdyż bogobojni nie zaznają biedy.

Bogacze zubożeli i zaznali głodu, *

szukającym Pana niczego nie zabraknie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Zbliżcie się, synowie, posłuchajcie, co mówię, *

będę was uczył bojaźni Pańskiej.

Kim jest ten człowiek, który życia pożąda *

i długich dni pragnie, by się nimi cieszyć?

Powściągnij swój język od złego, *

a wargi swoje od kłamstwa.

Od zła się odwróć, czyń, co dobre, *

szukaj pokoju i dąż do niego.

Oczy Pana zwrócone na sprawiedliwych, *

uszy Jego otwarte na ich wołanie.

Pan zwraca swe oblicze przeciw zło czyniącym, *

by pamięć o nich wymazać z ziemi.

Pan słyszy wołających o pomoc *

i ratuje ich od wszelkiej udręki.

Pan jest blisko ludzi skruszonych w sercu, *

ocala upadłych na duchu.

Liczne są nieszczęścia, które cierpi sprawiedliwy, *

ale Pan go ze wszystkich wybawia.

On czuwa nad każdą jego kością *

i żadna z nich nie zostanie złamana.

Zło sprowadza śmierć na grzesznika, *

wrogów sprawiedliwego spotka kara.

Pan odkupi dusze sług swoich, *

nie zazna kary, kto się doń ucieka.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Rzekła Maryja: / Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

CZYTANIE (Iz 61, 11)

Jak ziemia wydaje swe plony, jak ogród rozplenia swe zasiewy, tak Pan Bóg sprawi, że się rozpleni sprawiedliwość i chwała wobec wszystkich narodów.

K. Przyjdź, Panie, i nie zwlekaj.

W. Odpuść winy swojemu ludowi.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty dla wybawienia ludzkości z niewoli grzechu posłałeś na świat swojego Jednorodzonego Syna, † udziel daru prawdziwej wolności wszystkim, * którzy pokładają nadzieję w Twoim przebaczeniu. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

I Nieszpory

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  W tym świętym czasie oczekiwania

Równajmy ścieżki naszego życia,

By Pan nas zastał przygotowanych

Na swoje przyjście.

2  Niech się obniżą wyniosłe szczyty,

Niech się doliny podniosą w górę,

A wszelka droga podąża prosto

Do swego celu.

3  Bo już się zbliża Zbawiciel świata,

Przynosząc światło zbłąkanym w mroku,

I każdy człowiek zobaczy Słowo

Wcielone dla nas.

4  A kiedy wróci na końcu czasów,

By sądzić ludzi za ich uczynki,

Niech Jego łaska i miłosierdzie

Przeważą winę.

5  Wielbimy Ciebie, Odkupicielu,

I Twego Ojca z płomiennym Duchem:

Niech będzie chwała przez wieczność całą

Najświętszej Trójcy. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Ciesz się i wesel, nowy Syjonie, * bo przychodzi do ciebie twój Król łagodny. / On przynosi zbawienie swojemu ludowi.

Psalm 119, 105-112

XIV (Nun)

Prawo Boże światłem i dziedzictwem

Twoje słowo jest pochodnią dla stóp moich, Panie, *

i światłem na mojej ścieżce.

Przysiągłem i postanawiam *

przestrzegać Twych sprawiedliwych wyroków.

Panie, bardzo jestem udręczony, *

zachowaj mnie przy życiu, jak mi obiecałeś.

Przyjmij, Panie, ofiary ust moich *

i naucz mnie Twoich wyroków.

Moje życie jest wciąż w niebezpieczeństwie, *

lecz Prawa Twego nie zapominam.

Grzesznicy zastawili na mnie sidła, *

lecz nie zboczyłem od Twoich postanowień.

Napomnienia Twoje są moim dziedzictwem na wieki, *

bo są radością mojego serca.

Nakłaniam swoje serce, by wypełniało Twe ustawy, *

na wieki i na zawsze.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Ciesz się i wesel, nowy Syjonie, / bo przychodzi do ciebie twój Król łagodny. / On przynosi zbawienie swojemu ludowi.

2 ant. Wzmocnijcie osłabłe ręce, * nabierzcie odwagi i wołajcie: / Oto nasz Bóg przyjdzie, aby nas zbawić.

Psalm 16

Bóg najwyższym dobrem

Bóg wskrzesił Jezusa, zerwawszy więzy śmierci (Dz 2, 24)

Zachowaj mnie, Boże, bo chronię się do Ciebie, †

mówię do Pana: "Tyś jest Panem moim, *

poza Tobą nie ma dla mnie dobra".

Wzbudził On we mnie miłość przedziwną *

do świętych, którzy mieszkają na Jego ziemi.

A wszyscy, którzy idą za obcymi bogami, *

pomnażają swoje udręki.

Nie będę wylewał krwi w ofiarach dla nich, *

nie wymówią ich imion moje wargi.

Pan moim dziedzictwem i przeznaczeniem, *

to On mój los zabezpiecza.

Sznur mierniczy szczodrze mi dział wyznaczył, *

jak miłe jest dla mnie dziedzictwo moje!

Błogosławię Pana, który dał mi rozsądek, *

bo serce napomina mnie nawet nocą.

Zawsze stawiam sobie Pana przed oczy, *

On jest po mojej prawicy, nic mną nie zachwieje.

Dlatego cieszy się moje serce i dusza raduje, *

a ciało moje będzie spoczywać bezpiecznie,

Bo w kraju zmarłych duszy mej nie zostawisz *

i nie dopuścisz, bym pozostał w grobie.

Ty ścieżkę życia mi ukażesz, †

pełnię radości przy Tobie *

i wieczne szczęście po Twojej prawicy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wzmocnijcie osłabłe ręce, / nabierzcie odwagi i wołajcie: / Oto nasz Bóg przyjdzie, aby nas zbawić.

3 ant. Prawo zostało nadane przez Mojżesza, * łaska i prawda przyszły przez Jezusa Chrystusa.

Pieśń (Hbr 5, 5. 7-9)

Chrystus Arcykapłan

Chrystus nie sam siebie okrył sławą *

przez to, że stał się arcykapłanem.

Ale uczynił to Ten, który powiedział do Niego: *

"Ty jesteś moim Synem, Jam Cię dziś zrodził".

Za dni ciała swego, *

z głośnym wołaniem i płaczem

Zanosił On gorące prośby i błagania *

do Tego, który mógł Go wybawić od śmierci,

I został wysłuchany *

dzięki swej uległości.

A chociaż był Synem, *

nauczył się posłuszeństwa przez to, co wycierpiał.

A gdy wszystko wykonał, †

stał się sprawcą wiecznego zbawienia *

dla wszystkich, którzy Go słuchają.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Prawo zostało nadane przez Mojżesza, / łaska i prawda przyszły przez Jezusa Chrystusa.

CZYTANIE (1 Tes 5, 23-24)

Sam Bóg pokoju niech was całkowicie uświęca, aby nienaruszony duch wasz, dusza i ciało bez zarzutu zachowały się na przyjście naszego Pana, Jezusa Chrystusa. Wierny jest Ten, który was wzywa; On też tego dokona.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Okaż nam, Panie, * Miłosierdzie swoje.

W.  Okaż nam, Panie, / Miłosierdzie swoje.

K.   I daj nam swoje zbawienie.

W.  Miłosierdzie swoje.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Okaż nam, Panie, / Miłosierdzie swoje.

PIEŚŃ MARYI (Łk 1, 46-55)

Ant. Wystąpił Jan Chrzciciel * i głosił na pustyni te słowa: / Nawróćcie się, bo bliskie jest królestwo niebieskie.

Wielbi dusza moja Pana *

i raduje się duch mój w Bogu, Zbawicielu moim.

Bo wejrzał na uniżenie swojej Służebnicy. *

Oto bowiem odtąd błogosławić mnie będą wszystkie pokolenia.

Gdyż wielkie rzeczy uczynił mi Wszechmocny, *

a Jego imię jest święte.

Jego miłosierdzie z pokolenia na pokolenie *

nad tymi, którzy się Go boją.

Okazał moc swego ramienia, *

rozproszył pyszniących się zamysłami serc swoich.

Strącił władców z tronu, *

a wywyższył pokornych.

Głodnych nasycił dobrami, *

a bogatych z niczym odprawił.

Ujął się za swoim sługą, Izraelem, *

pomny na swe miłosierdzie,

Jak obiecał naszym ojcom, *

Abrahamowi i jego potomstwu na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wystąpił Jan Chrzciciel / i głosił na pustyni te słowa: / Nawróćcie się, bo bliskie jest królestwo niebieskie.

PROŚBY

Z pokorą błagajmy Chrystusa Pana, narodzonego z Maryi Dziewicy, i wołajmy do Niego:

Przybądź, Panie Jezu.

Jednorodzony Synu Boży, Ty masz przyjść jako pośrednik Nowego Przymierza,

- spraw, aby świat przyjął Cię i uznał.

Przybądź, Panie Jezu.

Zrodzony przed wiekami przez Ojca, przyjąłeś ciało z Maryi Dziewicy,

- wybaw nas od wszelkiego zepsucia ludzkiej natury.

Przybądź, Panie Jezu.

Będąc życiem, przyszedłeś, aby przyjąć śmierć naszą,

- zachowaj nas od kary wiecznej śmierci.

Przybądź, Panie Jezu.

W swoim miłosierdziu zawsze niosłeś ludziom ulgę w cierpieniu,

- okaż nam litość, gdy przyjdziesz nas sądzić.

Przybądź, Panie Jezu.

Chryste Panie, Ty przez śmierć swoją przyszedłeś umarłym z pomocą,

- wysłuchaj nas, gdy Cię błagamy o pokój dla zmarłych.

Przybądź, Panie Jezu.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Wszechmogący i miłosierny Boże, † spraw, aby troski doczesne nie przeszkadzały nam w dążeniu na spotkanie z Twoim Synem, * lecz niech nadprzyrodzona mądrość kształtuje nasze czyny i doprowadzi nas do zjednoczenia z Chrystusem. Który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

Kompleta

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

W tym miejscu przewidziany jest rachunek sumienia.

We wspólnie odprawianym oficjum można użyć jednej z formuł aktu pokuty.

HYMN

1  Nim kres nadejdzie jasności,

Błagamy, Stwórco wszechświata,

Byś nas otaczał opieką

I chronił w swojej dobroci.

2  Niech serca nawet uśpione

Przez sen czuwają przy Tobie;

A kiedy zbudzi je zorza,

Niech Ciebie wielbią z weselem.

3  Niech ciało zdrowiem się cieszy

I duch gorliwość odnajdzie,

A Ty swym światłem przenikaj

Głębokie nocy ciemności.

4  O spraw to, Ojcze najlepszy,

Przez Syna Twego, Chrystusa,

Co z Tobą w Ducha jedności

Króluje w blasku na wieki. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Zmiłuj się nade mną, Panie, * i wysłuchaj moją modlitwę.

Psalm 4

Dziękczynienie

Godnym podziwu uczynił Pan Tego, którego wskrzesił z martwych (św. Augustyn)

Kiedy Cię wzywam, odpowiedz mi, Boże, *

który wymierzasz mi sprawiedliwość.

Tyś mnie wydźwignął z utrapienia, *

zmiłuj się nade mną i wysłuchaj moją modlitwę.

Jak długo będą ociężałe wasze serca, mężowie? *

Czemu kochacie marność i szukacie kłamstwa?

Wiedzcie, że godnym podziwu czyni Pan swego wiernego, *

Pan mnie wysłucha, gdy będę Go wzywał.

Zadrżyjcie i już nie grzeszcie, *

rozważcie na swych łożach i zamilknijcie.

Złóżcie należne ofiary *

i miejcie nadzieję w Panu.

Wielu powiada: "Któż nam szczęście ukaże?" *

Wznieś ponad nami, Panie, światłość Twojego oblicza!

Więcej wlałeś radości w moje serce *

niż w czasie obfitych plonów pszenicy i wina.

Spokojnie zasypiam, kiedy się położę, †

bo tylko Ty jeden, Panie, *

pozwalasz mi żyć bezpiecznie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zmiłuj się nade mną, Panie, / i wysłuchaj moją modlitwę.

2 ant. Wśród nocy * błogosławcie Pana.

Psalm 134

Wieczorna modlitwa w świątyni

Chwalcie Boga naszego, wszyscy Jego słudzy, którzy się Go boicie, mali i wielcy! (Ap 19, 5)

Błogosławcie Pana, wszyscy słudzy Pańscy, *

którzy przebywacie nocą w Jego domu.

Wznieście wasze ręce ku Miejscu Świętemu *

i błogosławcie Pana.

Niech cię Pan błogosławi ze Syjonu, *

Ten, który stworzył niebo i ziemię.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wśród nocy błogosławcie Pana.

CZYTANIE (Pwt 6, 4-7)

Słuchaj, Izraelu: Pan jest naszym Bogiem, Panem jedynym. Będziesz miłował Pana, Boga twojego, z całego swego serca, z całej duszy swojej, ze wszystkich sił swoich. Niech pozostaną w twym sercu te słowa, które ja ci dziś nakazuję. Wpoisz je twoim synom, będziesz o nich mówił przebywając w domu, w czasie podróży, kładąc się spać i wstając ze snu.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   W ręce Twoje, Panie, * Powierzam ducha mojego.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

K.   Ty nas odkupiłeś, Panie, Boże wierny.

W.  Powierzam ducha mojego.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

PIEŚŃ SYMEONA (Łk 2, 29-32)

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, * podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

Teraz, o Panie, pozwól odejść swemu słudze w pokoju, *

według słowa Twojego,

Bo moje oczy ujrzały Twoje zbawienie, *

któreś przygotował wobec wszystkich narodów:

Światło na oświecenie pogan *

i chwałę ludu Twego, Izraela.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, / podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący Boże, bądź z nami tej nocy, † abyśmy jutro z Twoją pomocą wstali * i radowali się ze zmartwychwstania Chrystusa. Który żyje i króluje na wieki wieków. Amen.

Noc spokojną i śmierć szczęśliwą niech nam da Bóg wszechmogący, Ojciec i Syn, i Duch Święty. W. Amen.

ANTYFONA DO NAJŚWIĘTSZEJ MARYI PANNY

Witaj, niebios Królowo,

Witaj, Pani aniołów,

Witaj, Różdżko i Bramo;

Jasność zrodziłaś światu.

Ciesz się, Panno chwalebna,

Ponad wszystkie piękniejsza,

Witaj, o Najśliczniejsza;

Proś Chrystusa za nami.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY

W Zgromadzeniu Misjonarzy Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Święto

Kolor szat: BIAŁY

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Garść informacji:

Franciszek urodził się w 1506 r. w Navarra (Hiszpania), na Sorbonie w Paryżu poznał św. Ignacego Loyolę. Po święceniach kapłańskich w 1537 r. w Wenecji rozpoczął swą posługę w Rzymie. Na usilną prośbę króla Portugalii w 1541 r. został wysłany na misje do Indii: wyruszył w podróż z krzyżem, brewiarzem i drobnymi rzeczami osobistymi. W Goa rozpoczął swoja misję pośród chorych, biednych i dzieci, nazywany przez nich "Wielkim Ojcem". Potrafił podjąć każde ryzyko, przekonany, że "ufność Bogu jest najlepszym lekarstwem na wszelkie trudy". Udał się również do Japonii, gdzie, bez znajomości języka i obyczajów, nawrócił niewielką liczbę osób, które nazywał "słodyczą swojej duszy". Jego marzenie ewangelizacji Chin rozwiało się z powodu śmierci, która go zabrała w 1552 r. na wyspie Sancian, gdy oczekiwał na statek. Papież Grzegorz XV w 1622 r. zaliczył go w poczet świętych.

Św. Kasper del Bufalo, który w dzieciństwie został zachowany od poważnego zagrożenia ślepotą za wstawiennictwem św. Franciszka Ksawerego, żywił szczególne nabożeństwo do tego wielkiego misjonarza, obrał go sobie za wzorzec dla swojego życia i wybrał go na patrona swego zgromadzenia misyjnego.

Również św. Maria De Mattias zechciała obrać "chwalebnego świętego Franciszka Ksawerego opiekunem Instytutu", co napisała w Regule z 1838 i z 1857 roku. Adoratorki Krwi Chrystusa nadal oddają jemu cześć i wzywają go jako Patrona.

Teksty Mszy św.

ANTYFONA NA WEJŚCIE (Ps 96, 3-4)

Głoście chwałę Boga wśród wszystkich narodów, * rozgłaszajcie Jego cuda pośród wszystkich ludów, * bo Pan jest wielki, godzien wszelkiej chwały.

Odmawia się hymn Chwała na wysokości Bogu...

KOLEKTA

Boże, Ty przez misjonarską działalność świętego Franciszka Ksawerego pociągnąłeś do światła Ewangelii liczne narody, † daj wszystkim wiernym tę samą gorliwość w rozszerzaniu wiary, * aby na całej ziemi Kościół święty cieszył się z nowych wyznawców. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków.

PIERWSZE CZYTANIE (1 Kor 9, 16-19. 22-23)

Biada mi, gdybym nie głosił Ewangelii

Czytanie z Pierwszego listu świętego Pawła Apostoła do Koryntian. Bracia: Nie jest dla mnie powodem do chluby to, że głoszę Ewangelię. Świadom jestem ciążącego na mnie obowiązku. Biada mi, gdybym nie głosił Ewangelii. Gdybym to czynił z własnej woli, miałbym zapłatę, lecz jeśli działam nie z własnej woli, to tylko spełniam obowiązki szafarza.

Jakąż przeto mam zapłatę? Otóż tę właśnie, że głosząc Ewangelię bez żadnej zapłaty, nie korzystam z praw, jakie mi daje Ewangelia.

Tak więc nie zależąc od nikogo, stałem się niewolnikiem wszystkich, aby tym liczniejsi byli ci, których pozyskam.

Dla słabych stałem się jak słaby, by pozyskać słabych. Stałem się wszystkim dla wszystkich, żeby w ogóle ocalić przynajmniej niektórych. Wszystko zaś czynię dla Ewangelii, by mieć w niej swój udział.

Oto słowo Boże.

PSALM RESPONSORYJNY (Ps 117, 1. 2)

Refren: Całemu światu głoście Ewangelię.

Chwalcie Pana, wszystkie narody, *

wysławiajcie Go, wszystkie ludy,

bo potężna nad nami Jego łaska, *

a wierność Pana trwa na wieki.

Refren: Całemu światu głoście Ewangelię.

AKLAMACJA PRZED EWANGELIĄ (Iz 61, 1)

Alleluja, alleluja, alleluja.

Duch Pański spoczywa na mnie,

posłał mnie, abym ubogim głosił dobrą nowinę.

Alleluja, alleluja, alleluja.

EWANGELIA (Mk 16, 15-20)

Idźcie na cały świat i głoście Ewangelię

Słowa Ewangelii według św. Marka. Jezus ukazawszy się Jedenastu powiedział do nich: "Idźcie na cały świat i głoście Ewangelię wszelkiemu stworzeniu. Kto uwierzy i przyjmie chrzest, będzie zbawiony, a kto nie uwierzy, będzie potępiony. Tym zaś, którzy uwierzą, te znaki towarzyszyć będą: W imię moje złe duchy będą wyrzucać, nowymi językami mówić będą; węże brać będą do rąk, i jeśliby co zatrutego wypili, nie będzie im szkodzić. Na chorych ręce kłaść będą, i ci odzyskają zdrowie".

Po rozmowie z nimi Pan Jezus został wzięty do nieba i zasiadł po prawicy Boga. Oni zaś poszli i głosili Ewangelię wszędzie, a Pan współdziałał z nimi i potwierdzał naukę znakami, które jej towarzyszyły.

Oto słowo Pańskie.

MODLITWA NAD DARAMI

Wszechmogący Boże, przyjmij dary złożone w dniu wspomnienia świętego Franciszka, który pragnąc zbawienia ludzi udał się w dalekie kraje, † spraw, abyśmy czynem świadczyli o prawdziwości Ewangelii * i otoczeni braćmi w wierze zdążali do Ciebie. Przez Chrystusa, Pana naszego.

PREFACJA

1. Dwa przyjścia Chrystusa

Zaprawdę, godne to i sprawiedliwe, słuszne i zbawienne, * abyśmy zawsze i wszędzie Tobie składali dziękczynienie, * Panie, Ojcze, święty, wszechmogący, wieczny Boże, * przez naszego Pana Jezusa Chrystusa.

On przez pierwsze przyjście w ludzkiej naturze * spełnił Twoje odwieczne postanowienie, * a nam otworzył drogę wiecznego zbawienia. * On ponownie przyjdzie w blasku swej chwały, * aby nam udzielić obiecanych darów, * których, czuwając, z ufnością oczekujemy.

Dlatego z Aniołami i Archaniołami, * i z wszystkimi chórami niebios * głosimy Twoją chwałę, * razem z nimi wołając...

ANTYFONA NA KOMUNIĘ (por. Mk 16, 15; Mt 28, 20)

Idźcie na cały świat i głoście Ewangelię wszelkiemu stworzeniu. * Ja jestem z wami przez wszystkie dni aż do skończenia świata.

MODLITWA PO KOMUNII

Boże, nasz Ojcze, niech Eucharystia zapali w nas ogień tej miłości, którym płonął święty Franciszek pragnąc zbawienia ludzi, † abyśmy gorliwiej Tobie służyli * i otrzymali nagrodę obiecaną dobrym pracownikom. Przez Chrystusa, Pana naszego.

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zgromadzeniu Misjonarzy Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Święto

Kolor szat: BIAŁY

Wezwanie

Przewodniczący: † Panie, otwórz wargi moje.

Wszyscy: A usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Psalm 95

Wezwanie do chwalenia Boga

Zachęcajcie się wzajemnie każdego dnia, póki trwa to, co "dziś" się nazywa (Hbr 3, 13)

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Przyjdźcie, radośnie śpiewajmy Panu, *

wznośmy okrzyki ku chwale Opoki naszego zbawienia.

Stańmy przed obliczem Jego z uwielbieniem, *

z weselem śpiewajmy Mu pieśni.

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Bo Pan jest Bogiem wielkim, *

wielkim Królem nad wszystkimi bogami.

W Jego ręku głębiny ziemi, *

szczyty gór do Niego należą.

Jego własnością jest morze, które sam stworzył, *

i ziemia, którą ulepiły Jego ręce.

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Przyjdźcie, uwielbiajmy Go padając na twarze, *

klęknijmy przed Panem, który nas stworzył,

Albowiem On jest naszym Bogiem, †

a my ludem Jego pastwiska *

i owcami w Jego ręku.

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Obyście dzisiaj usłyszeli głos Jego: †

"Niech nie twardnieją wasze serca jak w Meriba, *

jak na pustyni w dniu Massa,

Gdzie Mnie kusili wasi ojcowie, *

doświadczali Mnie, choć widzieli moje dzieła.

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Przez lat czterdzieści to pokolenie wstręt we Mnie budziło †

i powiedziałem: «Są ludem o sercu zbłąkanym *

i moich dróg nie znają».

Przeto przysiągłem w gniewie, *

że nie wejdą do mojej krainy spoczynku".

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. W dzień świętego Franciszka Ksawerego, / przyjdźcie, uwielbiajmy Pana Jezusa, światło całej ludzkości.

Jeśli psalm Wezwania ze swoją antyfoną ma poprzedzać Jutrznię, można go opuścić ze słusznej przyczyny.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zgromadzeniu Misjonarzy Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Święto

Kolor szat: BIAŁY

Godzina Czytań

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Ziarnem Chrystusa jesteśmy,

Co w słońcu Boga wzrastało,

W źródła wodzie zagniecione,

Boskim krzyżmem naznaczone.

2  W chleb nas przemień, Boże Ojcze,

Poprzez pokoju sakrament:

W jeden chleb, ducha i ciało,

W jeden święty Kościół, Panie.

3  Chryste, chwalebny Pasterzu,

Tobie moc i uwielbienie

Z Twym Ojcem i Duchem Świętym

Cześć, chwała na wieki wieków. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Powiedzcie wszystkim ludom: * Pan króluje!

Psalm 21, 2-8. 14

Dziękczynienie za zwycięstwo króla

Chrystus otrzymał życie, by zmartwychwstał, i długie dni na wieki, i na zawsze (św. Ireneusz)

Panie, król się weseli z Twojej potęgi *

i z Twej pomocy tak bardzo się cieszy.

Spełniłeś pragnienie jego serca *

i nie odmówiłeś błaganiom warg jego.

Bo pomyślne błogosławieństwo wcześniej nań zesłałeś, *

szczerozłotą koronę włożyłeś mu na głowę.

Prosił Ciebie o życie, *

Ty go obdarzyłeś długimi dniami na wieki i na zawsze.

Wielka jest jego chwała dzięki Twej pomocy, *

ozdobiłeś go dostojeństwem i blaskiem.

Gdyż błogosławieństwem uczyniłeś go na wieki, *

napełniłeś go radością Twojej obecności.

Król bowiem w Panu pokłada nadzieję *

i nie zachwieje się z łaski Najwyższego.

Powstań, Panie, w swojej potędze, *

będziemy śpiewać i sławić moc Twoją.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Powiedzcie wszystkim ludom: / Pan króluje!

2 ant. Moim dobrem jest żyć dla Boga; * moją radością głosić Jego cuda.

Psalm 92

Doskonałość Boża

Psalm ten wysławia dzieła Jednorodzonego (św. Atanazy)

I

Dobrze jest dziękować Panu, *

śpiewać Twojemu imieniu, Najwyższy,

Rano głosić łaskawość Twoją, *

a wierność Twoją nocami,

Na harfie dziesięciostrunnej i lirze, *

pieśnią przy dźwiękach cytry.

Bo weselę się, Panie, Twoimi czynami, *

raduję się dziełami rąk Twoich.

Jak wielkie są dzieła Twoje, Panie, *

i jakże głębokie Twe myśli!

Nie zna ich człowiek nierozumny *

i głupiec ich nie pojmuje.

Chociaż występni się plenią jak zielsko, *

a złoczyńcy jaśnieją przepychem,

I tak pójdą na wieczną zagładę, *

Ty zaś, Panie, na wieki jesteś wywyższony.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Moim dobrem jest żyć dla Boga; / moją radością głosić Jego cuda.

3 ant. We Krwi Jezusa nasza siła; * w Jego miłosierdziu nasze życie.

II

Bo oto wrogowie Twoi, Panie, †

bo oto wrogowie Twoi poginą, *

rozproszą się wszyscy złoczyńcy.

Dałeś mi siłę bawołu, *

skropiłeś mnie świeżym olejkiem.

Moje oko spogląda z góry na nieprzyjaciół, †

a uszy me usłyszały o klęsce przeciwników, *

tych, którzy na mnie powstają.

Sprawiedliwy zakwitnie jak palma, *

rozrośnie się jak cedr na Libanie.

Zasadzeni w domu Pańskim *

rozkwitną na dziedzińcach Boga naszego.

Nawet i w starości wydadzą owoc, *

zawsze pełni życiodajnych soków,

Aby świadczyć, że Pan jest sprawiedliwy; *

On moją Opoką i nie ma w Nim nieprawości.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. We Krwi Jezusa nasza siła; / w Jego miłosierdziu nasze życie.

K. Z moich ust usłyszysz Słowo.

W. I przekażesz je twoim braciom.

I CZYTANIE

Z Dziejów Apostolskich (10, 34-48a)

Również nad poganami został wylany dar Ducha Świętego

Wtedy Piotr przemówił w dłuższym wywodzie: "Przekonuję się, że Bóg naprawdę nie ma względu na osoby. Ale w każdym narodzie miły jest Mu ten, kto się Go boi i postępuje sprawiedliwie. Posłał swe słowo synom Izraela, zwiastując im pokój przez Jezusa Chrystusa. On to jest Panem wszystkich. Wiecie, co się działo w całej Judei, począwszy od Galilei, po chrzcie, który głosił Jan. Znacie sprawę Jezusa z Nazaretu, którego Bóg namaścił Duchem Świętym i mocą. Dlatego że Bóg był z Nim, przeszedł On dobrze czyniąc i uzdrawiając wszystkich, którzy byli pod władzą diabła. A my jesteśmy świadkami wszystkiego, co zdziałał w ziemi żydowskiej i w Jerozolimie. Jego to zabili, zawiesiwszy na drzewie. Bóg wskrzesił Go trzeciego dnia i pozwolił Mu ukazać się nie całemu ludowi, ale nam, wybranym uprzednio przez Boga na świadków, którzyśmy z Nim jedli i pili po Jego zmartwychwstaniu. On nam rozkazał ogłosić ludowi i dać świadectwo, że Bóg ustanowił Go sędzią żywych i umarłych. Wszyscy prorocy świadczą o tym, że każdy, kto w Niego wierzy, przez Jego imię otrzymuje odpuszczenie grzechów".

Kiedy Piotr jeszcze mówił o tym, Duch Święty zstąpił na wszystkich, którzy słuchali nauki. I zdumieli się wierni pochodzenia żydowskiego, którzy przybyli z Piotrem, że dar Ducha Świętego wylany został także na pogan. Słyszeli bowiem, że mówią językami i wielbią Boga. Wtedy odezwał się Piotr: "Któż może odmówić chrztu tym, którzy otrzymali Ducha Świętego tak samo jak my?" I rozkazał ochrzcić ich w imię Jezusa Chrystusa.

RESPONSORIUM (Dz 12, 24; 13, 48. 52)

W. Słowo Pańskie rozszerzało się i rosło. * A wszyscy, przeznaczeni do życia wiecznego, uwierzyli.

K. Uczniowie pełni byli radości i Ducha Świętego. W. A wszyscy, przeznaczeni do życia wiecznego, uwierzyli.

II CZYTANIE

Z listu św. Franciszka Ksawerego do św. Ignacego Loyoli, kapłana

(List z 20 Ott, 15 gen 1544;

Epis. S. Francisci Xavierii aliaque eius scripta, ed G. Schurhammer-I. Wicki, t. I,

Mon. Hist. Soc. Iesu, vol. 67, Romae 1944, pp. 147-148; 166-167)

Biada mi, gdybym nie głosił Ewangelii!

Odwiedziliśmy wsie zamieszkałe przez chrześcijan, którzy parę lat temu przyjęli wiarę. Nie ma tu Portugalczyków, ponieważ ziemia jest jałowa i nieurodzajna. Miejscowi chrześcijanie z powodu braku kapłanów wiedzą tylko to, że zostali ochrzczeni. Nie ma tu kapłana, który by odprawiał dla nich mszę świętą, ani też nikogo, kto by ich uczył pacierza oraz przykazań Bożych.

Odkąd więc tu jestem, nie przestaję chrzcić dzieci. Tak więc oczyściłem ogromną liczbę dzieci, o których można powiedzieć, że nie rozróżniają między swoją prawicą a lewicą. Te dzieci nie dają mi spokoju ani czasu na odmówienie oficjum, jedzenie czy spanie, zanim nie nauczę ich jakiejś modlitwy. Tu zaczynam rozumieć, że "do takich należy królestwo Boże".

Byłoby to z mej strony brakiem wiary, gdybym nie zadośćuczynił tak pobożnym pragnieniom. Dlatego nauczywszy ich wyznawać Boga w Trójcy Jedynego, wyjaśniłem im Skład Apostolski oraz Ojcze nasz i Zdrowaś Maryjo. Zauważyłem, że te dzieci są bardzo pojętne i niewątpliwie stałyby się dobrymi chrześcijanami, gdyby je tylko zaznajomić dokładniej z nauką naszej wiary.

W tych krajach bardzo wielu nie jest chrześcijanami tylko dlatego, że nie ma nikogo, kto by wśród nich apostołował. Często wspominam, jak to dawniej, na uczelniach europejskich, a szczególnie na Sorbonie, wyszedłszy z siebie krzyczałem do tych, którzy mają więcej wiedzy niż miłości, i nawoływałem ich tymi słowami: O jak wiele dusz z waszej winy traci niebo i pogrąża się w otchłań piekła!

Obyż to oni tak się przykładali do apostolstwa, jak pilni są do nauki, by mogli zdać Bogu rachunek z powierzonych im talentów wiedzy. O gdybyż ta myśl mogła ich poruszyć; oby odbyli ćwiczenia duchowne i zechcieli posłuchać tego, co by im Pan powiedział w głębi ich serca, i porzucili swoje pożądania i sprawy ziemskie. Byliby wtedy gotowi na wezwanie Pańskie i wołali do Niego: "Oto jestem, co mam czynić, Panie?" Poślij mnie, dokąd zechcesz, nawet i do Indii.

RESPONSORIUM (Łk 10, 2; Dz 1, 8)

W. Żniwo wprawdzie wielkie, ale robotników mało. * Proście więc Pana żniwa, żeby wyprawił robotników na swoje żniwo.

K. Kiedy Duch Święty zstąpi na was, otrzymacie Jego moc i będziecie moimi świadkami aż po krańce ziemi. W. Proście więc Pana żniwa, żeby wyprawił robotników na swoje żniwo.

Jeśli pragnie się przedłużyć Wigilię tego święta, należy po II responsorium dodać pieśni i Ewangelię.

HYMN CIEBIE, BOGA, WYSŁAWIAMY

inna wersja hymnu

Ciebie, Boga, wysławiamy,

Tobie, Panu, wieczna chwała.

Ciebie, Ojca, niebios bramy,

Ciebie wielbi ziemia cała.

Tobie wszyscy Aniołowie,

Tobie Moce i niebiosy,

Cheruby, Serafinowie

ślą wieczystej pieśni głosy:

Święty, Święty nad Świętymi

Bóg Zastępów, Król łaskawy,

Pełne niebo z kręgiem ziemi

majestatu Twojej sławy.

Apostołów Tobie rzesza,

chór Proroków pełen chwały,

Tobie hołdy nieść pośpiesza

Męczenników orszak biały.

Ciebie poprzez okrąg ziemi

z głębi serca, ile zdoła,

Głosy ludów zgodzonymi

wielbi święta pieśń Kościoła.

Niezmierzonej Ojca chwały,

Syna, Słowo wiekuiste,

Z Duchem, wszechświat wielbi cały:

Królem chwały Tyś, o Chryste!

Tyś Rodzica Syn z wiek wieka.

By świat zbawić swoim zgonem,

Przyoblókłszy się w człowieka,

nie wzgardziłeś Panny łonem.

Tyś pokruszył śmierci wrota,

starł jej oścień w męki dobie

I rajskiego kraj żywota

otworzyłeś wiernym sobie.

Po prawicy siedzisz Boga,

w chwale Ojca, Syn Jedyny,

Lecz gdy zabrzmi trąba sroga,

przyjdziesz sądzić ludzkie czyny.

Prosim, słudzy łask niegodni,

wspomóż, obmyj grzech, co plami,

Gdyś odkupił nas od zbrodni

drogiej swojej Krwi strugami.

Ze świętymi w blaskach mocy

wiecznej chwały zlej nam zdroje,

Zbaw, o Panie, lud sierocy,

błogosław dziedzictwo swoje!

Następującą część hymnu można według uznania opuścić:

Rządź je, broń po wszystkie lata,

prowadź w niebios błogie bramy.

My w dzień każdy, Władco świata,

Imię Twoje wysławiamy.

Po wiek wieków nie ustanie

pieśń, co sławi Twoje czyny.

O, w dniu onym racz nas, Panie,

od wszelakiej ustrzec winy.

Zjaw swą litość w życiu całym

tym, co żebrzą Twej opieki;

W Tobie, Panie, zaufałem,

nie zawstydzę się na wieki.

przejdź do modlitwy

HYMN CIEBIE, BOŻE, CHWALIMY

inna wersja hymnu

Ciebie, Boże, chwalimy,

Ciebie, Panie, wysławiamy.

Tobie, Ojcu Przedwiecznemu,

wszystka ziemia cześć oddaje.

Tobie wszyscy Aniołowie,

Tobie niebiosa i wszystkie Moce:

Tobie Cherubini i Serafini

nieustannym głoszą pieniem:

Święty, Święty, Święty

Pan Bóg Zastępów!

Pełne są niebiosa i ziemia

majestatu chwały Twojej.

Ciebie przesławny chór Apostołów,

Ciebie Proroków poczet chwalebny,

Ciebie wychwala

Męczenników zastęp świetlany.

Ciebie po wszystkiej ziemi

wysławia Kościół święty:

Ojca niezmierzonego majestatu,

godnego uwielbienia, prawdziwego

i Jedynego Twojego Syna,

Świętego także

Ducha Pocieszyciela.

Tyś Królem chwały, o Chryste,

Tyś Ojca Synem Przedwiecznym.

Ty, dla zbawienia naszego biorąc człowieczeństwo,

nie wahałeś się wstąpić w łono Dziewicy.

Ty, skruszywszy żądło śmierci,

otworzyłeś wierzącym królestwo niebios.

Ty po prawicy Boga zasiadasz

w Ojcowskiej chwale.

Ty przyjdziesz jako Sędzia:

tak wszyscy wierzymy.

Błagamy Cię przeto: dopomóż swym sługom,

których najdroższą Krwią odkupiłeś.

Policz ich między świętych Twoich

w wiekuistej chwale.

Następującą część hymnu można według uznania opuścić:

Zachowaj lud swój, o Panie,

i błogosław dziedzictwu swojemu.

I rządź nimi,

i wywyższaj ich aż na wieki.

Po wszystkie dni

błogosławimy Ciebie

I wysławiamy imię Twe na wieki,

na wieki bez końca.

Racz, Panie, w dniu dzisiejszym

zachować nas od grzechu.

Zmiłuj się nad nami, Panie,

zmiłuj się nad nami.

Niech miłosierdzie Twoje, Panie, okaże się nad nami,

jako my w Tobie ufność pokładamy.

W Tobie, o Panie, złożyłem nadzieję,

nie będę zawstydzon na wieki.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty przez misjonarską działalność świętego Franciszka Ksawerego pociągnąłeś do światła Ewangelii liczne narody, † daj wszystkim wiernym tę samą gorliwość w rozszerzaniu wiary, * aby na całej ziemi Kościół święty cieszył się z nowych wyznawców. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zgromadzeniu Misjonarzy Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Święto

Kolor szat: BIAŁY

Jutrznia

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Jezu Chryste, Słowo Ojca,

Królu chwały pośród świętych,

Światło i zbawienie świata,

W Ciebie wierzymy.

2  Chlebie i napoju życia,

Balsamie, szato, mieszkanie,

Mocy, schronienie, otucho,

Tobie ufamy.

3  O, oświeć nas Twoim Duchem

Kiedy noc nastanie ciemna,

Naszą pielgrzymkę pokieruj

Do domu Ojca. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Bóg wezwał nas przez Ewangelię, * abyśmy poprzez prawdziwą wiarę / osiągnęli chwałę naszego Pana Jezusa Chrystusa.

Psalm 63, 2-9

Tęsknota za Bogiem

Ten czuwa przy Bogu, kto odrzuca ciemne uczynki

Boże, mój Boże, szukam Ciebie *

i pragnie Ciebie moja dusza.

Ciało moje tęskni za Tobą, *

jak zeschła ziemia łaknąca wody.

Oto wpatruję się w Ciebie w świątyni, *

by ujrzeć Twą potęgę i chwałę.

Twoja łaska jest cenniejsza od życia, *

więc sławić Cię będą moje wargi.

Będę Cię wielbił przez całe me życie *

i wzniosę ręce w imię Twoje.

Moja dusza syci się obficie, *

a usta Cię wielbią radosnymi wargami,

Gdy myślę o Tobie na moim posłaniu *

i o Tobie rozważam w czasie moich czuwań.

Bo stałeś się dla mnie pomocą *

i w cieniu Twych skrzydeł wołam radośnie:

"Do Ciebie lgnie moja dusza, *

prawica Twoja mnie wspiera".

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Bóg wezwał nas przez Ewangelię, / abyśmy poprzez prawdziwą wiarę / osiągnęli chwałę naszego Pana Jezusa Chrystusa.

2 ant. Idźcie i nauczajcie wszystkie narody, * udzielając im chrztu w imię Ojca i Syna, i Ducha Świętego.

Pieśń (Dn 3, 57-88. 56)

Całe stworzenie wielbi Boga

Chwalcie Boga naszego, wszyscy Jego słudzy (Ap 19, 5)

Błogosławcie Pana, wszystkie dzieła Pańskie, *

chwalcie Go i wywyższajcie na wieki.

Błogosławcie Pana, aniołowie Pańscy, *

błogosławcie Pana, niebiosa.

Błogosławcie Pana, wszelkie wody podniebne, *

błogosławcie Pana, wszystkie potęgi.

Błogosławcie Pana, słońce i księżycu, *

błogosławcie Pana, gwiazdy na niebie.

Błogosławcie Pana, deszcze i rosy, *

błogosławcie Pana, wszystkie wichry niebieskie.

Błogosławcie Pana, ogniu i żarze, *

błogosławcie Pana, upale i chłodzie.

Błogosławcie Pana, rosy i szrony, *

błogosławcie Pana, mrozy i zimna.

Błogosławcie Pana, lody i śniegi, *

błogosławcie Pana, dnie i noce.

Błogosławcie Pana, światło i ciemności, *

błogosławcie Pana, błyskawice i chmury.

Niech ziemia błogosławi Pana, *

niech Go chwali i wywyższa na wieki.

Błogosławcie Pana, góry i pagórki, *

błogosławcie Pana, wszelkie rośliny na ziemi.

Błogosławcie Pana, źródła wodne, *

błogosławcie Pana, morza i rzeki.

Błogosławcie Pana, wieloryby i morskie stworzenia, *

błogosławcie Pana, wszelkie ptaki powietrzne.

Błogosławcie Pana, dzikie zwierzęta i trzody, *

błogosławcie Pana, synowie ludzcy.

Błogosław Pana, Izraelu, *

chwal Go i wywyższaj na wieki.

Błogosławcie Pana, kapłani Pańscy, *

błogosławcie Pana, słudzy Pańscy.

Błogosławcie Pana, duchy i dusze sprawiedliwych, *

błogosławcie Pana, święci i pokornego serca.

Błogosławcie Pana, Chananiaszu, Azariaszu i Miszaelu, *

chwalcie Go i wywyższajcie na wieki.

Błogosławmy Ojca i Syna, i Ducha Świętego, *

chwalmy Go i wywyższajmy na wieki.

Błogosławiony jesteś, Panie, na sklepieniu nieba, *

pełen chwały i wywyższony na wieki.

Na końcu tej pieśni nie mówi się Chwała Ojcu.

Ant. Idźcie i nauczajcie wszystkie narody, / udzielając im chrztu w imię Ojca i Syna, i Ducha Świętego.

3 ant. Żywe i skuteczne jest Słowo Boże, * ostrzejsze niż wszelki miecz obosieczny.

Psalm 149

Radość świętych

Synowie Kościoła, synowie nowego ludu, radują się swym Królem, Chrystusem (Hezychiusz)

Śpiewajcie Panu pieśń nową, *

głoście Jego chwałę w zgromadzeniu świętych.

Niech się Izrael cieszy swoim Stwórcą, *

a synowie Syjonu radują swym Królem.

Niech imię Jego czczą tańcem, *

niech grają Mu na bębnie i cytrze.

Bo Pan swój lud miłuje, *

pokornych wieńczy zwycięstwem.

Niech święci cieszą się w chwale, *

niech się weselą przy uczcie niebieskiej.

Chwała Boża niech będzie w ich ustach, *

a miecz obosieczny w ich ręku,

Aby pomścić się na poganach *

i karę wymierzyć narodom,

Aby ich królów zakuć w kajdany, *

a dostojników w żelazne łańcuchy,

Aby się spełnił wydany na nich wyrok. *

To jest chwałą wszystkich świętych Jego.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Żywe i skuteczne jest Słowo Boże, / ostrzejsze niż wszelki miecz obosieczny.

CZYTANIE (1 Kor 15, 1-4)

Przypominam, bracia, Ewangelię, którą wam głosiłem, którąście przyjęli i w której też trwacie. Przez nią również będziecie zbawieni, jeżeli ją zachowacie tak, jak wam rozkazałem. Chyba, żebyście uwierzyli na próżno. Przekazałem wam na początku to, co przejąłem: że Chrystus umarł - zgodnie z Pismem - za nasze grzechy, że został pogrzebany, że zmartwychwstał trzeciego dnia zgodnie z Pismem.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Stanąłem przed wami w słabości, * Aby wiara wasza opierała się na mocy Bożej.

W.  Stanąłem przed wami w słabości, / Aby wiara wasza opierała się na mocy Bożej.

K.   Postanowiłem nie znać niczego więcej, jak tylko Jezusa Chrystusa ukrzyżowanego.

W.  Aby wiara wasza opierała się na mocy Bożej.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Stanąłem przed wami w słabości, / Aby wiara wasza opierała się na mocy Bożej.

PIEŚŃ ZACHARIASZA (Łk 1, 68-79)

Ant. Błogosławiony Pan; * On odkupił wszystkie narody / i wezwał je z ciemności do swego przedziwnego światła.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

bo lud swój nawiedził i wyzwolił.

I wzbudził dla nas moc zbawczą *

w domu swego sługi Dawida.

Jak zapowiedział od dawna *

przez usta swych świętych proroków,

Że nas wybawi od naszych nieprzyjaciół *

i z ręki wszystkich, którzy nas nienawidzą;

Że naszym ojcom okaże miłosierdzie *

i wspomni na swe święte przymierze,

Na przysięgę, którą złożył *

ojcu naszemu Abrahamowi.

Da nam, że z mocy nieprzyjaciół wyrwani, *

służyć Mu będziemy bez trwogi,

W pobożności i sprawiedliwości przed Nim *

po wszystkie dni nasze.

A ty, dziecię, zwać się będziesz prorokiem Najwyższego, *

gdyż pójdziesz przed Panem przygotować Mu drogi.

Jego ludowi dasz poznać zbawienie *

przez odpuszczenie grzechów.

Dzięki serdecznej litości naszego Boga, *

z jaką nas nawiedzi z wysoka Wschodzące Słońce,

By oświecić tych, co w mroku i cieniu śmierci mieszkają, *

aby nasze kroki skierować na drogę pokoju.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Błogosławiony Pan; / On odkupił wszystkie narody / i wezwał je z ciemności do swego przedziwnego światła.

PROŚBY

Przez wstawiennictwo naszego Patrona, św. Franciszka Ksawerego, zwracamy się do Boga, naszego Ojca, w Duchu Jego zmartwychwstałego Syna, i wołamy z wiarą:

Przyjdź Królestwo Twoje, Panie.

Ojcze, Ty rozpaliłeś gorliwość u świętego Franciszka Ksawerego,

- spraw, aby Twój Kościół był skutecznym świadkiem Twojej miłości do wszelkiego stworzenia.

Przyjdź Królestwo Twoje, Panie.

Ty wzbudziłeś wielkiego ducha misyjnego u świętego Franciszka Ksawerego,

- spraw, aby głoszona Ewangelia zbawienia dotarła do wszystkich narodów.

Przyjdź Królestwo Twoje, Panie.

Ojcze, Ty obdarzyłeś serce świętego Franciszka Ksawerego wielką miłością do małych i słabych,

- spraw, aby misjonarze niosący Dobrą Nowinę, zawsze szczególnie miłowali ubogich i odrzuconych.

Przyjdź Królestwo Twoje, Panie.

Ojcze, Ty napełniłeś swym Duchem apostoła Indii,

- spraw, aby wszyscy ochrzczeni, w dawaniu świadectwa i głoszeniu Twojego Słowa, zawsze byli ożywiani tą samą miłością Chrystusa.

Przyjdź Królestwo Twoje, Panie.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Boże, Ty przez misjonarską działalność świętego Franciszka Ksawerego pociągnąłeś do światła Ewangelii liczne narody, † daj wszystkim wiernym tę samą gorliwość w rozszerzaniu wiary, * aby na całej ziemi Kościół święty cieszył się z nowych wyznawców. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zgromadzeniu Misjonarzy Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Święto

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa przedpołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Teraz wzywamy Ciebie, Duchu,

Coś równy w Bóstwie Ojcu z Synem,

Przyjdź i napełnij nasze serca

Ożywczym światłem swojej łaski.

2  Słowa, uczynki, myśl i wola

Niech z mocą głoszą Twoją chwałę,

Miłość niech jasnym ogniem płonie,

By mogła objąć wszystkich ludzi.

3  Daj nam przez Ciebie poznać Ojca

I Jego Syna Jedynego;

Z wiarą niezłomną wyznajemy,

Że Ty pochodzisz od Nich Obu. Amen.

PSALMODIA

Ant. Zapowiedzieli prorocy, * że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

Psalm 119, 33-40

V (He)

Umocnienie na drodze przykazań

Naucz mnie, Panie, drogi Twoich ustaw, *

bym ich przestrzegał do końca.

Ucz mnie, bym przestrzegał Twego Prawa *

i zachowywał je całym sercem.

Prowadź mnie ścieżką Twoich przykazań, *

bo radość mi przynoszą.

Nakłoń me serce do Twoich napomnień, *

a nie do zysku.

Odwróć me oczy, niech na marność nie patrzą, *

udziel mi życia przez swoje słowo.

Spełnij dla Twego sługi swą obietnicę *

daną Twoim wyznawcom.

Odwróć moją hańbę, która mnie trwoży, *

bo Twoje wyroki są pełne dobroci.

Oto pożądam Twoich postanowień, *

według swej sprawiedliwości zapewnij mi życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 34

Bóg ocaleniem sprawiedliwych

Skosztowaliście, że słodki jest Pan (1 P 2, 3)

I

Będę błogosławił Pana po wieczne czasy, *

Jego chwała będzie zawsze na moich ustach.

Dusza moja chlubi się Panem, *

niech słyszą to pokorni i niech się weselą.

Wysławiajcie razem ze mną Pana, *

wspólnie wywyższajmy Jego imię.

Szukałem pomocy u Pana, a On mnie wysłuchał *

i wyzwolił od wszelkiej trwogi.

Spójrzcie na Niego, a rozpromienicie się radością, *

oblicza wasze nie zapłoną wstydem.

Oto zawołał biedak i Pan go usłyszał, *

i uwolnił od wszelkiego ucisku.

Anioł Pański otacza szańcem bogobojnych, *

aby ich ocalić.

Skosztujcie i zobaczcie, jak Pan jest dobry; *

szczęśliwy człowiek, który znajduje w Nim ucieczkę.

Bójcie się Pana, wszyscy Jego święci, *

gdyż bogobojni nie zaznają biedy.

Bogacze zubożeli i zaznali głodu, *

szukającym Pana niczego nie zabraknie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Zbliżcie się, synowie, posłuchajcie, co mówię, *

będę was uczył bojaźni Pańskiej.

Kim jest ten człowiek, który życia pożąda *

i długich dni pragnie, by się nimi cieszyć?

Powściągnij swój język od złego, *

a wargi swoje od kłamstwa.

Od zła się odwróć, czyń, co dobre, *

szukaj pokoju i dąż do niego.

Oczy Pana zwrócone na sprawiedliwych, *

uszy Jego otwarte na ich wołanie.

Pan zwraca swe oblicze przeciw zło czyniącym, *

by pamięć o nich wymazać z ziemi.

Pan słyszy wołających o pomoc *

i ratuje ich od wszelkiej udręki.

Pan jest blisko ludzi skruszonych w sercu, *

ocala upadłych na duchu.

Liczne są nieszczęścia, które cierpi sprawiedliwy, *

ale Pan go ze wszystkich wybawia.

On czuwa nad każdą jego kością *

i żadna z nich nie zostanie złamana.

Zło sprowadza śmierć na grzesznika, *

wrogów sprawiedliwego spotka kara.

Pan odkupi dusze sług swoich, *

nie zazna kary, kto się doń ucieka.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zapowiedzieli prorocy, / że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

CZYTANIE (Rz 1, 16)

Ja nie wstydzę się Ewangelii, jest ona bowiem mocą Bożą ku zbawieniu dla każdego wierzącego, najpierw dla Żyda, potem dla Greka.

K. Bóg daje słowo głoszącemu Ewangelię.

W. Z wielką mocą.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty przez misjonarską działalność świętego Franciszka Ksawerego pociągnąłeś do światła Ewangelii liczne narody, † daj wszystkim wiernym tę samą gorliwość w rozszerzaniu wiary, * aby na całej ziemi Kościół święty cieszył się z nowych wyznawców. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zgromadzeniu Misjonarzy Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Święto

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa południowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Władco potężny, wierny Boże,

W swej dłoni dzierżysz losy świata,

Zdobisz poranek blaskiem słońca

I dajesz ciepło w dnia połowie.

2  Zgaś płomień gniewu i niezgody,

Zarzewie waśni i wzburzenia,

Daj ciałom zdrowie i wytrwałość,

Pokojem obdarz nasze serca.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: * Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

Psalm 119, 33-40

V (He)

Umocnienie na drodze przykazań

Naucz mnie, Panie, drogi Twoich ustaw, *

bym ich przestrzegał do końca.

Ucz mnie, bym przestrzegał Twego Prawa *

i zachowywał je całym sercem.

Prowadź mnie ścieżką Twoich przykazań, *

bo radość mi przynoszą.

Nakłoń me serce do Twoich napomnień, *

a nie do zysku.

Odwróć me oczy, niech na marność nie patrzą, *

udziel mi życia przez swoje słowo.

Spełnij dla Twego sługi swą obietnicę *

daną Twoim wyznawcom.

Odwróć moją hańbę, która mnie trwoży, *

bo Twoje wyroki są pełne dobroci.

Oto pożądam Twoich postanowień, *

według swej sprawiedliwości zapewnij mi życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 34

Bóg ocaleniem sprawiedliwych

Skosztowaliście, że słodki jest Pan (1 P 2, 3)

I

Będę błogosławił Pana po wieczne czasy, *

Jego chwała będzie zawsze na moich ustach.

Dusza moja chlubi się Panem, *

niech słyszą to pokorni i niech się weselą.

Wysławiajcie razem ze mną Pana, *

wspólnie wywyższajmy Jego imię.

Szukałem pomocy u Pana, a On mnie wysłuchał *

i wyzwolił od wszelkiej trwogi.

Spójrzcie na Niego, a rozpromienicie się radością, *

oblicza wasze nie zapłoną wstydem.

Oto zawołał biedak i Pan go usłyszał, *

i uwolnił od wszelkiego ucisku.

Anioł Pański otacza szańcem bogobojnych, *

aby ich ocalić.

Skosztujcie i zobaczcie, jak Pan jest dobry; *

szczęśliwy człowiek, który znajduje w Nim ucieczkę.

Bójcie się Pana, wszyscy Jego święci, *

gdyż bogobojni nie zaznają biedy.

Bogacze zubożeli i zaznali głodu, *

szukającym Pana niczego nie zabraknie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Zbliżcie się, synowie, posłuchajcie, co mówię, *

będę was uczył bojaźni Pańskiej.

Kim jest ten człowiek, który życia pożąda *

i długich dni pragnie, by się nimi cieszyć?

Powściągnij swój język od złego, *

a wargi swoje od kłamstwa.

Od zła się odwróć, czyń, co dobre, *

szukaj pokoju i dąż do niego.

Oczy Pana zwrócone na sprawiedliwych, *

uszy Jego otwarte na ich wołanie.

Pan zwraca swe oblicze przeciw zło czyniącym, *

by pamięć o nich wymazać z ziemi.

Pan słyszy wołających o pomoc *

i ratuje ich od wszelkiej udręki.

Pan jest blisko ludzi skruszonych w sercu, *

ocala upadłych na duchu.

Liczne są nieszczęścia, które cierpi sprawiedliwy, *

ale Pan go ze wszystkich wybawia.

On czuwa nad każdą jego kością *

i żadna z nich nie zostanie złamana.

Zło sprowadza śmierć na grzesznika, *

wrogów sprawiedliwego spotka kara.

Pan odkupi dusze sług swoich, *

nie zazna kary, kto się doń ucieka.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: / Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

CZYTANIE (1 Tes 2, 2b-4)

Odważyliśmy się w Bogu naszym głosić Ewangelię Bożą wam pośród wielkiego utrapienia. Upominanie zaś nasze nie pochodzi z błędu ani z nieczystej pobudki, ani z podstępu, lecz jak przez Boga zostaliśmy uznani za godnych powierzenia nam Ewangelii, tak głosimy ją, aby się podobać nie ludziom, ale Bogu.

K. Byli posłuszni jego nakazom.

W. I prawu, jakie im nadał.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty przez misjonarską działalność świętego Franciszka Ksawerego pociągnąłeś do światła Ewangelii liczne narody, † daj wszystkim wiernym tę samą gorliwość w rozszerzaniu wiary, * aby na całej ziemi Kościół święty cieszył się z nowych wyznawców. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

W Zgromadzeniu Misjonarzy Krwi Chrystusa:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

patrona Zgromadzenia

Święto

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa popołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco potężny wszystkich rzeczy,

Wśród przemian świata Tyś niezmienny,

Światłem i czasem rządzisz mądrze

Następstwo godzin ustalając.

2  Wieczór napełnij swoim blaskiem,

By mroki nie zgasiły życia;

Kiedy zaś przyjdzie śmierć spokojna,

Doprowadź nas do wiecznej chwały.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Rzekła Maryja: * Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

Psalm 119, 33-40

V (He)

Umocnienie na drodze przykazań

Naucz mnie, Panie, drogi Twoich ustaw, *

bym ich przestrzegał do końca.

Ucz mnie, bym przestrzegał Twego Prawa *

i zachowywał je całym sercem.

Prowadź mnie ścieżką Twoich przykazań, *

bo radość mi przynoszą.

Nakłoń me serce do Twoich napomnień, *

a nie do zysku.

Odwróć me oczy, niech na marność nie patrzą, *

udziel mi życia przez swoje słowo.

Spełnij dla Twego sługi swą obietnicę *

daną Twoim wyznawcom.

Odwróć moją hańbę, która mnie trwoży, *

bo Twoje wyroki są pełne dobroci.

Oto pożądam Twoich postanowień, *

według swej sprawiedliwości zapewnij mi życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 34

Bóg ocaleniem sprawiedliwych

Skosztowaliście, że słodki jest Pan (1 P 2, 3)

I

Będę błogosławił Pana po wieczne czasy, *

Jego chwała będzie zawsze na moich ustach.

Dusza moja chlubi się Panem, *

niech słyszą to pokorni i niech się weselą.

Wysławiajcie razem ze mną Pana, *

wspólnie wywyższajmy Jego imię.

Szukałem pomocy u Pana, a On mnie wysłuchał *

i wyzwolił od wszelkiej trwogi.

Spójrzcie na Niego, a rozpromienicie się radością, *

oblicza wasze nie zapłoną wstydem.

Oto zawołał biedak i Pan go usłyszał, *

i uwolnił od wszelkiego ucisku.

Anioł Pański otacza szańcem bogobojnych, *

aby ich ocalić.

Skosztujcie i zobaczcie, jak Pan jest dobry; *

szczęśliwy człowiek, który znajduje w Nim ucieczkę.

Bójcie się Pana, wszyscy Jego święci, *

gdyż bogobojni nie zaznają biedy.

Bogacze zubożeli i zaznali głodu, *

szukającym Pana niczego nie zabraknie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Zbliżcie się, synowie, posłuchajcie, co mówię, *

będę was uczył bojaźni Pańskiej.

Kim jest ten człowiek, który życia pożąda *

i długich dni pragnie, by się nimi cieszyć?

Powściągnij swój język od złego, *

a wargi swoje od kłamstwa.

Od zła się odwróć, czyń, co dobre, *

szukaj pokoju i dąż do niego.

Oczy Pana zwrócone na sprawiedliwych, *

uszy Jego otwarte na ich wołanie.

Pan zwraca swe oblicze przeciw zło czyniącym, *

by pamięć o nich wymazać z ziemi.

Pan słyszy wołających o pomoc *

i ratuje ich od wszelkiej udręki.

Pan jest blisko ludzi skruszonych w sercu, *

ocala upadłych na duchu.

Liczne są nieszczęścia, które cierpi sprawiedliwy, *

ale Pan go ze wszystkich wybawia.

On czuwa nad każdą jego kością *

i żadna z nich nie zostanie złamana.

Zło sprowadza śmierć na grzesznika, *

wrogów sprawiedliwego spotka kara.

Pan odkupi dusze sług swoich, *

nie zazna kary, kto się doń ucieka.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Rzekła Maryja: / Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

CZYTANIE (2 Tm 1, 8b-9)

Weź udział w trudach i przeciwnościach znoszonych dla Ewangelii według mocy Boga! On nas wybawił i wezwał świętym powołaniem nie na podstawie naszych czynów, lecz stosownie do własnego postanowienia i łaski, która nam dana została w Chrystusie Jezusie przed wiecznymi czasami.

K. Łaska Boża we mnie nie była daremna.

W. Jego łaska zawsze jest ze mną.

MODLITWA

Módlmy się. Boże, Ty przez misjonarską działalność świętego Franciszka Ksawerego pociągnąłeś do światła Ewangelii liczne narody, † daj wszystkim wiernym tę samą gorliwość w rozszerzaniu wiary, * aby na całej ziemi Kościół święty cieszył się z nowych wyznawców. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

I Nieszpory

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  W tym świętym czasie oczekiwania

Równajmy ścieżki naszego życia,

By Pan nas zastał przygotowanych

Na swoje przyjście.

2  Niech się obniżą wyniosłe szczyty,

Niech się doliny podniosą w górę,

A wszelka droga podąża prosto

Do swego celu.

3  Bo już się zbliża Zbawiciel świata,

Przynosząc światło zbłąkanym w mroku,

I każdy człowiek zobaczy Słowo

Wcielone dla nas.

4  A kiedy wróci na końcu czasów,

By sądzić ludzi za ich uczynki,

Niech Jego łaska i miłosierdzie

Przeważą winę.

5  Wielbimy Ciebie, Odkupicielu,

I Twego Ojca z płomiennym Duchem:

Niech będzie chwała przez wieczność całą

Najświętszej Trójcy. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Ciesz się i wesel, nowy Syjonie, * bo przychodzi do ciebie twój Król łagodny. / On przynosi zbawienie swojemu ludowi.

Psalm 119, 105-112

XIV (Nun)

Prawo Boże światłem i dziedzictwem

Twoje słowo jest pochodnią dla stóp moich, Panie, *

i światłem na mojej ścieżce.

Przysiągłem i postanawiam *

przestrzegać Twych sprawiedliwych wyroków.

Panie, bardzo jestem udręczony, *

zachowaj mnie przy życiu, jak mi obiecałeś.

Przyjmij, Panie, ofiary ust moich *

i naucz mnie Twoich wyroków.

Moje życie jest wciąż w niebezpieczeństwie, *

lecz Prawa Twego nie zapominam.

Grzesznicy zastawili na mnie sidła, *

lecz nie zboczyłem od Twoich postanowień.

Napomnienia Twoje są moim dziedzictwem na wieki, *

bo są radością mojego serca.

Nakłaniam swoje serce, by wypełniało Twe ustawy, *

na wieki i na zawsze.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Ciesz się i wesel, nowy Syjonie, / bo przychodzi do ciebie twój Król łagodny. / On przynosi zbawienie swojemu ludowi.

2 ant. Wzmocnijcie osłabłe ręce, * nabierzcie odwagi i wołajcie: / Oto nasz Bóg przyjdzie, aby nas zbawić.

Psalm 16

Bóg najwyższym dobrem

Bóg wskrzesił Jezusa, zerwawszy więzy śmierci (Dz 2, 24)

Zachowaj mnie, Boże, bo chronię się do Ciebie, †

mówię do Pana: "Tyś jest Panem moim, *

poza Tobą nie ma dla mnie dobra".

Wzbudził On we mnie miłość przedziwną *

do świętych, którzy mieszkają na Jego ziemi.

A wszyscy, którzy idą za obcymi bogami, *

pomnażają swoje udręki.

Nie będę wylewał krwi w ofiarach dla nich, *

nie wymówią ich imion moje wargi.

Pan moim dziedzictwem i przeznaczeniem, *

to On mój los zabezpiecza.

Sznur mierniczy szczodrze mi dział wyznaczył, *

jak miłe jest dla mnie dziedzictwo moje!

Błogosławię Pana, który dał mi rozsądek, *

bo serce napomina mnie nawet nocą.

Zawsze stawiam sobie Pana przed oczy, *

On jest po mojej prawicy, nic mną nie zachwieje.

Dlatego cieszy się moje serce i dusza raduje, *

a ciało moje będzie spoczywać bezpiecznie,

Bo w kraju zmarłych duszy mej nie zostawisz *

i nie dopuścisz, bym pozostał w grobie.

Ty ścieżkę życia mi ukażesz, †

pełnię radości przy Tobie *

i wieczne szczęście po Twojej prawicy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wzmocnijcie osłabłe ręce, / nabierzcie odwagi i wołajcie: / Oto nasz Bóg przyjdzie, aby nas zbawić.

3 ant. Prawo zostało nadane przez Mojżesza, * łaska i prawda przyszły przez Jezusa Chrystusa.

Pieśń (Hbr 5, 5. 7-9)

Chrystus Arcykapłan

Chrystus nie sam siebie okrył sławą *

przez to, że stał się arcykapłanem.

Ale uczynił to Ten, który powiedział do Niego: *

"Ty jesteś moim Synem, Jam Cię dziś zrodził".

Za dni ciała swego, *

z głośnym wołaniem i płaczem

Zanosił On gorące prośby i błagania *

do Tego, który mógł Go wybawić od śmierci,

I został wysłuchany *

dzięki swej uległości.

A chociaż był Synem, *

nauczył się posłuszeństwa przez to, co wycierpiał.

A gdy wszystko wykonał, †

stał się sprawcą wiecznego zbawienia *

dla wszystkich, którzy Go słuchają.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Prawo zostało nadane przez Mojżesza, / łaska i prawda przyszły przez Jezusa Chrystusa.

CZYTANIE (1 Tes 5, 23-24)

Sam Bóg pokoju niech was całkowicie uświęca, aby nienaruszony duch wasz, dusza i ciało bez zarzutu zachowały się na przyjście naszego Pana, Jezusa Chrystusa. Wierny jest Ten, który was wzywa; On też tego dokona.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Okaż nam, Panie, * Miłosierdzie swoje.

W.  Okaż nam, Panie, / Miłosierdzie swoje.

K.   I daj nam swoje zbawienie.

W.  Miłosierdzie swoje.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Okaż nam, Panie, / Miłosierdzie swoje.

PIEŚŃ MARYI (Łk 1, 46-55)

Ant. Wystąpił Jan Chrzciciel * i głosił na pustyni te słowa: / Nawróćcie się, bo bliskie jest królestwo niebieskie.

Wielbi dusza moja Pana *

i raduje się duch mój w Bogu, Zbawicielu moim.

Bo wejrzał na uniżenie swojej Służebnicy. *

Oto bowiem odtąd błogosławić mnie będą wszystkie pokolenia.

Gdyż wielkie rzeczy uczynił mi Wszechmocny, *

a Jego imię jest święte.

Jego miłosierdzie z pokolenia na pokolenie *

nad tymi, którzy się Go boją.

Okazał moc swego ramienia, *

rozproszył pyszniących się zamysłami serc swoich.

Strącił władców z tronu, *

a wywyższył pokornych.

Głodnych nasycił dobrami, *

a bogatych z niczym odprawił.

Ujął się za swoim sługą, Izraelem, *

pomny na swe miłosierdzie,

Jak obiecał naszym ojcom, *

Abrahamowi i jego potomstwu na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wystąpił Jan Chrzciciel / i głosił na pustyni te słowa: / Nawróćcie się, bo bliskie jest królestwo niebieskie.

PROŚBY

Z pokorą błagajmy Chrystusa Pana, narodzonego z Maryi Dziewicy, i wołajmy do Niego:

Przybądź, Panie Jezu.

Jednorodzony Synu Boży, Ty masz przyjść jako pośrednik Nowego Przymierza,

- spraw, aby świat przyjął Cię i uznał.

Przybądź, Panie Jezu.

Zrodzony przed wiekami przez Ojca, przyjąłeś ciało z Maryi Dziewicy,

- wybaw nas od wszelkiego zepsucia ludzkiej natury.

Przybądź, Panie Jezu.

Będąc życiem, przyszedłeś, aby przyjąć śmierć naszą,

- zachowaj nas od kary wiecznej śmierci.

Przybądź, Panie Jezu.

W swoim miłosierdziu zawsze niosłeś ludziom ulgę w cierpieniu,

- okaż nam litość, gdy przyjdziesz nas sądzić.

Przybądź, Panie Jezu.

Chryste Panie, Ty przez śmierć swoją przyszedłeś umarłym z pomocą,

- wysłuchaj nas, gdy Cię błagamy o pokój dla zmarłych.

Przybądź, Panie Jezu.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Wszechmogący i miłosierny Boże, † spraw, aby troski doczesne nie przeszkadzały nam w dążeniu na spotkanie z Twoim Synem, * lecz niech nadprzyrodzona mądrość kształtuje nasze czyny i doprowadzi nas do zjednoczenia z Chrystusem. Który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

Kompleta

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

W tym miejscu przewidziany jest rachunek sumienia.

We wspólnie odprawianym oficjum można użyć jednej z formuł aktu pokuty.

HYMN

1  Nim kres nadejdzie jasności,

Błagamy, Stwórco wszechświata,

Byś nas otaczał opieką

I chronił w swojej dobroci.

2  Niech serca nawet uśpione

Przez sen czuwają przy Tobie;

A kiedy zbudzi je zorza,

Niech Ciebie wielbią z weselem.

3  Niech ciało zdrowiem się cieszy

I duch gorliwość odnajdzie,

A Ty swym światłem przenikaj

Głębokie nocy ciemności.

4  O spraw to, Ojcze najlepszy,

Przez Syna Twego, Chrystusa,

Co z Tobą w Ducha jedności

Króluje w blasku na wieki. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Zmiłuj się nade mną, Panie, * i wysłuchaj moją modlitwę.

Psalm 4

Dziękczynienie

Godnym podziwu uczynił Pan Tego, którego wskrzesił z martwych (św. Augustyn)

Kiedy Cię wzywam, odpowiedz mi, Boże, *

który wymierzasz mi sprawiedliwość.

Tyś mnie wydźwignął z utrapienia, *

zmiłuj się nade mną i wysłuchaj moją modlitwę.

Jak długo będą ociężałe wasze serca, mężowie? *

Czemu kochacie marność i szukacie kłamstwa?

Wiedzcie, że godnym podziwu czyni Pan swego wiernego, *

Pan mnie wysłucha, gdy będę Go wzywał.

Zadrżyjcie i już nie grzeszcie, *

rozważcie na swych łożach i zamilknijcie.

Złóżcie należne ofiary *

i miejcie nadzieję w Panu.

Wielu powiada: "Któż nam szczęście ukaże?" *

Wznieś ponad nami, Panie, światłość Twojego oblicza!

Więcej wlałeś radości w moje serce *

niż w czasie obfitych plonów pszenicy i wina.

Spokojnie zasypiam, kiedy się położę, †

bo tylko Ty jeden, Panie, *

pozwalasz mi żyć bezpiecznie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zmiłuj się nade mną, Panie, / i wysłuchaj moją modlitwę.

2 ant. Wśród nocy * błogosławcie Pana.

Psalm 134

Wieczorna modlitwa w świątyni

Chwalcie Boga naszego, wszyscy Jego słudzy, którzy się Go boicie, mali i wielcy! (Ap 19, 5)

Błogosławcie Pana, wszyscy słudzy Pańscy, *

którzy przebywacie nocą w Jego domu.

Wznieście wasze ręce ku Miejscu Świętemu *

i błogosławcie Pana.

Niech cię Pan błogosławi ze Syjonu, *

Ten, który stworzył niebo i ziemię.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wśród nocy błogosławcie Pana.

CZYTANIE (Pwt 6, 4-7)

Słuchaj, Izraelu: Pan jest naszym Bogiem, Panem jedynym. Będziesz miłował Pana, Boga twojego, z całego swego serca, z całej duszy swojej, ze wszystkich sił swoich. Niech pozostaną w twym sercu te słowa, które ja ci dziś nakazuję. Wpoisz je twoim synom, będziesz o nich mówił przebywając w domu, w czasie podróży, kładąc się spać i wstając ze snu.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   W ręce Twoje, Panie, * Powierzam ducha mojego.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

K.   Ty nas odkupiłeś, Panie, Boże wierny.

W.  Powierzam ducha mojego.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

PIEŚŃ SYMEONA (Łk 2, 29-32)

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, * podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

Teraz, o Panie, pozwól odejść swemu słudze w pokoju, *

według słowa Twojego,

Bo moje oczy ujrzały Twoje zbawienie, *

któreś przygotował wobec wszystkich narodów:

Światło na oświecenie pogan *

i chwałę ludu Twego, Izraela.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, / podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący Boże, bądź z nami tej nocy, † abyśmy jutro z Twoją pomocą wstali * i radowali się ze zmartwychwstania Chrystusa. Który żyje i króluje na wieki wieków. Amen.

Noc spokojną i śmierć szczęśliwą niech nam da Bóg wszechmogący, Ojciec i Syn, i Duch Święty. W. Amen.

ANTYFONA DO NAJŚWIĘTSZEJ MARYI PANNY

Witaj, niebios Królowo,

Witaj, Pani aniołów,

Witaj, Różdżko i Bramo;

Jasność zrodziłaś światu.

Ciesz się, Panno chwalebna,

Ponad wszystkie piękniejsza,

Witaj, o Najśliczniejsza;

Proś Chrystusa za nami.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY

U jezuitów:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Święto

Kolor szat: BIAŁY

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Garść informacji:

Franciszek, urodzony w szlacheckiej rodzinie hiszpańskiej w roku 1506, podczas studiów w Paryżu przyłączył się do świętego Ojca Ignacego. Święcenia prezbiteratu otrzymał w Wenecji w roku 1537 i spełniał uczynki miłosierdzia w różnych miastach Włoch. W roku 1541 wysłano go na Wschód, gdzie gorliwie przez dziesięć lat głosił Ewangelię w Indiach i w Japonii i wielu ludzi nawrócił na chrześcijaństwo. Niemal przed wejściem na teren Chin zmarł w 1552 r. na wyspie Sancjan. Grzegorz XV zaliczył go w poczet świętych w roku 1622.

Teksty Mszy św.

ANTYFONA NA WEJŚCIE (Jr 1, 7b-8)

Pójdziesz, do kogokolwiek cię poślę * i będziesz mówił, cokolwiek ci polecę. * Nie lękaj się ich, * bo jestem z tobą, by cię chronić, mówi Pan.

Odmawia się hymn Chwała na wysokości Bogu...

KOLEKTA

Boże łaskawy i miłosierny, który świętemu Franciszkowi niosącemu Ewangelię otworzyłeś bramy Wschodu, † poślij i nas aż na krańce ziemi * ku radości świętej Matki Kościoła. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków.

PIERWSZE CZYTANIE (So 3, 9-10. 14-20)

Przywrócę narodom wargi czyste, aby wszyscy wzywali imienia Pana

Czytanie z Księgi proroka Sofoniasza. Mówi Pan: "Przywrócę narodom wargi czyste, aby wszyscy wzywali imienia Pana i służyli Mu jednomyślnie. Z tamtej strony rzeki Kusz wielbiciele moi, synowie z moimi rozproszonymi, dar Mi przyniosą.

Wyśpiewuj, Córo Syjońska! Podnieś radosny okrzyk, Izraelu! Ciesz się i wesel z całego serca, Córo Jeruzalem! Oddalił Pan wyroki na ciebie, usunął twego nieprzyjaciela; król Izraela, Pan, jest pośród ciebie, nie będziesz już bała się złego. Owego dnia powiedzą Jerozolimie: «Nie bój się Syjonie! Niech nie słabną twe ręce!» Pan, twój Bóg, jest pośród ciebie, Mocarz - On zbawi, uniesie się weselem nad tobą, odnowi swą miłość, wzniesie okrzyk radości, jak w dniu uroczystego święta.

Zabiorę od ciebie niedolę, abyś już nie nosiła brzemienia zniewagi. Oto Ja sprawię zagładę wszystkim, którzy cię uciskali w owym czasie, a zachowam chromych i wygnanych zgromadzę; i zgotuję z nich chwałę i sławę na całej ziemi, gdzie doznali zawstydzenia. W owym czasie was przywiodę, w czasie, gdy was zgromadzę; albowiem dam wam imię i chwałę u wszystkich narodów ziemi, gdy odmienię wasz los na waszych oczach" - mówi Pan.

Oto słowo Boże.

PSALM RESPONSORYJNY (Ps 86, 1-3. 7-10)

Refren: Wszystkie Twe ludy pokłon Ci oddadzą.

Nakłoń swe ucho, wysłuchaj mnie, Panie, *

bo jestem nędzny i ubogi.

Strzeż mojego życia, bo jestem pobożny, †

zbaw sługę Twego, który ufa Tobie, *

Ty jesteś moim Bogiem. Panie, zmiłuj się nade mną.

Refren: Wszystkie Twe ludy pokłon Ci oddadzą.

Wołam do Ciebie w dniu mego utrapienia, *

bo Ty mnie wysłuchujesz.

Nie ma wśród bogów równego Tobie, Panie, *

ani czegoś takiego, jak Twoje dzieło.

Refren: Wszystkie Twe ludy pokłon Ci oddadzą.

Przyjdą wszystkie ludy, które stworzyłeś, †

i Tobie pokłon oddadzą, *

i będą sławiły Twe imię.

Boś Ty jest wielki i działasz cuda: *

tylko Ty jesteś Bogiem.

Refren: Wszystkie Twe ludy pokłon Ci oddadzą.

AKLAMACJA PRZED EWANGELIĄ (Ef 4, 5)

Alleluja, alleluja, alleluja.

Jeden Pan, jedna wiara, jeden chrzest,

jeden Bóg i Ojciec.

Alleluja, alleluja, alleluja.

EWANGELIA (Mt 28, 16-20)

Idźcie i nauczajcie wszystkie narody

Słowa Ewangelii według św. Mateusza. Po zmartwychwstaniu Chrystusa jedenastu uczniów udało się do Galilei na górę, tam gdzie Jezus im polecił.

A gdy Go ujrzeli, oddali Mu pokłon. Niektórzy jednak wątpili.

Wtedy Jezus podszedł do nich i przemówił tymi słowami: "Dana Mi jest wszelka władza w niebie i na ziemi. Idźcie więc i nauczajcie wszystkie narody, udzielając im chrztu w imię Ojca i Syna, i Ducha Świętego. Uczcie je zachowywać wszystko, co wam przykazałem.

A oto Ja jestem z wami przez wszystkie dni, aż do skończenia świata".

Oto słowo Pańskie.

MODLITWA NAD DARAMI

Przyjmij, Panie, dary, które Tobie ofiaryjemy * i rozpal w naszych sercach ogień apostolskiej gorliwości. Przez Chrystusa, Pana naszego.

PREFACJA

Zaprawdę godne to i sprawiedliwe, * słuszne i zbawienne, * abyśmy zawsze i wszędzie Tobie składali dziękczynienie, * Panie, Ojcze święty, wszechmogący wieczny Boże.

Ty świętego Franciszka, * syna rodzącego się dopiero Towarzystwa Jezusowego, * rozpaliłeś żarem miłości i gorliwością o zbawienie ludzi, * tak że wzgardziwszy niebezpieczeństwem, udręką i trudem, * podejmował niezliczone podróże, * głosił Ewangelię licznym narodom, * a pouczywszy je o tajemnicach zbawienia, * łączył z Twoim ludem przez Chrystusa, Pana naszego.

Przez Niego Twój majestat chwalą Aniołowie, * wielbią błogosławione Duchy, * z lękiem oddają cześć Potęgi, * Niebiosa i Moce niebios oraz błogosławieni Serafini * we wspólnej wysławiają radości. * Dozwól, prosimy, * aby i nasze głosy przyłączyły się do nich, * w pokornym uwielbieniu wołając...

ANTYFONA NA KOMUNIĘ (Jr 20, 7a. 9b)

Uwiodłeś mnie, Panie, a ja pozwoliłem się uwieść. * Ale wtedy zaczął trawić moje serce jakby ogień, * nurtujący w moim ciele. * Czyniłem wysiłki, by go stłumić, lecz nie potrafiłem.

MODLITWA PO KOMUNII

Panie Jezu Chryste, Ty Krwią swoją wykupiłeś nas dla Boga z każdego pokolenia, języka, ludu i narodu; † prosimy Cię pokornie w uroczystość świętego Franciszka, * aby wszyscy ludzie zgromadzili się na wielką ucztę w królestwie Twojego Ojca, które jest im przygotowane od założenia świata. Który żyjesz i królujesz na wieki wieków.

UROCZYSTE BŁOGOSŁAWIEŃSTWO

K. Pan z wami.

W. I z duchem Twoim.

D. Pochylcie głowy na błogosławieństwo.

K. Niech Bóg, który powołał naszego świętego ojca Ignacego i jego współtowarzyszy do służby w Kościele † pod sztandarem swego Syna, a naszego Króla, i do wykonywania poleceń papieża wszędzie tam, gdziekolwiek ich pośle, * pobłogosławi was i całe nasze najmniejsze Towarzystwo, naznaczone imieniem Jezusa.

W. Amen.

K. Niech wam Bóg dopomoże, abyście Go szukali we wszystkim, wyzbywając się, ile możności, miłości ku stworzeniom, a całe uczucie zwrócili ku ich Stwórcy, * Jego miłując we wszystkich stworzeniach, a stworzenie w Nim, zgodnie z najświętszą Jego Boską wolą.

W. Amen.

K. Niech was Bóg przyłączy po tym ziemskim życiu do naszych współbraci, którzy przyjęci do niebieskiej ojczyzny wysławiają Go wieczną pieśnią chwały * i przyczyniają się w wieloraki sposób do naszego postępu w doskonałości.

W. Amen.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący, * Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Święto

Kolor szat: BIAŁY

Wezwanie

Przewodniczący: † Panie, otwórz wargi moje.

Wszyscy: A usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Psalm 95

Wezwanie do chwalenia Boga

Zachęcajcie się wzajemnie każdego dnia, póki trwa to, co "dziś" się nazywa (Hbr 3, 13)

Ant. Obchodząc świętego Franciszka dzień święty, / oddajmy cześć Jezusowi Chrystusowi, który jest Światłem na oświecenie pogan.

Przyjdźcie, radośnie śpiewajmy Panu, *

wznośmy okrzyki ku chwale Opoki naszego zbawienia.

Stańmy przed obliczem Jego z uwielbieniem, *

z weselem śpiewajmy Mu pieśni.

Ant. Obchodząc świętego Franciszka dzień święty, / oddajmy cześć Jezusowi Chrystusowi, który jest Światłem na oświecenie pogan.

Bo Pan jest Bogiem wielkim, *

wielkim Królem nad wszystkimi bogami.

W Jego ręku głębiny ziemi, *

szczyty gór do Niego należą.

Jego własnością jest morze, które sam stworzył, *

i ziemia, którą ulepiły Jego ręce.

Ant. Obchodząc świętego Franciszka dzień święty, / oddajmy cześć Jezusowi Chrystusowi, który jest Światłem na oświecenie pogan.

Przyjdźcie, uwielbiajmy Go padając na twarze, *

klęknijmy przed Panem, który nas stworzył,

Albowiem On jest naszym Bogiem, †

a my ludem Jego pastwiska *

i owcami w Jego ręku.

Ant. Obchodząc świętego Franciszka dzień święty, / oddajmy cześć Jezusowi Chrystusowi, który jest Światłem na oświecenie pogan.

Obyście dzisiaj usłyszeli głos Jego: †

"Niech nie twardnieją wasze serca jak w Meriba, *

jak na pustyni w dniu Massa,

Gdzie Mnie kusili wasi ojcowie, *

doświadczali Mnie, choć widzieli moje dzieła.

Ant. Obchodząc świętego Franciszka dzień święty, / oddajmy cześć Jezusowi Chrystusowi, który jest Światłem na oświecenie pogan.

Przez lat czterdzieści to pokolenie wstręt we Mnie budziło †

i powiedziałem: «Są ludem o sercu zbłąkanym *

i moich dróg nie znają».

Przeto przysiągłem w gniewie, *

że nie wejdą do mojej krainy spoczynku".

Ant. Obchodząc świętego Franciszka dzień święty, / oddajmy cześć Jezusowi Chrystusowi, który jest Światłem na oświecenie pogan.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Obchodząc świętego Franciszka dzień święty, / oddajmy cześć Jezusowi Chrystusowi, który jest Światłem na oświecenie pogan.

Jeśli psalm Wezwania ze swoją antyfoną ma poprzedzać Jutrznię, można go opuścić ze słusznej przyczyny.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Święto

Kolor szat: BIAŁY

Godzina Czytań

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  O Jezu Chryste! Tyś Panem nad pany,

Ty ludziom grzesznym przyniosłeś zbawienie,

Gdy Krzyż swój w darze dałeś i cierpienie,

Śmierć - owoc grzechu - utraciła prawa.

2  Dziś, Panie, kornie klękamy przed Tobą,

Prosząc, byś łaskę zachował i miłość;

Krzyż je wysłużył! Spraw teraz, o Panie,

By wszystkim ludom przyniosły zbawienie.

3  Baranku Boży bez skazy, bez winy,

Żertwo ofiarna od ludzi dla Boga!

Krew Twoja dusze Twych świętych obmywa

I szaty duszy skalane grzechami.

4  Ciało Twe grzechów zapłatą się stało,

Tak że znów Ojciec patrzy na nas czule,

A Ty, by lęk nas nie ogarnął w drodze,

Rękę wyciągasz z Krzyża Krwią zbroczoną.

5  Zbaw nas, o Panie, prowadź nas do nieba,

Zalicz do grona tylu świętych Twoich.

My Twe królestwo! Myśmy dzieci Boga!

Spraw, niech dołączą do nas ludy ziemi.

6  O Chryste Królu, Panie nasz łaskawy,

Niech wszyscy głoszą Twoją wieczną chwałę!

Niech Ojca wielbią i Ducha Świętego

Teraz na ziemi, a po śmierci w niebie. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Panie, niech Cię wielbi cała ziemia i niech się weseli, * wyszedłeś bowiem jako nowe światło dla wszystkich stuleci.

Psalm 19 A, 2-7

Chwała Boga Stwórcy

Nawiedzi nas z wysoka Wschodzące Słońce... aby nasze kroki skierować na drogę pokoju (Łk 1, 78. 79)

Niebiosa głoszą chwałę Boga, *

dzieło rąk Jego obwieszcza nieboskłon.

Dzień opowiada dniowi, *

noc nocy wiadomość przekazuje.

Nie są to słowa ani nie jest to mowa, *

których by dźwięku nie usłyszano.

Ich głos się rozchodzi po całej ziemi, *

ich słowa aż po krańce świata.

Tam słońcu namiot postawił, †

a ono jak oblubieniec wychodzi ze swej komnaty, *

cieszy się jak siłacz ruszający do biegu.

Ono wschodzi na krańcu nieba †

i biegnie aż po drugi kraniec, *

a nic przed jego żarem się nie schroni.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Panie, niech Cię wielbi cała ziemia i niech się weseli, / wyszedłeś bowiem jako nowe światło dla wszystkich stuleci.

2 ant. Ich głos się rozchodzi po całej ziemi, * ich słowa aż po krańce świata.

Psalm 97

Chwała Boga Sędziego

Ten psalm wyraża zbawienie świata i wiarę wszystkich narodów w Boga (św. Atanazy)

Pan króluje, wesel się, ziemio, *

radujcie się, liczne wyspy!

Obłok i ciemność wokół Niego, *

prawo i sprawiedliwość podstawą Jego tronu.

Przed Jego obliczem idzie ogień *

i dokoła pożera nieprzyjaciół Jego.

Jego błyskawice wszechświat rozświetlają, *

a ziemia drży na ten widok.

Góry jak wosk topnieją przed obliczem Pana, *

przed obliczem Władcy całej ziemi.

Jego sprawiedliwość rozgłaszają niebiosa *

i wszystkie ludy widzą Jego chwałę.

Niech zawstydzą się wszyscy, którzy czczą posągi †

i chlubią się bożkami. *

Niech wszystkie bóstwa hołd Mu oddają!

Słyszy o tym i cieszy się Syjon, †

radują się miasta Judy *

z Twoich wyroków, o Panie.

Ponad całą ziemią Tyś bowiem wywyższony *

i nieskończenie wyższy od wszystkich bogów.

Pan tych miłuje, którzy zła nienawidzą, †

On strzeże dusz świętych swoich, *

wydziera je z rąk grzeszników.

Światło wschodzi dla sprawiedliwego *

i radość dla ludzi prawego serca.

Weselcie się w Panu, sprawiedliwi, *

i sławcie Jego święte imię.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Ich głos się rozchodzi po całej ziemi, / ich słowa aż po krańce świata.

3 ant. Jego sprawiedliwość rozświetlają niebiosa * i wszystkie ludy widzą Jego chwałę.

Psalm 66, 1-12

Przy ofierze dziękczynnej

Psalm o zmartwychwstaniu Pana i nawróceniu pogan (Hezychiusz)

Z radością sławcie Boga, wszystkie ziemie, †

opiewajcie chwałę Jego imienia, *

cześć Mu wspaniałą oddajcie.

Powiedzcie Bogu: "Jak zadziwiające są Twe dzieła! †

Muszą Ci schlebiać Twoi wrogowie *

ze względu na wielką moc Twoją.

Niechaj Cię wielbi cała ziemia †

i niechaj śpiewa Tobie, *

niech Twoje imię opiewa".

Przyjdźcie i patrzcie na dzieła Boga, *

zadziwiających rzeczy dokonał wśród ludzi.

Morze na suchy ląd zamienił, †

pieszo przeszli przez rzekę, *

Nim się przeto radujmy.

Jego potęga włada na wieki, †

oczy Jego śledzą narody: *

niech buntownicy nie podnoszą się przeciw Niemu!

Błogosławcie, ludy, naszemu Bogu *

i rozgłaszajcie Jego chwałę,

Bo On życiem obdarzył naszą duszę *

i nie dał się potknąć naszej nodze.

Albowiem Tyś nas doświadczył, Boże, *

poddałeś próbie ognia, jak się bada srebro.

Wprowadziłeś nas w pułapkę, *

włożyłeś na grzbiet nasz ciężkie brzemię.

Kazałeś ludziom deptać nasze głowy, †

przeszliśmy przez ogień i wodę, *

ale wyprowadziłeś nas na wolność.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Jego sprawiedliwość rozświetlają niebiosa / i wszystkie ludy widzą Jego chwałę.

K. Opowiadają o chwale Pana i o Jego potędze.

W. I przedziwnych rzeczach, których dokonał.

I CZYTANIE

Z Dziejów Apostolskich (10, 34-48a)

Także na pogan rozlała się łaska Ducha Świętego

Piotr przemówił w dłuższym wywodzie: "Przekonuję się, że Bóg naprawdę nie ma względu na osoby. Ale w każdym narodzie miły jest Mu ten, kto się Go boi i postępuje sprawiedliwie. Posłał swe słowo synom Izraela, zwiastując im pokój przez Jezusa Chrystusa. On to jest Panem wszystkich. Wiecie, co się działo w całej Judei, począwszy od Galilei, po chrzcie, który głosił Jan. Znacie sprawę Jezusa z Nazaretu, którego Bóg namaścił Duchem Świętym i mocą. Dlatego że Bóg był z Nim, przeszedł On dobrze czyniąc i uzdrawiając wszystkich, którzy byli pod władzą diabła.

A my jesteśmy świadkami wszystkiego, co zdziałał w ziemi żydowskiej i w Jerozolimie. Jego to zabili, zawiesiwszy na drzewie. Bóg wskrzesił Go trzeciego dnia i pozwolił Mu ukazać się nie całemu ludowi, ale nam, wybranym uprzednio przez Boga na świadków, którzyśmy z Nim jedli i pili po Jego zmartwychwstaniu. On nam rozkazał ogłosić ludowi i dać świadectwo, że Bóg ustanowił Go sędzią żywych i umarłych. Wszyscy prorocy świadczą o tym, że każdy, kto w Niego wierzy, przez Jego imię otrzymuje odpuszczenie grzechów".

Kiedy Piotr jeszcze mówił o tym, Duch Święty zstąpił na wszystkich, którzy słuchali nauki. I zdumieli się wierni pochodzenia żydowskiego, którzy przybyli z Piotrem, że dar Ducha Świętego wylany został także na pogan. Słyszeli bowiem, że mówią językami i wielbią Boga.

Wtedy odezwał się Piotr: Któż może odmówić chrztu tym, którzy otrzymali Ducha Świętego tak samo jak my? I rozkazał ochrzcić ich w imię Jezusa Chrystusa.

RESPONSORIUM (Dz 12, 24; 13, 48. 52)

W. Słowo Pańskie rozszerzało się i rosło. * A wszyscy, przeznaczeni do życia wiecznego, uwierzyli.

K. Uczniów napełniało wesele i Duch Święty. W. A wszyscy, przeznaczeni do życia wiecznego, uwierzyli.

II CZYTANIE

Z listów św. Franciszka Ksawerego do św. Ignacego Loyoli

(Listy z dnia 28 października 1542 r. i 15 stycznia 1544 r.)

Biada mi, jeżeli nie będę głosił Ewangelii!

Obchodzimy wioski nowych chrześcijan, którzy kilka lat temu przyjęli sakramenty chrześcijańskie. Na tej ziemi nie mieszka ani jeden Portugalczyk, jest ona bowiem bardzo nieurodzajna i biedna: chrześcijanie natomiast, pozbawieni kapłanów, to jedno tylko wiedzą, że są chrześcijanami. Nikt im nie odprawia Mszy świętej, nie ma nikogo, kto by ich nauczył Składu Apostolskiego, Modlitwy Pańskiej, Pozdrowienia Anielskiego i przykazań Bożych.

Od tej chwili zatem, kiedy tu przybyłem, nie ustaję w pracy: starannie odwiedzam wioski, a dzieci jeszcze nie ochrzczone chrzczę w święconej wodzie. I tak bardzo wielką liczbę dzieci oczyściłem z grzechu, a były to takie dzieci, o których się zwykło mówić, że niemal nie dostrzegają różnicy między prawicą a lewicą. A dzieci znowu mnie samemu nie pozwalały ani brewiarza odmówić, ani posiłku przyjąć, ani nawet odpocząć, dopóki ich nie nauczyłem jakiejś modlitwy. I dopiero teraz zrozumiałem, że do takich należy królestwo niebieskie.

Toteż ponieważ musiałbym być bezbożnikiem, żeby odrzucić tak pobożne żądanie, zaczynałem od wyznania Ojca, Syna i Ducha Świętego, a potem uczyłem ich Składu Apostolskiego, Modlitwy Pańskiej i Pozdrowienia Anielskiego. Dostrzegłem w nich wielkie zdolności. Toteż gdyby był ktoś, kto by ich pouczył o chrześcijańskich nakazach, bez wątpienia byliby bardzo dobrymi chrześcijanami.

Na tych terenach tylko dlatego niewielu jest chrześcijan, że brakuje ludzi, którzy by ich chrześcijanami uczynili. Jakże często przychodzi mi na myśl, by przebiegać przez europejskie uczelnie, zwłaszcza przez paryską, i krzyczeć, jak to robią ludzie niespełna rozumu, i tych, którzy więcej w sobie mądrości mają niż miłości, nawoływać takimi oto słowami: "Jakże wiele dusz wskutek waszego błędnego postępowania ma niebo zamknięte, a wpada do piekła!"

Oby oni tyle trudu, ile wkładają w literaturę, włożyli także w te sprawy, by mogli zdać wobec Boga rachunek ze swojej wiedzy i z powierzonych sobie talentów!

Z pewnością wielu z tych ludzi poruszyłby ten sposób myślenia, tak że po dołożeniu do tego rozmyślań nad Bożymi sprawami, odprawialiby Ćwiczenia duchowne, by usłyszeć to, co w nich samych Bóg mówi, porzuciliby swoje własne pragnienia i ludzkie sprawy, i całą duszą zważaliby na Boże skinienie i Boże zdanie. Z pewnością z głębi duszy by wołali: Panie, oto jestem! Co chcesz, aby czynił? Poślij mnie tam, gdzie chcesz, a jeżeli to przyniesie owoc, to także do Hindusów!

RESPONSORIUM (Łk 10, 2; Dz 1, 8)

W. Żniwo wprawdzie wielkie, ale robotników mało; * Proście więc Pana żniwa, żeby wyprawił robotników na swoje żniwo.

K. Gdy Duch Święty zstąpi na was, otrzymacie Jego moc i będziecie moimi świadkami aż po krańce ziemi. W. Proście więc Pana żniwa, żeby wyprawił robotników na swoje żniwo.

Jeśli pragnie się przedłużyć Wigilię tego święta, należy po II responsorium dodać pieśni i Ewangelię.

HYMN CIEBIE, BOGA, WYSŁAWIAMY

inna wersja hymnu

Ciebie, Boga, wysławiamy,

Tobie, Panu, wieczna chwała.

Ciebie, Ojca, niebios bramy,

Ciebie wielbi ziemia cała.

Tobie wszyscy Aniołowie,

Tobie Moce i niebiosy,

Cheruby, Serafinowie

ślą wieczystej pieśni głosy:

Święty, Święty nad Świętymi

Bóg Zastępów, Król łaskawy,

Pełne niebo z kręgiem ziemi

majestatu Twojej sławy.

Apostołów Tobie rzesza,

chór Proroków pełen chwały,

Tobie hołdy nieść pośpiesza

Męczenników orszak biały.

Ciebie poprzez okrąg ziemi

z głębi serca, ile zdoła,

Głosy ludów zgodzonymi

wielbi święta pieśń Kościoła.

Niezmierzonej Ojca chwały,

Syna, Słowo wiekuiste,

Z Duchem, wszechświat wielbi cały:

Królem chwały Tyś, o Chryste!

Tyś Rodzica Syn z wiek wieka.

By świat zbawić swoim zgonem,

Przyoblókłszy się w człowieka,

nie wzgardziłeś Panny łonem.

Tyś pokruszył śmierci wrota,

starł jej oścień w męki dobie

I rajskiego kraj żywota

otworzyłeś wiernym sobie.

Po prawicy siedzisz Boga,

w chwale Ojca, Syn Jedyny,

Lecz gdy zabrzmi trąba sroga,

przyjdziesz sądzić ludzkie czyny.

Prosim, słudzy łask niegodni,

wspomóż, obmyj grzech, co plami,

Gdyś odkupił nas od zbrodni

drogiej swojej Krwi strugami.

Ze świętymi w blaskach mocy

wiecznej chwały zlej nam zdroje,

Zbaw, o Panie, lud sierocy,

błogosław dziedzictwo swoje!

Następującą część hymnu można według uznania opuścić:

Rządź je, broń po wszystkie lata,

prowadź w niebios błogie bramy.

My w dzień każdy, Władco świata,

Imię Twoje wysławiamy.

Po wiek wieków nie ustanie

pieśń, co sławi Twoje czyny.

O, w dniu onym racz nas, Panie,

od wszelakiej ustrzec winy.

Zjaw swą litość w życiu całym

tym, co żebrzą Twej opieki;

W Tobie, Panie, zaufałem,

nie zawstydzę się na wieki.

przejdź do modlitwy

HYMN CIEBIE, BOŻE, CHWALIMY

inna wersja hymnu

Ciebie, Boże, chwalimy,

Ciebie, Panie, wysławiamy.

Tobie, Ojcu Przedwiecznemu,

wszystka ziemia cześć oddaje.

Tobie wszyscy Aniołowie,

Tobie niebiosa i wszystkie Moce:

Tobie Cherubini i Serafini

nieustannym głoszą pieniem:

Święty, Święty, Święty

Pan Bóg Zastępów!

Pełne są niebiosa i ziemia

majestatu chwały Twojej.

Ciebie przesławny chór Apostołów,

Ciebie Proroków poczet chwalebny,

Ciebie wychwala

Męczenników zastęp świetlany.

Ciebie po wszystkiej ziemi

wysławia Kościół święty:

Ojca niezmierzonego majestatu,

godnego uwielbienia, prawdziwego

i Jedynego Twojego Syna,

Świętego także

Ducha Pocieszyciela.

Tyś Królem chwały, o Chryste,

Tyś Ojca Synem Przedwiecznym.

Ty, dla zbawienia naszego biorąc człowieczeństwo,

nie wahałeś się wstąpić w łono Dziewicy.

Ty, skruszywszy żądło śmierci,

otworzyłeś wierzącym królestwo niebios.

Ty po prawicy Boga zasiadasz

w Ojcowskiej chwale.

Ty przyjdziesz jako Sędzia:

tak wszyscy wierzymy.

Błagamy Cię przeto: dopomóż swym sługom,

których najdroższą Krwią odkupiłeś.

Policz ich między świętych Twoich

w wiekuistej chwale.

Następującą część hymnu można według uznania opuścić:

Zachowaj lud swój, o Panie,

i błogosław dziedzictwu swojemu.

I rządź nimi,

i wywyższaj ich aż na wieki.

Po wszystkie dni

błogosławimy Ciebie

I wysławiamy imię Twe na wieki,

na wieki bez końca.

Racz, Panie, w dniu dzisiejszym

zachować nas od grzechu.

Zmiłuj się nad nami, Panie,

zmiłuj się nad nami.

Niech miłosierdzie Twoje, Panie, okaże się nad nami,

jako my w Tobie ufność pokładamy.

W Tobie, o Panie, złożyłem nadzieję,

nie będę zawstydzon na wieki.

MODLITWA

Módlmy się. Panie Boże, Ty jesteś miłosierny i litujesz się nad nami; † Franciszkowi, który głosił Ewangelię, otwarłeś bramy Wschodu; * poślij nas także na krańce ziemi, abyśmy mogli dopełnić radości świętej matki Kościoła. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Święto

Kolor szat: BIAŁY

Jutrznia

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Jednorodzony Synu Boży,

Dziewica niesie Cię od Ojca,

A Ty chrztem z grzechu oczyszczonych

Oddajesz wiernych Ojcu w darze.

2  Z nieba wyszedłeś wysokiego,

W ciało się ludzkie oblec chciałeś,

Śmiercią spłaciłeś dług grzechowy,

W nas rozpaliłeś radość życia!

3  O Zbawicielu, tak prosimy:

Wejdź w nasze życie, bądź łaskawy!

Niech światło Boże w naszych sercach

Płonie i na świat rzuca snop promieni!

4  Pozostań, Chryste, noc nadchodzi,

Tyś zdolen światłem zmóc ciemności!

Serca nam oczyść z wszystkich grzechów

I daj lekarstwo - przebaczenie.

5  Tobie, o Chryste, Prawdo, Życie,

Niech chwała będzie po dni wszelkie!

Tyś Światło Ojca, Radość Ducha!

Niech uwielbiona będzie Trójca. Amen.

PSALMODIA

1 ant. W prawdziwej wierze wezwał nas Ojciec niebieski przez Ewangelię, * abyśmy mogli mieć udział w chwale naszego Pana Jezusa Chrystusa.

Psalm 63, 2-9

Tęsknota za Bogiem

Ten czuwa przy Bogu, kto odrzuca ciemne uczynki

Boże, mój Boże, szukam Ciebie *

i pragnie Ciebie moja dusza.

Ciało moje tęskni za Tobą, *

jak zeschła ziemia łaknąca wody.

Oto wpatruję się w Ciebie w świątyni, *

by ujrzeć Twą potęgę i chwałę.

Twoja łaska jest cenniejsza od życia, *

więc sławić Cię będą moje wargi.

Będę Cię wielbił przez całe me życie *

i wzniosę ręce w imię Twoje.

Moja dusza syci się obficie, *

a usta Cię wielbią radosnymi wargami,

Gdy myślę o Tobie na moim posłaniu *

i o Tobie rozważam w czasie moich czuwań.

Bo stałeś się dla mnie pomocą *

i w cieniu Twych skrzydeł wołam radośnie:

"Do Ciebie lgnie moja dusza, *

prawica Twoja mnie wspiera".

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. W prawdziwej wierze wezwał nas Ojciec niebieski przez Ewangelię, / abyśmy mogli mieć udział w chwale naszego Pana Jezusa Chrystusa.

2 ant. Idźcie i nauczajcie wszystkie narody, * udzielając im chrztu w imię Ojca i Syna, i Ducha Świętego.

Pieśń (Dn 3, 57-88. 56)

Całe stworzenie wielbi Boga

Chwalcie Boga naszego, wszyscy Jego słudzy (Ap 19, 5)

Błogosławcie Pana, wszystkie dzieła Pańskie, *

chwalcie Go i wywyższajcie na wieki.

Błogosławcie Pana, aniołowie Pańscy, *

błogosławcie Pana, niebiosa.

Błogosławcie Pana, wszelkie wody podniebne, *

błogosławcie Pana, wszystkie potęgi.

Błogosławcie Pana, słońce i księżycu, *

błogosławcie Pana, gwiazdy na niebie.

Błogosławcie Pana, deszcze i rosy, *

błogosławcie Pana, wszystkie wichry niebieskie.

Błogosławcie Pana, ogniu i żarze, *

błogosławcie Pana, upale i chłodzie.

Błogosławcie Pana, rosy i szrony, *

błogosławcie Pana, mrozy i zimna.

Błogosławcie Pana, lody i śniegi, *

błogosławcie Pana, dnie i noce.

Błogosławcie Pana, światło i ciemności, *

błogosławcie Pana, błyskawice i chmury.

Niech ziemia błogosławi Pana, *

niech Go chwali i wywyższa na wieki.

Błogosławcie Pana, góry i pagórki, *

błogosławcie Pana, wszelkie rośliny na ziemi.

Błogosławcie Pana, źródła wodne, *

błogosławcie Pana, morza i rzeki.

Błogosławcie Pana, wieloryby i morskie stworzenia, *

błogosławcie Pana, wszelkie ptaki powietrzne.

Błogosławcie Pana, dzikie zwierzęta i trzody, *

błogosławcie Pana, synowie ludzcy.

Błogosław Pana, Izraelu, *

chwal Go i wywyższaj na wieki.

Błogosławcie Pana, kapłani Pańscy, *

błogosławcie Pana, słudzy Pańscy.

Błogosławcie Pana, duchy i dusze sprawiedliwych, *

błogosławcie Pana, święci i pokornego serca.

Błogosławcie Pana, Chananiaszu, Azariaszu i Miszaelu, *

chwalcie Go i wywyższajcie na wieki.

Błogosławmy Ojca i Syna, i Ducha Świętego, *

chwalmy Go i wywyższajmy na wieki.

Błogosławiony jesteś, Panie, na sklepieniu nieba, *

pełen chwały i wywyższony na wieki.

Na końcu tej pieśni nie mówi się Chwała Ojcu.

Ant. Idźcie i nauczajcie wszystkie narody, / udzielając im chrztu w imię Ojca i Syna, i Ducha Świętego.

3 ant. Kiedy to narody usłyszały, * radowały się i wysławiały Słowo Pana.

Psalm 149

Radość świętych

Synowie Kościoła, synowie nowego ludu, radują się swym Królem, Chrystusem (Hezychiusz)

Śpiewajcie Panu pieśń nową, *

głoście Jego chwałę w zgromadzeniu świętych.

Niech się Izrael cieszy swoim Stwórcą, *

a synowie Syjonu radują swym Królem.

Niech imię Jego czczą tańcem, *

niech grają Mu na bębnie i cytrze.

Bo Pan swój lud miłuje, *

pokornych wieńczy zwycięstwem.

Niech święci cieszą się w chwale, *

niech się weselą przy uczcie niebieskiej.

Chwała Boża niech będzie w ich ustach, *

a miecz obosieczny w ich ręku,

Aby pomścić się na poganach *

i karę wymierzyć narodom,

Aby ich królów zakuć w kajdany, *

a dostojników w żelazne łańcuchy,

Aby się spełnił wydany na nich wyrok. *

To jest chwałą wszystkich świętych Jego.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Kiedy to narody usłyszały, / radowały się i wysławiały Słowo Pana.

CZYTANIE (1 Kor 15, 1-2a. 3-4)

Przypominam, bracia, Ewangelię, którą wam głosiłem, którąście przyjęli i w której też trwacie, przez którą też będziecie zbawieni. Przekazałem wam na początku to, co przejąłem; że Chrystus umarł - zgodnie z Pismem - za nasze grzechy, że został pogrzebany, że zmartwychwstał trzeciego dnia, zgodnie z Pismem.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Zwiastujcie wśród narodów * Chwałę Pana.

W.  Zwiastujcie wśród narodów / Chwałę Pana.

K.   Wśród wszystkich ludów Jego przedziwne dzieła.

W.  Chwałę Pana.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Zwiastujcie wśród narodów / Chwałę Pana.

PIEŚŃ ZACHARIASZA (Łk 1, 68-79)

Ant. Błogosławiony Pan, dokonał bowiem zbawienia wszystkich narodów * i wszystkie z ciemności wezwał do swojego przedziwnego światła.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

bo lud swój nawiedził i wyzwolił.

I wzbudził dla nas moc zbawczą *

w domu swego sługi Dawida.

Jak zapowiedział od dawna *

przez usta swych świętych proroków,

Że nas wybawi od naszych nieprzyjaciół *

i z ręki wszystkich, którzy nas nienawidzą;

Że naszym ojcom okaże miłosierdzie *

i wspomni na swe święte przymierze,

Na przysięgę, którą złożył *

ojcu naszemu Abrahamowi.

Da nam, że z mocy nieprzyjaciół wyrwani, *

służyć Mu będziemy bez trwogi,

W pobożności i sprawiedliwości przed Nim *

po wszystkie dni nasze.

A ty, dziecię, zwać się będziesz prorokiem Najwyższego, *

gdyż pójdziesz przed Panem przygotować Mu drogi.

Jego ludowi dasz poznać zbawienie *

przez odpuszczenie grzechów.

Dzięki serdecznej litości naszego Boga, *

z jaką nas nawiedzi z wysoka Wschodzące Słońce,

By oświecić tych, co w mroku i cieniu śmierci mieszkają, *

aby nasze kroki skierować na drogę pokoju.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Błogosławiony Pan, dokonał bowiem zbawienia wszystkich narodów / i wszystkie z ciemności wezwał do swojego przedziwnego światła.

PROŚBY

Stańmy w pokorze przed obliczem naszego Pana i przez wstawiennictwo świętego Franciszka Ksawerego przedstawmy Mu nasze prośby:

Wysłuchaj nas, Panie.

Módlmy się za święty Kościół Boży, aby kierowany przez Ojca świętego N., każdego dnia niósł do wszystkich narodów świata Jezusową prawdę o Bogu i człowieku.

- Ciebie prosimy,

Wysłuchaj nas, Panie.

Módlmy się za Towarzystwo nasze, aby zawsze wierne Kościołowi świętemu, aż na krańcach świata głosiło miłość naszego Zbawiciela.

- Ciebie prosimy,

Wysłuchaj nas, Panie.

Módlmy się o dobre i liczne powołania do naszego Towarzystwa, aby nasz Pan wezwał nowych pracowników do swojej winnicy.

- Ciebie prosimy,

Wysłuchaj nas, Panie.

I za nas samych się módlmy, abyśmy wpatrzeni w Jezusowy Krzyż, umieli rozpoznawać wolę naszego Pana.

- Ciebie prosimy,

Wysłuchaj nas, Panie.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Panie Boże, Ty jesteś miłosierny i litujesz się nad nami; † Franciszkowi, który głosił Ewangelię, otwarłeś bramy Wschodu; * poślij nas także na krańce ziemi, abyśmy mogli dopełnić radości świętej matki Kościoła. Przez naszego Pana Jezusa Chrystusa, Twojego Syna, † który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Święto

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa przedpołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Teraz wzywamy Ciebie, Duchu,

Coś równy w Bóstwie Ojcu z Synem,

Przyjdź i napełnij nasze serca

Ożywczym światłem swojej łaski.

2  Słowa, uczynki, myśl i wola

Niech z mocą głoszą Twoją chwałę,

Miłość niech jasnym ogniem płonie,

By mogła objąć wszystkich ludzi.

3  Daj nam przez Ciebie poznać Ojca

I Jego Syna Jedynego;

Z wiarą niezłomną wyznajemy,

Że Ty pochodzisz od Nich Obu. Amen.

PSALMODIA

Ant. Zapowiedzieli prorocy, * że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

Psalm 119, 33-40

V (He)

Umocnienie na drodze przykazań

Naucz mnie, Panie, drogi Twoich ustaw, *

bym ich przestrzegał do końca.

Ucz mnie, bym przestrzegał Twego Prawa *

i zachowywał je całym sercem.

Prowadź mnie ścieżką Twoich przykazań, *

bo radość mi przynoszą.

Nakłoń me serce do Twoich napomnień, *

a nie do zysku.

Odwróć me oczy, niech na marność nie patrzą, *

udziel mi życia przez swoje słowo.

Spełnij dla Twego sługi swą obietnicę *

daną Twoim wyznawcom.

Odwróć moją hańbę, która mnie trwoży, *

bo Twoje wyroki są pełne dobroci.

Oto pożądam Twoich postanowień, *

według swej sprawiedliwości zapewnij mi życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 34

Bóg ocaleniem sprawiedliwych

Skosztowaliście, że słodki jest Pan (1 P 2, 3)

I

Będę błogosławił Pana po wieczne czasy, *

Jego chwała będzie zawsze na moich ustach.

Dusza moja chlubi się Panem, *

niech słyszą to pokorni i niech się weselą.

Wysławiajcie razem ze mną Pana, *

wspólnie wywyższajmy Jego imię.

Szukałem pomocy u Pana, a On mnie wysłuchał *

i wyzwolił od wszelkiej trwogi.

Spójrzcie na Niego, a rozpromienicie się radością, *

oblicza wasze nie zapłoną wstydem.

Oto zawołał biedak i Pan go usłyszał, *

i uwolnił od wszelkiego ucisku.

Anioł Pański otacza szańcem bogobojnych, *

aby ich ocalić.

Skosztujcie i zobaczcie, jak Pan jest dobry; *

szczęśliwy człowiek, który znajduje w Nim ucieczkę.

Bójcie się Pana, wszyscy Jego święci, *

gdyż bogobojni nie zaznają biedy.

Bogacze zubożeli i zaznali głodu, *

szukającym Pana niczego nie zabraknie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Zbliżcie się, synowie, posłuchajcie, co mówię, *

będę was uczył bojaźni Pańskiej.

Kim jest ten człowiek, który życia pożąda *

i długich dni pragnie, by się nimi cieszyć?

Powściągnij swój język od złego, *

a wargi swoje od kłamstwa.

Od zła się odwróć, czyń, co dobre, *

szukaj pokoju i dąż do niego.

Oczy Pana zwrócone na sprawiedliwych, *

uszy Jego otwarte na ich wołanie.

Pan zwraca swe oblicze przeciw zło czyniącym, *

by pamięć o nich wymazać z ziemi.

Pan słyszy wołających o pomoc *

i ratuje ich od wszelkiej udręki.

Pan jest blisko ludzi skruszonych w sercu, *

ocala upadłych na duchu.

Liczne są nieszczęścia, które cierpi sprawiedliwy, *

ale Pan go ze wszystkich wybawia.

On czuwa nad każdą jego kością *

i żadna z nich nie zostanie złamana.

Zło sprowadza śmierć na grzesznika, *

wrogów sprawiedliwego spotka kara.

Pan odkupi dusze sług swoich, *

nie zazna kary, kto się doń ucieka.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zapowiedzieli prorocy, / że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

CZYTANIE (Rz 1, 16-17)

Nie wstydzę się Ewangelii, jest bowiem ona mocą Bożą ku zbawieniu dla każdego wierzącego, najpierw dla Żyda, potem dla Greka.

K. Głoszącym Ewangelię podda Pan słowo.

W. Wielką mocą.

MODLITWA

Módlmy się. Panie Boże, Ty jesteś miłosierny i litujesz się nad nami; † Franciszkowi, który głosił Ewangelię, otwarłeś bramy Wschodu; * poślij nas także na krańce ziemi, abyśmy mogli dopełnić radości świętej matki Kościoła. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Święto

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa południowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Władco potężny, wierny Boże,

W swej dłoni dzierżysz losy świata,

Zdobisz poranek blaskiem słońca

I dajesz ciepło w dnia połowie.

2  Zgaś płomień gniewu i niezgody,

Zarzewie waśni i wzburzenia,

Daj ciałom zdrowie i wytrwałość,

Pokojem obdarz nasze serca.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: * Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

Psalm 119, 33-40

V (He)

Umocnienie na drodze przykazań

Naucz mnie, Panie, drogi Twoich ustaw, *

bym ich przestrzegał do końca.

Ucz mnie, bym przestrzegał Twego Prawa *

i zachowywał je całym sercem.

Prowadź mnie ścieżką Twoich przykazań, *

bo radość mi przynoszą.

Nakłoń me serce do Twoich napomnień, *

a nie do zysku.

Odwróć me oczy, niech na marność nie patrzą, *

udziel mi życia przez swoje słowo.

Spełnij dla Twego sługi swą obietnicę *

daną Twoim wyznawcom.

Odwróć moją hańbę, która mnie trwoży, *

bo Twoje wyroki są pełne dobroci.

Oto pożądam Twoich postanowień, *

według swej sprawiedliwości zapewnij mi życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 34

Bóg ocaleniem sprawiedliwych

Skosztowaliście, że słodki jest Pan (1 P 2, 3)

I

Będę błogosławił Pana po wieczne czasy, *

Jego chwała będzie zawsze na moich ustach.

Dusza moja chlubi się Panem, *

niech słyszą to pokorni i niech się weselą.

Wysławiajcie razem ze mną Pana, *

wspólnie wywyższajmy Jego imię.

Szukałem pomocy u Pana, a On mnie wysłuchał *

i wyzwolił od wszelkiej trwogi.

Spójrzcie na Niego, a rozpromienicie się radością, *

oblicza wasze nie zapłoną wstydem.

Oto zawołał biedak i Pan go usłyszał, *

i uwolnił od wszelkiego ucisku.

Anioł Pański otacza szańcem bogobojnych, *

aby ich ocalić.

Skosztujcie i zobaczcie, jak Pan jest dobry; *

szczęśliwy człowiek, który znajduje w Nim ucieczkę.

Bójcie się Pana, wszyscy Jego święci, *

gdyż bogobojni nie zaznają biedy.

Bogacze zubożeli i zaznali głodu, *

szukającym Pana niczego nie zabraknie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Zbliżcie się, synowie, posłuchajcie, co mówię, *

będę was uczył bojaźni Pańskiej.

Kim jest ten człowiek, który życia pożąda *

i długich dni pragnie, by się nimi cieszyć?

Powściągnij swój język od złego, *

a wargi swoje od kłamstwa.

Od zła się odwróć, czyń, co dobre, *

szukaj pokoju i dąż do niego.

Oczy Pana zwrócone na sprawiedliwych, *

uszy Jego otwarte na ich wołanie.

Pan zwraca swe oblicze przeciw zło czyniącym, *

by pamięć o nich wymazać z ziemi.

Pan słyszy wołających o pomoc *

i ratuje ich od wszelkiej udręki.

Pan jest blisko ludzi skruszonych w sercu, *

ocala upadłych na duchu.

Liczne są nieszczęścia, które cierpi sprawiedliwy, *

ale Pan go ze wszystkich wybawia.

On czuwa nad każdą jego kością *

i żadna z nich nie zostanie złamana.

Zło sprowadza śmierć na grzesznika, *

wrogów sprawiedliwego spotka kara.

Pan odkupi dusze sług swoich, *

nie zazna kary, kto się doń ucieka.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: / Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

CZYTANIE (1 Tes 2, 2b-4)

Odważyliśmy się w Bogu naszym głosić Ewangelię Bożą wam, pośród wielkiego utrapienia. Upominanie zaś nasze nie pochodzi z błędu ani z nieczystej pobudki, ani z podstępu, lecz jak przez Boga zostaliśmy uznani za godnych powierzenia nam Ewangelii, tak głosimy ją, aby się podobać nie ludziom, ale Bogu.

K. Strzegli tego, co Pan poświadczył.

W. I Jego przykazań.

MODLITWA

Módlmy się. Panie Boże, Ty jesteś miłosierny i litujesz się nad nami; † Franciszkowi, który głosił Ewangelię, otwarłeś bramy Wschodu; * poślij nas także na krańce ziemi, abyśmy mogli dopełnić radości świętej matki Kościoła. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

U jezuitów:

Sobota, 3 grudnia 2016

ŚW. FRANCISZKA KSAWEREGO, PREZBITERA

Święto

Kolor szat: BIAŁY

Modlitwa popołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Stwórco potężny wszystkich rzeczy,

Wśród przemian świata Tyś niezmienny,

Światłem i czasem rządzisz mądrze

Następstwo godzin ustalając.

2  Wieczór napełnij swoim blaskiem,

By mroki nie zgasiły życia;

Kiedy zaś przyjdzie śmierć spokojna,

Doprowadź nas do wiecznej chwały.

3  Spraw to, nasz Ojcze miłosierny,

W jedności Ducha z Twoim Synem;

Chwała niech będzie Trójcy Świętej

Przez wszystkie wieki nieskończone. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Rzekła Maryja: * Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

Psalm 119, 33-40

V (He)

Umocnienie na drodze przykazań

Naucz mnie, Panie, drogi Twoich ustaw, *

bym ich przestrzegał do końca.

Ucz mnie, bym przestrzegał Twego Prawa *

i zachowywał je całym sercem.

Prowadź mnie ścieżką Twoich przykazań, *

bo radość mi przynoszą.

Nakłoń me serce do Twoich napomnień, *

a nie do zysku.

Odwróć me oczy, niech na marność nie patrzą, *

udziel mi życia przez swoje słowo.

Spełnij dla Twego sługi swą obietnicę *

daną Twoim wyznawcom.

Odwróć moją hańbę, która mnie trwoży, *

bo Twoje wyroki są pełne dobroci.

Oto pożądam Twoich postanowień, *

według swej sprawiedliwości zapewnij mi życie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 34

Bóg ocaleniem sprawiedliwych

Skosztowaliście, że słodki jest Pan (1 P 2, 3)

I

Będę błogosławił Pana po wieczne czasy, *

Jego chwała będzie zawsze na moich ustach.

Dusza moja chlubi się Panem, *

niech słyszą to pokorni i niech się weselą.

Wysławiajcie razem ze mną Pana, *

wspólnie wywyższajmy Jego imię.

Szukałem pomocy u Pana, a On mnie wysłuchał *

i wyzwolił od wszelkiej trwogi.

Spójrzcie na Niego, a rozpromienicie się radością, *

oblicza wasze nie zapłoną wstydem.

Oto zawołał biedak i Pan go usłyszał, *

i uwolnił od wszelkiego ucisku.

Anioł Pański otacza szańcem bogobojnych, *

aby ich ocalić.

Skosztujcie i zobaczcie, jak Pan jest dobry; *

szczęśliwy człowiek, który znajduje w Nim ucieczkę.

Bójcie się Pana, wszyscy Jego święci, *

gdyż bogobojni nie zaznają biedy.

Bogacze zubożeli i zaznali głodu, *

szukającym Pana niczego nie zabraknie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Zbliżcie się, synowie, posłuchajcie, co mówię, *

będę was uczył bojaźni Pańskiej.

Kim jest ten człowiek, który życia pożąda *

i długich dni pragnie, by się nimi cieszyć?

Powściągnij swój język od złego, *

a wargi swoje od kłamstwa.

Od zła się odwróć, czyń, co dobre, *

szukaj pokoju i dąż do niego.

Oczy Pana zwrócone na sprawiedliwych, *

uszy Jego otwarte na ich wołanie.

Pan zwraca swe oblicze przeciw zło czyniącym, *

by pamięć o nich wymazać z ziemi.

Pan słyszy wołających o pomoc *

i ratuje ich od wszelkiej udręki.

Pan jest blisko ludzi skruszonych w sercu, *

ocala upadłych na duchu.

Liczne są nieszczęścia, które cierpi sprawiedliwy, *

ale Pan go ze wszystkich wybawia.

On czuwa nad każdą jego kością *

i żadna z nich nie zostanie złamana.

Zło sprowadza śmierć na grzesznika, *

wrogów sprawiedliwego spotka kara.

Pan odkupi dusze sług swoich, *

nie zazna kary, kto się doń ucieka.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Rzekła Maryja: / Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

CZYTANIE (2 Tm 1, 8b-9)

Weź udział w trudach i przeciwnościach znoszonych dla Ewangelii według mocy Boga. On nas wybawił i wezwał świętym powołaniem nie na podstawie naszych czynów, lecz stosownie do własnego postanowienia i łaski, która nam dana została w Chrystusie Jezusie przed wiecznymi czasami.

K. Nie na próżno otrzymałem łaskę Bożą.

W. Łaska Jego trwa we mnie zawsze.

MODLITWA

Módlmy się. Panie Boże, Ty jesteś miłosierny i litujesz się nad nami; † Franciszkowi, który głosił Ewangelię, otwarłeś bramy Wschodu; * poślij nas także na krańce ziemi, abyśmy mogli dopełnić radości świętej matki Kościoła. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

I Nieszpory

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  W tym świętym czasie oczekiwania

Równajmy ścieżki naszego życia,

By Pan nas zastał przygotowanych

Na swoje przyjście.

2  Niech się obniżą wyniosłe szczyty,

Niech się doliny podniosą w górę,

A wszelka droga podąża prosto

Do swego celu.

3  Bo już się zbliża Zbawiciel świata,

Przynosząc światło zbłąkanym w mroku,

I każdy człowiek zobaczy Słowo

Wcielone dla nas.

4  A kiedy wróci na końcu czasów,

By sądzić ludzi za ich uczynki,

Niech Jego łaska i miłosierdzie

Przeważą winę.

5  Wielbimy Ciebie, Odkupicielu,

I Twego Ojca z płomiennym Duchem:

Niech będzie chwała przez wieczność całą

Najświętszej Trójcy. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Ciesz się i wesel, nowy Syjonie, * bo przychodzi do ciebie twój Król łagodny. / On przynosi zbawienie swojemu ludowi.

Psalm 119, 105-112

XIV (Nun)

Prawo Boże światłem i dziedzictwem

Twoje słowo jest pochodnią dla stóp moich, Panie, *

i światłem na mojej ścieżce.

Przysiągłem i postanawiam *

przestrzegać Twych sprawiedliwych wyroków.

Panie, bardzo jestem udręczony, *

zachowaj mnie przy życiu, jak mi obiecałeś.

Przyjmij, Panie, ofiary ust moich *

i naucz mnie Twoich wyroków.

Moje życie jest wciąż w niebezpieczeństwie, *

lecz Prawa Twego nie zapominam.

Grzesznicy zastawili na mnie sidła, *

lecz nie zboczyłem od Twoich postanowień.

Napomnienia Twoje są moim dziedzictwem na wieki, *

bo są radością mojego serca.

Nakłaniam swoje serce, by wypełniało Twe ustawy, *

na wieki i na zawsze.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Ciesz się i wesel, nowy Syjonie, / bo przychodzi do ciebie twój Król łagodny. / On przynosi zbawienie swojemu ludowi.

2 ant. Wzmocnijcie osłabłe ręce, * nabierzcie odwagi i wołajcie: / Oto nasz Bóg przyjdzie, aby nas zbawić.

Psalm 16

Bóg najwyższym dobrem

Bóg wskrzesił Jezusa, zerwawszy więzy śmierci (Dz 2, 24)

Zachowaj mnie, Boże, bo chronię się do Ciebie, †

mówię do Pana: "Tyś jest Panem moim, *

poza Tobą nie ma dla mnie dobra".

Wzbudził On we mnie miłość przedziwną *

do świętych, którzy mieszkają na Jego ziemi.

A wszyscy, którzy idą za obcymi bogami, *

pomnażają swoje udręki.

Nie będę wylewał krwi w ofiarach dla nich, *

nie wymówią ich imion moje wargi.

Pan moim dziedzictwem i przeznaczeniem, *

to On mój los zabezpiecza.

Sznur mierniczy szczodrze mi dział wyznaczył, *

jak miłe jest dla mnie dziedzictwo moje!

Błogosławię Pana, który dał mi rozsądek, *

bo serce napomina mnie nawet nocą.

Zawsze stawiam sobie Pana przed oczy, *

On jest po mojej prawicy, nic mną nie zachwieje.

Dlatego cieszy się moje serce i dusza raduje, *

a ciało moje będzie spoczywać bezpiecznie,

Bo w kraju zmarłych duszy mej nie zostawisz *

i nie dopuścisz, bym pozostał w grobie.

Ty ścieżkę życia mi ukażesz, †

pełnię radości przy Tobie *

i wieczne szczęście po Twojej prawicy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wzmocnijcie osłabłe ręce, / nabierzcie odwagi i wołajcie: / Oto nasz Bóg przyjdzie, aby nas zbawić.

3 ant. Prawo zostało nadane przez Mojżesza, * łaska i prawda przyszły przez Jezusa Chrystusa.

Pieśń (Hbr 5, 5. 7-9)

Chrystus Arcykapłan

Chrystus nie sam siebie okrył sławą *

przez to, że stał się arcykapłanem.

Ale uczynił to Ten, który powiedział do Niego: *

"Ty jesteś moim Synem, Jam Cię dziś zrodził".

Za dni ciała swego, *

z głośnym wołaniem i płaczem

Zanosił On gorące prośby i błagania *

do Tego, który mógł Go wybawić od śmierci,

I został wysłuchany *

dzięki swej uległości.

A chociaż był Synem, *

nauczył się posłuszeństwa przez to, co wycierpiał.

A gdy wszystko wykonał, †

stał się sprawcą wiecznego zbawienia *

dla wszystkich, którzy Go słuchają.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Prawo zostało nadane przez Mojżesza, / łaska i prawda przyszły przez Jezusa Chrystusa.

CZYTANIE (1 Tes 5, 23-24)

Sam Bóg pokoju niech was całkowicie uświęca, aby nienaruszony duch wasz, dusza i ciało bez zarzutu zachowały się na przyjście naszego Pana, Jezusa Chrystusa. Wierny jest Ten, który was wzywa; On też tego dokona.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Okaż nam, Panie, * Miłosierdzie swoje.

W.  Okaż nam, Panie, / Miłosierdzie swoje.

K.   I daj nam swoje zbawienie.

W.  Miłosierdzie swoje.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Okaż nam, Panie, / Miłosierdzie swoje.

PIEŚŃ MARYI (Łk 1, 46-55)

Ant. Wystąpił Jan Chrzciciel * i głosił na pustyni te słowa: / Nawróćcie się, bo bliskie jest królestwo niebieskie.

Wielbi dusza moja Pana *

i raduje się duch mój w Bogu, Zbawicielu moim.

Bo wejrzał na uniżenie swojej Służebnicy. *

Oto bowiem odtąd błogosławić mnie będą wszystkie pokolenia.

Gdyż wielkie rzeczy uczynił mi Wszechmocny, *

a Jego imię jest święte.

Jego miłosierdzie z pokolenia na pokolenie *

nad tymi, którzy się Go boją.

Okazał moc swego ramienia, *

rozproszył pyszniących się zamysłami serc swoich.

Strącił władców z tronu, *

a wywyższył pokornych.

Głodnych nasycił dobrami, *

a bogatych z niczym odprawił.

Ujął się za swoim sługą, Izraelem, *

pomny na swe miłosierdzie,

Jak obiecał naszym ojcom, *

Abrahamowi i jego potomstwu na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wystąpił Jan Chrzciciel / i głosił na pustyni te słowa: / Nawróćcie się, bo bliskie jest królestwo niebieskie.

PROŚBY

Z pokorą błagajmy Chrystusa Pana, narodzonego z Maryi Dziewicy, i wołajmy do Niego:

Przybądź, Panie Jezu.

Jednorodzony Synu Boży, Ty masz przyjść jako pośrednik Nowego Przymierza,

- spraw, aby świat przyjął Cię i uznał.

Przybądź, Panie Jezu.

Zrodzony przed wiekami przez Ojca, przyjąłeś ciało z Maryi Dziewicy,

- wybaw nas od wszelkiego zepsucia ludzkiej natury.

Przybądź, Panie Jezu.

Będąc życiem, przyszedłeś, aby przyjąć śmierć naszą,

- zachowaj nas od kary wiecznej śmierci.

Przybądź, Panie Jezu.

W swoim miłosierdziu zawsze niosłeś ludziom ulgę w cierpieniu,

- okaż nam litość, gdy przyjdziesz nas sądzić.

Przybądź, Panie Jezu.

Chryste Panie, Ty przez śmierć swoją przyszedłeś umarłym z pomocą,

- wysłuchaj nas, gdy Cię błagamy o pokój dla zmarłych.

Przybądź, Panie Jezu.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Wszechmogący i miłosierny Boże, † spraw, aby troski doczesne nie przeszkadzały nam w dążeniu na spotkanie z Twoim Synem, * lecz niech nadprzyrodzona mądrość kształtuje nasze czyny i doprowadzi nas do zjednoczenia z Chrystusem. Który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | KOMPLETA

Sobota, 3 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

Kompleta

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

W tym miejscu przewidziany jest rachunek sumienia.

We wspólnie odprawianym oficjum można użyć jednej z formuł aktu pokuty.

HYMN

1  Nim kres nadejdzie jasności,

Błagamy, Stwórco wszechświata,

Byś nas otaczał opieką

I chronił w swojej dobroci.

2  Niech serca nawet uśpione

Przez sen czuwają przy Tobie;

A kiedy zbudzi je zorza,

Niech Ciebie wielbią z weselem.

3  Niech ciało zdrowiem się cieszy

I duch gorliwość odnajdzie,

A Ty swym światłem przenikaj

Głębokie nocy ciemności.

4  O spraw to, Ojcze najlepszy,

Przez Syna Twego, Chrystusa,

Co z Tobą w Ducha jedności

Króluje w blasku na wieki. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Zmiłuj się nade mną, Panie, * i wysłuchaj moją modlitwę.

Psalm 4

Dziękczynienie

Godnym podziwu uczynił Pan Tego, którego wskrzesił z martwych (św. Augustyn)

Kiedy Cię wzywam, odpowiedz mi, Boże, *

który wymierzasz mi sprawiedliwość.

Tyś mnie wydźwignął z utrapienia, *

zmiłuj się nade mną i wysłuchaj moją modlitwę.

Jak długo będą ociężałe wasze serca, mężowie? *

Czemu kochacie marność i szukacie kłamstwa?

Wiedzcie, że godnym podziwu czyni Pan swego wiernego, *

Pan mnie wysłucha, gdy będę Go wzywał.

Zadrżyjcie i już nie grzeszcie, *

rozważcie na swych łożach i zamilknijcie.

Złóżcie należne ofiary *

i miejcie nadzieję w Panu.

Wielu powiada: "Któż nam szczęście ukaże?" *

Wznieś ponad nami, Panie, światłość Twojego oblicza!

Więcej wlałeś radości w moje serce *

niż w czasie obfitych plonów pszenicy i wina.

Spokojnie zasypiam, kiedy się położę, †

bo tylko Ty jeden, Panie, *

pozwalasz mi żyć bezpiecznie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zmiłuj się nade mną, Panie, / i wysłuchaj moją modlitwę.

2 ant. Wśród nocy * błogosławcie Pana.

Psalm 134

Wieczorna modlitwa w świątyni

Chwalcie Boga naszego, wszyscy Jego słudzy, którzy się Go boicie, mali i wielcy! (Ap 19, 5)

Błogosławcie Pana, wszyscy słudzy Pańscy, *

którzy przebywacie nocą w Jego domu.

Wznieście wasze ręce ku Miejscu Świętemu *

i błogosławcie Pana.

Niech cię Pan błogosławi ze Syjonu, *

Ten, który stworzył niebo i ziemię.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wśród nocy błogosławcie Pana.

CZYTANIE (Pwt 6, 4-7)

Słuchaj, Izraelu: Pan jest naszym Bogiem, Panem jedynym. Będziesz miłował Pana, Boga twojego, z całego swego serca, z całej duszy swojej, ze wszystkich sił swoich. Niech pozostaną w twym sercu te słowa, które ja ci dziś nakazuję. Wpoisz je twoim synom, będziesz o nich mówił przebywając w domu, w czasie podróży, kładąc się spać i wstając ze snu.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   W ręce Twoje, Panie, * Powierzam ducha mojego.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

K.   Ty nas odkupiłeś, Panie, Boże wierny.

W.  Powierzam ducha mojego.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

PIEŚŃ SYMEONA (Łk 2, 29-32)

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, * podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

Teraz, o Panie, pozwól odejść swemu słudze w pokoju, *

według słowa Twojego,

Bo moje oczy ujrzały Twoje zbawienie, *

któreś przygotował wobec wszystkich narodów:

Światło na oświecenie pogan *

i chwałę ludu Twego, Izraela.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, / podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący Boże, bądź z nami tej nocy, † abyśmy jutro z Twoją pomocą wstali * i radowali się ze zmartwychwstania Chrystusa. Który żyje i króluje na wieki wieków. Amen.

Noc spokojną i śmierć szczęśliwą niech nam da Bóg wszechmogący, Ojciec i Syn, i Duch Święty. W. Amen.

ANTYFONA DO NAJŚWIĘTSZEJ MARYI PANNY

Witaj, niebios Królowo,

Witaj, Pani aniołów,

Witaj, Różdżko i Bramo;

Jasność zrodziłaś światu.

Ciesz się, Panno chwalebna,

Ponad wszystkie piękniejsza,

Witaj, o Najśliczniejsza;

Proś Chrystusa za nami.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY

Niedziela, 4 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Teksty Mszy św.

ANTYFONA NA WEJŚCIE (por. Iz 30, 19. 30)

Ludu Boży, oto Pan przyjdzie, by zbawić narody; * Pan da posłyszeć swój głos pełen chwały * i uraduje się wasze serce.

OPUSZCZA SIĘ HYMN Chwała na wysokości Bogu...

KOLEKTA

Wszechmogący i miłosierny Boże, † spraw, aby troski doczesne nie przeszkadzały nam w dążeniu na spotkanie z Twoim Synem, * lecz niech nadprzyrodzona mądrość kształtuje nasze czyny i doprowadzi nas do zjednoczenia z Chrystusem. Który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków.

PIERWSZE CZYTANIE (Iz 11, 1-10)

Przyjście Mesjasza, Króla sprawiedliwego

Czytanie z Księgi proroka Izajasza

Wyrośnie różdżka z pnia Jessego, wypuści odrośl z jego korzeni. I spocznie na niej Duch Pański, duch mądrości i rozumu, duch rady i męstwa, duch wiedzy i bojaźni Pańskiej. Upodoba sobie w bojaźni Pańskiej.

Nie będzie sądził z pozorów ani wyrokował według pogłosek; raczej rozsądzi biednych sprawiedliwie i pokornym w kraju wyda słuszny wyrok. Rózgą swoich ust uderzy gwałtownika, tchnieniem swoich warg uśmierci bezbożnego. Sprawiedliwość będzie mu pasem na biodrach, a wierność przepasaniem lędźwi.

Wtedy wilk zamieszka wraz z barankiem, pantera z koźlęciem razem leżeć będą, cielę i lew paść się będą pospołu i mały chłopiec będzie je poganiał. Krowa i niedźwiedzica przestawać będą z sobą przyjaźnie, młode ich razem będą legały. Lew też jak wół będzie jadał słomę. Niemowlę igrać będzie na gnieździe kobry, dziecko włoży swą rękę do kryjówki żmii. Zła czynić nie będą ani działać na zgubę po całej świętej mej górze, bo kraj się napełni znajomością Pana, na kształt wód, które przepełniają morze.

Owego dnia to się stanie: Korzeń Jessego stać będzie na znak dla narodów. Do niego ludy przyjdą po radę, i sławne będzie miejsce jego spoczynku.

Oto słowo Boże.

PSALM RESPONSORYJNY (Ps 72 (71), 1b-2. 7-8. 12-13. 17 (R.: por. 7))

Refren: Pokój zakwitnie, kiedy Pan przybędzie.

Boże, przekaż Twój sąd królowi, *

a Twoją sprawiedliwość synowi królewskiemu.

Aby Twoim ludem rządził sprawiedliwie *

i ubogimi według prawa.

Refren: Pokój zakwitnie, kiedy Pan przybędzie.

Za dni jego zakwitnie sprawiedliwość *

i wielki pokój, zanim księżyc zgaśnie.

Będzie panował od morza do morza, *

od Rzeki aż po krańce ziemi.

Refren: Pokój zakwitnie, kiedy Pan przybędzie.

Wyzwoli bowiem biedaka, który go wzywa, *

i ubogiego, który nie ma opieki.

Zmiłuje się nad biednym i ubogim, *

nędzarza ocali od śmierci.

Refren: Pokój zakwitnie, kiedy Pan przybędzie.

Niech jego imię trwa na wieki, *

jak długo świeci słońce, niech trwa jego imię.

Niech jego imieniem wzajemnie się błogosławią, *

niech wszystkie narody życzą mu szczęścia.

Refren: Pokój zakwitnie, kiedy Pan przybędzie.

DRUGIE CZYTANIE (Rz 15, 4-9)

Chrystus zbawia wszystkich ludzi

Czytanie z Listu Świętego Pawła Apostoła do Rzymian

Bracia:

To, co niegdyś zostało napisane, napisane zostało także dla naszego pouczenia, abyśmy dzięki cierpliwości i pociesze, jaką niosą Pisma, podtrzymywali nadzieję. A Bóg, który daje cierpliwość i pociechę, niech sprawi, abyście wzorem Chrystusa te same uczucia żywili do siebie i zgodnie jednymi ustami wielbili Boga i Ojca Pana naszego, Jezusa Chrystusa.

Dlatego przygarniajcie siebie nawzajem, bo i Chrystus przygarnął was – ku chwale Boga. Albowiem Chrystus – powiadam – stał się sługą obrzezanych dla ukazania wierności Boga i potwierdzenia przez to obietnic danych ojcom oraz po to, żeby poganie za okazane sobie miłosierdzie uwielbili Boga, jak napisano:

«Dlatego oddawać Ci będę cześć między poganami i śpiewać imieniu Twojemu».

Oto słowo Boże.

AKLAMACJA PRZED EWANGELIĄ (Łk 3, 4c. 6)

Alleluja, alleluja, alleluja.

Przygotujcie drogę Panu, prostujcie ścieżki dla Niego;

wszyscy ludzie ujrzą zbawienie Boże.

Alleluja, alleluja, alleluja.

EWANGELIA (Mt 3, 1-12)

Nawracajcie się, bo bliskie jest królestwo niebieskie

Słowa Ewangelii według Świętego Mateusza

W owym czasie pojawił się Jan Chrzciciel i głosił na Pustyni Judzkiej te słowa: «Nawracajcie się, bo bliskie jest królestwo niebieskie». Do niego to odnosi się słowo proroka Izajasza, gdy mówi: «Głos wołającego na pustyni: Przygotujcie drogę Panu, dla Niego prostujcie ścieżki!»

Sam zaś Jan nosił odzienie z sierści wielbłądziej i pas skórzany około bioder, a jego pokarmem były szarańcza i miód leśny. Wówczas ciągnęły do niego Jerozolima oraz cała Judea i cała okolica nad Jordanem. Przyjmowano od niego chrzest w rzece Jordanie, wyznając swoje grzechy.

A gdy widział, że przychodzi do chrztu wielu spośród faryzeuszów i saduceuszów, mówił im:

«Plemię żmijowe, kto wam pokazał, jak uciec przed nadchodzącym gniewem? Wydajcie więc godny owoc nawrócenia, a nie myślcie, że możecie sobie mówić: „Abrahama mamy za ojca”, bo powiadam wam, że z tych kamieni może Bóg wzbudzić dzieci Abrahamowi. Już siekiera jest przyłożona do korzenia drzew. Każde więc drzewo, które nie wydaje dobrego owocu, zostaje wycięte i wrzucone w ogień.

Ja was chrzczę wodą dla nawrócenia; lecz Ten, który idzie za mną, mocniejszy jest ode mnie; ja nie jestem godzien nosić Mu sandałów. On was chrzcić będzie Duchem Świętym i ogniem. Ma On wiejadło w ręku i oczyści swój omłot: pszenicę zbierze do spichlerza, a plewy spali w ogniu nieugaszonym».

Oto słowo Pańskie.

Odmawia się Wierzę w jednego Boga...

MODLITWA NAD DARAMI

Wszechmogący Boże, daj się przebłagać naszymi pokornymi modlitwami i ofiarami, † a ponieważ brak nam zasług, które mogłyby za nami orędować, * wspomóż nas swoją łaską. Przez Chrystusa, Pana naszego.

PREFACJA

1. Dwa przyjścia Chrystusa

Zaprawdę, godne to i sprawiedliwe, słuszne i zbawienne, * abyśmy zawsze i wszędzie Tobie składali dziękczynienie, * Panie, Ojcze, święty, wszechmogący, wieczny Boże, * przez naszego Pana Jezusa Chrystusa.

On przez pierwsze przyjście w ludzkiej naturze * spełnił Twoje odwieczne postanowienie, * a nam otworzył drogę wiecznego zbawienia. * On ponownie przyjdzie w blasku swej chwały, * aby nam udzielić obiecanych darów, * których, czuwając, z ufnością oczekujemy.

Dlatego z Aniołami i Archaniołami, * i z wszystkimi chórami niebios * głosimy Twoją chwałę, * razem z nimi wołając...

ANTYFONA NA KOMUNIĘ (Ba 5, 5; 4, 36)

Powstań, Jeruzalem, i stań na miejscu wysokim, * i zobacz radość, którą otrzymasz od twego Boga.

MODLITWA PO KOMUNII

Posileni Pokarmem duchowym, pokornie błagamy Cię, Boże, † spraw, abyśmy przez udział w Eucharystii nauczyli się mądrze oceniać dobra doczesne * i miłować wieczne. Przez Chrystusa, Pana naszego.

WYKAZ OBCHODÓW

WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Niedziela, 4 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

Wezwanie

Przewodniczący: † Panie, otwórz wargi moje.

Wszyscy: A usta moje będą głosić Twoją chwałę.

Psalm 95

Wezwanie do chwalenia Boga

Zachęcajcie się wzajemnie każdego dnia, póki trwa to, co "dziś" się nazywa (Hbr 3, 13)

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, radośnie śpiewajmy Panu, *

wznośmy okrzyki ku chwale Opoki naszego zbawienia.

Stańmy przed obliczem Jego z uwielbieniem, *

z weselem śpiewajmy Mu pieśni.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Bo Pan jest Bogiem wielkim, *

wielkim Królem nad wszystkimi bogami.

W Jego ręku głębiny ziemi, *

szczyty gór do Niego należą.

Jego własnością jest morze, które sam stworzył, *

i ziemia, którą ulepiły Jego ręce.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przyjdźcie, uwielbiajmy Go padając na twarze, *

klęknijmy przed Panem, który nas stworzył,

Albowiem On jest naszym Bogiem, †

a my ludem Jego pastwiska *

i owcami w Jego ręku.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Obyście dzisiaj usłyszeli głos Jego: †

"Niech nie twardnieją wasze serca jak w Meriba, *

jak na pustyni w dniu Massa,

Gdzie Mnie kusili wasi ojcowie, *

doświadczali Mnie, choć widzieli moje dzieła.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Przez lat czterdzieści to pokolenie wstręt we Mnie budziło †

i powiedziałem: «Są ludem o sercu zbłąkanym *

i moich dróg nie znają».

Przeto przysiągłem w gniewie, *

że nie wejdą do mojej krainy spoczynku".

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Uwielbiajmy Pana i Króla, / który do nas przyjdzie.

Jeśli psalm Wezwania ze swoją antyfoną ma poprzedzać Jutrznię, można go opuścić ze słusznej przyczyny.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Niedziela, 4 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

Godzina Czytań

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Słowo zrodzone przed światłem

I blasku Ojca jasności,

Panie i Stwórco wszystkiego,

Czekamy z wiarą na Ciebie.

2  Ty, który w łonie Dziewicy

Poczęty z Ducha zostałeś,

Przyjdź po raz drugi na ziemię

I okaż swoją potęgę.

3  Bądź dla nas Nowym Przymierzem,

Pojednaj z Ojcem grzeszników,

Twoim pokojem nas obdarz

I rozpal serca miłością.

4  Kiedy zabłyśnie na niebie

Twojego sądu zapowiedź,

Wspomnij na gwiazdę promienną,

Co ludziom łaskę wieściła.

5  Tobie, którego pragniemy

I przyzywamy z ufnością,

Z Ojcem i Duchem Najświętszym

Niech będzie chwała na wieki. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Oto Król najwyższy przybędzie z wielką mocą, * aby zbawić wszystkie narody. / Alleluja.

Psalm 104

Hymn na cześć Stwórcy

Kto pozostaje w Chrystusie, jest nowym stworzeniem. To, co dawne, minęło, a oto wszystko stało się nowe (2 Kor 5, 17)

I

Błogosław, duszo moja, Pana, *

Boże mój, Panie, Ty jesteś bardzo wielki!

Odziany w majestat i piękno, *

światłem okryty jak płaszczem.

Niebo rozpostarłeś jak namiot, *

komnaty swe wzniosłeś nad wodami,

Chmury są Twoim rydwanem, *

przechadzasz się na skrzydłach wiatru.

Wichry używasz za swych posłów, *

sługami Twoimi ogień i płomienie.

Umocniłeś fundamenty ziemi, *

nie zachwieje się na wieki wieków.

Jak szatą okryłeś ją Wielką Głębią, *

ponad górami stanęły wody.

Musiały uciekać wobec Twojej groźby, *

na grzmot Twego głosu wpadły w przerażenie.

Wzniosły się nad górami, opadły w doliny, *

na miejsce, które im wyznaczyłeś.

Granicę zakreśliłeś, której nie przekroczą, *

nigdy nie wrócą, aby zalać ziemię.

Ty zdroje kierujesz do strumieni, *

które pośród gór się sączą.

Poją one wszelkie zwierzęta polne, *

w nich dzikie osły gaszą swe pragnienie.

Nad nimi mieszka ptactwo niebieskie *

i śpiewa pośród gałęzi.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Oto Król najwyższy przybędzie z wielką mocą, / aby zbawić wszystkie narody. / Alleluja.

2 ant. Ciesz się i wesel, Córo Jeruzalem: * Oto twój Król przychodzi do ciebie. / Nie lękaj się, Syjonie, / bo wkrótce nadejdzie twoje zbawienie.

II

Z Twoich komnat nawadniasz góry, *

owocem dzieł Twoich syci się ziemia.

Każesz rosnąć trawie dla bydła *

i roślinom, by człowiekowi służyły,

Aby z ziemi dobywał chleba *

i wina, co rozwesela serce człowieka,

By rozpogadzać twarze oliwą, *

a chlebem krzepić ludzkie serca.

Wody do syta mają drzewa Pańskie, *

cedry Libanu, które On zasadził.

Tam ptactwo zakłada gniazda, *

na cyprysach są domy bocianów.

Wysokie góry dla kozic, *

kryjówką borsuków są skały.

Tyś stworzył księżyc, żeby czas wskazywał, *

słońce zna porę swojego zachodu.

Gdy mrok sprowadzasz i noc nastaje, *

w niej wszelki leśny zwierz krąży.

Młode lwy ryczą za łupem, *

domagają się żeru od Boga.

Gdy słońce wzejdzie, wracają *

i kładą się w swych legowiskach.

Człowiek wychodzi do swojej pracy, *

do trudu swego aż do wieczora.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Ciesz się i wesel, Córo Jeruzalem: / Oto twój Król przychodzi do ciebie. / Nie lękaj się, Syjonie, / bo wkrótce nadejdzie twoje zbawienie.

3 ant. Oczyśćmy nasze serca na przyjście najwyższego Króla; * stawajmy się godni wyjść Mu na spotkanie, / bo nie będzie zwlekał i wkrótce nadejdzie.

III

Jak liczne są dzieła Twoje, Panie! †

Tyś wszystko mądrze uczynił, *

ziemia jest pełna Twoich stworzeń.

Oto jest morze, ogromne i szerokie, †

a w nim żyjątek bez liku, *

zwierząt wielkich i małych.

Tamtędy płyną okręty *

i Lewiatan, który z morzem igra.

Wszystko to czeka na Ciebie, *

byś dał im pokarm we właściwym czasie.

Gdy im dajesz, zbierają, *

gdy otwierasz swą rękę, sycą się Twym dobrem.

Gdy skryjesz swe oblicze, ogarnia je niepokój, †

a kiedy odbierasz im oddech, marnieją *

i w proch się obracają.

Stwarzasz je napełniając swym Duchem *

i odnawiasz oblicze ziemi.

Niech chwała Pana trwa na wieki, *

niech Pan się raduje z dzieł swoich.

Drży ziemia, gdy na nią patrzy, *

gór dotknie, a one dymią.

Póki mego życia, chcę śpiewać dla Pana, *

grać mojemu Bogu, póki życia starczy.

Niech miła Mu będzie pieśń moja, *

będę radował się w Panu.

Niech znikną z ziemi grzesznicy †

i niech już więcej nie będzie występnych. *

Błogosław, duszo moja, Pana!

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Oczyśćmy nasze serca na przyjście najwyższego Króla; / stawajmy się godni wyjść Mu na spotkanie, / bo nie będzie zwlekał i wkrótce nadejdzie.

K. Nabierzcie ducha i podnieście głowy.

W. Ponieważ się zbliża wasze odkupienie.

I CZYTANIE

Z Księgi proroka Izajasza (22, 8-23)

Przeciw pysze Jerozolimy i Szebny

Tak odkryto osłonę Judy. Tyś spoglądało w ów dzień na zbrojownię w Domu Lasu. Widzieliście też, jak były liczne szczerby w murach Miasta Dawidowego; zebraliście wodę w Dolnej Sadzawce; przeliczyliście domy w Jeruzalem i zburzyliście budynki, by wzmocnić mur miejski. Między dwoma murami urządziliście zbiornik na wodę Starej Sadzawki; ale nie zważaliście na Twórcę tych rzeczy ani nie dostrzegaliście Tego, który je z dawna ukształtował. Pan zaś, Bóg Zastępów, wezwał was w ów dzień do płaczu i do żałoby, do ostrzyżenia się i przywdziania woru. A tu tymczasem uciechy i zabawy, zabijanie wołów i zarzynanie baranów, zajadanie mięsa i zapijanie winem: "Jedzmy i pijmy, bo jutro pomrzemy!" Lecz Pan Zastępów dał się słyszeć uszom moim: "Na pewno ta nieprawość nie będzie wam odpuszczona, dopóki nie pomrzecie". Powiedział Pan, Bóg Zastępów.

Tak mówi Pan, Bóg Zastępów: Idź, wejdź do tego ministra, do Szebny, zarządcy pałacu, który sobie wykuwa grobowiec wysoko i w skale drąży dla siebie komnatę. "Co tu posiadasz i kogo masz tutaj, że sobie tu wykułeś grobowiec?" Oto Pan zrzuci cię, człowiecze, z wielkim rozmachem i uchwyci cię jednym ruchem, i tocząc cię, zwinie w kłębek, jak piłkę rzucając po ziemi rozległej. Tam umrzesz i tam pójdą pojazdy, z których się chlubiłeś, o ty, zakało domu twego pana!

Gdy strącę cię z twego urzędu i przepędzę cię z twojej posady, tego dnia powołam sługę mego, Eliakima, syna Chilkiasza. Oblokę go w twoją tunikę, przepaszę go twoim pasem, twoją władzę oddam w jego ręce; on będzie ojcem dla mieszkańców Jeruzalem oraz dla domu Judy.

Położę klucz domu Dawidowego na jego ramieniu; gdy on otworzy, nikt nie zamknie, gdy on zamknie, nikt nie otworzy. Wbiję go jak kołek na miejscu pewnym i stanie się on tronem chwały dla domu swego ojca.

RESPONSORIUM (Ap 3, 7. 8)

W. To mówi Święty i Prawdomówny, † który posiada klucz Dawida: * Oto postawiłem przed tobą drzwi otwarte, / których nikt nie może zamknąć.

K. Zachowałeś moje słowo i nie zaparłeś się mego imienia. W. Oto postawiłem przed tobą drzwi otwarte, / których nikt nie może zamknąć.

II CZYTANIE

Z komentarza Euzebiusza, biskupa Cezarei, do proroctwa Izajasza

(rozdz. 40)

Głos wołającego na pustyni

"Głos wołającego na pustyni: Przygotujcie drogę Panu, prostujcie ścieżki dla Niego". Prorok stwierdza wyraźnie, że ta zapowiedź spełni się na pustyni, a nie w Jerozolimie. Mianowicie, przyjdzie czas, kiedy ukaże się chwała Pańska, a wiadomość o zbawieniu Bożym dojdzie do każdego człowieka.

Spełniło się to istotnie i w dosłownym znaczeniu wtedy, gdy Jan Chrzciciel na pustyni, nad brzegami Jordanu, głosił zbawcze przyjście Boga, gdzie też ujrzano zbawienie Boże. Albowiem wtedy Chrystus ukazał wszystkim swą chwałę, bo po Jego chrzcie otworzyło się niebo, a Duch Święty zstąpił na Niego pod postacią gołębicy i spoczął na Nim. Wówczas dał się słyszeć głos Ojca i takie o Nim wydał świadectwo: "Ten jest mój Syn umiłowany, Jego słuchajcie".

To wszystko zostało powiedziane, ponieważ Bóg miał przyjść na pustynię od wieków niedostępną i nieprzebytą. A ludy nie miały żadnego poznania Boga, sprawiedliwi i prorocy trzymali się od nich z daleka. Dlatego głos proroka każe gotować drogę Temu, który jest Słowem Boga; wyprostować kręte drogi i wyrównać bezdroża, aby Bóg, przybywając, mógł nimi kroczyć. "Przygotujcie drogę Panu!" Oto dobra nowina, przynosząca znów pociechę, aby wieść o zbawieniu dotarła do wszystkich ludzi.

"Wstąp na wysoką górę, zwiastunko dobrej nowiny w Syjonie! Podnieś mocno swój głos, zwiastunko dobrej nowiny w Jeruzalem!" Te słowa doskonale odpowiadają poprzednim. Tam była mowa o głosie wołającym na pustyni, tu zaś jest powiedziane o zwiastunach Boga i o Jego przyjściu do ludzi. Słusznie więc po zapowiedzi dotyczącej Jana Chrzciciela wymienia się tych, którzy mają głosić dobrą nowinę.

O jakiż tu Syjon chodzi? Właśnie o Jeruzalem, bo ono było położone na górze, jak o tym świadczy Pismo: "Góra Syjon, gdzie założyłeś sobie siedzibę", a także: "Przystąpiliście do góry Syjon". A może te słowa wskazują na Apostołów wezwanych spośród narodu wybranego?

Oni właśnie są Syjonem i Jeruzalem, które przyjęły zbawienie Boże, bo i oni wznoszą się na górze Boga, czyli na Jednorodzonym Słowie Bożym. Im to polecono głosić słowo zbawienia z tego wzniosłego szczytu. Otóż, kto głosi dobrą nowinę, jak nie grono apostolskie? A na czym polega jej głoszenie? Na zwiastowaniu wszystkim ludziom, poczynając od miast Judy, przyjścia Chrystusa na ziemię.

RESPONSORIUM (por. Mt 11, 11. 9)

W. Przyszedł Poprzednik Pana, † o którym On sam daje świadectwo: * Między narodzonymi z niewiast nie powstał większy od Jana Chrzciciela.

K. On bowiem jest prorokiem, a nawet więcej niż prorokiem, o którym Zbawiciel powiedział. W. Między narodzonymi z niewiast nie powstał większy od Jana Chrzciciela.

Jeśli pragnie się przedłużyć Wigilię tej niedzieli, należy po II responsorium dodać pieśni i Ewangelię.

HYMN CIEBIE, BOGA, WYSŁAWIAMY

inna wersja hymnu

Ciebie, Boga, wysławiamy,

Tobie, Panu, wieczna chwała.

Ciebie, Ojca, niebios bramy,

Ciebie wielbi ziemia cała.

Tobie wszyscy Aniołowie,

Tobie Moce i niebiosy,

Cheruby, Serafinowie

ślą wieczystej pieśni głosy:

Święty, Święty nad Świętymi

Bóg Zastępów, Król łaskawy,

Pełne niebo z kręgiem ziemi

majestatu Twojej sławy.

Apostołów Tobie rzesza,

chór Proroków pełen chwały,

Tobie hołdy nieść pośpiesza

Męczenników orszak biały.

Ciebie poprzez okrąg ziemi

z głębi serca, ile zdoła,

Głosy ludów zgodzonymi

wielbi święta pieśń Kościoła.

Niezmierzonej Ojca chwały,

Syna, Słowo wiekuiste,

Z Duchem, wszechświat wielbi cały:

Królem chwały Tyś, o Chryste!

Tyś Rodzica Syn z wiek wieka.

By świat zbawić swoim zgonem,

Przyoblókłszy się w człowieka,

nie wzgardziłeś Panny łonem.

Tyś pokruszył śmierci wrota,

starł jej oścień w męki dobie

I rajskiego kraj żywota

otworzyłeś wiernym sobie.

Po prawicy siedzisz Boga,

w chwale Ojca, Syn Jedyny,

Lecz gdy zabrzmi trąba sroga,

przyjdziesz sądzić ludzkie czyny.

Prosim, słudzy łask niegodni,

wspomóż, obmyj grzech, co plami,

Gdyś odkupił nas od zbrodni

drogiej swojej Krwi strugami.

Ze świętymi w blaskach mocy

wiecznej chwały zlej nam zdroje,

Zbaw, o Panie, lud sierocy,

błogosław dziedzictwo swoje!

Następującą część hymnu można według uznania opuścić:

Rządź je, broń po wszystkie lata,

prowadź w niebios błogie bramy.

My w dzień każdy, Władco świata,

Imię Twoje wysławiamy.

Po wiek wieków nie ustanie

pieśń, co sławi Twoje czyny.

O, w dniu onym racz nas, Panie,

od wszelakiej ustrzec winy.

Zjaw swą litość w życiu całym

tym, co żebrzą Twej opieki;

W Tobie, Panie, zaufałem,

nie zawstydzę się na wieki.

przejdź do modlitwy

HYMN CIEBIE, BOŻE, CHWALIMY

inna wersja hymnu

Ciebie, Boże, chwalimy,

Ciebie, Panie, wysławiamy.

Tobie, Ojcu Przedwiecznemu,

wszystka ziemia cześć oddaje.

Tobie wszyscy Aniołowie,

Tobie niebiosa i wszystkie Moce:

Tobie Cherubini i Serafini

nieustannym głoszą pieniem:

Święty, Święty, Święty

Pan Bóg Zastępów!

Pełne są niebiosa i ziemia

majestatu chwały Twojej.

Ciebie przesławny chór Apostołów,

Ciebie Proroków poczet chwalebny,

Ciebie wychwala

Męczenników zastęp świetlany.

Ciebie po wszystkiej ziemi

wysławia Kościół święty:

Ojca niezmierzonego majestatu,

godnego uwielbienia, prawdziwego

i Jedynego Twojego Syna,

Świętego także

Ducha Pocieszyciela.

Tyś Królem chwały, o Chryste,

Tyś Ojca Synem Przedwiecznym.

Ty, dla zbawienia naszego biorąc człowieczeństwo,

nie wahałeś się wstąpić w łono Dziewicy.

Ty, skruszywszy żądło śmierci,

otworzyłeś wierzącym królestwo niebios.

Ty po prawicy Boga zasiadasz

w Ojcowskiej chwale.

Ty przyjdziesz jako Sędzia:

tak wszyscy wierzymy.

Błagamy Cię przeto: dopomóż swym sługom,

których najdroższą Krwią odkupiłeś.

Policz ich między świętych Twoich

w wiekuistej chwale.

Następującą część hymnu można według uznania opuścić:

Zachowaj lud swój, o Panie,

i błogosław dziedzictwu swojemu.

I rządź nimi,

i wywyższaj ich aż na wieki.

Po wszystkie dni

błogosławimy Ciebie

I wysławiamy imię Twe na wieki,

na wieki bez końca.

Racz, Panie, w dniu dzisiejszym

zachować nas od grzechu.

Zmiłuj się nad nami, Panie,

zmiłuj się nad nami.

Niech miłosierdzie Twoje, Panie, okaże się nad nami,

jako my w Tobie ufność pokładamy.

W Tobie, o Panie, złożyłem nadzieję,

nie będę zawstydzon na wieki.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący i miłosierny Boże, † spraw, aby troski doczesne nie przeszkadzały nam w dążeniu na spotkanie z Twoim Synem, * lecz niech nadprzyrodzona mądrość kształtuje nasze czyny i doprowadzi nas do zjednoczenia z Chrystusem. Który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Niedziela, 4 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

Jutrznia

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

Powyższe teksty opuszcza się, jeśli tę Godzinę poprzedza Wezwanie.

HYMN

1  Otwórz się, niebo pokryte chmurami,

I Sprawiedliwy niech zejdzie z obłoków

Jak deszcz ożywczy, co zwilży pustynię

Naszego serca.

2  Otwórz się, ziemio, i wydaj swój Owoc

Zrodzony z Ojca i czystej Dziewicy,

Gdyż On przyniesie zbawienie i pokój

Całemu światu.

3  Przyjdź, Pojednanie, już więcej nie zwlekaj;

Niech Twa obecność przywróci nam łaskę,

I wprowadź wszystkich znużonych wędrowców

Do domu Ojca.

4  Znak Twój na niebie zabłyśnie narodom,

Gdy znów nadejdziesz, by sądzić sumienia;

Pamiętaj wtedy, żeś mieszkał wcielony

Pomiędzy nami.

5  Boży Baranku, czekamy na Ciebie

I pieśnią chwały wielbimy Twą dobroć;

Sławimy również i Ojca, i Ducha

W jedności z Tobą. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Syjon jest naszą warownią; * Zbawiciel będzie jego murem i przedmurzem. / Otwórzcie bramy, gdyż Bóg jest z nami. / Alleluja.

Psalm 118

Świąteczny hymn dziękczynny

Jezus jest kamieniem odrzuconym przez was, budujących, tym, który stał się kamieniem węgielnym (Dz 4, 11)

Dziękujcie Panu, bo jest dobry, *

bo Jego łaska trwa na wieki.

Niech dom Izraela głosi: *

"Jego łaska na wieki".

Niech dom Aarona głosi: *

"Jego łaska na wieki".

Niech wyznawcy Pana głoszą: *

"Jego łaska na wieki".

W ucisku wzywałem Pana. *

Pan mnie wysłuchał i na wolność wyprowadził.

Niczego się nie boję, bo Pan jest ze mną; *

cóż może uczynić mi człowiek?

Pan jest ze mną, mój wspomożyciel, *

z góry będę spoglądał na mych wrogów.

Lepiej się uciekać do Pana, *

niż pokładać ufność w człowieku.

Lepiej się uciekać do Pana, *

niż pokładać ufność w książętach.

Osaczyły mnie wszystkie narody, *

lecz w imię Pana je pokonałem.

Ze wszystkich stron mnie okrążyły, *

lecz w imię Pana je pokonałem.

Opadły mnie zewsząd jak pszczoły, †

paliły, jak ogień pali ciernie, *

lecz w imię Pana je pokonałem.

Abym upadł, uderzono mnie i pchnięto, *

lecz Pan mnie podtrzymał.

Pan moją mocą i pieśnią, *

On stał się moim Zbawcą.

Głosy radości z ocalenia *

w namiotach sprawiedliwych:

"Prawica Pańska moc okazała, †

prawica Pana wzniesiona wysoko, *

prawica Pańska moc okazała!"

Nie umrę, ale żyć będę *

i głosić dzieła Pana.

Ciężko mnie Pan ukarał, *

ale na śmierć nie wydał.

Otwórzcie mi bramy sprawiedliwości, *

wejdę przez nie i podziękuję Panu.

Oto jest brama Pana, *

przez nią wejdą sprawiedliwi.

Dziękuję Tobie, żeś mnie wysłuchał *

i stałeś się moim Zbawcą.

Kamień odrzucony przez budujących *

stał się kamieniem węgielnym.

Stało się to przez Pana *

i cudem jest w naszych oczach.

Oto dzień, który Pan uczynił, *

radujmy się nim i weselmy.

O Panie, Ty nas wybaw, *

pomyślność daj nam, o Panie!

Błogosławiony, który przybywa w imię Pańskie, *

błogosławimy wam z Pańskiego domu.

Pan jest Bogiem i daje nam światło. †

Ustawcie procesję z gałązkami zielonymi *

aż do rogów ołtarza.

Jesteś moim Bogiem, podziękować chcę Tobie, *

Boże mój, wielbić pragnę Ciebie.

Wysławiajcie Pana, bo jest dobry, *

bo Jego łaska trwa na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Syjon jest naszą warownią; / Zbawiciel będzie jego murem i przedmurzem. / Otwórzcie bramy, gdyż Bóg jest z nami. / Alleluja.

2 ant. Wszyscy spragnieni, przyjdźcie do źródeł; * szukajcie Pana, póki znaleźć Go można. / Alleluja.

Pieśń (Dn 3, 52-57)

Hymn uwielbienia

Stwórca błogosławiony jest na wieki (Rz 1, 25)

Błogosławiony jesteś, Panie, Boże ojców naszych, *

pełen chwały i wywyższony na wieki.

Błogosławione jest imię Twoje pełne chwały i świętości, *

uwielbione i wywyższone na wieki.

Błogosławiony jesteś w przybytku Twojej świętej chwały, *

uwielbiony i przesławny na wieki.

Błogosławiony jesteś na tronie swojego królestwa, *

uwielbiony i przesławny na wieki.

Błogosławiony jesteś Ty, co spoglądasz w otchłanie, †

który zasiadasz na Cherubach, *

pełen chwały i wywyższony na wieki.

Błogosławiony jesteś na sklepieniu nieba, *

pełen chwały i wywyższony na wieki.

Błogosławcie Pana, wszystkie dzieła Pańskie, *

chwalcie Go i wywyższajcie na wieki!

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wszyscy spragnieni, przyjdźcie do źródeł; / szukajcie Pana, póki znaleźć Go można. / Alleluja.

3 ant. Oto nasz Pan przyjdzie z mocą, * aby oświecić oczy sług swoich. / Alleluja.

Psalm 150

Chwalcie Pana

Śpiewajcie duchem, śpiewajcie i myślą, to znaczy: Chwalcie Boga waszą duszą i ciałem waszym (Hezychiusz)

Chwalcie Boga w Jego świątyni, *

chwalcie na ogromnym Jego nieboskłonie.

Chwalcie Go za potężne Jego dzieła, *

chwalcie za niezmierzoną wielkość Jego.

Chwalcie Go dźwiękiem rogu, *

chwalcie na harfie i cytrze.

Chwalcie Go bębnem i tańcem, *

chwalcie na strunach i flecie.

Chwalcie Go na dźwięcznych cymbałach, †

chwalcie na cymbałach brzęczących. *

Wszystko, co żyje, niech chwali Pana!

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Oto nasz Pan przyjdzie z mocą, / aby oświecić oczy sług swoich. / Alleluja.

CZYTANIE (Rz 13, 11-12)

Teraz nadeszła dla was godzina powstania ze snu. Teraz bowiem zbawienie jest bliżej nas niż wtedy, gdyśmy uwierzyli. Noc się posunęła, a przybliżył się dzień. Odrzućmy więc uczynki ciemności, a przyobleczmy się w zbroję światła.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Chryste, Synu Boga żywego, * Zmiłuj się nad nami.

W.  Chryste, Synu Boga żywego, / Zmiłuj się nad nami.

K.   Ty na świat przychodzisz.

W.  Zmiłuj się nad nami.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Chryste, Synu Boga żywego, / Zmiłuj się nad nami.

PIEŚŃ ZACHARIASZA (Łk 1, 68-79)

Ant. Głos wołającego na pustyni: * Przygotujcie drogę Panu, / prostujcie ścieżki dla Niego.

Błogosławiony Pan, Bóg Izraela, *

bo lud swój nawiedził i wyzwolił.

I wzbudził dla nas moc zbawczą *

w domu swego sługi Dawida.

Jak zapowiedział od dawna *

przez usta swych świętych proroków,

Że nas wybawi od naszych nieprzyjaciół *

i z ręki wszystkich, którzy nas nienawidzą;

Że naszym ojcom okaże miłosierdzie *

i wspomni na swe święte przymierze,

Na przysięgę, którą złożył *

ojcu naszemu Abrahamowi.

Da nam, że z mocy nieprzyjaciół wyrwani, *

służyć Mu będziemy bez trwogi,

W pobożności i sprawiedliwości przed Nim *

po wszystkie dni nasze.

A ty, dziecię, zwać się będziesz prorokiem Najwyższego, *

gdyż pójdziesz przed Panem przygotować Mu drogi.

Jego ludowi dasz poznać zbawienie *

przez odpuszczenie grzechów.

Dzięki serdecznej litości naszego Boga, *

z jaką nas nawiedzi z wysoka Wschodzące Słońce,

By oświecić tych, co w mroku i cieniu śmierci mieszkają, *

aby nasze kroki skierować na drogę pokoju.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Głos wołającego na pustyni: / Przygotujcie drogę Panu, / prostujcie ścieżki dla Niego.

PROŚBY

Błagajmy naszego Pana, Jezusa Chrystusa, który przyjdzie sądzić żywych i umarłych. Wołajmy do Niego:

Przybądź, Panie Jezu.

Chryste Panie, Ty przyszedłeś, aby zbawić grzeszników,

- broń nas od wszelkich pokus i przeciwności.

Przybądź, Panie Jezu.

Wierzymy, że przyjdziesz w chwale, aby świat osądzić,

- okaż nam swoją zbawczą potęgę.

Przybądź, Panie Jezu.

Daj, abyśmy dzięki pomocy Ducha Świętego zachowali nakazy Twego Prawa

- i w miłości mogli oczekiwać na Twoje przyjście.

Przybądź, Panie Jezu.

Boże błogosławiony na wieki, spraw, abyśmy dzięki Twemu miłosierdziu pobożnie i rozumnie żyli na tym świecie,

- oczekując błogosławionej nadziei i Twego przyjścia w chwale.

Przybądź, Panie Jezu.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Wszechmogący i miłosierny Boże, † spraw, aby troski doczesne nie przeszkadzały nam w dążeniu na spotkanie z Twoim Synem, * lecz niech nadprzyrodzona mądrość kształtuje nasze czyny i doprowadzi nas do zjednoczenia z Chrystusem. Który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Niedziela, 4 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

Modlitwa przedpołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Jasny Płomieniu miłości,

Któryś napełnił Dziewicę,

Oświeć nasz rozum i serce,

Wolę umocnij swą łaską.

2  Ty, który wszystko ożywiasz,

Spraw, aby w nas zamieszkało

Słowo zrodzone przez Ojca,

Zanim się wieki poczęły.

3  Kiedy czekamy na Pana,

Który się wkrótce objawi,

Razem z Maryją pragniemy

Poddać się Twemu działaniu.

4  Ojcu, Synowi i Tobie,

Duchu Najświętszy jedności,

Niebo i ziemia niech śpiewa

Hymn uwielbienia i chwały. Amen.

PSALMODIA

Ant. Zapowiedzieli prorocy, * że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

Psalm 23

Dobry Pasterz

Paść ich będzie Baranek i poprowadzi ich do źródeł wód życia (Ap 7, 17)

Pan jest moim pasterzem, niczego mi nie braknie, *

pozwala mi leżeć na zielonych pastwiskach.

Prowadzi mnie nad wody, gdzie odpocząć mogę, *

orzeźwia moją duszę.

Wiedzie mnie po ścieżkach właściwych *

przez wzgląd na swoją chwałę.

Chociażbym przechodził przez ciemną dolinę, *

zła się nie ulęknę, bo Ty jesteś ze mną.

Kij Twój i laska pasterska *

są moją pociechą.

Stół dla mnie zastawiasz *

na oczach moich wrogów,

Namaszczasz mi głowę olejkiem, *

kielich mój pełny po brzegi.

Dobroć i łaska pójdą w ślad za mną *

przez wszystkie dni życia.

I zamieszkam w domu Pana *

po najdłuższe czasy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 76

Dziękczynienie za zwycięstwo

Ujrzą Syna Człowieczego, przychodzącego na obłokach niebieskich (Mt 24, 30)

I

Bóg znany jest w Judzie, *

Jego imię wielkie jest w Izraelu.

W Salem się wznosi przybytek Jego, *

a na Syjonie jest Jego mieszkanie.

Tam zdruzgotał strzały łuków, *

tarcze, miecze i zbroje.

Ty jesteś pełen światła *

i potężniejszy od gór odwiecznych.

Najwaleczniejsi stali się łupem, †

sen ich ogarnął, *

bezwładnie opadły ręce wojowników.

Od Twojej groźby, Boże Jakuba, *

rydwany i konie zamarły w bezruchu.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Jesteś straszliwy i któż Ci się oprze, *

gdy gniew Twój się obudzi?

Z nieba ogłosiłeś wyrok; *

zamilkła strwożona ziemia,

Kiedy Bóg powstał, by dokonać sądu *

i ocalić poniżonych tej ziemi.

Bo nawet gniew na ludzi *

przyniesie Ci chwałę,

A ci, których gniew nie dotknie, *

będą obchodzić Twe święto.

Składajcie i wypełniajcie śluby *

wobec Boga naszego i Pana.

Niech wszyscy stojący dokoła *

przyniosą dary Budzącemu grozę,

Panu, który poskramia pychę książąt *

i jest postrachem władców ziemi.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zapowiedzieli prorocy, / że Zbawiciel się narodzi z Maryi Dziewicy.

CZYTANIE (Rz 13, 13-14a)

Żyjmy przyzwoicie jak w dzień jasny: nie w hulankach i pijatykach, nie w rozpuście i wyuzdaniu, nie w kłótni i zazdrości; ale przyobleczcie się w Pana Jezusa Chrystusa.

K. Narody będą czciły imię Twoje, Panie.

W. A wszyscy królowie ziemi Twoją chwałę.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący i miłosierny Boże, † spraw, aby troski doczesne nie przeszkadzały nam w dążeniu na spotkanie z Twoim Synem, * lecz niech nadprzyrodzona mądrość kształtuje nasze czyny i doprowadzi nas do zjednoczenia z Chrystusem. Który żyje i króluje na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Niedziela, 4 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

Modlitwa południowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  Czysta Dziewico, Maryjo,

Przyczyno naszej radości,

Módl się za nami do Boga,

Gdy dzień osiągnął połowę.

2  Kiedy słoneczne promienie

Paliły kraj Galilei,

Poszłaś z pośpiechem przez wzgórza,

By służyć matce Proroka.

3  Pomóż nam serca otworzyć

Na bliźnich naszych potrzeby;

Uproś nam miłość uczynną,

Wytrwałość w pracy i pokój.

4  Panu, któregoś zrodziła,

By stał się naszym zbawieniem,

Chwała niech będzie na wieki

W jedności z Ojcem i Duchem. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: * Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

Psalm 23

Dobry Pasterz

Paść ich będzie Baranek i poprowadzi ich do źródeł wód życia (Ap 7, 17)

Pan jest moim pasterzem, niczego mi nie braknie, *

pozwala mi leżeć na zielonych pastwiskach.

Prowadzi mnie nad wody, gdzie odpocząć mogę, *

orzeźwia moją duszę.

Wiedzie mnie po ścieżkach właściwych *

przez wzgląd na swoją chwałę.

Chociażbym przechodził przez ciemną dolinę, *

zła się nie ulęknę, bo Ty jesteś ze mną.

Kij Twój i laska pasterska *

są moją pociechą.

Stół dla mnie zastawiasz *

na oczach moich wrogów,

Namaszczasz mi głowę olejkiem, *

kielich mój pełny po brzegi.

Dobroć i łaska pójdą w ślad za mną *

przez wszystkie dni życia.

I zamieszkam w domu Pana *

po najdłuższe czasy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 76

Dziękczynienie za zwycięstwo

Ujrzą Syna Człowieczego, przychodzącego na obłokach niebieskich (Mt 24, 30)

I

Bóg znany jest w Judzie, *

Jego imię wielkie jest w Izraelu.

W Salem się wznosi przybytek Jego, *

a na Syjonie jest Jego mieszkanie.

Tam zdruzgotał strzały łuków, *

tarcze, miecze i zbroje.

Ty jesteś pełen światła *

i potężniejszy od gór odwiecznych.

Najwaleczniejsi stali się łupem, †

sen ich ogarnął, *

bezwładnie opadły ręce wojowników.

Od Twojej groźby, Boże Jakuba, *

rydwany i konie zamarły w bezruchu.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Jesteś straszliwy i któż Ci się oprze, *

gdy gniew Twój się obudzi?

Z nieba ogłosiłeś wyrok; *

zamilkła strwożona ziemia,

Kiedy Bóg powstał, by dokonać sądu *

i ocalić poniżonych tej ziemi.

Bo nawet gniew na ludzi *

przyniesie Ci chwałę,

A ci, których gniew nie dotknie, *

będą obchodzić Twe święto.

Składajcie i wypełniajcie śluby *

wobec Boga naszego i Pana.

Niech wszyscy stojący dokoła *

przyniosą dary Budzącemu grozę,

Panu, który poskramia pychę książąt *

i jest postrachem władców ziemi.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Anioł Gabriel powiedział Maryi: / Bądź pozdrowiona, pełna łaski, Pan z Tobą, / błogosławiona jesteś między niewiastami.

CZYTANIE (1 Tes 3, 12-13)

Pan niech pomnoży liczbę waszą i niech spotęguje waszą miłość wzajemną dla wszystkich, jaką i my mamy dla was; aby wasze serca utwierdzone zostały jako nienaganne w świętości wobec Boga, Ojca naszego, na przyjście Pana naszego, Jezusa, wraz ze wszystkimi Jego świętymi.

K. Pamiętaj o nas, Panie, bo upodobałeś sobie w swym ludzie.

W. I przyjdź nam z pomocą.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący i miłosierny Boże, † spraw, aby troski doczesne nie przeszkadzały nam w dążeniu na spotkanie z Twoim Synem, * lecz niech nadprzyrodzona mądrość kształtuje nasze czyny i doprowadzi nas do zjednoczenia z Chrystusem. Który żyje i króluje na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Niedziela, 4 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

Modlitwa popołudniowa

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  O Panie, który raczyłeś

Zamieszkać w łonie Dziewicy,

Niech cała ziemia Cię wielbi

W tej przedwieczornej godzinie.

2  Bo kiedy ciało przyjąłeś,

By stać się do nas podobnym,

Strudzeni, słabi i grzeszni

Znaleźli w Tobie otuchę.

3  Gdy dziś czekamy z ufnością

Na Twoje przyjście powtórne,

Umocnij w sercach człowieczych

Nadzieję, miłość i wiarę.

4  Niech Tobie, Słowo Przedwieczne,

I Ojcu z Duchem Najświętszym

Na zawsze będzie podzięka

Za dar Nowego Przymierza. Amen.

PSALMODIA

Jeśli odmawia się więcej niż jedną z trzech Godzin Modlitwy w ciągu dnia, w pierwszej z nich należy odmówić psalmy podane poniżej, w następnych - psalmodię dodatkową.

Ant. Rzekła Maryja: * Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

Psalm 23

Dobry Pasterz

Paść ich będzie Baranek i poprowadzi ich do źródeł wód życia (Ap 7, 17)

Pan jest moim pasterzem, niczego mi nie braknie, *

pozwala mi leżeć na zielonych pastwiskach.

Prowadzi mnie nad wody, gdzie odpocząć mogę, *

orzeźwia moją duszę.

Wiedzie mnie po ścieżkach właściwych *

przez wzgląd na swoją chwałę.

Chociażbym przechodził przez ciemną dolinę, *

zła się nie ulęknę, bo Ty jesteś ze mną.

Kij Twój i laska pasterska *

są moją pociechą.

Stół dla mnie zastawiasz *

na oczach moich wrogów,

Namaszczasz mi głowę olejkiem, *

kielich mój pełny po brzegi.

Dobroć i łaska pójdą w ślad za mną *

przez wszystkie dni życia.

I zamieszkam w domu Pana *

po najdłuższe czasy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Psalm 76

Dziękczynienie za zwycięstwo

Ujrzą Syna Człowieczego, przychodzącego na obłokach niebieskich (Mt 24, 30)

I

Bóg znany jest w Judzie, *

Jego imię wielkie jest w Izraelu.

W Salem się wznosi przybytek Jego, *

a na Syjonie jest Jego mieszkanie.

Tam zdruzgotał strzały łuków, *

tarcze, miecze i zbroje.

Ty jesteś pełen światła *

i potężniejszy od gór odwiecznych.

Najwaleczniejsi stali się łupem, †

sen ich ogarnął, *

bezwładnie opadły ręce wojowników.

Od Twojej groźby, Boże Jakuba, *

rydwany i konie zamarły w bezruchu.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

II

Jesteś straszliwy i któż Ci się oprze, *

gdy gniew Twój się obudzi?

Z nieba ogłosiłeś wyrok; *

zamilkła strwożona ziemia,

Kiedy Bóg powstał, by dokonać sądu *

i ocalić poniżonych tej ziemi.

Bo nawet gniew na ludzi *

przyniesie Ci chwałę,

A ci, których gniew nie dotknie, *

będą obchodzić Twe święto.

Składajcie i wypełniajcie śluby *

wobec Boga naszego i Pana.

Niech wszyscy stojący dokoła *

przyniosą dary Budzącemu grozę,

Panu, który poskramia pychę książąt *

i jest postrachem władców ziemi.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Rzekła Maryja: / Co znaczy to pozdrowienie? / Zatrwożyłam się w mojej duszy, / bo mam porodzić Króla, / który nie naruszy mojego dziewictwa.

CZYTANIE (por. 2 Tes 1, 6. 7. 10)

Słuszną jest rzeczą u Boga, aby wam, uciśnionym, dać ulgę razem z nami, gdy z nieba objawi się Pan Jezus z aniołami swojej potęgi, kiedy przyjdzie, aby być uwielbionym w świętych swoich i ukazać się godnym podziwu dla wszystkich, którzy uwierzyli.

K. Przyjdź, Panie, i nie zwlekaj.

W. Odpuść winy swojemu ludowi.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący i miłosierny Boże, † spraw, aby troski doczesne nie przeszkadzały nam w dążeniu na spotkanie z Twoim Synem, * lecz niech nadprzyrodzona mądrość kształtuje nasze czyny i doprowadzi nas do zjednoczenia z Chrystusem. Który żyje i króluje na wieki wieków. Amen.

We wspólnym odprawianiu oficjum:

K. Błogosławmy Panu.

W. Bogu niech będą dzięki.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | NIESZPORY | KOMPLETA

Niedziela, 4 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

II Nieszpory

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

HYMN

1  W tym świętym czasie oczekiwania

Równajmy ścieżki naszego życia,

By Pan nas zastał przygotowanych

Na swoje przyjście.

2  Niech się obniżą wyniosłe szczyty,

Niech się doliny podniosą w górę,

A wszelka droga podąża prosto

Do swego celu.

3  Bo już się zbliża Zbawiciel świata,

Przynosząc światło zbłąkanym w mroku,

I każdy człowiek zobaczy Słowo

Wcielone dla nas.

4  A kiedy wróci na końcu czasów,

By sądzić ludzi za ich uczynki,

Niech Jego łaska i miłosierdzie

Przeważą winę.

5  Wielbimy Ciebie, Odkupicielu,

I Twego Ojca z płomiennym Duchem:

Niech będzie chwała przez wieczność całą

Najświętszej Trójcy. Amen.

PSALMODIA

1 ant. Oto na obłokach nieba * Pan przyjdzie z wielką mocą. / Alleluja.

Psalm 110, 1-5. 7

Mesjasz królem i kapłanem

Trzeba bowiem, aby królował, aż położy wszystkich nieprzyjaciół u stóp swoich (1 Kor 15, 25)

Rzekł Pan do Pana mego: *

"Siądź po mojej prawicy,

Aż uczynię Twych wrogów *

podnóżkiem stóp Twoich".

Pan rozciągnie moc Twego berła ze Syjonu; *

panuj wśród swych nieprzyjaciół!

Przy Tobie panowanie w dniu Twego triumfu: †

W blasku świętości *

z łona jutrzenki zrodziłem Cię jak rosę.

Pan przysiągł i tego nie odwoła: *

"Tyś jest kapłanem na wieki na wzór Melchizedeka".

Pan jest po Twojej prawicy, *

zetrze królów w dzień swego gniewu.

On po drodze pić będzie z potoku, *

dlatego głowę podniesie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Oto na obłokach nieba / Pan przyjdzie z wielką mocą. / Alleluja.

2 ant. Oto Pan się ukaże * i nas nie zawiedzie, / jeśli zwleka, czekaj na Niego, / bo wkrótce nadejdzie. / Alleluja.

Psalm 115

Chwała prawdziwego Boga

Nawróciliście się od bożków do Boga, by służyć Bogu żywemu i prawdziwemu (1 Tes 1, 9)

Nie nam, Panie, nie nam, †

lecz Twemu imieniu daj chwałę *

za łaskę i wierność Twoją.

Dlaczego mają pytać poganie: *

"Gdzie się ich Bóg znajduje?"

Nasz Bóg jest w niebie, *

czyni wszystko, co zechce.

Ich bożki są ze srebra i złota, *

dzieła rąk ludzkich.

Mają usta, ale nie mówią, *

mają oczy, ale nie widzą.

Mają uszy, ale nie słyszą, *

mają nozdrza, ale nie czują zapachu.

Mają ręce pozbawione dotyku, †

nogi mają, ale nie chodzą, *

gardło ich nie wydaje głosu.

Do nich będą podobni ci, którzy je robią, *

i każdy, który im ufa.

Ale dom Izraela pokłada ufność w Panu, *

On jest ich pomocą i tarczą.

Dom Aarona pokłada ufność w Panu, *

On jest ich pomocą i tarczą.

Ci, którzy Mu służą, ufność w Nim pokładają, *

On jest ich pomocą i tarczą.

Pan o nas pamięta *

i będzie nam błogosławił.

Błogosławić będzie domowi Izraela, *

błogosławić będzie domowi Aarona.

Będzie błogosławić tym, którzy służą Panu, *

zarówno wielkim, jak małym.

Niech Pan was rozmnoży, *

was i synów waszych.

Błogosławieni jesteście przez Pana, *

który stworzył niebo i ziemię.

Niebo jest niebem Pana, *

ziemię zaś dał synom ludzkim.

To nie umarli chwalą Pana, *

nie ci, którzy zeszli do Otchłani,

Lecz my wielbimy Pana *

teraz i na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Oto Pan się ukaże / i nas nie zawiedzie, / jeśli zwleka, czekaj na Niego, / bo wkrótce nadejdzie. / Alleluja.

3 ant. Pan naszym Prawodawcą, * Pan naszym Królem, / On przyjdzie i nas zbawi. / Alleluja.

Jeżeli poniższa pieśń jest śpiewana, należy wykonać wszystkie Alleluja, tak jak to podano. W recytacji wystarczy mówić Alleluja tylko na początku i końcu każdej strofy.

Pieśń (Ef 1, 20b-23a)

Chrystus Głową Kościoła

Alleluja.

Bóg wskrzesił Chrystusa z martwych *

(W. Alleluja)

i posadził po swojej prawicy na wyżynach niebieskich.

W. Alleluja (alleluja).

Alleluja.

Ponad wszelką Zwierzchnością i Władzą, *

(W. Alleluja)

i Mocą, i Panowaniem.

W. Alleluja (alleluja).

Alleluja.

I ponad wszelkim innym imieniem *

(W. Alleluja)

wzywanym nie tylko w tym wieku, ale i w przyszłym.

W. Alleluja (alleluja).

Alleluja.

I wszystko poddał pod Jego stopy, *

(W. Alleluja)

a Jego ustanowił Głową Kościoła.

W. Alleluja (alleluja).

Alleluja.

Chwała Ojcu i Synowi, *

(W. Alleluja)

i Duchowi Świętemu.

W. Alleluja (alleluja).

Alleluja.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

(W. Alleluja)

i na wieki wieków. Amen.

W. Alleluja (alleluja).

Ant. Pan naszym Prawodawcą, / Pan naszym Królem, / On przyjdzie i nas zbawi. / Alleluja.

CZYTANIE (Flp 4, 4-5)

Radujcie się zawsze w Panu; jeszcze raz powtarzam: radujcie się! Niech będzie znana wszystkim ludziom wasza wyrozumiała łagodność: Pan jest blisko!

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   Okaż nam, Panie, * Miłosierdzie swoje.

W.  Okaż nam, Panie, / Miłosierdzie swoje.

K.   I daj nam swoje zbawienie.

W.  Miłosierdzie swoje.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  Okaż nam, Panie, / Miłosierdzie swoje.

PIEŚŃ MARYI (Łk 1, 46-55)

Ant. Ja was chrzczę wodą dla nawrócenia, * lecz Ten, który idzie za mną, / jest mocniejszy ode mnie; / On was chrzcić będzie Duchem Świętym i ogniem.

Wielbi dusza moja Pana *

i raduje się duch mój w Bogu, Zbawicielu moim.

Bo wejrzał na uniżenie swojej Służebnicy. *

Oto bowiem odtąd błogosławić mnie będą wszystkie pokolenia.

Gdyż wielkie rzeczy uczynił mi Wszechmocny, *

a Jego imię jest święte.

Jego miłosierdzie z pokolenia na pokolenie *

nad tymi, którzy się Go boją.

Okazał moc swego ramienia, *

rozproszył pyszniących się zamysłami serc swoich.

Strącił władców z tronu, *

a wywyższył pokornych.

Głodnych nasycił dobrami, *

a bogatych z niczym odprawił.

Ujął się za swoim sługą, Izraelem, *

pomny na swe miłosierdzie,

Jak obiecał naszym ojcom, *

Abrahamowi i jego potomstwu na wieki.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Ja was chrzczę wodą dla nawrócenia, / lecz Ten, który idzie za mną, / jest mocniejszy ode mnie; / On was chrzcić będzie Duchem Świętym i ogniem.

PROŚBY

Błagajmy Chrystusa Odkupiciela, który przyszedł, aby zbawić ludzi, i wołajmy do Niego z ufnością:

Przybądź, Panie Jezu.

Chryste Panie, Ty, przyjmując ludzką naturę, objawiłeś światu chwałę swego Bóstwa,

- niech Twoje przyjście przywróci nam życie.

Przybądź, Panie Jezu.

Panie, Ty przyjąłeś nasze słabości,

- okaż nam przeto swoje miłosierdzie.

Przybądź, Panie Jezu.

Panie, Ty przez pierwsze przyjście w ludzkiej naturze odkupiłeś świat z grzechów,

- odpuść nam wszelkie winy, kiedy przyjdziesz w chwale.

Przybądź, Panie Jezu.

Panie, Ty żyjesz i wszystkim rządzisz,

- dopuść nas w swej dobroci do wiecznego dziedzictwa.

Przybądź, Panie Jezu.

Panie, Ty siedzisz po prawicy Ojca,

- daj zmarłym radość oglądania Twojego oblicza.

Przybądź, Panie Jezu.

Ojcze nasz, któryś jest w niebie,

święć się imię Twoje;

przyjdź królestwo Twoje;

bądź wola Twoja jako w niebie, tak i na ziemi.

Chleba naszego powszedniego daj nam dzisiaj;

i odpuść nam nasze winy, jako i my odpuszczamy naszym winowajcom;

i nie wódź nas na pokuszenie,

ale nas zbaw ode złego.

MODLITWA

Wszechmogący i miłosierny Boże, † spraw, aby troski doczesne nie przeszkadzały nam w dążeniu na spotkanie z Twoim Synem, * lecz niech nadprzyrodzona mądrość kształtuje nasze czyny i doprowadzi nas do zjednoczenia z Chrystusem. Który z Tobą żyje i króluje w jedności Ducha Świętego, * Bóg, przez wszystkie wieki wieków. Amen.

Jeśli kapłan lub diakon przewodniczy oficjum, zwraca się do wiernych ze słowami:

K. Pan z wami.

W. I z duchem twoim.

K. Niech was błogosławi Bóg wszechmogący: Ojciec i Syn, † i Duch Święty.

W. Amen.

Jeśli wierni mają się rozejść, dodaje się wezwanie:

K. Idźcie w pokoju Chrystusa.

W. Bogu niech będą dzięki.

W razie nieobecności kapłana lub diakona oraz w oficjum odmawianym przez jedną tylko osobę, kończy się tę Godzinę słowami:

Niech nas Bóg błogosławi, broni od wszelkiego zła i doprowadzi do życia wiecznego. W. Amen.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | KOMPLETA

Niedziela, 4 grudnia 2016

II tydzień psałterza

II NIEDZIELA ADWENTU A

Kolor szat: FIOLETOWY

Kompleta

K. † Boże, wejrzyj ku wspomożeniu memu.

W. Panie, pośpiesz ku ratunkowi memu.

Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze,

i na wieki wieków. Amen. Alleluja.

W tym miejscu przewidziany jest rachunek sumienia.

We wspólnie odprawianym oficjum można użyć jednej z formuł aktu pokuty.

HYMN

1  Nim kres nadejdzie jasności,

Błagamy, Stwórco wszechświata,

Byś nas otaczał opieką

I chronił w swojej dobroci.

2  Niech serca nawet uśpione

Przez sen czuwają przy Tobie;

A kiedy zbudzi je zorza,

Niech Ciebie wielbią z weselem.

3  Niech ciało zdrowiem się cieszy

I duch gorliwość odnajdzie,

A Ty swym światłem przenikaj

Głębokie nocy ciemności.

4  O spraw to, Ojcze najlepszy,

Przez Syna Twego, Chrystusa,

Co z Tobą w Ducha jedności

Króluje w blasku na wieki. Amen.

PSALMODIA

Ant. Pan cię okryje swoimi piórami, * nie ulękniesz się strachu nocnego.

Psalm 91

O Bożej opiece

Oto dałem wam władzę stąpania po wężach i skorpionach (Łk 10, 19)

Kto się w opiekę oddał Najwyższemu *

i w cieniu Wszechmocnego mieszka,

Mówi do Pana: "Tyś moją ucieczką i twierdzą, *

Boże mój, któremu ufam".

Bo On sam cię wyzwoli z sideł myśliwego *

i od słowa niosącego zgubę.

Okryje cię swoimi piórami, †

pod Jego skrzydła się schronisz; *

wierność Jego jest puklerzem i tarczą.

Nie ulękniesz się strachu nocnego *

ani strzały za dnia lecącej,

Ani zarazy skradającej się w mroku, *

ani moru niszczącego w południe.

A choćby tysiąc padło u boku twego †

i dziesięć tysięcy po twojej prawicy, *

ciebie to nie spotka.

Ty zaś ujrzysz własnymi oczyma *

zapłatę daną grzesznikom.

Bo Pan jest twoją ucieczką, *

za obrońcę wziąłeś Najwyższego.

Nie przystąpi do ciebie niedola, *

a cios nie dosięgnie twojego namiotu,

Bo rozkazał swoim aniołom, *

aby cię strzegli na wszystkich twych drogach.

Będą cię nosili na rękach, *

abyś stopy nie uraził o kamień.

Będziesz stąpał po wężach i żmijach, *

a lwa i smoka podepczesz.

"Ja go wybawię, bo przylgnął do Mnie, *

osłonię go, bo poznał moje imię.

Będzie Mnie wzywał, a Ja go wysłucham †

i będę z nim w utrapieniu, *

wyzwolę go i sławą obdarzę.

Nasycę go długim życiem *

i ukażę mu moje zbawienie".

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan cię okryje swoimi piórami, / nie ulękniesz się strachu nocnego.

CZYTANIE (Ap 22, 4-5)

Słudzy Pana będą oglądać Jego oblicze, a imię Jego na ich czołach. I odtąd już nocy nie będzie. A nie potrzeba im światła lampy i światła słońca, bo Pan Bóg będzie świecił nad nimi i będą królować na wieki wieków.

RESPONSORIUM KRÓTKIE

K.   W ręce Twoje, Panie, * Powierzam ducha mojego.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

K.   Ty nas odkupiłeś, Panie, Boże wierny.

W.  Powierzam ducha mojego.

K.   Chwała Ojcu i Synowi, i Duchowi Świętemu.

W.  W ręce Twoje, Panie, / Powierzam ducha mojego.

PIEŚŃ SYMEONA (Łk 2, 29-32)

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, * podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

Teraz, o Panie, pozwól odejść swemu słudze w pokoju, *

według słowa Twojego,

Bo moje oczy ujrzały Twoje zbawienie, *

któreś przygotował wobec wszystkich narodów:

Światło na oświecenie pogan *

i chwałę ludu Twego, Izraela.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Strzeż nas, Panie, gdy czuwamy, / podczas snu nas osłaniaj, / abyśmy czuwali z Chrystusem / i odpoczywali w pokoju.

MODLITWA

Módlmy się. Wszechmogący Boże, uczciliśmy dzisiaj tajemnicę zmartwychwstania Chrystusa, † pokornie Cię prosimy, niech nas ogarnie Twój pokój, * abyśmy odpoczęli bezpieczni od zła wszelkiego i z radością się obudzili na chwalenie Ciebie. Przez Chrystusa, Pana naszego. Amen.

Noc spokojną i śmierć szczęśliwą niech nam da Bóg wszechmogący, Ojciec i Syn, i Duch Święty. W. Amen.

ANTYFONA DO NAJŚWIĘTSZEJ MARYI PANNY

Witaj, niebios Królowo,

Witaj, Pani aniołów,

Witaj, Różdżko i Bramo;

Jasność zrodziłaś światu.

Ciesz się, Panno chwalebna,

Ponad wszystkie piękniejsza,

Witaj, o Najśliczniejsza;

Proś Chrystusa za nami.

WYKAZ OBCHODÓW

TEKSTY MSZY | WEZWANIE | GODZ. CZYTAŃ | JUTRZNIA

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA | NIESZPORY

Psalmodia dodatkowa

Modlitwa przedpołudniowa

1 ant. Wołałem do Pana, * a On mnie wysłuchał.

Psalm 120

Pragnienie pokoju

W ucisku bądźcie cierpliwi, w modlitwie wytrwali (Rz 12, 12)

Wołałem do Pana w swoim utrapieniu, *

a On mnie wysłuchał.

Uwolnij moje życie, Panie, †

od warg kłamliwych *

i podstępnego języka.

Co Bóg tobie uczyni †

i czym ci odpłaci, *

podstępny języku?

Ostre strzały mocarza *

i żar węgli płonących.

Biada mi, że przebywam wśród Twoich wrogów, *

że mieszkam pod namiotami barbarzyńców!

Zbyt długo mieszkała moja dusza *

z tymi, którzy nienawidzą pokoju.

Gdy ja głoszę pokój, *

oni dążą do wojny.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Wołałem do Pana, a On mnie wysłuchał.

2 ant. Pan będzie czuwał * nad twoim wyjściem i powrotem, / teraz i po wszystkie czasy.

Psalm 121

Bóg czuwa nad wiernymi

Nie będą już łaknąć ani pragnąć i nie porazi ich słońce ani żaden upał (Ap 7, 16)

Wznoszę swe oczy ku górom: *

skąd nadejść ma dla mnie pomoc?

Pomoc moja od Pana, *

który stworzył niebo i ziemię.

On nie pozwoli, by potknęła się twa noga,*

ani się nie zdrzemnie Ten, który ciebie strzeże.

Nie zdrzemnie się ani nie zaśnie *

Ten, który czuwa nad Izraelem.

Pan ciebie strzeże, †

jest cieniem nad tobą, *

stoi po twojej prawicy.

We dnie nie porazi cię słońce *

ani księżyc wśród nocy.

Pan cię uchroni od zła wszelkiego, *

ochroni twoją duszę.

Pan będzie czuwał †

nad twoim wyjściem i powrotem, *

teraz i po wszystkie czasy

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan będzie czuwał nad twoim wyjściem i powrotem, / teraz i po wszystkie czasy.

3 ant. Ucieszyłem się, gdy mi powiedziano: * "Pójdziemy do domu Pana". †

Psalm 122

Święte miasto Jeruzalem

Przystąpiliście do góry Syjon, do miasta Boga żyjącego, Jeruzalem niebieskiego (Hbr 12, 22)

Ucieszyłem się, gdy mi powiedziano: *

"Pójdziemy do domu Pana".

† Już stoją nasze stopy *

w twoich bramach, Jeruzalem.

Jeruzalem, wzniesione jak miasto *

gęsto i ściśle zabudowane.

Do niego wstępują pokolenia, pokolenia Pańskie, †

aby zgodnie z prawem Izraela *

wielbić imię Pana.

Tam ustawiono trony sędziowskie, *

trony domu Dawida.

Proście o pokój dla Jeruzalem: *

Niech żyją w pokoju, którzy cię miłują.

Niech pokój panuje w twych murach, *

a pomyślność w twoich pałacach.

Ze względu na moich braci i przyjaciół *

będę wołał: "Pokój z tobą!"

Ze względu na dom Pana, Boga naszego, *

modlę się o dobro dla ciebie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Ucieszyłem się, gdy mi powiedziano: / "Pójdziemy do domu Pana".

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA

Psalmodia dodatkowa

Modlitwa południowa

1 ant. Zmiłuj się nad nami, Panie, * który mieszkasz w niebie.

Psalm 123

Bóg nadzieją narodu

Dwaj niewidomi wołali: "Panie, ulituj się nad nami, Synu Dawida!" (Mt 20, 30)

Do Ciebie wznoszę oczy, *

który mieszkasz w niebie. *

Jak oczy sług są zwrócone na ręce ich panów, *

oczy służebnicy na ręce jej pani,

Tak oczy nasze ku Panu, Bogu naszemu, *

dopóki się nie zmiłuje nad nami.

Zmiłuj się nad nami, zmiłuj się, Panie, *

bo mamy już dosyć pogardy.

Ponad miarę nasza dusza jest nasycona *

szyderstwem zarozumialców i pysznych pogardą.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Zmiłuj się nad nami, Panie, / który mieszkasz w niebie.

2 ant. Nasza pomoc * w imieniu Pana.

Psalm 124

Bóg ocaleniem Izraela

Pan przemówił do Pawła: "Przestań się lękać... bo Ja jestem z tobą" (Dz 18, 9-10)

Gdyby Pan nie był po naszej stronie, *

przyznaj, Izraelu,

Gdyby Pan nie był po naszej stronie, *

gdy ludzie przeciw nam powstali,

Wtedy żywcem by nas pochłonęli, *

kiedy gniew ich przeciw nam zapłonął.

Wówczas zatopiłaby nas woda, †

potok by popłynął nad nami, *

wówczas potoczyłyby się nad nami wezbrane wody.

Błogosławiony Pan, który nas nie wydał *

na pastwę ich zębom.

Dusza nasza jak ptak się wyrwała z sideł ptaszników; *

sidło się podarło i zostaliśmy uwolnieni.

Nasza pomoc w imieniu Pana, *

który stworzył niebo i ziemię.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Nasza pomoc w imieniu Pana.

3 ant. Pan otacza lud swój opieką * teraz i na wieki.

Psalm 125

Bóg stróżem swojego ludu

Na Izraela Bożego niech zstąpi pokój (Ga 6, 16)

Ci, którzy ufają Panu, są jak góra Syjon, *

co niewzruszenie trwa przez wieki.

Jak góry otaczają Jeruzalem, †

tak Pan swój lud otacza *

teraz i na wieki.

Nie zaciąży berło bezbożne †

nad losem sprawiedliwych, *

aby prawi nie wyciągali rąk swych do niegodziwości.

Panie, czyń dobrze dobrym *

i ludziom prawego serca.

A tych, którzy schodzą na kręte drogi, †

niech Pan oddali razem ze złoczyńcami. *

Pokój nad Izraelem!

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan otacza lud swój opieką / teraz i na wieki.

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA

Psalmodia dodatkowa

Modlitwa popołudniowa

1 ant. Pan uczynił nam wielkie rzeczy * i ogarnęła nas radość.

Psalm 126

Radość i nadzieja w Bogu

Jak cierpień jesteście współuczestnikami, tak i pociechy (2 Kor 1, 7)

Gdy Pan odmienił los Syjonu, *

wydawało się nam, że śnimy.

Usta nasze były pełne śmiechu, *

a język śpiewał z radości.

Mówiono wtedy między narodami: *

"Wielkie rzeczy im Pan uczynił!"

Pan uczynił nam wielkie rzeczy *

i radość nas ogarnęła.

Odmień znowu nasz los, o Panie, *

jak odmieniasz strumienie na Południu.

Ci, którzy we łzach sieją, *

żąć będą w radości.

Idą i płaczą niosąc ziarno na zasiew, *

lecz powrócą z radością niosąc swoje snopy.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Pan uczynił nam wielkie rzeczy / i ogarnęła nas radość.

2 ant. Niech Pan wspiera naszą pracę * i zawsze czuwa nad nami.

Psalm 127

Daremny trud bez Boga

Wy jesteście budowlą Bożą (por. 1 Kor 3, 9)

Jeżeli domu Pan nie zbuduje, *

na próżno się trudzą, którzy go wznoszą.

Jeżeli miasta Pan nie strzeże, *

daremnie czuwają straże.

Daremne jest wasze wstawanie przed świtem *

i przesiadywanie do późna w nocy.

Chleb spożywacie zapracowany ciężko, *

a Pan i we śnie darzy swych umiłowanych.

Oto synowie są darem Pańskim, *

a owoc łona nagrodą.

Jak strzały w ręku wojownika, *

tak synowie zrodzeni w młodości.

Szczęśliwy człowiek, *

który nimi napełnił swój kołczan.

Nie zawstydzi się, gdy będzie się spierał *

ze swymi nieprzyjaciółmi w sądzie.

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Niech Pan wspiera naszą pracę / i zawsze czuwa nad nami.

3 ant. Szczęśliwy człowiek, * który służy Panu. †

Psalm 128

Szczęście domowe

"Niech cię ze Syjonu Pan błogosławi", to znaczy: ze swego Kościoła (Arnobiusz)

Szczęśliwy człowiek, który służy Panu *

† i chodzi Jego drogami.

Będziesz spożywał owoc pracy rąk swoich, *

szczęście osiągniesz i dobrze ci będzie.

Małżonka twoja jak płodny szczep winny *

w zaciszu twego domu.

Synowie twoi jak oliwne gałązki *

dokoła twego stołu.

Tak będzie błogosławiony człowiek, *

który służy Panu.

Niech cię ze Syjonu Pan błogosławi †

i obyś oglądał pomyślność Jeruzalem *

przez wszystkie dni twego życia.

Obyś oglądał potomstwo swych dzieci. *

Pokój nad Izraelem!

Chwała Ojcu i Synowi, *

i Duchowi Świętemu.

Jak była na początku, teraz i zawsze, *

i na wieki wieków. Amen.

Ant. Szczęśliwy człowiek, który służy Panu.

MODL. PRZEDPOŁUDNIOWA | POŁUDNIOWA | POPOŁUDNIOWA